
 
 
 
 
 
 
 
 
 

سیزدهم تیر 1400



°۲۷تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)68,700درهم امارات

0 (%0)29,100لير ترکيه

0 (%0)39,200يوان چين

0 (%0)206,250دلار کانادا

0 (%0)279,000فرانک سوئيس

0 (%0)3,480افغاني

0 (%0)3,920روبل روسيه

0 (%0)192,600دلار استراليا

0 (%0)252,360دلار

0 (%0)295,970يورو

0 (%0)353,530پوند انگليس
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۱۲ تیر شلیک به پرواز 655 ایران ایر توسط ناو وینسنس
۱۳ تیر تیر روز،جشن تیرگان

۱۴ تیر روز قلم
۱۵ تیر جشن خام خواری

اوقات شرعی به افق تهران
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تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)107,510,000سکه امامي

0 (%0)105,980,000سکه بهار آزادي

0 (%0)57,500,000نيم سکه

0 (%0)37,100,000ربع سکه

0 (%0)22,880,000سکه گرمي



 

1- بعضی وعده هاي کاندیداهاي انتخابات حتی از اختیارات رئیس جمهور خارج بود - افکارنیوز

2- بررسی میزان پیشرفت سامانه هاي مندرج در قانون مبارزه با قاچاق کالا - اقتصاد تهران

3- تحصیل بیش از 22 هزار مددجو بهزیستی در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی - اقتصاد تهران

4- پرداخت 600 هزار فقره تسهیلات اشتغال زایی از سوي بانک مهر - ایران نیوز 24

5- 256 مددجوي زنجانی صاحب شغل شدند - خبرگزاري فارس

6- اجراي 400 پروژه محرومیت زدایی در زنجان - صبجانه پرس

7- تجاري سازي محصولات زیستی به کاهش 400میلیون دلاري ارز از کشور کمک می کند - روزنامه تجارت

8- تورم آمریکا در بازار طلا چه تاثیري دارد؟ - روزنامه تجارت

FATF -9 طلاي سیاه ایران را محدود کردنه تحریم - روزنامه کائنات

10- کشف 7 هزار ماینر در شبکه برق منطقه اي خوزستان - روزنامه کائنات

11- همکاري کمیته امداد و بسیج براي ایجاد 2 هزار فرصت شغلی ویژه مددجویان در سال جاري - خبرگزاري قرآن

12- ویژه - روزنامه تعادل

13- یکی از فرزندان شهداي اصفهان "مدیر شایسته ملی" شد - همراز

14- امیدي براي روشن ماندن چراغ بوم گردي ها - روزنامه همدلی

15- افتتاح مجتمع نوآوري دانشگاه علوم کشاورزي گرگان - روزنامه دنیاي اقتصاد

16- با سرمایه کم کسب و کار تان را راه اندازي کنید - تفاهم آنلاین

17- رونمایی از 1100 طرح اشتغالزایی معلولان - روزنامه اقتصاد مردم

18- هیچ واحد تولیدي در آذربایجان شرقی تعطیل نشده است - عصر تبریز

19- توقف خام فروشی در صنعت فولاد - درآمد نیوز

20- از بررسی لایحه رتبه بندي فرهنگیان در مجلس تا برگزاري کنکور - ریشه

21- اخبار - روزنامه رسالت

22- بازتولید نابرابري آموزشی - روزنامه رسالت

23- سه مطالبه محوري از دولت جدید - روزنامه رسالت

24- بازتولید نابرابري آموزشی - روزنامه رسالت

25- ثبت نام طرح مسکن جوانان در همدان به زودي اجرا می شود - آخرین خبر

26- آسیب هاي اجتماعی امروز حاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي گذشته است - روزنامه راه مردم

27- جهان پساکرونا را بهتر از قبل بسازیم - اقتصاددان

28- دولت، مجلس و قوه قضائیه در یک سال آینده چه ماموریتی دارند؟ - آنا

29- توانمندسازي مددجویان با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه؛ پرداخت 600هزار فقره تسهیلات اشتغالزایی - سیماي اقتصادي

30- وزیر صمت: بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است/ وعده 3 ساله رزم حسینی براي بردسکن محقق نشد -
خبرگزاري فارس



31- بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است - ایمنا

32- اصول سیاست خارجی ایران در دولت آینده تغییر نمی کند - نواندیش

33- البرز از ظرفیت هاي اقتصادي خود بهره چندانی نمی برد - ایرنا

34- استاندار: آب شرب سالم دغدغه جدي در مناطق مختلف خوزستان است - ایرنا

35- آسیب هاي اجتماعی امروز حاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي گذشته است - اقتصاد آنلاین

36- جهانگیري: آسیب هاي اجتماعی امروز حاصل تصمیمات سال هاي گذشته است - ایسکا

37- توقف خام فروشی در صنعت - ایراسین

38- همه بخش ها براي رونق گردشگري در استان همدان ورود کنند - بسیج نیوز

39- عملیات اجرایی احداث دو مجتمع آموزشی تمام هوشمند در شهر سرچشمه آغاز شد - خانه خشتی

40- بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است/ وعده 3 ساله رزم حسینی محقق نشد - کارگر آنلاین

41- 10 درصد واحدهاي تولیدي در مناطق آزاد فعال نیستند - فصل اقتصاد

42- مرکز رشد واحدهاي فناور دانشگاه فنی و حرفه اي راه اندازي می شود &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان - تجهیز
نیوز

43- بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است/ وعده 3 ساله رزم حسینی محقق نشد - ایمنا

44- ایجاد بیش از 9 هزار شغل ویژه معلولان توسط بنیاد برکت - آنا

45- براي 500 نفر از بهبود یافتگان ، شغل ایجادشد - سرتوك

46- آسیب هاي اجتماعی امروز حاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي گذشته است - باشگاه خبرنگاران جوان

47- نماینده مردم کاشمر: تشکیل شوراي عالی صنعت نساجی ایران تنها راه شکوفایی این صنعت است /انتقاد از مدیریت

جزیره اي در تولیدات کشاورزي و صنعتی - روزنامه جهان اقتصاد

48- ضرورت جذب سرمایه گذار براي توسعه اقتصادي استان/اعطاي تسهیلات کرونایی به کسبه آسیب دیده از کرونا+تصاویر -
صبج زاگرس

49- 2 لایحه درآمدهاي پایدار براي حمایت از شهرداري ها و دهیاري هاي کشورتصویب شد - موج

50- استاندار: خوزستان در کم آبی و پرآبی، آب شرب سالم ندارد - حبیب خبر

51- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

52- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

53- فعالیت 1760 بانوي سرپرست خانوار در تولید فرش دستباف - تابناك

54- آزمایش سل و بروسلوز دام در قم 30 درصد رشد کرد - تابناك

55- بهره برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغالزایی افراد تحت پوشش بهزیستی و انعقاد تفاهمنامه ایجاد شغل براي 2 هزار

معلول با همکاري بنیاد برکت - اکونا پرس

56- ایجاد 9300 شغل ویژه معلولان به همت بنیاد برکت - جوان آنلاین

57- ایجاد 9300 شغل ویژه معلولان به همت بنیاد برکت - جوان آنلاین

58- حمایت صندوق کار آفرینی امید از واحدهاي کوچک تولیدي در مناطق آزاد - پایگاه دولت

59- توانمندسازي مددجویان با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه؛ پرداخت 600هزار فقره تسهیلات اشتغالزایی - برداشت روز

60- اعتبارات سازمان بهزیستی کشور در سال 1400 به 3 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است - فصل اقتصاد



61- 85درصد سهم خوزستان از اعتبارات صندوق توسعه براي اشتغال روستایی جذب شد - ایرنا

62- وزیر صنعت، معدن و تجارت از معدن مس بردسکن دیدن کرد - ایرنا

63- اولین شهرك فناوري هاي هوشمند دانشگاه پیام نور احداث می شود - تجهیز نیوز

64- تاکید یونسکو بر گسترش کسب و کار شرکت هاي دانش بنیان و خلاق ایرانی &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان -
تجهیز نیوز

65- یک درصد زندانیان استان مرکزي زن هستند - خبر فوري

66- لزوم مشارکت همگانی براي مقابله مواد مخدر - خبرگزاري فارس

67- لزوم اختصاص اعتبارات مناسب به شهرداري هاي استان ایلام - کرد پرس

68- هیچ واحد تولیدي در آذربایجان شرقی تعطیل نشده است - خبرگزاري مهر

69- بازگشت 238 واحد تولیدي به چرخه تولید کشور از ابتداي امسال - آرا نیوز

70- بانوان محترم! لطفا 136 سال دیگر صبر کنید - قلمنا

71- تسهیلات کارآفرینی و مشاغل خانگی ویژه زنان سرپرست خانوار - راه ترقی

72- ایجاد 9300 شغل ویژه معلولین توسط بنیاد برکت - بسیج نیوز

73- لزوم استفاده از اعتبارات نهادهاي حمایتی در محرومیت زدایی - ایسنا

74- بنگاه هاي کوچک فیلتر می شوند؟ - آخرین خبر

75- انتظارات از رئیس الوزرا - روزنامه مستقل

76- بقاي سمن ها منوط به شفافیت فعالیت آنها است - ایرنا

77- تأدیه 750 میلیارد ریالی صندوق هاي سرمایه گذاري جسورانه و خصوصی - اقتصاد آنلاین

78- روي زمین ماندن نوسازي خودروهاي فرسوده! - پدال نیوز

79- نامه رئیس جمهور فعلی به پادشاه عربستان - فردا نیوز

80- اجراي 450طرح اشتغالزایی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام در گمیشان - خبرگزاري صدا و سیما

81- ارائه خدمات دندانپزشکی در قالب تعاونی در بیرجند - خبرگزاري صدا و سیما

82- آبزیان خلیج فارس در خطر انقراض قراردارند - تین نیوز

83- بسیج سازندگی البرز وارد میدان ترویج کشاورزي می شود - خبرگزاري صدا و سیما

84- بهره برداري از 1100 طرح اشتغالزایی افراد تحت پوشش بهزیستی - تجارت گردان

85- جهانگیري: آسیب هاي اجتماعی امروزحاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي گذشته است - حلقه وصل

86- معرفی به محاکم قضایی و اعمال محرومیت هاي اجتماعی براي مشمولان غایب وظیفه عمومی - بازار کار

87- تشریح عملکرد منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس - برداشت روز

88- دولت جدید فرش قرمز براي بهبود فضاي کسب وکار پهن کند/ مقررات زدایی ضرورت غیرقابل انکار - فصل اقتصاد

89- صندوق کارآفرینی امید به بنگاههاي کوچک در مناطق آزاد وام می دهد - فصل اقتصاد

90- بهره برداري از 66 پروژه عمرانی، تولیدي و زیربنایی در مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی - صداي دیپلماسی ایران

91- اجراي 428 طرح صنعتی با سرمایه گذاري حدود 13 هزار میلیارد تومانی - خوزنا

92- جهانگیري: آسیب هاي اجتماعی امروزحاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي گذشته است - فرتاك نیوز

93- بانک ها و شهرداري ها از عوامل دلالی بازار مسکن هستند - روزنامه جهان صنعت



94- بروکراسی نظام اداري ایران از عوامل مخل توسعه کشور است - ایلنا

95- بررسی مطالبات کارکنان صنعت نفت در کمیسیون انرژي مجلس - همشهري

96- پرداخت تسهیلات به بنگاههاي کوچک در مناطق آزاد - اکو نیوز

97- 50 طرح اشتغال مددجویان بهزیستی ایلام افتتاح شد - شبستان

98- سرمایه گذاري در بخش تولید، پیشران توسعه است - پانا

99- سرمایه گذاري در بخش تولید پیشران توسعه است - تابناك

100- می خواهیم "ماد" جایی باشد که براي همه افراد حوزه مواد شیمیایی با هر مدلی که بخواهند، کار وجود داشته باشد. -
صبجانه پرس

101- اجراي 428 طرح صنعتی با سرمایه گذاري حدود 13 هزار میلیارد تومانی - ایرنا

102- کارآفرینی با 16 هزار تومان - خبرگزاري صدا و سیما

103- مغایرت هاي قانونی طرح تقویت امنیت غذایی کشور - شعار سال

104- حمایت صندوق کار آفرینی امید از واحدهاي کوچک تولیدي در مناطق آزاد - فرینا

105- رییس مرکز آمار و اطلاعات راهبردي خبر داد: سهم 65 درصدي مهاجرت شهر به روستا - خبر داغ

106- بهره برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغال زایی افراد تحت پوشش بهزیستی و انعقاد تفاهم نامه ایجاد شغل براي 2 هزار

معلول با همکاري بنیاد برکت - خبر داغ

107- افزایش 65 درصدي مهاجرت شهر به روستا - پارسینه

108- بانک ها و شهرداري ها از عوامل دلالی بازار مسکن هستند - ریسک نیوز

109- سفیر ایران در کرواسی: بیشترین تلاش را براي پایداري برجام انجام داده ایم - پارسینه

110- یک درصد زندانیان استان مرکزي زن هستند - خبرگزاري مهر

111- تشریح عملکرد منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس - فلزات آنلاین

112- زمینه تخصصی فعالیت خانه هاي خلاق چگونه است؟ - روزنامه آفرینش

113- فراخوانی براي هفته هوش مصنوعی - روزنامه آفرینش

114- در دوران کرونا / هیچ واحد تولیدي در آذربایجان شرقی تعطیل نشده است - خبرگزاري فارس

115- روایت جهانگیري از یک پیشنهاد در جلسه اي در حضور رهبرانقلاب - تیک

116- سفیر ایران در کرواسی: چارچوب سیاست خارجی ایران تغییر نخواهد کرد - آخرین خبر

117- ضرورت بازبینی اساسی در سیاست هاي صنعتی و تجاري کشور - خبرخودرو

118- چهار پیوست از سوي ستاد هماهنگی مهندسی فرهنگی ادغام شدند - ایرنا

119- امام جمعه: اعتبار شهرداري هاي ایلام ویژه دیده شود - ایرنا

120- اصفهان رتبه نخست ارائه تسهیلات به واحدهاي تولیدي - روزنامه نصف جهان



 

بعضی وعده هاي کاندیداهاي انتخابات حتی از اختیارات رئیس جمهور خارج

بود

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/04/13

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با حضور در برنامه «غیرمحرمانه» الزامات هم افزایی قواي کشور را مورد بحث و بررسی قرار داد.

 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با حضور در برنامه «غیرمحرمانه» الزامات هم افزایی قواي کشور را مورد بحث و بررسی قرار داد. 

دکتر محمد مهدي طهرانچی با حضور در برنامه «غیرمحرمانه» با
موضوع الزامات هم افزایی قواي کشور، در خصوص نسبت تحقق
پذیري برنامه هاي مختلف، ایده ها، رؤیاها و وعده هاي متعددي که
کاندیداهاي انتخابات 1400 ارائه کردند، گفت: یکی از ثمراتی که
انقلاب اسلامی به ما هدیه داده، انتخابات است که در هر دوره
انتخابات در کشور ما داریم تجربه مردم سالاري دینی را پشت سر

می گذاریم؛ یکی از بحث ها ظهور و بروز افراد در معرض دیدگاه است. با توجه به مشخصات و خصوصیات جامعه ما که حزب ها داراي
نفوذ نیستند، بیشتر تفکراتی که جبهه سازي کرده اند می آیند و مطرح می شوند و افراد خودشان را کاندید می کنند. براي اینکه به
منظر مردم بیایند در یک فرصت کوتاهی مجموعه اي از وعده ها را به مردم می دهند. معمولاً فضاي تبلیغاتی و انتخاباتی که براي این
افراد تهیه می شود، بین کارشناسان و کاندیداها فضاي مناظره نیست، در فضایی است که می آیند و در آن زمینه اي که حس می

 
کنند مردم تغییراتی را می خواهند، وعده می دهند و یک سري عناوینی را تحت عنوان برنامه مطرح می کنند. 

وي افزود: ما در ایامی که گذشت، دوباره این مجموعه را براي بار سیزدهم مشاهده کردیم. البته در اوایل انقلاب به این صورت نبود،
معمولاً فضاي انتخابات فضاي دیگري داشت ولی تقریباً از سال 76 یا 72 وارد این فضا شدیم؛ فضایی است که کاندیداها خودشان را
در معرض نگاه مردم می گذارند، خصوصاً عمده اش از سال 72 شروع شد. به نظر من همانطور که ما داریم تجربه مردم سالاري دینی
را انجام می دهیم، بایستی تجربه مطرح کردن وعده دادن را هم تجربه کنیم و این وعده هایی که کاندیداها می دهند توسط

 
کارشناسان نقد شود تا از هر انتخابات تا انتخابات بعدي بتوانیم رشد مؤثري داشته باشیم. 

وي ادامه داد: بعضی وعده ها اصلاً به نظر می آید در این شرایط اقتصادي حتی غیرموجه بود. بعضی ها از اختیارات رئیس جمهور
خارج بود؛ می توانیم با این نگاه انتقادي در فضایی که مجموعه اي از وعده ها را شنیدیم به این موضوع بپردازیم که فکر می کنم با

 
فرصتی که این برنامه در اختیار ما قرار می دهد بتوانیم به خوبی این کار را انجام دهیم. 

طهرانچی گفت: یک نوع برنامه ریزي، برنامه ریزي در شرایطی است که شما می خواهید برگردید به یک حالت معقولی که در گذشته
داشتید. وضعیت جامعه دچار حوادثی می شود و شما می خواهید به وضعیت معقول برگردید، در این پیشرفت نیست و اساسا هیچ
کسی این را نمی پسندد. ولی بحث دیگري هست. رسیدن به وضع مطلوب؛ وضع مطلوب در جایی است که آینده کشور فقط دست
شماست. اینجا برنامه ریزي براي رسیدن به وضع مطلوب یک برنامه ریزي معقول است. برنامه باورپذیر است. منتهی بعضی کاندیداها
دقت نداشتند که شرایط کشور فقط دست ما نیست. تحولات جهانی و تحولات ملی، تحولات سریعی است و اینجا ترسیم وضع



مطلوب به طوري که همه شناسه مشخص باشد، نمی شود دقیقاً صورت بگیرد. اینجا خلق آینده صورت می گیرد. یعنی ي ما به جاي
برنامه هایکه الان اینجا هستیم، پنج سال دیگر کجا می خواهیم باشیم، بایستی برنامه هایی داشته باشیم که در هر لحظه رویکردمان

 
را در آن مشخص کنیم. 

رئیس دانشگاه آزاد ادامه داد: چیزي که در برنامه هاي اقتصادي غالب است و در برنامه هاي آقایان، رویکرد برنامه است، رویکرد
حکمرانی و اداره کشور است. در حقیقت این است که من می خواهم به عنوان مثال ""یارانه محور"" حرکت کنم یا می خواهم مبتنی
بر تولید و افزایش درآمد شخص و خانوار حرکت کنم. هیچ دولتی لحظه اي که تحویل می گیرد، شرایط چهار سال بعدش تعیین نمی
شود. ما در سال 96 دولت دوم آقاي روحانی که شکل گرفت، نه ترامپ از برجام خارج شده بود و نه کسی کرونا را حدس می زد. هر
برنامه اي سال 96 ایشان ارائه کرده بود، چون رویکرد را نگفته بود و صرفاً برنامه را گفته بود کاملاً بعد از یک سال کل برنامه کنار

 
رفت. 

وي افزود: ما در انتخابات متعدد تکیه مان بر اعداد و ارقام 4 ساله است که تجربه ثابت کرده هیچ دولتی در اجراي برنامه هاي 4 ساله
موفق نبوده و دولت ها تقریبا 30 درصد آن را اجرا می کنند. پس اساساً این جاي سؤال دارد که در دوره پس از انقلاب در آغاز
هفتمین برنامه ملی کشور هستیم و تجربه داریم که هر برنامه تحقق اش 30 تا 40 درصد است، چرا فضایی را ایجاد می کنیم که به

 
جاي رویکرد، به برنامه هاي آرمانگرایانه بپردازند؟ 

طهرانچی با بیان این که به نوعی مردم احساس می کنند وعده ها صرفاً براي رأي گرفتن و بالا بردن رأي بود گفت: براي مثال یک
کاندیدایی مطرح می کند که من می خواهم مسئله سربازي اجباري را حل کنم. این یک واقعیت است که اصلاً سربازي اجباري دست
او و جزء اختیاراتش نیست. مطرح کردن مجموعه مطالبی که غیرواقعی و خارج از اختیارات است براي این است که آدم خودش را
مطرح کند و اساساً این رویکرد اشکال دارد؛ یا جایی دیگر این بحث مطرح می شد که مرتب رقم یارانه را بالا ببرند. یکی می گوید

 
فلان قدر می دهم و آن دیگري می گوید فلان قدر می دهم. اینها اقتصاد نیست. 

وي افزود: در این رویکردها ما متأسفانه غفلت کردیم. افراط زیاد در سطحی نگري! اصلاً برنامه نبود! وقتی شما می گویی می خواهم
یارانه را 10 برابر کنم، هیچ کجا اساس برنامه اي که می خواهد به این بینجامد را نمی گویید. یعنی هیچ کس نیامد بگوید رویکرد من
در تورم چیست، در رکود چیست، در سرمایه گذاري چیست. البته این موضوع در بعضی از بحث هاي آقایان مطرح شد ولی غالب
نبود. مثلاً رویکرد دوره اول آقاي روحانی حفظ رکود در ضمن پایین آوردن تورم بود. در دوره دوم یکدفعه تورم به میزان خیلی زیادي
اتفاق افتاد. لذا من فکر می کنم ما نیازمند جلسات کارشناسی هستیم تا فضایی را ایجاد کنیم که کاندیداها خودشان را در آن قالب،

 
یعنی در یک قالب منطقی مطرح کنند و این را در جامعه هم القا کنیم. 

رئیس دانشگاه آزاد با بیان اینکه دوسال است که با کرونا درگیریم، خاطرنشان کرد: کشورهایی که اوج اقتصاد گردشگري بودند،
خوابیدند. الان ما سفر شهري نمی توانیم برویم. یعنی موارد در تئوري درست است ولی واقعیت ها چیز دیگري است. سال گذشته
اقتصاد ما پشتوانه نفتی نداشت چون نتوانستیم نفت بفروشیم. واقعیت این است که در چهار سال آینده، اگر سال اول دولتی نتواند
نفت بفروشد، تازه دنبال این هستند که نفت را بفروشند و اقتصاد را ترمیم کنند چون قرار شده سرمایه اي را از صندوق سرمایه ملی
به بورس تزریق کنند. در تئوري، بعضی از مباحث براي آینده کشور خوب است، همه هم می دانیم. هیچ کدام از عزیزانی که کاندیدا
بود نمی گفت می خواهم اقتصاد کشور را خراب کنم. هیچ کس نمی گفت نمی خواهم به محرومان رسیدگی کنم. همه همین را می
گفتند. کلیت همین بود. شیوه هایشان در مقطع کوتاه با هم فرق داشت. یکی می گفت اینقدر می خواهم بدهم و ... . ولی دقت کنیم،
بحث یک مقدار عمیق تر است. شاید این چیزي که در آغاز دولت سیزدهم بایستی با هم بحث کنیم این است که موانع تحقق برنامه

 
هاي خوب در کشور ما چیست؟ 



وي افزود: عصاره برنامه همه کاندیداها روي این بحث بود که ما اول، معیشت را درست می کنیم، دوم، امید جوان را با مسکن و
اشتغال بالا می بریم. برگردیم سال 92؛ مگر دولت آقاي روحانی سال 92 غیر از این حرف ها را زد؟ چرا نتوانست؟ کجاي رویکردش

 
مشکل داشت که سال 1400 به مراتب وضع خراب تر از سال 92 شد؟ اساساً دولت چه نباید بکند؟ 

دکتر طهرانچی درخصوص علت عدم توفیق دولت ها در چهار سال دوم گفت: در تحلیل دولت ها دوتا نکته دارم. یکی اینکه تغییر
شرایط فضا و مکان و اتفاقات جهانی را درك نمی کنند. به عنوان مثال آقاي روحانی 92 تا 96 با یک دست فرمانی جلو رفت، برجام و
... سال 95 ترامپ آمده بود که اصلاً از قبل گفته بود و ما می دانستیم اگر ترامپ بیاید، جمهوري خواهان می خواهند برجام را باطل
کنند ولی با همان دست فرمان آمد به دوران سال هاي 96 تا 1400. یعنی شرایط زمانی و مکانی را درك نکرد. یکی از بحث هاي
اساسی اش این است که دولت خودش را آماده مواجهه با تغییرهاي سریع زمان در فضاي بین الملل و ملی نمی کند. بحث دوم که ما
دچارش شدیم، بحث قطبی سازي و نگاه یکجانبه به آنهایی است که به آنها رأي می دهند. نگاه کنید ما در دوره دوم آقاي خاتمی
قطبی سازي داشتیم، در انتخابات دوم آقاي احمدي نژاد قطبی سازي داشتیم، در دوره دوم آقاي روحانی هم در سال 96 دوباره قطبی
سازي داشتیم. یعنی یک بار رقابت دور دومی که چه مقطع 88 چه 96، رئیس جمهورها ناخودآگاه می آیند به دفاع از وضعیت
قبلشان، جامعه را قطبی می کنند و خودشان را از این قطبی سازي نمی توانند خلاص کنند و رئیس جمهور بخشی از جامعه می

 
شوند. 

وي ادامه داد: ایران اسلامی ما و مردم خوب ما مستحق این هستند که از بهترین ها براي اداره امورشان استفاده شود نه از نزدیکان و
کسانی که در آن دو قطبی سازي در کنار هم قرار گرفتند. سال 96 و 88 هم همین اتفاق افتاد. ما جامعه را دو قطبی کردیم و
خودمان هم در قطب فرو رفتیم. من یک جمله اي را در جایی گفتم، گفتم قطبی سازي و رقابت لازمه انتخابات است ولی ماندن در

 
قطبی سازي سمّ مهلک حکمرانی است. 

طهرانچی با اشاره به این موضوع که ما با یک بازسازي ساختار اجتماعی، اقتصادي و مسائل بین المللی پس از کرونا مواجه هستیم
گفت: مردم نباید فکر کنند انتخابات 28 خرداد یعنی از 29 خرداد همه چیز حل است! رو به حل است نه حل! این یک نکته است.
توقع کاذب! برنامه ها را شنیدند. همه برنامه ها کم وبیش به مردم می گفت می خواهیم معیشت شما را درست کنیم ولی این به این
معنی نیست که 29 خرداد یا 13 مرداد که دولت جدید 12 مرداد مستقر می شود، همه چیز حل است. نه! شروع به حل است. این
یکی از آفت هاي جدي است. نکته دوم اینکه بایستی در این فاصله رویکرد اجماع سازي هم پیگیري شود. نکته سوم، مهم تر از آن
حلقه اول رئیس جمهور، اینکه بتواند از بدنه نخبگانی چه با ما چه بر ما در مقطع انتخابات، نظریات بتواند اخذ شود و این جریان

 
هدایت کشور بتواند به بدنه نخبگانی اعم از موافق یا مخالف در انتخابات وصل شود. 

وي در پایان متذکر شد: رئیس جمهور منتخب رئیس جمهور آنهایی که رأي ندادند هم هست، نه حتی آنهایی که به او رأي ندادند
بلکه آنهایی که اصلاً رأي ندادند. دوره همدلی و رفاقت راه افتاده است. هر چند یک عده گلایه داشتند، بحثی که حضرت آقا هم
فرمودند که گلایه ها قبول است ولی نتیجه گیري از گلایه دو شکل است، بعضی ها می روند رو به اصلاح، بعضی ها مکدّر می شوند
می گویند اصلاً نمی خواهیم! ولی آنها هم چون گلایه دارند و دلشان براي این کشور می طپد حتی آن بروز اجتماعی را دارند. یعنی ما

در ایران کسی را نداریم که ایران و کشورش و این نظام را دوست نداشته باشد.



بررسی میزان پیشرفت سامانه هاي مندرج در قانون مبارزه با قاچاق کالا

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/04/13

اقتصادتهران: نشست بررسی میزان پیشرفت سامانه هاي مندرج در قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز با محوریت سامانه
شناسایی و مبارزه با کالاي قاچاق به میزبانی سازمان بازرسی کل کشور برگزار شد. به گزارش اقتصادتهران به نقل از سازمان

بازرسی کل کشور، این سازمان با توجه به ضربه اي که قاچاق به تولید ملی و ...

اقتصادتهران: نشست بررسی میزان پیشرفت سامانه هاي مندرج در
قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز با محوریت سامانه شناسایی و مبارزه

 
با کالاي قاچاق به میزبانی سازمان بازرسی کل کشور برگزار شد. 

به گزارش اقتصادتهران به نقل از سازمان بازرسی کل کشور، این
سازمان با توجه به ضربه اي که قاچاق به تولید ملی و اشتغال می زند،

 
از سال 98 موضوع مبارزه با قاچاق کالا و ارز را با جدیت پیگیري می کند. 

محمد آقاجري معاون نظارت و بازرسی امور سیاسی و قضایی سازمان بازرسی کل کشور در این نشست اظهار داشت: سازمان هاي
مسئول در مبارزه با قاچاق کالا و ارز مصوبات جلسات را در خصوص اتصال سامانه ها به جد باید اجرا کنند و بحث سامانه هاي قاچاق

 
باید براساس قانون پیگیري شود و نباید هر سازمانی فقط به حوزه کاري خودش نگاه کند و به صورت جزیره اي عمل شود. 

وي با بیان اینکه همه سازمان ها مطابق قانون باید همکاري شایسته اي با هم داشته باشند تا پیگیري ها به نتیجه برسد، گفت: تاکید
ما از سال 98 تاکنون این است که مشکلات دستگاهی و بین دستگاهی باید حل شود و ما اصرار داریم که آنچه در جلسات مصوب می

 
شود، حتما اجرایی شود. 

معاون نظارت و بازرسی امور سیاسی و قضایی سازمان بازرسی کل کشور با اشاره به این که اگر موضوع تبادل اطلاعات میان سامانه ها
محقق نشود، هدف قانونگذار نیز محقق نخواهد شد، افزود: اگر قرار باشد دستگاهی، سامانه را تشکیل دهد، اما به دیگر قسمت ها و یا

 
به ستاد مرکزي متصل نشود، قطعاً تبادل اطلاعات انجام نمی شود و در نتیجه قانون اجرا نخواهد شد. 

آقاجري تصریح کرد: برخی سازمان ها بحث محرمانگی اطلاعات را مطرح می کنند که این ها جزو سلسله مراتب اداري سازمان هاست

 
و اگر سازمانی درباره این مباحث به نتیجه نمی رسد صراحتاً اعلام کند تا از طریق مراجع قانونی و مجلس شوراي اسلامی رفع شود. 

در ادامه این نشست جمال انصاري رییس سازمان تعزیرات حکومتی نیز با بیان اینکه محدودیت هایی در بخش مبارزه با قاچاق کالا و
ارز داریم و به طور مثال هنوز موضوع شناسه کالا تکمیل نشده است، گفت: بخشی از داده ها قابل دریافت و بخشی غیر قابل دریافت
است و ما باید سامانه هایمان تکمیل شود چرا که 25 درصد پرونده هاي تعزیرات در خصوص قاچاق کالا و ارز شاید نیاز باشد که از

مسیر سامانه به قوه قضاییه ارسال شود. 



امیدعلی پارسا رییس سازمان امور مالیاتی نیز در این نشست اظهار داشت: دولت الکترونیک اگر آن طور که باید پیشرفت نکرده به
سبب این است که در برخی آیین نامه ها و مقررات نوشته شده که مثلاً اطلاعات سازمان ها محرمانه است و امیدواریم پیگیري هاي

مجلس مبنی بر این که این اطلاعات براي حاکمیت محرمانه نیست به نتیجه برسد.



تحصیل بیش از 22 هزار مددجو بهزیستی در دانشگاه هاي
دولتی و غیردولتی

تحصیل بیش از 22 هزار مددجو بهزیستی در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/04/13

اقتصادتهران: رئیس سازمان بهزیستی کشور از بهره برداري از 1100 طرح اشتغالزایی افراد تحت پوشش بهزیستی و انعقاد
تفاهمنامه ایجاد شغل براي دو هزار معلول با همکاري بنیاد برکت خبر داد و گفت: تاکنون با سرمایه گذاري بیش از 270

میلیارد تومان براي حدود 6 هزار نفر از جامعه هدف اشتغالزایی شد. به گزارش ایرنا ...

اقتصادتهران: رئیس سازمان بهزیستی کشور از بهره برداري
از 1100 طرح اشتغالزایی افراد تحت پوشش بهزیستی و انعقاد تفاهمنامه ایجاد شغل براي دو هزار معلول با همکاري بنیاد برکت خبر

 
داد و گفت: تاکنون با سرمایه گذاري بیش از 270 میلیارد تومان براي حدود 6 هزار نفر از جامعه هدف اشتغالزایی شد. 

به گزارش ایرنا از سازمان بهزیستی کشور، وحید قبادي دانا روز شنبه ایرنا آئین بهره برداري از 1100 طرح اشتغالزایی معلولین و افراد
تحت پوشش بهزیستی و انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي دو هزار معلول با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور افزود:
اکنون شاهد اجرایی شدن 1100 پروژه اشتغالزایی براي افراد داراي معلولیت و جامعه هدف در سراسر کشور هستیم که باعث ایجاد
اشتغال براي حداقل 3300 نفر از این افراد شده و بالغ بر یکصد میلیارد تومان تسهیلات و شرایط مناسبی ایجاد شده تا سرمایه

 
گذاري صورت گیرد براي اینکه این اشتغال هاي خرد در سراسر کشور شکل بگیرد. 

وي با بیان اینکه این مهم زمینه شکل گیري دو هزار طرح جدید اشتغالزایی را با همکاري نزدیک بنیاد برکت و سازمان بهزیستی
کشور در سال 1400 رقم خواهد زد، ادامه داد: با سرمایه گذاري بالغ بر 270 میلیارد تومان اشتغالزایی براي حدود 6 هزار نفر از افراد

 
داراي معلولیت و جامعه هدف ایجاد می شود. 

به گفته قبادي دانا، مدل خوب تسهیلگري که تسهیلگران با شبکه 800 نفري بنیاد برکت در سطح کشور ایجاد کردند می تواند زمینه

 
اي را ایجاد کند که جامعه هدفی که تمایل به فعالیت و اشتغال دارند جذب کارآفرینی هاي خرد و متوسط در سطح کشور شوند. 

 
بهره مندي بیش از 40 هزار نفر از تسهیلات 1750 میلیارد تومانی 

رئیس سازمان بهزیستی کشور یکی از زمینه هاي فعالیت بهزیستی ایجاد توانمندي و توانمندسازي جامعه هدف برشمرد و عنوان کرد:
در سال 1399 از محل بند ب تبصره 16، 1750 میلیارد تومان تسهیلات در اختیار جامعه هدف بهزیستی قرار داده شد که بیش از

 
40 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند و مشغول به کار شدند. 

وي ادامه داد: همچنین در ارتباط با ایجاد شرایط مناسب و مشوق هاي دیگر براي اشتغال از محل بیمه ها در ارتباط با پرداخت حق
بیمه سهم کارفرمایی و خویش فرمایی در سال 1399 بالغ بر 16 هزار نفر از این تسهیلات بهره مند شدند و مشوق ها براي آنها

 
پرداخت شده است. 



 
تحصیل بیش از 22 هزار مددجو بهزیستی در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی 

قبادي دانا با بیان اینکه بیش از 22 هزار نفر از مددجویان سازمان بهزیستی کشور در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی مشغول تحصیل
هستند، گفت: هزینه هاي تحصیل این افراد به صورت کامل از طرف بهزیستی تقبل می شود و همچنین زمینه اشتغال را براي فارغ
التحصیلان فراهم کردیم بطوري که در بحث حرفه آموزي در تعامل با سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي لازم را کسب کردند که با

 
زمینه سازي مناسب می توانند اشتغال پایدار و موثر را داشته باشند. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه مفتخریم در سال تولید، رفع موانع و پشتیبانی از تولید را در دستور کار خود داریم از
ستاد اجرایی فرمان امام و بنیاد برکت که زمینه هاي لازم را فراهم کردند قدردانی کرد و گفت: امیدواریم امروز فتح بابی براي
همکاري بیشتر و جهشی در ایجاد اشتغال براي افراد داراي معلولیت، زنان سرپرست خانوار و معتادان بهبودیافته باشد تا بتوانیم

افرادي که تحت پوشش نهادهاي حمایتی قرار دارند مستقل شوند و زندگی با منزلت اجتماعی داشته باشند.



پرداخت 600 هزار فقره تسهیلات اشتغال زایی از سوي بانک مهر

منبع: ایران نیوز 24شماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/04/13

به گزارش روابط عمومی بانک مهر، مرتضی اکبري در این دیدار ضمن تشکر از همکاري هاي کمیته امداد امام خمینی (ره)
اظهار کرد: این دو مجموعه به عنوان 2بال خدمت به محرومان و نیازمندان جامعه یک هدف را دنبال می کنند. اکبري ادامه

داد: رویکرد این بانک در سال هاي اخیر از حوزه معیشت به سوي اشتغال زایی و ایجاد ...

 
 

 
 

ایران نیوز 24: مدیرعامل بانک مهر در دیدار با رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) عنوان کرد که بانک مهر با هدف توانمندسازي

 
دائمی نیازمندان و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق محروم تاکنون بیش از 600هزار فقره تسهیلات اشتغال زایی پرداخت کرده است. 

به گزارش روابط عمومی بانک مهر، مرتضی اکبري در این دیدار ضمن تشکر از همکاري هاي کمیته امداد امام خمینی (ره) اظهار کرد:
این دو مجموعه به عنوان 2بال خدمت به محرومان و نیازمندان جامعه یک هدف را دنبال می کنند. اکبري ادامه داد: رویکرد این بانک
در سال هاي اخیر از حوزه معیشت به سوي اشتغال زایی و ایجاد درآمد پایدار تغییر کرده است و در این راستا با همکاري سازمان
هاي مردم نهاد مانند کمیته امداد امام خمینی (ره)، بنیاد برکت، بنیاد مسکن انقلاب و سازمان بهزیستی بیش از 600هزار فقره

 
تسهیلات قرض الحسنه به ارزش 60هزار میلیارد ریال پرداخت شده است. 

او افزود: تاکنون بیش از 416هزار مددخواه تحت پوشش کمیته امداد از تسهیلات قرض الحسنه بانک مهر به ارزش 36هزار میلیارد
ریال و با هدف کمک به کارآفرینی و اشتغال زایی بهره مند شده اند. مدیرعامل بانک مهر ادامه داد: این تسهیلات با رویکرد توسعه
کشاورزي، پرورش دام سبک و همچنین گسترش صنایع مربوط به انرژي تجدیدپذیر خورشیدي در مناطق کمتربرخوردار کشور
پرداخت شده که با ایجاد درآمد پایدار براي مددخواهان، علاوه بر رفع دغدغه هاي اقتصادي، بهبود وضعیت معیشتی نیازمندان را نیز



 
به همراه خواهد داشت. 

 
 -
-



256 مددجوي زنجانی صاحب شغل شدند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/04/13

هدایت صفري امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در
زنجان با اشاره به اینکه راهبرد اصلی کمیته امداد ایجاد
درآمد با ثبات با محوریت اشتغال زایی براي مددجویان
تحت حمایت و توانمندسازي آن ها است، اظهار کرد:
تحقق اهداف در کوتاه ترین زمان ممکن و کمترین هزینه
تکلیف مهم مدیریت هر سازمان است و غفلت از عنصر
زمان و عدم آشنایی مدیران با فنون مبارزه با آفات زمان

 
رسیدن به اهداف را با مشکل مواجه می کند. 

مدیرکل کمیته امداد استان زنجان با اشاره به اینکه در مجموع 256 فرصت شغلی جدید براي مددجویان تحت حمایت در سه ماهه
نخست سال جاري ایجاد شده است، گفت: 210 فرصت شغلی از مجموع اشتغال ایجاد شده از طریق پرداخت تسهیلات اشتغال و 46
فرصت شغلی جدید نیز با استفاده از ظرفیت هاي کاریابی در مناطق مختلف این استان براي مددجویان تحت حمایت این نهاد ایجاد

 
شده است. 

صفري با بیان اینکه اشتغال از طریق کاریابی به عنوان یکی از مهم ترین برنامه هاي حوزه اشتغال و خودکفایی استان همچنان ادامه
دارد، افزود: در سه ماهه اول سال جاري تعداد 46 نفر از مددجویان تحت حمایت این نهاد از طریق مؤسسات و شرکت هاي کاریابی

 
مشغول به کارشده اند. 

مدیرکل کمیته امداد استان زنجان افزود: کارفرمایانی که مددجویان این نهاد را استخدام و بکارگیري کنند مورد تشویق این نهاد قرار

 
گرفته و به همین منظور بسته هاي تشویقی گوناگونی براي کارفرمایان مدنظر در این بخش در نظر گرفته شده است. 

وي یکی دیگر از شیوه هاي جدید و موثر ایجاد اشتغال براي مددجویان تحت حمایت را بهره گیري از ظرفیت راهبران شغلی دانست و

 
گفت: از مزیت هاي این طرح این است که مددجویان دغدغه تأمین مواد اولیه و همچنین فروش محصولات خود را ندارند. 

صفري با بیان اینکه از ابتداي سال جاري تعداد 78 طرح اشتغال از طریق راهبران شغلی ایجاد شده است، تصریح کرد: در این نوع
فرآیند اشتغالزایی راهبران شغلی تجهیزات و مواد اولیه هر شغلی را آماده کرده و در اختیار مددجویان قرار می دهند و محصول تولید

 
شده را از مددجو تحویل گرفته و به فروش می رسانند و مددجویان نیز از این طریق کسب درآمد می کنند. 

مدیرکل کمیته امداد استان زنجان در پایان به نقشه راه سال که از سوي مقام معظم رهبري با عنوان تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی
ها اشاره کرد و افزود: در سال گذشته 4 هزار و 457 فرصت شغلی و کاریابی با تسهیلاتی بالغ بر 105 میلیارد تومان  ایجاد شده است



و امسال نیز هدف گذاري شده است، 5 هزار و 100 فرصت شغلی جدید با اعتباري قریب به 207 میلیارد تومان براي مددجویان تحت

 
حمایت و سایر اقشار نیازمند ایجاد شود. 

وي توجه به آموزش ها را در حوزه اشتغال مهم دانست و بر توسعه کاریابی، توجه به سامانه ها و کیفی سازي طرح ها در کنار کمیت،

 
اهلیت و صلاحیت آن ها تأکید کرد. 

انتهاي پیام/73005/ق



اجراي 400 پروژه محرومیت زدایی در زنجان

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/04/13

فرشاد پیري در زنجان اظهار داشت: سازمان بسیج سازندگی در عرصه هاي مختلف به مردم مناطق محروم استان خدمات
رسانی کرده و امسال نیز پروژه هاي محرومیت زدایی را در استان اجرایی می کند.وي (...)

فرشاد پیري در زنجان اظهار داشت: سازمان بسیج سازندگی در عرصه هاي مختلف به مردم مناطق محروم استان خدمات رسانی

 
کرده و امسال نیز پروژه هاي محرومیت زدایی را در استان اجرایی می کند.وي (...) 

فرشاد پیري در زنجان اظهار داشت: سازمان بسیج سازندگی در عرصه هاي مختلف به مردم مناطق محروم استان خدمات رسانی کرده

 
و امسال نیز پروژه هاي محرومیت زدایی را در استان اجرایی می کند. 

وي با بیان اینکه غنی سازي اوقات فراغت جوانان با استفاده از نیرو و نشاط جوانی در سازندگی کشور از اهداف سازمان بسیج
سازندگی محسوب می شود، افزود: کمک به دولت در خدمت رسانی، محرومیت زدایی و سازندگی با اولویت در روستاها، مناطق

 
محروم و مرزي و کمک به شناسایی و ایجاد زمینه هاي اشتغال از دیگر اهداف این سازمان است. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان زنجان ادامه داد: بیشتر طرح هاي مورد اجراي سازمان بسیج سازندگی کوتاه مدت، زود بازده،
فراگیر، گسترده و عمومی و عام المنفعه بوده و عمدتا در هشت عرصه عمران و آبادانی، منابع طبیعی و کشاورزيِ، زیبا سازي و
بهسازي مدارس، اشتغال، خدمت درمانی آموزشی و بهداشتی، آموزش هاي فنی و حرفه اي، کلاس هاي تقویتی، جبرانی و مشاوره

 
تحصیلی، عرصه خدمت رسانی با همکاري دستگاه هاي دولتی و حاکمیتی و خیریه ها و موسسات غیر دولتی اجرایی می شود. 

پیري افزود: برنامه هاي امسال سازمان بسیج سازندگی در پنج عنوان کمک به تحقق اقتصاد مقاومتی مردم محور با ایجاد اشتغال و
رفع بیکاري، کمک به تحقق عدالت اجتماعی، پیشرفت و آبادانی همه جانبه روستاها و دهستان هاي محروم و نقاط کم برخوردار
شهري،کاهش آسیب هاي اجتماعی در محلات آسیب دیده و حاشیه نشین، محرومیت زدایی با توانمند سازي گروه هاي هدف اجرایی

 
می شود. 

وي با بیان اینکه براي رسیدن به اهداف برنامه هاي سال 1400 بیش از 50 فعالیت در نظر گرفته شده است، افزود: 400 پروژه
عمرانی و زیرساخت در روستاها و مناطق حاشیه اي و محروم که این پروژه ها در عمرانی و آبادانی این مناطق موثر و تاثیرگذار است،

 
اجرا می شود. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان زنجان خاطرنشان کرد: با توجه به کاهش نزولات جوي تامین آب شرب روستاها و مناطق شهري
از اولویت هاي سازمان بسیج سازندگی در سال جاري است که بیشتر در محورهاي اصلاح شبکه خط انتقال، احداث حوضچه انجام می

 
شود. 

این مقام مسوول افزود: اولویت بعدي سازمان بسیج سازندگی تامین آب کشاورزي است که با اجراي طرح هاي سنتی آب از طریق

 
کانال هاي بتنی به مزارع با همکاري جهاد کشاورزي منتقل می شود. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان زنجان با اشاره به انعقاد تفاهم نامه کشوري با حضور سردار سلامی در استان زنجان، گفت: براي
مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره) استان زنجان 400 واحد احداث می شود که در مرحله اول 80 مسکن مددجو پیش بینی

 
شده است که در حال حاضر نقشه پروانه آن در دست طراحی است. 

پیري ادامه داد: این طرح با همکاري کمیته امداد امام خمینی (ره)، بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی فرمان امام خمینی (ره)، بنیاد

 
مسکن و سازمان بسیج سازندگی اجرایی می شود. 

وي از انعقاد تفاهم نامه اي با بهزیستی کشور که در استان نیز در حال پیگیري است براي احداث 80 واحد مددجویی خبرداد و خاطر



 
نشان کرد: در سال هاي گذشته چند واحد اجرایی شده است و امسال این پروژه با سرعت بیشتري ادامه می یابد. 

انتهاي پیام/73002/ق



تجاري سازي محصولات زیستی به کاهش 400میلیون دلاري ارز از کشور کمک

می کند

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/04/13

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در آیین رونمایی از محصولات ایران ساخت حوزه امنیت غذایی و واکسن بر تاثیر
بالاي این تولیدات در کاهش ارزبري تاکید کرد.

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایسنا، این محصولات با حضور سورنا ستاري، معاون علمی و فناوري رییس جمهوري، علی
آقامحمدي رییس گروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري، کامبیز بازرگان رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي و
مصطفی قانعی دبیر ستاد توسعه زیست فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، نبی االله خون میرزایی رییس سازمان

 
شیلات و علی صفر ماکن علی رییس سازمان دامپزشکی رونمایی شد. 

سورنا ستاري، معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در این مراسم، با اشاره به اینکه ایران در زمینه زیست فناوري انسانی کشوري
صاحب برند است، گفت: ما شرکت هاي داروسازي بزرگی در ایران داریم و در زمینه زیست فناوري انسانی توسعه یافته ایم. اما در

 
حوزه زیست فناوري دام، طیور و آبزیان و گیاهی هنوز راه نرفته زیاد است. 

ستاري افزود: البته در 2 سال اخیر اتفاقات خوبی در زمینه تولید محصولات زیستی دامی، طیور و آبزیان در کشور رخ داده که نتیجه

 
فعالیت فناوران و متخصصان داخلی است. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري همچنین بیان کرد: تولید این 9 محصول و تجاري سازي آنها در نهایت براي کشور 400

 
میلیون دلار کاهش ارزبري به همراه دارد. به شرطی که شرایط براي ورود این محصولات به بازار را به خوبی فراهم کنیم. 

وي با بیان اینکه بیشترین ضربه کشور از تحریم ها در صنایعی مشهود است که تعداد شرکت هاي دانش بنیان کم است، گفت: ایران
با کمک شرکت هاي دانش بنیان و خلاق می تواند از پس تحریم ها برآید. یکی از صنایعی که با تحریم ها دست به گریبان است،

 
صنعت کشاورزي و حوزه امنیت غذایی است. 

ستاري با بیان اینکه اقدامات فناورانه معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در حوزه امنیت غذایی از 3 سال پیش آغاز شده است،
عنوان کرد:: این شرکت ها منشا تغییرات اساسی و بنیادي در این حوزه هستند. در واقع شرکت ها قدرت کشورها را تضمین می کنند.

رییس بنیاد ملی نخبگان افزود: ایران در حوزه زیست فناوري انسانی شرایط خوبی دارد و ورود به حوزه دام، طیور و آبزیان هم به

 
تازگی آغاز شده است. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري با اشاره به اینکه ورود بخش خصوصی به این حوزه ها ضروري است، ادامه داد: حوزه دام، طیور

 
و آبزیان پیش از این در انحصار بخش دولتی بود؛ اما امروز بخش خصوصی هم به این حوزه ورود کرده است. 

ستاري همچنین گفت: همه این کارها با هم افزایی و همکاري نهادهاي ذیربط امکانپذیر شده است و باید از توان همه بخش ها براي



توسعه فناوري در کشور بهره ببریم. مثلا وزارت جهاد کشاورزي به شبکه گسترده اي از مراکز تحقیقات حوزه کشاورزي دسترسی دارد
که باید از ظرفیت این شبکه ها استفاده کنیم. باید هر کدام از این مراکز تحقیقاتی یک پارك فناوري شوند تا خروجی پژوهش ها

 
اثرگذار باشد. 

وي افزود: باید دولت از مجري پژوهش به مشاور پژوهش تبدیل شود. مادامی که تحقیقات به بخش دولتی سپرده شود، نتیجه اي
نخواهیم گرفت و تولید محصول نتیجه سرمایه گذاري بخش خصوصی است. ایران از نظر امنیت غذایی بیشترین وابستگی را دارد و

 
تنها راه برون رفت از آن، ورود فناوري و دانش است. 

امنیت غذایی به ورود دانش نیازمند است علی آقامحمدي، رییس گروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري نیز در این مراسم، گفت: باید
از منابع طبیعی موجود در کشور به نحو مناسبی استفاده کنیم. نباید اجازه دهیم این سرمایه ها از بین برود. این کار نیاز به ورود

 
دانش دارد. 

وي افزود: توجه به امنیت غذایی در کشور ضروري است، چون بی توجهی به آن سبب بروز سرطان ها و بیماري هاي مختلف در کشور

 
شده است. 

به گفته رییس گروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري، تکمیل زنجیره علمی حوزه هاي فناورانه باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد. مثلا
در زمینه امنیت غذایی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري به تکمیل این زنجیره از بخش محیطزیست تا کشاورزي توجه کرده

 
است. یعنی یک زنجیره کامل از بازیگران زیست بوم. 

آقامحمدي با اشاره به اینکه سند نهایی زنجیره کردن صنایع در کشور مورد توجه قرار گرفته است، گفت: براي این کار 15 جلسه با

 
وزارت صنعت، معدن و تجارت برگزار شده است تا زنجیره همه صنایع را ایجاد کنیم. 

رییس گروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري در ادامه بیان کرد: براي توسعه صنایع در کشور به ورود دانش و فناوري نیاز داریم و
حرکت امروز یک کار بنیادي و اساسی در حوزه امنیت غذایی و زیست فناوري است. باید شرایط را براي ورود این محصولات به بازار

 
فراهم کنیم. 

توسعه بازار محصولات نیازمند هم افزایی همه دستگاه هاي ذیربط است همچنین در این مراسم، مصطفی قانعی، دبیر ستاد توسعه
زیست فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري نیز با اشاره به برنامه ستاد براي توسعه امنیت غذایی در کشور، بیان کرد:
براي این کار نیاز داشتیم که زنجیره این زیست بوم را شناسایی و تکمیل کنیم. تاکنون 360 میلیارد تومان هم از اعتبارات معاونت

 
علمی و فناوري براي این کار اختصاص یافته است. 

وي افزود: رونمایی از 9 محصول امروز، بخش کوچکی از 160 طرحی است که براي ارتقاي امنیت غذایی در کشور در دست اجرا است
و تلاش می کنیم همه این طرح ها را به زودي رونمایی کنیم. نقش معاونت علمی و فناوري در این کار توسعه فناوري و اثبات کارایی

 
آن در کشور است. اما نیاز به حضور بخش خصوصی داریم تا این طرح ها به نتیجه مطلوب برسد. 

قانعی همچنین گفت: همه طرح ها با هم افزایی و همکاري نهادهاي ذیربط اجرایی شده است تا بازار این محصولات تضمین شود. باید

 
همه نهادها در کنار هم قرار گیرند و در کنار یکدیگر بایستند تا جهش تولید اتفاق بیفتد. 



ورود شرکت هاي دانش بنیان به حوزه امنیت غذایی ضروري است کامبیز بازرگان، رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج
کشاورزي  نیز در این مراسم، گفت: دکتر ستاري به شکلی ساختارشکنانه و جسورانه به حوزه توسعه فناوري امنیت غذایی ورود کرده

 
است و به شکلی جدي پیگیر اجرایی شدن طرح ها و پروژه ها است. 

وي افزود: بخش کشاورزي بر 4 اصل منابع پایه، کشاورزان، سرمایه و دانش استوار است. در کشور ما به دلیل وجود شرایط شکننده اي

 
که از نظر منابع داریم، ضروري است که این سرمایه ها را حفظ و از آنها خلق ثروت کنیم. 

به گفته بازرگان، تولیدات کشاورزي در کشور ما نیازمند ورود دانش است. این اهتمام نیز در کشور شکل گرفته و نهادهاي موثر براي
ورود دانش به این بخش کنار یکدیگر ایستاده اند تا از دانش و فناوري حمایت کنند. دانش محور کردن تولید نیازمند صبوري، حمایت

 
و پذیرش شکست هاي احتمالی است. 

وي همچنین گفت: باید از ورود شرکت هاي دانش بنیان و خلاق به حوزه کشاورزي و امنیت غذایی حمایت کنیم تا نهال دانشی که

 
در کشور پا گرفته به درستی رشد کند. 

1.روغـن کاملینا روغـن کاملینـا نخستین بار در کشور توسط یکی از شرکتها تولید شده است. این محصول غیـر از مصـرف خوراکـی
در زمینـه تولیـد سـوخت هـاي زیسـتی و صنایـع آرایشـی و بهداشـتی کاربـرد فـراوان دارد. کاملینا خواص بسیار زیادي دارد و از
این جهت یک گیاه کاملا منحصر به فرد به شمار می رود، از جمله این خواص می توان به تغذیه، سلامت و بهداشت، صنعت سوخت،

 
صنایع صمغ و انواع واکس ها و صنعت تغذیه طیور و ماهی اشاره کرد. 

 2.تولید بز سانن و و مورسیا از طریق شبیه سازي در این مراسم از توانمندي یک شرکت دانش بنیان براي تولید 2 هزار راس بز سانن

 
و و مورسیا از طریق شبیه سازي و دو رگه گیري و تولید جنین با روش IVF رونمایی شد. 

یکی از مشکلات موجود در صنعت دامپروري مخصوصا در دام سبک کشور، پایین بودن توان ژنتیکی دام هاي بومی و بهـره اقتصادي
این دام ها است کـه نگهداري آنها به صورت صنعتی را مقرون به صرفه نمی کند. لذا این مجموعه با توجه به داشتن دانش فنی شبیه
سـازي و امکان اسـتفاده از آن در تولید دام هاي داراي توان ژنتیکـی بالا بـه خصوص با توجه به واردات دام هاي با توان ژنتیکی بالا

 
از این دانش فنی ایجاد شده در حوزه اصلاح نژاد در دام استفاده کرده است. 

با توجه به اینکه در حال حاضر در این زمینه دام زنده حاصل از زاد و ولد طبیعی به کشور وارد می شود، عملا نمونه مشابه خارجی که
حاصل از انتقال جنین شبیه سازي شده باشد، وجود ندارد؛ اما قطعا قیمت تمام شده دام حاصل از این فناوري حداقل یک سوم قیمت

 
دام هاي وارداتی خواهـد بود. 

 3.مکمل هاي دام و طیور یک شرکت دانش بنیان هم با تولید 5 مکمل، کنسانتره و افزودنی هاي خوراك دام و طیور و تولید توکسین
بایندر، محرك رشد گیاهی و بلوس کلسیم در این رونمایی حضور داشت. صنعـت دام و طیور با گردش مالی سالانه بالغ بر 150 هزار

 
میلیارد تومان یکی از صنایع مهم در امنیت غذایی کشور است. 

بخش عمده اي از افزودنی هاي مورد استفاده در این صنعت شامل مکمل هاي ویتامینی، آنزیم ها، توکسین بایندر، محرك هاي رشد
جایگزین آنتی بیوتیک، اسیدهاي آمینه عبوري و غیره وارداتی است و ارزبري بالایی دارند. لذا، تلاش براي کاهش واردات می تواند در

 
شرایط تحریم سبب توسعه صنعت و اشتغالزایی شود. 



 4.احیاي باغات کشور یکی دیگر از شرکتهاي دانش بنیان مجموعه اي است که از پایه هاي رویشی کشت بافتی ارقام گلابی، گیلاس،

 
آلبالو، هلو، شلیل، زردآلو، آلو و بادام به احیاي باغات در یک هزار هکتار اقدام کرده است. 

باغداري کشور از کمبود عملکرد و گسـترش بیماري ها به دلیل نبود نهاده هاي ژنتیکـی اسـتاندارد و عملیـات ضعیف و غیـر علمـی
باغـداري رنـج می بـرد. یکـی از راه حل هـاي اساسـی براي تضمین سرمایه گذاري باغداري در کشور، فراهم کردن زمینه هاي تولید
و عرضه نهال گواهی شده و ایجاد برندهاي تجـاري و شناسـنامه دار در تولیـد نهـال اسـت. پایـه و اسـاس ایجــاد باغ هــاي
اقتصــادي و تجــاري اســتفاده از نهــال سالم، اصیـل و استاندارد بـا بهره بـرداري بهینـه از منابـع پایـه آب، خاك و نیروي انسـانی

 
است. 

در حال حاضر بیش از 70 میلیون نهال در کشـور تولید می شـود که کمتر از 5 درصد آن نهال رویشـی است. امید اسـت بـا اسـتفاده
از برنامـه هـاي ترویجـی در میـان مـدت بیـش از 50 درصـد نهـال هـاي تولیـدي بـا پایـه هـاي رویشـی جایگزیـن شـود. لذا

 
پتانسـیل تولید و کشـت بیش از 30 میلیون نهال با اسـتفاده از روش هاي رویشـی بویژه کشـت بافت در کشـور وجود دارد. 

5.اسفنج هاي پروژسترون یک شرکت دانش بنیان نیز در این مراسم از محصول تولید اسفنج هاي پروژسترون براي هم زمان سازي

 
فحلی دام خود رونمایی کرد.   

مدیریـت نامناسـب در گلـه هـاي گوسـفند و بـز از نظـر زمـان بنـدي زایـش هـا وجـود داشـت کـه ایـن امـر باعـث مـی شـد در
تمـام سـال بـره یـا بزغالـه در گلـه باشـد. پراکندگـی زایـش هـا سـایر عملیـات مدیریتـی ماننـد واکسیناسـیون، پـروار بنـدي و ...
را دچـار اشـکال کـرده و مانـع از بهـره وري کامـل از پتانسـیل گلـه مـی شـد. عـلاوه بـر آن وجـود بـره و بزغالـه در تمـام سـال

 
همـراه مـادر باعـث افزایـش فشـار بـر مراتـع شـده وتخریـب آنهـا را افزایـش مـی داد. 

همزمان سـازي فحلـی به عنـوان یکـی از ابزارهاي مدیریتی موجـب مـی شـود تـا زایـش هـا در یـک بـازه زمانـی متمرکـز شـود و
ایـن امـر در آینـده اعمال سـایر ابزارهاي مدیریتی را تسـهیل می کنـد. از سـوي دیگـر بـه دلیـل اعمـال تحریـم هـا، محدودیـت
بسـیاري در واردات اسـفنج پروژسـترونی بوجـود آمـد و آنچـه در بـازار موجـود اسـت نیـز قیمـت بسـیار بالایـی دارد. به همین

 
دلیل این شرکت فناور با ورود به این حوزه اقدام به تولید اسفنج هاي پروژسترون براي هم زمان سازي فحلی دام کرد. 

بـا محاسـبه مبتنـی بـر گـزارش مرکـز اصلاح نـژاد کشـور مبنـی بـر ظرفیـت حداقل مصرف سـه میلیون قطعـه در سـال و قیمت
هر قطعـه محصـول خارجـی معـادل 2 دلار معـادل پنجـاه هـزار تومـان و سـالیانه 6 میلیـون دلار ارز براي تامین این محصـول از

 
کشـور خـارج می شود. 

 6.آنزیم هاي صنایع غذایی یکی دیگراز شرکتهاي دانش بنیان هم با تولید صنعتی آنزیم هاي صنایع غذایی در این رونمایی حضور
داشت. در ایـران آردهــاي داخلــی دچــار کمبود و ضعف در زمینه ویتامین ها، آنزیم ها و پروتئین ها است، از این رو براي تهیه نان
هایی با کیفیت مطلوب و همچنین نان هاي حجیم و نیمه حجیم نیاز به اسـتفاده از بهبود دهنده هـا داریـم. در حال حاضر تنهـا 30

 
درصد گندم هاي تولیدي کشـور داراي کیفیت خوب هسـتند، 40 درصد متوسـط و 30 درصد آن هـا ضعیـف است. 

بــا توجــه بــه سیاســت کشــور در زمینــه خودکفایــی در تولیــد محصول استراتژیک گندم و همچنین کیفیت نامناسب گندم
هاي ایران به دلیل شـرایط جوي، این شـرکت با هـدف افزایـش کیفیـت محصـولات آردي، کاهـش دور ریـز نـان، جایگزینی مواد



شیمیایی و سرطانزا در این محصولات، افزایش سلامت مصرف کننده و کاهش خروج ارز براي واردات آنزیم، تصمیم به تولید آنزیم
هاي مورد استفاده در صنعت آرد و نان گرفت و این محصولات را تولید کرد. این محصولات با 90 درصد دانش فنی داخلی به تولید

 
رسیده است. 

 7.واکسنی براي درمان آبزیان یک شرکت دانش بنیان هم در این مراسم از واکسن استرپتوکوکوزیس/ لاکتو کوکوزیس تولیدي خود

 
رونمایی کرد. 

گسـترش مزارع تولید آبزیان در سـطح جامعه موجب بروز بیماري ها شـد. بروز بیماري ها به دو روش باید کنترل شـود. با اسـتفاده
از روش هـاي درمانـی کـه عوارضـی بـه دنبـال خواهنـد داشـت و جامعـه و محیـط زیسـت از آن متاثـر خواهنـد شـد، یـا روش
هـاي پیشـگیرانه اي مانند اسـتفاده از واکسـن ها که کمترین عوارض را دارند. این مجموعه درصدد توسعه روش هاي پاك و پذیرفته
شده بین المللی براي مبارزه با بیماري هاي آبزیان است. بر همین اساس نیز با اتکا به دانش بومی اقدام به تولید واکسن
استرپتوکوکوزیس/ لاکتو کوکوزیس کرد. اگر جامعه مصرف پیش بینی شـده از این واکسـن را بطور کامل جذب کند، معادل یک

 
میلیون و 800 هزار دلار صرفه جویی ارزي به دنبال خواهد داشـت. 

8.کنترل بیولوژیک آفات گلخانه اي یک شرکت دانش بنیان دیگر هم به حوزه بومی سازي دانش فنی پرورش و تولید تجاري عوامل
بیولوژیک مؤثر در کنترل آفات گلخانه اي در ایران ورود کرده است. از زمان شروع تحریم ها بازار براي تامین این مواد با خلا روبرو
شد. این مجموعه با درك این نیاز، به حوزه تولید عوامل بیولوژیک مؤثر در کنترل آفات گلخانه اي ورود کرد تا بتواند مانع خروج 3

 
میلیون یورو ارز از کشور شود. 

ایجاد اشتغال حداقل براي یک هزار نیروي تحصیل کرده بخش کشاورزي، خودکفایی کشور در زمینه تولید محصول سالم، بومـی
شـدن دانـش تولیـد محصـول سـالم در کشـور، جلوگیري زیاد از مصرف آب و تولید محصول مبتنی بر دانش هاي نوین از جمله

 
مزایاي استفاده از این محصول است. 

9.واکسن اکتیماي مسري یکی دیگر از شرکتهاي دانش بنیان هم مجموعه دیگري بود که در این مراسم با محصول واکسن اکتیماي
مسري حضور یافت. بیماري هاي عفونی و واگیردار دامی به لحاظ شـدت خسـارات اقتصــادي یکــی از موانــع اصلــی در تامیــن
بهداشــت و تولیــد فرآورده هاي دامی محسـوب می شـوند که عدم واکسیناسـون سـبب کاهـش تولیـد دام شـده کـه نقـش

 
اساسـی در تجـارت تولیــد دام و فــرآورده هــاي خــام را دارد. 

به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوري، وجــود تیــپ هــاي مختلـف از بیمـاري هـاي نشـخوارکنندگان کوچـک و سـایر دام
هـاي حسـاس، این شـرکت را بـر آن داشـت تـا بـا تولید واکسـن هـاي دامـی نیـاز کشـور را تامیـن کنـد و از ارزبـري هـاي کلان
در ایـن زمینـه در کشـور جلوگیـري کنـد. واکسـن اکتیمـا بـا سـویه لـوکال بـا اسـتفاده از بـه روزتریـن تکنولـوژي دنیا همراه بـا

 
اپلیکاتـور اختصاصـی بـراي حفـظ شـرایط اسـپتیک و ایجـاد ایمنـی بالاتـر یکـی از محصـولات ایـن شـرکت است. 

پربیننده ترین ثبت نام وام بازنشستگان تامین اجتماعی + لینک خطاهاي دید حیرت انگیز! + عکس وضعیت 92شهرستان قرمز شد

 
هشدار به پزشکان! 25 هزار نفر جایگزین معلمان بازنشسته می شونـد 

لینک کوتاه لینک کپی شد



تورم آمریکا در بازار طلا چه تاثیري دارد؟

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/04/13

طلاي جهانی در روز جمعه با رسیدن پیش بینی هاي دفتر بودجه کنگره ایالات متحده، صعودي 20 دلاري را تجربه کرد. در
انتهاي هفته کاري گذشته فلز زرد با شروع از کانال هزار و 775 دلاري در ابتداي روز، بعد از رسیدن اخبار پیش بینی کسري

بودجه 3 تریلیون دلاري ایالات متحده و افزایش انتظارات تورمی، با رشدي 18/ 1 ...

به گزارش تجارت نیوز، طلاي جهانی در روز جمعه با رسیدن پیش بینی هاي دفتر بودجه کنگره ایالات متحده، صعودي 20
دلاري را تجربه کرد. در انتهاي هفته کاري گذشته فلز زرد با شروع از کانال هزار و 775 دلاري در ابتداي روز، بعد از رسیدن اخبار
پیش بینی کسري بودجه 3 تریلیون دلاري ایالات متحده و افزایش انتظارات تورمی، با رشدي 18/ 1 درصدي، هزار و 795 دلار را نیز
به خود دید. به گزارش سایت کیتکو، به نظر تحلیلگران طلا درهفته جاري پس از انتشار صورت جلسه سیاست پولی فدرال رزرو، می
تواند یک افزایش قابل توجه بالاتر از هزار و 800 دلار در هر اونس را تجربه کند. در واقع چشم بازارهاي جهانی در هفته جاري به
صورت جلسه سیاست پولی فدرال رزرو دوخته خواهد بود. بیشتر بازیگران جهانی انتظار افزایش قیمت طلا پس از انتشار صورت جلسه
را دارند. البته در بازار داخلی، معامله گران انتظار افت قیمت طلا در آغاز فعالیت بازارهاي جهانی در هفته جاري را دارند، آنها به
همین دلیل خرید طلا و سکه خود در روز شنبه را کاهش دادند.شرط جذاب شدن صورت جلسه پولی آمریکااورت میلمن، کارشناس
فلزات گرانبهاي Gainesville Coins گفت: «صورت جلسه هاي کمیته سیاست هاي پولی فدرال در صورتی جالب است که با
اخبار جدید و متناقض نسبت به اخبار گذشته همراه باشد.» گزارش اشتغال زایی در ایالات متحده نیز که از پیش بینی ها در ماه ژوئن
بیشتر بود می تواند موجب افزایش فشار بر طلا شود؛ چراکه افزایش آمار اشتغال می تواند احتمال افزایش نرخ بهره فدرال رزرو را
افزایش دهد.سیگنال هاي مهم به تورمسیاست هاي پولی ایالات متحده و آمارهاي اخیر منتشرشده، نشان از تورم در سال هاي آینده
براي اقتصاد ایالات متحده دارد. بسته هاي حمایتی و کاهش تقاضا در بازارهاي خرد، به ترتیب منجر به کسري بودجه و رکودي نسبی
در بازارها شد. این اتفاق سیگنال مهمی براي تورم است. اما با افزایش امیدها براي بازگشایی و ترمیم اقتصاد با افزایش واکسیناسیون،
مبادلات جهانی در حال افزایش است که همین موجب افزایش ارزش ارز جهان رواي آمریکایی شده است. این دو جبهه متضاد هم
براي قیمت طلا عمل می کنند. با توجه به افت هاي اخیر فلز زرد درمی یابیم که جبهه دلار آمریکایی اثر بیشتري بر سرمایه گذاران
گذاشته و موجب شد تا عرضه طلا در بازارهاي جهانی افزایش یابد. در همین راستا شان لوسک، مدیر همکاري والش، گفت: «این یک
قدم رو به جلو و دو قدم به عقب بوده است.» «طلا نتوانست هزار و 800 دلار را نگه دارد و به پایین ترین سطح از اواسط آوریل یعنی
حدود هزار و 760 دلار رسید. اکنون ما منتظر اطلاعات بیکاري هستیم. همه چیز تورم را فریاد می زند، اما مشکل افزایش نرخ دلار
آمریکا بوده است.»تحلیل فنی بازار اونس طلاتحلیلگران فنی نیز بر این باورند که طلا در کوتاه مدت در صورت گذشتن از ناحیه
مقاومتی هزار و 789 دلاري و تثبیت در بالاي آن می تواند تا هزار و 845 دلار در هر اونس نیز پیش برود. در صورت ناتوانی گاوها از
گذشتن از این مقاومت، حرکت طلا به سمت حمایت هزار و 741 دلاري خواهد بود که می تواند در ادامه به قیمت هاي هزار و 640
دلاري نیز برسد. به نظر تحلیلگران فلز زرد در میان مدت شاهد نوساناتی خواهد بود که در نهایت روندي تقریبا ثابت را به همراه
خواهد داشت اما آینده بلندمدت طلا با تسلط گاوها بر بازار، امیدوارکننده است.بی محلی طلا به آمارهاي اشتغالآمارهاي منتشر شده
از بازار کار آمریکا نشان داد که بخش غیرکشاورزي اقتصاد این کشور در ماه گذشته میلادي 850 هزار فرصت شغلی جدید ایجاد
کرده، هرچند که نرخ بیکاري از 8/ 5 درصد در ماه قبل به 9/ 5 درصد رسیده است. مقام هاي فدرال رزرو اخیرا پیشنهاد کرده اند که
بانک مرکزي آمریکا امسال باید شروع به کاهش تدریجی خرید اوراق قرضه کند. به گزارش سایت طلا، اما فیلیپ استریبل
استراتژیست ارشد بازارهاي مالی در موسسه بلو لاین فیوچرز معتقد است بعید است این آمارها فدرال رزرو را نسبت به انقباضی کردن
سیاسی پولی اش متقاعد کند.وي افزود، عامل دیگر تقویت قیمت طلا این بوده که بسیاري از تحلیلگران انتظار داشتند بازار کار آمریکا



فرصت هاي شغلی بیشتري را ایجاد کند.پس از انتشار این گزارش میزان سوددهی اوراق قرضه دولت آمریکا و همچنین ارزش دلار
شاهد افت بوده و سبب کاهش هزینه فرصت سرمایه گذاري در بازار طلا شده است.عامل دیگري که سرمایه گذاران رصد می کنند
شیوع سویه جدید ویروس کرونا در آسیا و اروپاست که موجب توقف برنامه هاي بازگشایی اقتصادي در بسیاري از کشورهاي جهان

شده است.



FATF طلاي سیاه ایران را محدود کردنه تحریم

منبع: روزنامه کائناتشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/04/13

زانا احمدي، کارشناس بازار نفت: FATF طلاي سیاه ایران را محدود کرد نه تحریم زانا احمدي، کارشناس بازار نفت گفت:
نگاهی به عملکرد ایران بعد از اجرایی شدن برجام نیز تایید می کند که در صورت رفع تحریم ها ایران این قابلیت را دارد که به

 
سرعت به بازارهاي نفت بازگردد و سهم خود را از رقبا پس بگیرد که قاعدتا رقبا از این موضوع خرسند نخواهند شد. 

زانا احمدي درباره موانع و چالش هاي بین المللی که تاکنون توسعه و صادرات نفت و گاز ایران با آن مواجه بوده، اظهار داشت: چالش
هاي صنعت نفت و گاز را می توان به دو بخش داخلی و خارجی تقسیم بندي کرد در خصوص چالش هاي خارجی بدون شک تحریم
هاي بین المللی در بخش هاي اقتصادي، مالی، بانکی، افزایش خطرپذیري سرمایه گذاري در صنعت نفت و گاز، خروج شرکت هاي

 
بین المللی از کشور و محدودیت ها در استفاده از دیپلماسی؛ تاثیرگذار بوده است. 

 
سیاست هاي مخالف چقدر توسعه نفت را عقب انداخت؟ 

وي درباره تاثیر موانع داخلی و سیاست هاي مخالف با دولت مستقر بر عقب ماندگی توسعه و حوزه صادرات نفت ایران ادامه داد: در
ارتباط با سایر عوامل خارجی نیز می توان به نوسانات عرضه و تقاضا و رکود اقتصاد جهانی ناشی از شیوع ویروس کرونا اشاره کرد. هر
چند عوامل خارجی وزن زیادي داشته اند اما موضوع تحریم ها تنها عامل نبوده و مشکلات داخلی هم اثرگذاري زیادي داشته اند که
بخش عمده آن به مشکلات مدیریتی اعم از عدم ثبات در تصمیم گیري ها، عدم هماهنگی بخش هاي قانون گذاري و اجرایی، بدهی
هاي سنگین شرکت نفت، سوءمدیریت در اجراي طرح هاي توسعه اي، افزایش بی رویه هزینه ها، کاهش سهم شرکت نفت از
درآمدهاي صادراتی، مشکلات ساخت داخل، نوسانات قیمت ارز، مشکلات قراردادي، فقدان استراتژي توسعه اي، بوروکراسی هاي

 
اداري، جابجایی گسترده مسئولین و مدیریت نامطلوب نیروي انسانی بازمی گردد. 

 
نه ترامپ براي نفت ایران فرش قرمز پهن کرده بود و نه بایدن 

این کارشناس حوزه انرژي درباره اینکه چقدر می توان به گشایش هاي برجام امیدوار بود و در صورت به سرانجام رسیدن برجام چه
اتفاقی در حوزه نفت و گاز ایران خواهد افتاد، گفت: برجام ادامه همین مسیر کنونی و تداوم آن است، بدین معنی که در دوران بایدن
هم اتفاق خاصی نخواهد افتاد. این سناریو می تواند سناریوي جدي باشد چرا که مطالبات بایدن کمتر از مطالبات ترامپ نیست و
اتفاقا حساسیت بیشتري بر مسائل بین الملل دارد و درباره منطقه هم رویکرد خنثی نخواهد داشت، با این اوصاف توافق با بایدن هم به
سادگی صورت نمی پذیرد. موضوع مهم این است که جو بایدن و دونالد ترامپ هر دو راهبرد مشترکی را دنبال می کنند و آن هم
فشار بیشتر بر ایران است. حال ترامپ نام آن را «فشار حداکثري» می گذارد و بایدن «فشار هوشمندانه» نامگذاري کرده است. بر این

 
اساس در میان مدت و بلندمدت انتخاب بایدن تاثیر مثبت زیادي بر وضعیت فعلی اقتصاد ایران نخواهد داشت. 

 
افزایش ظرفیت تولید براي ما حیاتی است 

وي تاکید کرد: البته نباید فراموش کنیم که در نهایت تحریم ها هم ماندنی نخواهند بود و احتمالا در نزدیکی پایان دوره بایدن
احتمال لغو تحریم می رود، پس باید ظرفیت تولید نفت را بالا ببریم تا بتوانیم با قدرت به بازار بازگردیم و سهم کشور را پس بگیریم.

 
به نظر بنده افزایش ظرفیت تولید نفت براي ما امري حیاتی و راهبردي است. 

 
FATF نفت ایران را تحریم کرده نه تحریم 

احمدي خاطرنشان کرد: در پایان نباید فراموش کرد که علت بلوکه شدن پول فروش نفت کشور محدودیت هاي ایجاد شده به دلیل
عدم حل شدن موضوع FATF است نه تحریم. کشور ما در لیست سیاه FATF قرار دارد و نمی تواند بخشی از پول نفتی که قبلاً به
فروش رسانده است را به دست بیاورد و متاسفانه این پول ها همچنان در بانک هاي خارجی مسدود شده که این موضوع ارتباطی به



 
تحریم هاي ایالات متحده ندارد. 

 
روزهاي سخت نفت ایران براي بازگشت 

وي در ادامه به تاثیر دیگر تولیدکنندگان و در واقع رقبا را بر روند ورود ایران به بازار پرداخت و گفت: با شروع پاندمی کرونا و کاهش
شدید قیمت نفت اعضاي اوپک به منظور افزایش قیمت نفت اقدام به کاهش تولید نفت کردند تا از مازاد عرضه در بازار جلوگیري
کنند. در این میان دو کشور ایران و ونزوئلا که تحت تاثیر تحریم هاي آمریکا قادر به فروش نفت خود نبودند از فهرست کشورهایی که
باید تولید نفت خود را کاهش دهند معاف شدند. بر این اساس با گشایش برجام بازگشت ایران به بازار نفت به معناي بازگشت رقیب
قدیمی به این بازار و البته تشدید محدودیت هاي سایر تولیدکنندگان نفت دنیا است. چراکه در حال حاضر بازگشت ایران به بازار نفت
موجب عرضه بیشتر نفت و کاهش قیمت ها در بازار می شود و در صورتی که ایران بخواهد سهم خود را از بازار نفت پس بگیرد، سایر

 
رقباي نفتی براي جلوگیري از ریزش بیشتر قیمت نفت باید تولید خود را بیش از پیش کاهش دهند. 

 
ترس رقبا از بشکه هاي ایران 

این کارشناس بازار نفت توضیح داد: کشورهاي تولیدکننده نفت و به خصوص ایران که عضو اوپک است، سهمیه اي جهت صادرات
نفت دارند که در صورت مشکلات فنی، اقتصادي، سرمایه گذاري، جنگ و یا تحریم سایر کشورها جاي آن را پر می کنند و این امر
طبیعی است. موضوع مهم اینکه در صورت برداشته شدن تحریم هاي بین المللی بازگشت سریع کشور به تولید قبل و همچنین
داشتن دیپلماسی قوي نفتی و قدرت چانه زنی در اوپک جهت بازگشت سهمیه مدنظر است. البته نگاهی به عملکرد ایران بعد از
اجرایی شدن برجام نیز تایید می کند که در صورت رفع تحریم ها ایران این قابلیت را دارد که به سرعت به بازارهاي نفت بازگردد و
سهم خود را از رقبا پس بگیرد که قاعدتا رقبا از این موضوع خرسند نخواهند شد و احتمالا بازگشت ایران با نوساناتی همراه خواهد

 
بود. 

 
چند توصیه به وزیر نفت دولت سیزدهم 

وي با اشاره به مهمترین برنامه دولت آینده که باید در حوزه انرژي پیگیري شود، اظهار داشت: با توجه به مشکلات عدیده کشور در
بخش انرژي چالش ها و برنامه هاي این بخش گسترده است، اما به نظر می رسد چند موضوع باید در دولت بعد مورد پیگیري ویژه
قرار گیرد. موضوع بهینه سازي مصرف انرژي با توجه به شدت مصرفی انرژي در کشور و مشکلاتی که در خصوص مصرف گاز، برق و
آب با آن روبرو است را می توان جزء برنامه هاي مهم تلقی کرد. همچنین افزایش ظرفیت تولید نفت و صادرات آن و همچنین

 
استفاده بهینه از نعمت ذخایر گاز و ایجاد ارزش افزوده از آن از دیگر مباحث است. 

احمدي متذکر شد: موضوع مهم بعدي اصلاحات ساختاري در صنعت نفت و واگذاري تصدي گري به بخش خصوصی واقعی و ایجاد و
احیاي سازوکار حکمرانی صحیح توسط دولت است که این بخش نیز از اهمیت ویژه اي برخوردار است چراکه به نوعی زیرساخت

 
عظیمی در صنعت نفت و گاز با اصلاح این بخش تحت تاثیر مثبت قرار خواهند گرفت. 

وي هدفمند کردن تخصیص یارانه هاي پنهان و آشکار دولت را از دیگر موضوعات مهم دانست و افزود: موضوع بعدي استفاده از
ظرفیت هاي در اختیار دولت آینده به منظور تامین منابع مالی و اعتباري مورد نیاز توسعه صنعت نفت و گاز است، چراکه عمده
مشکلات طی سال هاي اخیر تحت تاثیر این بخش بوده است. توسعه صنایع پایین دستی و تکمیل زنجیره ارزش که خود اشتغال زایی
خوبی به همراه خواهد داشت امري ضروري است و در پایان دیپلماسی فعال در بخش انرژي و ارتباط با دنیاي بیرون باید در دستور

 
کار قرار گیرد. 

 
رئیس کمیسیون انرژي مجلس در بازدید از منطقه خارك: 

 
مطالبات کارکنان صنعت نفت در حال بررسی است 

رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی گفت: مطالبات کارکنان صنعت نفت در کمیسیون انرژي و همچنین کمیسیون هاي

 
تخصصی و مرتبط مجلس در دست بررسی است و در چند روز آینده نتیجه اقدام ها دیده خواهد شد. 

به گزارش کائنات به نقل از شانا، فریدون حسنوند ضمن بازدید از منطقه عملیاتی خارك در نشستی که با حضور کارکنان عملیاتی
این منطقه برگزار شد، گفت: نوسازي، بهسازي، ایمن سازي تجهیزات حیاتی کشور در پایانه هاي نفتی ایران با تکیه بر توان داخلی



کشور در حال انجام است و خوشبختانه شاهد هستیم تلاش براي بومی سازي تجهیزات در این شرکت به صورت ویژه در دستور کار

 
قرار گرفته است. 

وي افزود: نارضایتی هاي بحقی در باب حقوق کارکنان صنعت نفت در سال جاري وجود دارد که الحمداالله بین مجلس و دولت در

 
زمینه بهبود حقوق و مزایا اتفاق نظر است و به زودي اقدام هاي لازم در این زمینه صورت خواهد پذیرفت. 

رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: مطالبات و مشکلات کارکنان صنعت نفت در کمیسیون انرژي و با همکاري،
همراهی و هم افزایی همه دستگاه ها اعم از وزارت نفت، کمیسیون هاي تخصصی و مرتبط مجلس و دستگاه هاي نظارتی اعم از دیوان
محاسبات، سازمان بازرسی، مرکز پژوهش هاي مجلس و دستگاه ها امنیتی بررسی و تصمیم هاي خوبی گرفته شده است و در چند

 
روز آینده نتیجه اقدام ها دیده خواهد شد. 

حسنوند عنوان کرد: براي مردم شریف ایران اسلامی این پیام را دارم، در گرماي بالاي 50 درجه و رطوبت بالاي 90 درصد فرزندان
ایثارگر شما ایستاده اند تا دنیا بداند پرچم ایران همیشه در اهتزاز است.



کشف 7 هزار ماینر در شبکه برق منطقه اي خوزستان

منبع: روزنامه کائناتشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/04/13

سخنگوي صنعت برق جنوب غرب کشور عنوان کرد: کشف 7 هزار ماینر در شبکه برق منطقه اي خوزستان سخنگوي صنعت
برق جنوب غرب کشور با بیان اینکه تا امروز 7 هزار و 30 دستگاه استخراج رمز ارز در شبکه تحت پوشش منطقه خوزستان کشف و
جمع آوري شده است، به لزوم توجه به عامل اصلی یعنی ورود غیرمجاز این تجهیزات بصورت قاچاق به کشور و رهگیري موارد واردات

 
مجاز و قانونی از بدو ورود به کشور اشاره و نسبت به سایر پیامدهاي اقتصادي این معضل نیز هشدار داد. 

به گزارش کائنات، کیومرث زمانی گفت: از زمان آغاز شناسایی تاکنون 7 هزارو 30 دستگاه ماینر در شرکت هاي توزیع برق تحت
پوشش این شرکت کشف شده و تعداد کشفیات صورت گرفته با تعداد ماینرهاي کشف شده در یک مرکز غیر مجاز در جنوب غرب

 
تهران که خبري تکان دهنده و نگران کننده بود، برابري می کند. 

وي با بیان اینکه این خبرها نشان می دهد که کشفیات انجام شده در کشور تنها نوك یک کوه یخی معلق در اقیانوس بوده، افزود:
علاوه بر مصرف برق و آسیب به شبکه و خاموشی هایی که ماینرها موجب می شوند، بررسی حجم ارزهاي خارج شده از کشور براي
این سرمایه گذاري هاي عظیم غیرمولد و غیر اشتغال زا به اقتصاد کشور است. سخنگوي صنعت برق جنوب غرب کشور تصریح کرد:
به طور نمونه با توجه به متوسط قیمت ماینرها، حدود 50 میلیون دلار براي احداث مزرعه کشف شده ماینر در جنوب غرب تهران باید
سرمایه گذاري شده باشد که جا دارد نه تنها از جنبه مصرف برق، بلکه از جهات دیگر مثل خروج ارز از کشور و ورود کالاهاي

 
غیرضرور و آسیب زا، نیز توسط بخش هاي دیگر حاکمیتی به موضوع نگریسته شود. 

وي اضافه کرد: رشد چنین مزارع غیر مجاز تولید رمز ارز همچون علف هرز تمامی بخش هاي مختلف صنعت و اقتصاد را ناکارا نموده
و موجب هدر رفت سرمایه هاي کشور بصورت مستقیم ( خروج ارز) و غیرمستقیم( مصرف برق) می شود. لذا ضرورت دارد جهت
جلوگیري از آسیب هاي گسترده آن هم از ورود این تجهیزات بصورت غیرمجاز جلوگیري شود و هم در مواردي که بصورت مجاز و از
مبادي رسمی و گمرکی کشور وارد می شوند، به روش هاي مختلف نسبت به رهگیري آن و متولیان و مالکان نهایی آنها ساز و کار

 
لازم پیش بینی شود. 

سخنگوي صنعت برق جنوب غرب کشور خبر 4 درصدي مصرف برق مزرعه کشف شده در تهران را غیر واقعی خواند و بیان کرد: با
فرض استفاده از پرمصرف تربن نوع ماینرها( هر ماینر3.5کیلووات) در این مزرعه، توان مصرفی آن حدود 24 مگاوات است که با وجود
اینکه رقمی بسیار بالا و در حد یک کارخانه با مصرف متوسط است اما نسبت به پیک توان مصرف برق کشور یعنی 60 هزار مگاوات،
این رقم 0.04 درصد آن را مصروف خود نموده است که در رسانه ها به اشتباه 4درصد( 100برابر بیشتر) اعلام شده و نیاز به اصلاح و

تنویر افکار عمومی دارد.



همکاري کمیته امداد و بسیج براي ایجاد 2 هزار فرصت شغلی ویژه مددجویان

در سال جاري

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/04/13

مدیرکل کمیته امداد خوزستان گفت: براساس تفاهم نامه همکاري میان کمیته امداد و سازمان بسیج خوزستان، 2 هزار
فرصت شغلی براي مددجویان استان در سال جاري ایجاد می شود.

مدیرکل کمیته امداد خوزستان گفت: براساس تفاهم نامه همکاري میان کمیته امداد و سازمان بسیج خوزستان، 2 هزار فرصت

 
شغلی براي مددجویان استان در سال جاري ایجاد می شود. 

به گزارش ایکنا از خوزستان، مدیرکل کمیته امداد خوزستان به
منظور پیگیري تفاهم نامه و هم افزایی میان کمیته امداد و
سازمان بسیج و همچنین تقدیر از فرماندهان بسیجیان سراسر
استان به دلیل همراهی در رزمایش ایران همدل و ایران مهربان،
امروز (شنبه 12 تیر) سردار شاهوارپور فرمانده سپاه ولی عص
ر(عج) خوزستان و زبیدي مسئول بسیج سازندگی سپاه ولیعصر

 
(عج) خوزستان دیدار کرد. 

جمال شیبه، مدیر کل کمیته امداد امام خمینی (ره) خوزستان با اشاره به تفاهم نامه این نهاد با سازمان بسیج براي کمک به اشتغال
مددجویان اظهار کرد: بسیج جهت ایجاد 2 هزار فرصت شغلی براي خانواده هاي تحت حمایت در سراسر استان با همکاري کمیته

 
امداد اعلام آمادگی کرده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان خوزستان با تاکید بر اینکه همه باید کمک کنیم تا در زمینه محرومیت زدایی، اشتغال و تولید مسکن
توفیقات قابل توجهی به دست آید افزود: امروز شاهد نتایج همکاري هاي کمیته امداد و بسیج در فاز نخست در زمینه هاي اشتغال،

 
فرهنگی، مسکن، بهداشت و درمان و ... هستیم و امیدواریم در ادامه، شاهد همکاري گسترده تر 2 نهاد در کمک به محرومان باشیم. 

وي اضافه کرد: طبق این تفاهم نامه تسهیلاتی تا سقف 500 میلیون ریال در اختیار کارآفرینان بسیجی و مددجویان قرار می گیرد تا

 
علاوه بر آموزش، کسب و کار خود را راه اندازي کنند. 

شیبه ایجاد فرآیند دستیابی به اشتغال محرومان و نیازمندان، تجاري سازي، آغاز کسب و کارهاي دانش بنیان و ایجاد نمایشگاه هاي

 
تخصصی با طرح هاي دانش بنیان را از مهم ترین دستاوردهاي این تفاهم نامه عنوان کرد. 

وي با تاکید بر ایجاد بانک مشاغل نوآورانه ابراز کرد: بر اساس این تفاهم نامه شناسایی و احصا ایده ها و مشاغل نوآورانه در سطح

 
خوزستان و کمک به تحصیل مددجویان و کارآفرینان و شناسایی طرح هاي اشتغالزا در اولویت هستند. 



مدیرکل کمیته امداد خوزستان شناسایی بازار فروش محصولات را یکی از اقدامات مهم براي کمک به جامعه هدف برشمرد و تصریح
کرد: در این طرح 2 هزار میلیارد ریال در قالب تسهیلات به 2 هزار نفر براي ایجاد کسب و کار اعطا می شود اما یکی از مهمترین

 
مسائل براي بازدهی کسب و کار، برگزاري نمایشگاه هاي فروش است. 

وي از برگزاري یک هزار و 500 دوره آموزشی تا توسعه همکاري با 450 کارآفرین جهادگر خبر داد و بیان کرد: تشکیل و راه اندازي
کانون خیرین، کاریابی براي 500 مددجوي مستعد، تشکیل و راه اندازي 20 مرکز نیکوکاري کارآفرینی، حمایت از اجراي 10 طرح
نوآورانه و دانش بنیان، شناسایی، هدایت، نظارت و ارزیابی یک هزار طرح راهبري اشتغال، برگزاري 2 نمایشگاه براي بازاریابی و فروش
محصولات تولیدي، تامین و بهسازي فضاي کسب و کار براي 100 شغل از جمله اقداماتی است که در این تفاهم نامه صورت خواهد

 
گرفت. 

شیبه یاد آور شد: ایجاد و راه اندازي 2 هزار طرح اشتغال، یک هزار و 500 دوره آموزشی کسب وکار، کاریابی براي 500 مددجوي
مستعد، تشکیل و راه اندازي کانون خیرین استان، تشکیل و راه اندازي 20 مراکز نیکوکاري کارآفرینی، حمایت از اجراي 10 طرح
نوآورانه و دانش بنیان، شناسایی، هدایت، نظارت و ارزیابی یک هزار طرح راهبري شغلی، برپایی 2 نمایشگاه بازاریابی و فروش
محصولات تولیدي، تأمین و بهسازي فضاي کسب وکار با ایجاد طرح اشتغال و توسعه همکاري با 30 جهادگر کار آفرین از موارد مورد

 
نظر در این تفاهم نامه است که به صورت مشترك توسط کمیته امداد و بشیج برگزار می شود. 

انتهاي پیام



ویژه

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/04/13

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام با اشاره به راه اندازي 3 هزار و 300 شغل براي معلولین، از ایجاد 6 هزار شغل
جدید در سال جاري خبر داد.

 
ایجاد 9300 شغل ویژه معلولین توسط بنیاد برکت 

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام با اشاره به راه اندازي 3 هزار و 300 شغل براي معلولین، از ایجاد 6 هزار شغل جدید در
سال جاري خبر داد. آیین بهره برداري از یک هزار و 100 طرح اشتغال زایی برکت ویژه معلولین و انعقاد تفاهم نامه ایجاد اشتغال
براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و سازمان بهزیستی کشور و آغاز رویداد «حرکت با برکت» با هدف
سرمایه گذاري در ایده هاي کارآفرینی معلولین برگزار شد. مدیرعامل بنیاد برکت در این مراسم با اشاره به بهره برداري از یک هزار و
300 طرح اشتغال زایی ویژه معلولین گفت: افتتاح این تعداد طرح اشتغال زایی اجتماع محور ایجاد 3 هزار و 300 فرصت شغلی را
براي معلولین سراسر کشور به دنبال داشته است. امیرحسین مدنی تصریح کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي یک هزار و
100 طرح اشتغال زایی اجتماع محور ویژه معلولین یک هزار میلیارد ریال است. همچنین 400 طرح ثبت شده جدید نیز در دست
بررسی است. وي با تاکید بر حمایت از اشتغال خانواده هاي تحت پوشش سازمان بهزیستی ادامه داد: براي سال جاري نیز اجراي 2
هزار طرح اشتغال زایی اجتماع محور در روستاهاي 350 شهرستان هدف بنیاد برکت براي حمایت از خانواده هاي تحت پوشش
سازمان بهزیستی هدف گذاري شده است. به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، اولویت این طرح ها ایجاد اشتغال براي معلولین و خانواده
هاي داراي عضو معلول است. مدنی خاطرنشان کرد: اجراي این دو هزار طرح اشتغال زایی اجتماع محور باعث ایجاد 6 هزار فرصت
شغلی براي معلولین و خانواده هاي داراي عضو معلول خواهد شد. وي افزود: براي تحقق این تعداد فرصت شغلی 2 هزار و 700
میلیارد ریال سرمایه گذاري در مناطق روستایی کشور انجام می شود. مدیرعامل بنیاد برکت در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده
براي معلولین اظهار داشت: دامپروري، خدمات فنی، پرورش دام سنگین، تولید کیف و کفش و پوشاك، صنایع دستی تولید فرش

 
دستباف و پرورش طیور بیشترین سهم را از مشاغل بنیاد برکت به خود اختصاص می دهند. 

 
از اعزام بیمارستان سیار تا اکسیژن ساز و اقلام بهداشتی 

درپی افزایش چشمگیر ابتلا به ویروس کرونا در استان سیستان و بلوچستان محموله ویژه امدادي ستاد اجرایی فرمان امام به این
استان اعزام شد. ظهر دیروز طی مراسمی باحضور رییس ستاد اجرایی فرمان امام، محموله ویژه امدادي و اضطراري ضدکرونایی شامل
انواع اقلام بهداشتی و تجهیزات پزشکی براي کمک به مردم سیستان و بلوچستان به این استان ارسال شد. محمد مخبر در حاشیه این
برنامه گفت: به دنبال اعلام وزارت بهداشت درخصوص آغاز موج جدید شیوع کووید 19 در کشور و اعلام نیاز براي تجهیزات در
مناطقی از استان سیستان و بلوچستان، محموله بسیار ویژه اي به ارزش حدودي 20 میلیارد تومان رااز امروز به این مناطق ارسال و
اعزام می کنیم. رییس ستاد اجرایی فرمان امام در خصوص جزییات این محموله گفت: 2 میلیون ماسک، 3 هزار لیتر مواد ضدعفونی
کننده، 50 هزار کیت تشخیص، 100 هزار بسته معیشتی و پروتئینی، 50 عدد تی وپس، یک عدد اکسیژن ساز بیمارستانی به ارزش
2.5میلیاردتومان، 1300 گان پزشکی و جراحی، 3000 دوز داروي ضدکروناي رمدسیویر بخشی از این محموله می باشد. مخبر
خاطرنشان کرد: همچنین بزرگ ترین و مجهزترین بیمارستان سیار کشور نیز که توسط ستاد اجرایی فرمان امام ساخته شده با



امکاناتی نظیر اتاق عمل، بستري بیمار، داروخانه، آزمایشگاه، رادیولوژي و تجهیزات دوراپزشکی و قسمت مختص بیماران تنفسی و

 
کرونایی امروزصبح به سیستان و بلوچستان اعزام می شود. 

 
پیگیري تسریع زمان واکسیناسیون پرسنل شرکت بهره برداري مترو 

نایب رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت بهره برداري متروي تهران وحومه با تاکید بر حساسیت و ضرورت ارایه خدمات شایسته
به شهروندان توسط مترو در پایتخت و با هدف قطع زنجیره کرونا گفت: با پیگیري هاي متعددي که انجام شد، با درخواست تسریع در
اجراي واکسیناسیون پرسنل امور ایستگاه ها و راهبران شرکت بهره برداري متروي تهران وحومه موافقت شد. به گزارش مدیریت
ارتباطات و امور بین الملل شرکت بهره برداري متروي تهران و حومه علی عبداله پور افزود: براساس اعلام وزارت بهداشت، درمان و
آموزش پزشکی سهم حمل و نقل عمومی در انتقال و توسعه چرخه کرونا ویروس بیش از 26 درصد است، از این رو فعالیت پرسنل
امور ایستگاه ها و راهبران قطار از مشاغل هایی است که در معرض خطر ابتلا به این ویروس است چرا که به رغم رعایت همه پروتکل
هاي بهداشتی در این بخش، اما به علت تماس مستمر با مسافران، شاهد ابتلاي تعداد زیادي از پرسنل به کرونا و متاسفانه فوت
همکاران هستیم. وي با تاکید بر اینکه ارایه خدمات توسط ناوگان حمل و نقل عمومی به خصوص مترو امروز براي پایتخت امري مهم
و اجتناب ناپذیر است تصریح کرد: به دلیل ارتباط مستقیم همکارانم با تعداد زیادي از شهروندان به عنوان مسافر و نقش آنها در
کنترل چرخه انتقال ویروس باید هرچه زودتر براي واکسیناسیون آنها مساعدت انجام شود. عبداله پور خاطرنشان کرد: پرسنل متروي
تهران و حومه از سرمایه هاي اصلی شرکت هستند و همانطور که در مراسم افتتاح دو ایستگاه شهرك آزمایش و مدافعان سلامت در
خطوط 6 و 7 متروي تهران؛ دکتر هاشمی معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران از رییس جمهور درخواست اولویت قرار
گرفتن رانندگان حوزه حمل و نقل عمومی شهرداري تهران براي دریافت واکسن را داشتند؛ با پیگیري هایی که انجام شد با اینکه
موافقت تسریع در اجراي واکسیناسیون پرسنل شرکت بهره برداري متروي تهران وحومه را گرفته ایم، اما همچنان این موضوع را

دنبال می کنیم تا هرچه زودتر محقق شود.



یکی از فرزندان شهداي اصفهان "مدیر شایسته ملی" شد

منبع: همرازشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/04/13

کنگره تجلیل از مدیر شایسته ملی پس از انجام ممیزي و احراز صلاحیت با حضور مسئولان عالی رتبه کشوري، مدیران مجمع
متخصصین ایران، بنیاد چهره هاي ماندگار ایران، اتحادیه شرکت هاي دانش بنیان و تعدادي از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی

 
برگزار شد؛ در این همایش معاون شهرسازي و معماري شهرداري اصفهان به عنوان یکی از مدیران شایسته ملی انتخاب شد. 

شاخص هاي انتخاب مدیر شایسته، کارآفرینی، توسعه، ابتکار، خلاقیت و سابقه عملکرد است. در این کنگره به منتخبان علاوه بر

 
نشان، گواهینامه "مدیر شایسته ملی" نیز اهدا شد. 

سیداحمد حسینی نیا، معاون شهرسازي و معماري شهرداري اصفهان در این خصوص، اظهار کرد: لازم بود به جاي انتخاب شخص در
این همایش تیم معاونت شهرسازي و معماري اصفهان انتخاب شود، زیرا کارهایی که در حوزه معاونت شهرسازي و معماري اصفهان

 
انجام شده نتیجه کارگروهی است؛ این انتخاب به دلیل مجموعه اقدامات گروهی انجام شده است. 

وي ادامه داد: 141 اقدام طی پنج ماه گذشته در حوزه مطالعات، معماري، نظارت بر ضوابط شهرسازي و توسعه شهري یا طرح هاي

 
تفصیلی و مجموعه اقدامات علمی در حوزه دانشگاه، چاپ کتاب در خصوص هنر اداره شهر و ... باعث این انتخاب شد. 

گفتنی است حسینی نیا کتاب "از گردشگري خلاق تا شهر خلاق" را نیز تالیف کرده که این کتاب نیز توانست رتبه اول کشور را
کسب کند.



امیدي براي روشن ماندن چراغ بوم گردي ها

منبع: روزنامه همدلیشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/04/13

امیدي براي روشن ماندن چراغ بوم گردي هاهمدلی| بازرس جامعه حرفه اي اقامتگاه هاي بوم گردي کشور از اجراي طرحی

 
براي رونق گرفتن کسب و کار در اقامتگاه هاي بوم گردي خبر داد. 

یاور عبیري بااشاره به گذشت حدود یک سال و نیم از شیوع بیماري کرونا، اظهار کرد: در این مدت به واسطه کاهش آمار مسافرت ها،

 
اقامتگاه هاي بوم گردي به عنوان یکی از اماکن اقامتی نوپا دچار خسارت هاي زیادي شده اند. 

وي تصریح کرد: علی رغم این که دولت برنامه هاي حمایتی از جمله پرداخت تسهیلات را براي این اماکن در نظر گرفته بود، اما
متاسفانه اجراي آن با مشکلاتی همراه شد، بنابراین بدنبال راهی براي کمک به اقامتگاه هاي بوم گردي بودیم. بازرس جامعه حرفه اي
اقامتگاه هاي بوم گردي کشور افزود: در نهایت با صندوق کارآفرینی امید رایزنی هایی را آغاز کردیم که منجر به انعقاد تفاهم نامه اي

 
با این صندوق شد تا براساس آن به هرکدام از واحدهاي بوم گردي کشور که داراي یک طرح باشند، وام کم بهره پرداخت شود. 

وي خاطرنشان کرد: طبق این تفاهم نامه، هرکدام از واحدهاي بوم گردي که در بحث تولید و بسته بندي محصولات روستایی ورود

 
کنند، حدود 50 میلیون تومان تسهیلات با نرخ سود چهار درصد پرداخت می شود. 

عبیري تاکید کرد: هرچند فعالیت اصلی اقامتگاه هاي بوم گردي بحث اقامت گردشگران است، اما بسیاري از آنها در کنار این فعالیت،
به کارهاي دیگري همچون تولید محصولات روستایی اقدام می کنند و آن را به فروش می رسانند.وي ادامه داد: بنابراین با کمک این
تسهیلات در روزهاي رکود گردشگري می توانند چرخ واحدهاي خود را به حرکت درآورند و از این راه کسب درآمد کنند. بازرس
جامعه حرفه اي اقامتگاه هاي بوم گردي کشور اعلام کرد: طبق برنامه ریزي انجام شده، واحدهاي بوم گردي شهري نیز هرکدام می
توانند حدود 100 میلیون تومان تسهیلات با همین نرخ سود دریافت کنند، اما باتوجه به این که این واحدها امکان ورود به تولید
محصولات را ندارند، بنابراین هر واحد بوم گردي شهري پشتیبان تعدادي واحد بوم گردي روستایی می شود و محصولات آنها را
خریداري کرده و در قالب یک نمایشگاه یا فروشگاهی آن را براي فروش عرضه می کند.وي با بیان این که تاکنون یک مرحله فراخوان
به اقامتگاه هاي بوم گردي کشور براي دریافت این تسهیلات داده شده، گفت: در مرحله اول حدود 20 اقامتگاه بوم گردي در کشور
اعلام آمادگی کردند که لیست آنها را براي پرداخت تسهیلات در اختیار صندوق قرارداده ایم.نایب رئیس جامعه حرفه اي اقامتگاه هاي
بوم گردي کرمانشاه اضافه کرد: از این تعداد حدود پنج اقامتگاه مربوط به استان کرمانشاه هستند که درحوزه تولید روغن حیوانی،
میوه هاي خشک، صنایع دستی و ... قرار است فعالیت کنند. وي خاطرنشان کرد: دراستان کرمانشاه حدود 35 اقامتگاه بوم گردي
روستایی و یک اقامتگاه بوم گردي شهري داریم که براي فراخوان بعدي امیدوارم با اعلام آمادگی از این تسهیلات برخوردار شوند.
بازرس جامعه حرفه اي اقامتگاه هاي بوم گردي کشور در پایان از همراهی و حمایت ویژه مدیرعامل، مدیر تحقیقات و مشاور توسعه

کسب و کارهاي گردشگري صندوق کارآفرینی امید کشور قدردانی کرد.



افتتاح مجتمع نوآوري دانشگاه علوم کشاورزي گرگان

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/04/13

دنیاي اقتصاد- گرگان: مجتمع نوآوري دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان با حضور محمدباقر نوبخت معاون رئیس
جمهوري و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور و استاندار گلستان افتتاح شد. محمدباقر نوبخت، معاون رئیس جمهوري و رئیس
سازمان برنامه و بودجه در این مراسم گفت: مسیر ریل گذاري کشور عوض شده و به سمت توسعه یافتگی مطلوب درحال حرکت

 
است. 

نوبخت ادامه داد: براي رسیدن به اهداف سند 1404 روش هاي متعددي مورد مطالعه قرار گرفت که رشد اقتصادي مبتنی بر علوم
دانش بنیان تحت عنوان رشد اقتصادي دانش محور مورد تایید قرار گرفت و در نتیجه آن تاکنون 6 هزار شرکت دانش بنیان در کشور
به فعالیت مشغول هستند. مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري هم در این مراسم گفت: در ابتداي دولت یازدهم 56 شرکت
دانش بنیان در کشور فعال بود که اکنون این تعداد به 6 هزار و 30 شرکت افزایش یافته است. علی وطنی اظهار کرد: نقش شرکت
هاي دانش بنیان را در تولید محصولی مانند واکسن کرونا نمی توان نادیده گرفت و همین شرکت ها ایران را به رده ششم کشورهاي
تولید کننده واکسن دنیا رساندند. علی نجفی نژاد، رئیس دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان نیز گفت: این مجتمع به
منظور فعالیت هاي سال هاي اخیر این دانشگاه در زمینه کارآفرینی و اشتغال براي دانشجویان و دانش آموختگان، به عنوان بزرگ
ترین مجتمع نوآوري دانشگاهی در گلستان راه اندازي شد. وي اظهار کرد: این مجتمع به عنوان نخستین مجتمع تخصصی امنیت آب،
غذا و انرژي، با هدف تکمیل چرخه علم و فناوري و شتاب دهی در راه اندازي و توسعه شرکت هاي دانش بنیان و حمایت از تولیدات
مبتنی بر تحقیقاتی که توسط اعضاي هیات علمی و دانشجویان صورت می گیرد، ایجاد شد. وي گفت: با توجه به اهمیت موضوع آب،
غذا، انرژي و محیط زیست، این دانشگاه به پایگاه تولید فناوري هاي نوین و فراهم سازي شرایط مهارت آموزي و اشتغال دانشجویان

تبدیل خواهد شد.



با سرمایه کم کسب و کار تان را راه اندازي کنید

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/04/13

تقریبا همه ي ما بر این عقیده ایم که شروع یک کسب و کار بدون پول هرگز امکان پذیر نخواهد بود و قریب به اتفاق بیش از
نود درصد کارهایی که فکر راه اندازي آن را کرده ایم نیاز به پول و سرمایه اولیه داشته است. در حقیقت سرمایه یکی از بزرگ

ترین چالش هاي ... نوشته با سرمایه کم کسب و کار تان را راه اندازي ...

 
با سرمایه کم کسب و کار تان را راه اندازي کنید 

تقریبا همه ي ما بر این عقیده ایم که شروع یک کسب و
کار بدون پول هرگز امکان پذیر نخواهد بود و قریب به
اتفاق بیش از نود درصد کارهایی که فکر راه اندازي آن را
کرده ایم نیاز به پول و سرمایه اولیه داشته است. در
حقیقت سرمایه یکی از بزرگ ترین چالش هاي شروع کار
یک کسب و کار هست و خواهد بود. به همین دلیل
بسیاري از علاقه مندان کارآفرینی، به دلیل نگرانی از

نداشتن پول، هرگز رویاهایشان را دنبال نکرده اند و در همان ابتدا جوانه هاي ایده هاي ناب را ذهنشان خشکاندند. البته جاي هیچ
شک و شبه اي نیست با سرمایه هاي هنگفت شروع و رشد کسب و کارها با سرعت بالاتري پیش خواهد رفت. اما راه اندازي یک کسب
و کار، رشد آن و جهانی کردن آن حتما نیاز به سرمایه اولیه ندارد. سرمایه تنها یک سرعت دهنده، به روند رو به رشد است. منظورما

 
این نیست که قرار است یک معجزه رخ بدهد، بلکه می توانید با در پیش گرفتن مراحل خاصی بدون پول و سرمایه، کارآفرین باشید. 

 
چرا که تقریبا تمام افراد ثروتمند دنیا بدون هیچ چیز شروع کردند. 

اما واقعا چطور می توان یک کسب و کار را بدون داشتن سرمایه استارت زد؟ آغاز کارها همیشه سخت است. اما تلاش براي شروع
کارآفرینی بدون سرمایه یه مراتب سخت تر است. همه عوامل بیرونی شما را به ترك کارتان تشویق می کنند و شکست را برایتان
امري حتمی می دانند. قطع به یقین موانع و مشکلات زیادي نیز سر راهتان قرارخواهد گرفت. که این موضوع در هر کسب و کاري
متفاوت است. آنچه که در این میان حائز اهمیت است، کنار گذاشتن شک و تردید ها براي شروع کار است. از اینرو باید در قدم اول
طرز فکرتان را عوض کنید و به این باور برسید که بدون پول هم می توان یک کسب و کار را آغاز کرد. بهتر است در این گام ،کار
فعلی خودتان را رها نکنید. چرا که شکست در مراحل اولیه استارت آپ ها امري اجتناب ناپذیر است. همان آب باریکه ي فعلی به شما
کمک می کند که نه تنها بر روي ایده ي اولیه ي خود بیشتر تمرکز کنید، حتی با وجود شکست هم چیز از دست نداده اید. در گام
دوم ،نقاط قوت تان را بشناسید و در همان راستا حرکت کنید. جان کلام اینکه بر طبق علاقه و تجربیات خود جلو بروید و کسب و
کار خود را بر پایه دانش و مهارت هاي خود بنا کنید. درست است که همواره می توانید مهارت هاي جدید کسب کنید، اما این مسئله

 
زمان و هزینه بر است. 

در طول مراحل راه اندازي کسب و کارتان سعی کنید که همه ي کارها را خودتان انجام دهید و از ریخت و پاش بیهوده و بهم زدن
دفتر و دستک اضافی به شدت اجتناب کنید. شما کارتان را با حداقل سرمایه شروع کرده اید و به عنوان یک فرد با استعداد کارآفرینی
اگر نتوانید یک دلار را ده دلار کنید، پس هرگز نمی توانید هزار دلار را به یک میلیون دلار تبدیل کنید. پس هرگز بی گدار به آب
نزنید و کمی دست به عصا تر حرکت کنید. خلاء هاي بازار را شناسایی کنید و ببینید چه نقاطی براي بهبود وضعیت بازار وجود دارد؟
آیا می توانید حوزه اي را پیدا کنید که امکان کارآفرینی در مورد آن وجود داشته باشد؟ در نظر داشته باشید یکی از ایده هاي کسب و



کار بدون سرمایه این است که خدمتی را ارائه دهید. حتی اگر هدف شما در کسب و کار مورد نظرتان فروش محصولی خاص است،

 
ارائه سرویس هاي خدماتی در شروع کار شما به هدف تان نزدیک تر می کند. 

براي هرایده اي که درسر دارید ،طرح تجاري اولیه داشته باشید. براي انجام فعالیت کارآفرینی، شما بایستی، ماموریت، اهداف بلند
مدت، کوتاه مدت و چشم انداز آینده ي کسب و کارتان را بدانید. بر اساس این اطلاعات برنامه استراتژیک خود را طرح ریزي کنید و
کسب و کار خود را شکل دهی نمایید.در نهایت، راه موفقیت خودتان را بسازید و اجازه ندهید نداشتن پول شما را از ساختن کسب و
کار رویایی تان بازدارد. شما باید با سرمایه کم ،کسب و کارتان را راه اندازي کنید. به دنبال اثربخشی و کارآیی در کسب و کارتان

 
باشید تا با همین منابع محدود به موفقیت هاي نامحدود دست پیدا کنید. 

دکتر حوریه یحیایی



رونمایی از 1100 طرح اشتغالزایی معلولان

منبع: روزنامه اقتصاد مردمشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/04/13

 
هزار و صد طرح اشتغال زایی معلولان و افراد تحت پوشش سازمان بهزیستی به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایلنا، طرح هاي اشتغالزایی معلولان با همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام (ره) و سازمان بهزیستی به بهره برداري

 
رسید. 

 
همچنین تفاهم نامه ایجاد اشتغال براي دو هزار معلول، میان بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور امضا شد. 

بهره برداري از 1100 طرح اشتغالزایی معلولان و نیز انعقاد تفاهم نامه ایجاد دو هزار شغل براي معلولان و افراد تحت پوشش سازمان
بهزیستی کشور با عنوان (حرکت با برکت) و با هدف سرمایه گذاري در ایده هاي کارآفرینی معلولان انجام شده است.



هیچ واحد تولیدي در آذربایجان شرقی تعطیل نشده است

منبع: عصر تبریزشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/04/13

استاندار آذربایجان شرقی گفت: در دوران کرونا با وجود تمام سختی ها و مشکلات هیچ واحد تولیدي در استان تعطیل نشد.
نوشته هیچ واحد تولیدي در آذربایجان شرقی تعطیل نشده است اولین بار در عصرتبریز پدیدار شد.

استاندار آذربایجان شرقی گفت: در دوران کرونا با وجود
تمام سختی ها و مشکلات هیچ واحد تولیدي در استان

 
تعطیل نشد. 

به گزارش عصرتبریز، محمدرضا پورمحمدي روز شنبه در
دیدار با جوانان نخبه صنعت استان اظهار کرد: آذربایجان
شرقی از استان هاي صنعتی کشور بوده و اگر صنایع خود
را با فناوري هاي روز تطبیق ندهد از چرخه رقابتی عقب

 
خواهد ماند. 

وي اظهار کرد: با بین المللی شدن رقابت ها صنعت ما از لحاظ کیفیت و رقابت پذیري با مشکل مواجه خواهد شد از این رو صنایع

 
باید خود را به تجهیزات و فناوري روز مجهز کرده و دانش بنیان شوند. 

پورمحمدي با اشاره به اینکه براي ورود به عرصه کارآفرینی، ریسک پذیري لازم است، ادامه داد: ورود به عرصه تولید و صنعت موجب

 
ایجاد اشتغال، افزایش درآمد سرانه و تولید ملی و پیشرفت و توسعه جامعه می شود. 

وي گفت: آذربایجان شرقی با تلاش صنعتگران و تولیدکنندگان در سال هاي گذشته از نظر واحدهاي توسعه اي و تولیدي رتبه هاي

 
اول و دوم کشور را به خود اختصاص داده است. 

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه تولیدکنندگان و صنعتگران جهادگران خط مقدم جبهه اقتصادي هستند، خاطرنشان کرد:
صنعتگران آذربایجان شرقی غیرتمند و ایثارگر هستند و در دوران کرونا با وجود تمام سختی ها و مشکلات هیچ واحد تولیدي در

 
استان تعطیل نشد. 

وي با اشاره به مشکلات بیان شده از سوي صنعتگران جوان استان گفت: در شرایط اقتصادي حاکم بر جامعه مهم ترین رسالت مدیران
استانی و اقتصادي حمایت از تولید و سرمایه گذاري است و رفع چالش هاي پیشروي صنایع می تواند تأثیر به سزایی بر اقتصاد استان

 
داشته باشد. 



پورمحمدي اظهار کرد: کشور امروز در شرایط تحریم قرار دارد و به همت جوانان و تولیدکنندگان این تحریم ها را پشت سر خواهیم
گذاشت.



توقف خام فروشی در صنعت فولاد

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/04/12

وزیر صمت در جریان بازدید از مجتمع صنعتی معدنی شرکت کومه معدن پارس شهرستان بردسکن از توقف خام فروشی در
صنعت فولاد خبر داد. نوشته توقف خام فروشی در صنعت فولاد اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

وزیر صمت در جریان بازدید از مجتمع صنعتی معدنی
شرکت کومه معدن پارس شهرستان بردسکن از توقف خام

 
فروشی در صنعت فولاد خبر داد. 

به گزارش درآمد نیوز و به نقل از شاتا علیرضا رزم حسینی،
در ادامه برنامه هاي متراکم سفر دو روزه خود به استان

خراسان رضوي، وارد شهرستان بردسکن شد و از مجتمع صنعتی معدنی شرکت کومه معدن پارس این شهرستان بازدید به عمل آورد.

وي در جریان این بازدید با تاکید بر لزوم اتخاذ وحدت و همدلی به عنوان رکن اساسی پیشرفت هر منطقه، گفت: در فرهنگ دینی و
ملی ما تکریم کارآفرینان و تولیدکنندگان به شدت توصیه شده و می بایست این فرهنگ را بیش از پیش مورد توجه قرار داده و

 
مجاهدان اقتصادي کشور را همواره مورد تکریم و تجلیل قرار دهیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: در دنیا معادن و صنایع پیشرفته موجب رونق و توسعه محیط پیرامونی خود شده اند و در
کشور هم می بایست مسیري را که در احیاي مسئولیت اجتماعی معادن و صنایع برتر کشور آغاز کرده ایم با قوت و قدرت ادامه

 
دهیم. 

رزم حسینی امکان ثروت آفرینی واقعی معادن را از طریق تکمیل زنجیره تولید دانست و تصریح کرد: خام فروشی را در صنعت فولاد

 
متوقف کرده ایم و طبق برنامه در باقی صنایع نیز متوقف خواهیم کرد. 

نماینده مردم شهرستان هاي کاشمر، بردسکن و خلیل آباد در مجلس شوراي اسلامی نیز در این برنامه ضمن قدردانی از حضور وزیر
صمت و هیات همراه در برنامه هاي فشرده بهره برداري و بازدید نخستین روز سفر به خراسان رضوي، گفت: وزیر صمت در جهت رشد
و پیشرفت نقاط مختلف حوزه انتخابیه و رفع و حل موانع و مشکلات حوزه صنعت، معدن و تجارت، دستورات و اقدامات بسیار خوبی

 
را انجام داده اند که قدردان زحمات ایشان هستیم. 

حجت الاسلام والمسلمین جواد نیک بین با تکریم سرمایه گذاران، کارآرفرینان و تولیدکنندگان استان و حوزه انتخابیه، افزود: امروز

 
سربازان واقعی میهن عزیزمان در جبهه جنگ اقتصادي و خط مقدم تولید و اشتغال زایی فعالیت دارند. 

براساس این گزارش شرکت کومه معدن پارس در طول سالها فعالیت با در اختیار داشتن بیش از 900 نفر نیرو انسانی به طور مستقیم
و 5000 نفر نیروي انسانی به صورت غیر مستقیم بارها به عنوان کار آفرین، معدن کار، مکتشف و واحد تولیدي نمونه مورد تشویق و



 
تقدیر قرار گرفته است. 

جمعی از معاونین و مدیران وزارت صمت، نماینده مردم کاشمر، بردسکن و خلیل آباد در مجلس شوراي اسلامی، معاون استاندار و

 
دیگر مدیران استانی و شهرستانی، وزیر صمت را در این برنامه بازدید همراهی نمودند. 

گفتنی است وزیر صنعت، معدن و تجارت به منظور بهره برداري، کلنگ زنی و بازدید از چندین واحد صنعتی و معدنی و همچنین
دیدار با فعالان اقتصادي، کارآفرینان، صنعتگران و معدن کاران شهرستانهاي نیشابور، بردسکن، تربت حیدریه، کاشمر و سبزوار به

استان خراسان رضوي سفر کرده است.



از بررسی لایحه رتبه بندي فرهنگیان در مجلس تا برگزاري کنکور

منبع: ریشهشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/04/12

بررسی لایحه رتبه بندي فرهنگیان وبررسی طرح اصلاح موادي از قانون تاسیس مدارس غیردولتی در مجلس، برگزاري کنکور
سراسري و افتتاح برنامه هاي تابستانی در بستر مجازي اخبار این هفته آموزش و پرورش بود.

بررسی لایحه رتبه بندي فرهنگیان وبررسی طرح اصلاح
موادي از قانون تاسیس مدارس غیردولتی در مجلس،
برگزاري کنکور سراسري و افتتاح برنامه هاي تابستانی در

 
بستر مجازي اخبار این هفته آموزش و پرورش بود. 

پایگاه خبري ریشه: ، در حالی که هفته گذشته شنبه را با
داغدار بودن از فوت سرباز معلمان در حادثه واژگون شدن

اتوبوسی در استان یزد آغاز کردیم، امروز پرونده کنکور سراسري 1400 بسته می شود و بسیاري از اخبار هفته گذشته آموزش و
پرورش حول و حوش برگزاري این آزمون سرنوشت ساز می گذشت. از جمله آنکه وزارت اطلاعات اعلام کرد «در راستاي حفظ
سلامت و آرامش روانی خانواده هاي داوطلبان آزمون سراسري ورود به دانشگاه ها و مراکز علمی کشور، با اشراف اطلاعاتی سربازان
گمنام امام زمان (عج)، تحرکات چند شبکه کلاهبرداري که در زمینه عرضه و فروش سوالات غیر واقعی آزمون سراسري 1400

 
فعالیت داشتند؛ با هماهنگی دستگاه قضائی شناسایی و مورد برخورد قرار گرفته و تعدادي از سودجویان شبکه اي دستگیر شدند.» 

 
همچنین مسئولان وزارت بهداشت اعلام کردند که کنکوري ها می توانند از بیمارستان ها در این آزمون شرکت کنند. 

اما مهر در گزارشی با عنوان اهمیت امتحانات نهایی یا کنکور؛ مسئله این است! به این مسئله مهم پرداخت که مصوبه جدید شوراي
عالی انقلاب فرهنگی در راستاي افزایش تأثیر قطعی معدل امتحانات نهایی در کنکور تا 1402 آیا از بازار داغ کنکور و استرس هاي آن

 
می کاهد؟ 

 
خیرین مدرسه ساز بی کار نیستند 

اوایل هفته آئین انعقاد تفاهم نامه مشارکت در احداث 142 باب مدرسه با عبدالرضا وکیلی؛ خیّر مدرسه ساز خراسانی، در ساختمان
شهید رجایی برگزار شد، مشارکت در احداث 142 باب مدرسه با 676 کلاس درس در استان خراسان رضوي، شهرستان نیشابور، واقع
در مناطق زبرخان، فیروزه، میان جلگه و سر ولایت، موضوع انعقاد تفاهم نامه بین آموزش و پرورش و عبدالرضا وکیلی؛ خیّر مدرسه

 
ساز بود که در پایان جلسه به امضاي وزیر آمورش و پرورش و این خیّر رسید. 

 
افتتاح برنامه هاي فعالیت هاي تابستانی دانش آموزان؛ باز هم مجازي 

اما اوایل هفته مراسم افتتاحیه فعالیت هاي تابستانی دانش آموزان به صورت مجازي برگزار شد و خود این فعالیت ها نیز در بستر



شبکه شاد و فضاي مجازي صورت می گیرد تا براي دومین تابستان کرونایی اوقات فراغت دانش آموزان نیز همچون برنامه هاي

 
آموزشی شأن به بستر مجازي سپرده شود. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در این مراسم عنوان کرد: باید بتوانیم در یک نگاه فرابخشی به یک ترکیب مناسب بین نهادهاي مؤثر

 
برسیم. 

 
وي در ادامه افزود: یکی از ظرفیت هاي وزارتخانه ما کارهاي فرهنگی مساجد است که 26 هزار کانون و یک میلیون دانش آموز داریم. 

وزیر آموزش و پرورش نیز در این مراسم گفت: شاید یکی از کارکردهاي برنامه هاي اوقات فراغت امسال، سازگار کردن بچه ها با
اقتضائات جدید و استقبال از شرایط نو در سال تحصیلی آینده است. ما امسال امید داریم از طریق سازماندهی اوقات فراغت به این
دوره با ارزش و به نیازهاي اساسی مربوط به آن پاسخ دهیم. شعار «هر دانش آموز، یک نقش اجتماعی و یک مهارت» کمک مؤثري به
تحقق اهداف تربیتی ماست. ساحت هاي مختلف تربیتی ما در اوقات فراغت مجال می یابد در پیوند با مسجد، تشکل هاي اجتماعی و

 
سیاسی زمینه هاي رشد متوازن تر نسل نو را به فراهم کند. 

حاجی میرزایی تاکید کرد: ما مصمم هستیم که در قالب 30 هزار پایگاه تابستانی، فرصت گسترده تري براي این جمعیت انبوه دانش

 
آموزي انبوه در اختیار بگذاریم. 

حاجی میرزایی بیان کرد: امیدوارم این سه میلیون جمعیت تحت پوشش برنامه هاي اوقات فراغت، به کل جمعیت دانش آموزي
تعمیم یابد. در فضاي مجازي که توانمندي هایمان افزیش یافته است محدودیت هاي آن دوره حضوري را نداریم و یک دانش آموز می
تواند از یک استان در برنامه دیگري در استان دیگر شرکت کند. باید این پیوندها را توسعه داده و کمک کنیم تا تابستان پرثمري

 
داشته باشیم. 

علیرضا کاظمی معاون پرورشی و فرهنگی نیز توضیح داد که امسال 150 مسجد برتر و فعال را به شبکه شاد و سیستم پایگاه هاي
اوقات فراعت وصل کردیم و هر مسجد را به 3 پایگاه ارتباط می دهیم. وي شعار فعالیت هاي تابستانی را هر دانش آموز یک نقش
اجتماعی دانست و ادامه داد: از اول تیرماه با ایجاد پایگاه ها رسماً فعالیت را آغاز کرده ایم اکنون در سامانه همگام بیش از یک میلیون

 
دانش آموز ثبت نام کرده اند وبخش مهم ظرفیت هاي ما تشکل هاي دانش آموزي است. 

وي طول فعالیت پایگاه ها را 6 هفته و زمان برگزاري کلاس ها را 30 دقیقه دانست و درباره نحوه ثبت نام در این فعالیت ها گفت: از

 
طریق صفحه اول شاد تمام دانش آموزان می توانند ثبت نام کنند. 

 
ثبت سفارش کتاب هاي درسی ادامه دارد 

اما زمان ثبت سفارش کتاب درسی دانش آموزان پایه اول، هفتم و دهم از 6 تیر آغاز شده و هنوز ادامه دارد. دانش آموزان ورودي پایه
هاي اول، هفتم و دهم می توانند پس از ثبت نام در مدرسه با مراجعه به سامانه فروش و توزیع مواد آموزشی به نشانی
irtextbook.ir، سفارش کتاب درسی خود را ثبت کنند. بعد از آنکه ثبت نام هاي دانش آموزان انجام شد و آن ها کتاب هاي خود
را در اختیار گرفتند؛ مهرماه ثبت سفارش تک جلدي کتاب ها آغاز می شود تا علاقه مندان و فرهنگیان بتوانند از این طریق کتاب

 
هاي مدنظرشان را سفارش کنند. 



 
هدف گذاري رشد 10 درصدي براي ورود به هنرستان ها در 1400 

سیدمصطفی آذرکیش مدیرکل دفتر آموزش هاي فنی و حرفه اي و کاردانش وزارت آموزش و پرورش نیز اعلام کرد که از فروردین
سال گذشته تا فروردین 1400 بیش از 200 میلیارد تومان اعتبار براي تجهیز هنرستان تخصیص یافته، و ادامه داد: این اعتبار از محل
فروش دو درصد عوارض گاز و بودجه سنواتی تجهیزات هنرستان ها تخصیص یافته است. طی سال هاي اخیر به طور میانگین سالانه
10 میلیارد تومان اعتبار براي این امر تخصیص پیدا می کرد؛ اما این اعتبار در سال گذشته یک باره به 200 میلیارد تومان رسید و

 
این مهم حاکی از اراده ي محکم آموزش و پرورش براي تقویت هنرستان ها است. 

آذرکیش ضمن اعلام این که مهرماه امسال بیش از 6000 هنرآموز جدید براي تدریس در هنرستان ها جذب خواهند شد، افزود: با
برنامه ریزي هاي صورت گرفته، رشته هاي جدیدي در هنرستان ها ایجاد کرده ایم که با رویکرد توجه به رفع نیازهاي ملی، کاهش

 
نرخ بیکاري و همسو با نیازهاي بازار کار صورت گرفته و در هدایت تحصیلی مؤثر است. 

به گفته آذرکیش، هدف گذاري نرخ پوشش تحصیل در دوره فنی و حرفه اي و کاردانش در قانون برنامه ششم توسعه، 50 درصد
است. اکنون این نرخ 36 درصد است و هدفگذاري امسال ما براي ورودي پایه دهم حدود 44.76 درصد است و امیدواریم این درصد

 
محقق شود. 

 
ثبت نام بازماندگان از تحصیل و اتباع خارجی 

اما درباره ثبت نام و جذب تحصیلی اتباع و بازماندگان از تحصیل نیز رضوان حکیم زاده معاون آموزش ابتدایی وزیر گفت: تیرماه
امسال هم به واسطه بخشنامه اي که اداره کل اتباع و مهاجرین خارجی وزارت کشور تنظیم کرد، نه تنها حق دسترسی کودکان اتباع
به آموزش تاکید می کند بلکه در این بخشنامه آمده است که این دانش آموزان در تمام فعالیت ها می توانند شرکت کنند و

 
محدودیتی برایشان وجود ندارد. 

معاون آموزش ابتدایی در خصوص آن دسته از دانش آموزان اتباع که فاقد اوراق هویتی و مدارك اقامتی هستند تصریح کرد: این
عزیزان با مراجعه به دفاتر خدمات اقامت و اشتغال اتباع خارجی و یا از طریق مراجعه به اداره کل آموزش و پرورش استان، استانداري

 
ها و یا اداره کل اتباع خارجی می توانند کارت حمایت تحصیلی دریافت کنند. 

وي ادامه داد: براساس اطلاعاتی که از مرکز آمار اخذ شده است در سال گذشته تعداد 210 هزار بازمانده از تحصیل داشتیم که این

 
آمار نسبت به سال قبل آن که 142 هزار نفر بود افزایش داشته است. 

حکیم زاده با اشاره به این مطلب گفت: تعداد قابل توجهی از آمار بازماندگان سال تحصیلی گذشته متوجه دانش آموزان کلاس اولی

 
بود که به دلیل نگرانی اولیا از کرونا ترجیح دادند سال بعد در کلاس اول ثبت نام کنند. 

معاون آموزش ابتدایی با تاکید بر این نکته که این آمار 3 میلیون محروم از تحصیل به هیچ عنوان صحت ندارد و نبودن دانش آموز در
شاد نشان دهنده بازماندن از تحصیل نیست، اظهار کرد: تعداد زیادي از دانش آموزانی که دسترسی به شاد نداشتند ویا امکان بهره
بردن از زیرساختهاي فناوري برایشان مقدور نبود، در مناطق روستایی عشایري بودند که در اغلب این مناطق آموزش به شکل

 
حضوري جریان داشت. 



 
طرح سنجش نوآموزان بدو ورود به مدرسه ادامه دارد 

اما طرح سنجش نوآموزان بدو ورود به مدرسه این روزها در حالی دنبال می شود که وارد پیک پنجم کرونا شده ایم و برخی استان
هاي کشور دوباره به رنگ قرمز کرونایی برگشته اند. سید جواد حسینی معاون وزیر اما اعلام کرد که شهرستان هاي تهران، شهر
تهران، خراسان رضوي، خوزستان، اصفهان، مازندران، آذربایجان شرقی، البرز، مرکزي و کرمانشاه به ترتیب بیشترین نوبت گیري پایگاه

 
هاي سنجش در سال 1400 را داشته اند. 

وي گفت: تاکنون استان هاي خراسان رضوي، خوزستان، گلستان، آذربایجان شرقی، همدان، لرستان، شهرستان هاي تهران،

 
چهارمحال بختیاري، شهر تهران و آذربایجان غربی، به ترتیب، بیشترین میزان سنجش نوآموزان در پایگاه هاي سنجش را داشته اند. 

شناسایی نشانگان مشکلات ویژه یادگیري یکی از برنامه هاي سنجش در سال جاري است و غربالگري نشانگان مشکلات یادگیري
نوآموزان بدو ورود به پیش دبستان در 5 استان به صورت پایلوت انجام خواهد شد. سنجش حرکات اصلاحی نوآموزان بدو ورود به
دبستان با همت معاونت سلامت و تربیت بدنی، سنجش پردازش هاي شنیداري و غربالگري نارسایی خوانایی از دیگر اقدامات برنامه

 
سنجش سلامت جسمانی و آمادگی تحصیلی سال جاري است. 

 
چه خبر از مدارس غیردولتی؟ 

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در جلسه علنی امروز با 166 رأي موافق، 41 رأي مخالف و 10 رأي ممتنع از مجموع 230 نماینده
حاضر در جلسه، کلیات طرح اصلاح موادي از قانون تأسیس و اداره مراکز و مدارس آموزشی و پرورشی غیردولتی را به تصویب

 
رساندند. 

ضمن اینکه این طرح بر اساس تصمیم هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی دو شوري شد و مجدداً جزئیات آن در کمیسیون آموزش،

 
تحقیقات و فناوري مجلس شوراي اسلامی مورد رسیدگی قرار می گیرد تا ابهامات و اشکالات نمایندگان به این طرح نیز مرتفع شود. 

حجت الاسلام سید ناصر موسوي لارگانی درباره این طرح، گفت: مشکل مدارس غیرانتفاعی، مسائلی نیست که در این طرح آمده است
و ما باید به دنبال حل مشکلات اصلی معلمان این مدارس باشیم. متأسفانه برخی از معلمان مدارس غیرانتفاعی پس از چندین سال

 
تدریس در حد یک میلیون تومان حقوق دریافت می کنند. 

زاهدي عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی نیز تصریح کرد: متأسفانه از معلیمن مدارس غیرانتفاعی بیگاري می

 
کشند در حالی که شهریه 40 میلیون تومانی از اولیا دریافت می شود. 

علیرضا منادي سپیدان، رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس نیز گفت: متأسفانه تعداد قابل توجهی از معلمان مدارس
غیرانتفاعی عملاً استثمار می شوند. مدارسی داریم که به معلم چک می دهند و می گویند 3 میلیون بگیر و 2 میلیون را باید به ما

 
برگردانی. این قانون در جهت بهبود حقوق معلمان مدارس غیر انتفاعی گام خوبی برداشته است . 

در این میان شهریه مدارس غیردولتی نیز همزمان با موسم ثبت نام ها یکی از موضوعات مهم است که شهریار فولادوند در برنامه
گفت و گوي ویژه خبري شبکه دو سیما، با بیان اینکه بر اساس آمار بیش از 50 درصد مدارس غیر دولتی نسبت به شهریه مصوب
تخفیف می دهند و حدود 30 درصد از آنها مقید به دریافت شهریه مصوب هستند، افزود: حدود 20 درصد به دلیل نبود نظارت قوي و



 
برخی ادعاهاي مؤسسان تخلف و بیش از شهریه مصوب دریافت می کنند. 

وي گفت: سال گذشته شهریه مدارس غیر دولتی ابتدایی 10 تا 12 میلیون تومان در شهر تهران بود البته شاخص هاي فراوانی مانند

 
اجاره بهاي ملک موجب تفاوت شهریه ها می شود. 

وي درباره موضوع مورد بحث نمایندگان مجلس نیز گفت: از 18 هزار مدرسه غیر دولتی حدود 60 درصد آنها کمتر از 100 دانش

 
آموز دارند و برخی نیز با 50 دانش آموز به کار خود ادامه می دهند، بنابراین سودهاي کلان نمی برند. 

معاون وزیر آموزش و پرورش افزود: از نظارت مطلوب بر مدارس غیر دولتی فاصله داریم اما با راه اندازي سامانه مدرسه شیشه اي بر

 
فرایندهاي کار نظارت و با متخلفان برخورد می کنیم. 

فولادوند گفت: در این سامانه حقوق و دستمزد معلمان، تعداد معلمان، قراردادهاي مؤسسان با معلمان و قراردادهاي اولیا دانش آموزان

 
با مدارس و دانش آموزان مشخص است. 

وي ادامه داد: امسال حقوق و دستمزد معلمان و دبیران مدارس غیر انتفاعی با 30 ساعت کار بر اساس قانون کار پرداخت می شود و

 
این رقم می تواند تا سه برابر بر اساس ساعات کاري افزایش یابد. 

معاون وزیر آموزش و پرورش افزود: ملاك ما براي مدارس غیر دولتی تدریس برنامه درس ملی است و این مدارس خدمات مجزا را
باید به صورت قرارداد تنظیم کنند که ما به عنوان تنظیم گر و ناظر به تعهدات مدارس غیر دولتی نظارت می کنیم و شاخص ارزیابی

 
ما تحقق این تعهدات است. آموزش و پرورش همه حوزه ها را رصد و نظارت می کند و برنامه ریزي ها بر این اساس است. 

معاون وزیر آموزش و پرورش گفت: اینکه معلم مدرسه غیر دولتی مانند معلم مدرسه دولتی حقوق بگیرد تلقی درستی نیست زیرا دو
نظام پرداخت جداگانه براي هر کدام وجود دارد. دولت می تواند بخشی از سهم حق بیمه کارفرما و معلمان را در مدارس غیر دولتی

 
پرداخت کند. 

 
بررسی لایحه رتبه بندي فرهنگیان در مجلس 

هفته گذشته بررسی لایحه رتبه بندي معلمان در دستور کار نوبت صبح و عصر کمیسیون آموزش مجلس قرار داشت و مصوب شد،
معلمان در 5 عنوان آموزشیار معلم، مربی معلم، استادیار معلم، دانشیار معلم و استاد معلم داراي رتبه شوند. مقرر شد این رتبه بندي
ها ابتدا براي فرهنگیان جوان اعمال شود و مدت زمان توقف بر هر رتبه به 4 تا 5 سال کاهش یافت. میزان تحصیلان فرهنگیان و

 
امتیازات تشویقی و دوره هاي طی شده در تعیین رتبه ها تأثیر گذار خواهد بود. 
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اخبار 

 
رئیس وظیفه عمومی ناجا کرمان: 

 
طرح مهارت آموزي و اشتغال زایی نیروهاي وظیفه در استان اجرا می شود 

 
کرمان–خبرنگاررسالت: 

 
رئیس وظیفه عمومی ناجا استان کرمان از اجراي طرحی با عنوان مهارت آموزي و اشتغال نیروهاي وظیفه در کرمان خبر داد. 

سرهنگ محمد مقصودي با بیان اینکه دوره سربازي دوره مفید و آموزنده اي است و پسران را افرادي ورزیده پرورش می دهد، اظهار
کرد: به همت ستاد کل نیروهاي مسلح طرحی ارائه شد تا نیروهاي وظیفه در مدت خدمت سربازي علاوه بر آموزش مسائل دفاعی و
رزمی، دو مهارت متناسب با وضعیت شغلی و بازار کار جامعه را نیز فرا گیرند.وي با بیان اینکه این طرح هم اکنون توسط ستادکل
نیروهاي مسلح و وزارت کشور تأیید و به تمامی واحدهاي زیرمجموعه نیروهاي مسلح و استانداري ها ابلاغ شده است، افزود: در تهران
رئیس کارگروه؛ معاون اقتصادي وزیر کشور است و در استان ها رئیس کارگروه معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار و دبیر آن
وظیفه عمومی است.مقصودي اظهار کرد: هر سرباز قبل و یا در حین خدمت باید حداقل دو مهارت متناسب با وضعیت شغلی جامعه را

 
فرا بگیرد که پس از آن اسامی در سامانه «ماهر سان» که در حال 

راه اندازي است، ثبت و از طریق اداره کل فنی و حرفه اي گواهی مهارت براي آن ها صادر می شود.وي اضافه کرد: اکثر نهادهاي
استان عضو این کارگروه و موظف هستند متناسب با نیازمندي هایشان، سربازان ترخیص شده را بعد از خدمت به کارگیري
کنند.رئیس وظیفه عمومی ناجا استان کرمان با اشاره به اینکه تاکنون سه جلسه این کارگروه در استان تشکیل شده است، ادامه داد: با
هماهنگی هاي اولیه انجام شده و با راه اندازي سامانه «ماهر سان» که تمامی ادارات عضو آن هستند بعد از پایان خدمت سربازان،
فراخوانی براي پرداخت وام و بحث هاي شغلی متناسب با ظرفیت ادارات، سازمان ها و اصناف چاپ و اطلاع رسانی می شود.وي هدف
از اجراي این طرح را استفاده بهینه و بهتر از دوره سربازي جهت فراگیري مهارت هاي روز و کمک به سرعت در به کارگیري و اشتغال
جوانان عنوان کرد.وي با تأکید بر اینکه از سال 1401 اگر سربازي دو مهارت را در دوره سربازي فرا نگیرد از خدمت ترخیص نمی
شود، تصریح کرد: جلساتی با نهادهاي مختلف جهت ارائه تسهیلات برگزار شده است تا روند ارائه تسهیلات آسان سازي شود.مقصودي
ضمن اشاره به اینکه هم اکنون به همت نظام وظیفه عمومی استان کرمان، اسامی سربازان از سال 97 تا 99 که از خدمت ترخیص

 
شدند، جمع آوري شده است، افزود: اطلاع رسانی ها 

صورت گرفته و منتظر راه اندازي سامانه هستیم. از سوي دیگر به همه ادارات تکلیف شده است تا براي سربازان بعد از خدمت شغل
ایجاد کنند که در پایان هر فصل گزارش گیري می شود که چه اتفاقی در این زمینه افتاده است.وي با تأکید بر اینکه زیرساخت هاي
سامانه فراهم شده است که باید همه ادارات عضو شوند، یادآور شد: این سامانه بین تمامی نهادهاي نیروهاي مسلح و همه ادارات
لینک می شود و زیر نظر ستاد کل نیروهاي مسلح و وزارت کشور است.رئیس وظیفه عمومی ناجا استان کرمان گفت: دبیري این
سامانه پس از راه اندازي در استان کرمان در اختیار وظیفه عمومی استان قرار می گیرد و همه اعضا به بخش اختصاصی خود

 
دسترسی دارند. 

 
رئیس پلیس راهور کرمانشاه: 



 
تقسیط یک ساله خلافی خودروهاي رسوبی ادامه دارد 

 
کرمانشاه-خبرنگار رسالت: 

 
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان کرمانشاه گفت: تقسیط یک ساله 

خلافی خودروهاي رسوبی در کرمانشاه تا اواسط مرداد ماه ادامه دارد.فضل االله شیري اظهار کرد: خودروهایی که تا پایان اسفند 99 به
دلیل تخلفات رانندگی، توقیف و در پارکینگ هاي راهنمایی و رانندگی کرمانشاه نگهداري می شوند، خودروهاي رسوبی هستند.وي
افزود: طرح ویژه ترخیص فوق العاده خودروهاي رسوبی از 18 خردادماه آغاز و به مدت 2 ماه ادامه دارد و مالکان این خودروها در
صورت تمایل می توانند از طرح پرداخت خلافی به صورت تقسیط یک ساله استفاده کنند.رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان
کرمانشاه تصریح کرد: صاحبان خودروهاي رسوبی می توانند در مدت زمان تعیین شده به همراه قبض پارکینگ و مدارك خودرو (سند
و مدرك احراز هویت مالک خودرو) به دفاتر پلیس +10 مراجعه کرده و از تخفیف ویژه و تسهیلات تعیین شده استفاده کنند.وي ادامه

 
داد: با اجراي این طرح نیز جرایمی که به علت دیرکرد 2 برابر 

 
شده اند، مورد بخشودگی قرار می گیرند. 

 
معاون استاندار کهگیلویه و بویراحمد: 

 
23 درصد برق استان در دستگاه هاي دولتی مصرف می شود 

 
یاسوج-خبرنگاررسالت: 

معاون عمرانی استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: 23 درصد برق در استان در دستگاه هاي دولتی مصرف می شود.کیامرث حاجی
زاده در نشست کمیته خشکسالی و آب و برق استان افزود: مصرف آب و برق در دستگاه هاي اجرایی و دولتی کهگیلویه و بویراحمد
باید کنترل شود.وي بیان داشت: ستاد بحران استان و کمیته مربوط به دستگاه هاي خاطی تذکرات لازم را بدهد چرا که دستگاه هاي
اجرایی باید در مصرف انرژي الگو باشند زیرا در سال جاري با تنش آبی و کمبود برق رو به رو هستیم و خشکسالی جدي و یکی از ابر
بحران هاي ما در سال جاري است.حاجی زاده با بیان اینکه جهاد کشاورزي استان با توجه به شرایط تنش آبی باید روش خشکه کاري
را ترویج می داد، گفت: مدیریت بحران براي مقابله با خشکسالی با برنامه ریزي مدون اقدام کند.وي افزود: اعتبار آبرسانی به چهار شهر
و آبرسانی به امامزاده جعفر براي 1400 تخصیص یافته و اینها زیرساخت هاي آب است و استاندار، مجمع نمایندگان استان و سازمان
برنامه، اعتبارات خوبی در همه زمینه ها به ویژه بخش آب استان جذب کردند.حاجی زاده بیان کرد: کف شکنی چاه ها در حال انجام
بوده و انتظار می رود آب منطقه اي در این راستا با آب و فاضلاب همکاري لازم را داشته باشد و کمیته بازرسی، مدیریت بحران و

 
نیروي انتظامی نیز میزان مصرف آب و برق در دستگاه هاي اجرایی را رصد و کنترل کنند. 





بازتولید نابرابري آموزشی
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بازتولید نابرابري آموزشی

 
محصول نظام آموزشی معطوف به کنکور 

 
بازتولید نابرابري آموزشی 

 
رضا قاسمپور 

 
روزنامه نگار و کارشناس آموزش 

کمتر کسی کنکور را آزمونی در سطح برابر و گزینش گري مناسب تلقی می کند و همواره نفرات برتر کنکور از مدارس خاص هستند

 
و 

باز هم جاي مدارس دولتی خالی می ماند اما این آمار هشداري نسبت به نظام طبقاتی آموزش کشور است که حالا دانشگاه ها و رشته
هاي برتر را هم از آن طبقات خاص جامعه کرده و وقتی می گوییم تلاش براي ارزان تر تمام شدن اداره آموزش و پرورش، این حرف،

 
مدارس دولتی را هدف قرار داده است و نابرابري آموزشی را بازتولید می کند. 

 
تراژدي کنکور 

 
نگاهی به نام آوران کنکور سال 98، خود تأییدي بر ادعاي سیستم تبعیض آمیز آموزشی ماست. 

 
از بیست نفر از رتبه هاي یک تا چهار کنکور در رشته هاي ریاضی فیزیک، علوم تجربی، علوم انسانی، زبان هاي خارجی و هنر، 

9 نفر تهرانی بوده و 6 نفر دیگر از سایر کلان شهرها هستند، یعنی 15 نفر برتر کنکور 98 متعلق به پنج کلان شهر هستند که این
خود نشان دهنده توزیع ناعادلانه امکانات بین استان ها و تجمیع و انباشت دارایی هاي مادي و معنوي کشور در پایتخت است. در
جریان کنکور 99 نیز این اتفاق را شاهد بوده ایم و از میان 40 نفر رتبه هاي برتر کنکور 99، 11 نفر تهرانی و بیشتر نفرات برتر از

 
مدارس خاص و غیردولتی بوده اند. 

 
صفر مطلق سهم ماست 

از منظري دیگر 15 نفر از بیست نفر رتبه برتر کنکور 98 متعلق به مدارس سمپاد (استعدادهاي درخشان-تیزهوشان) هستند، 3 نفر
غیرانتفاعی و سهم مدارس نمونه دولتی و هیئت امنایی هر کدام یک نفر است. همان طور که اشاره کردم، مروري بر محل تحصیل
برترین هاي کنکور سال 99 نیز نشان می دهد مانند سنوات گذشته مدارسی خاص و آموزشگاه ها سهم قابل توجهی در برترین ها
داشتند و سایر مدارس از قافله عقب ماندند و باشگاه خبرنگاران جوان طی مصاحبه با 39 داوطلب رتبه برتر کنکور سراسري 99
متوجه شده است که از بین آن ها فقط 2 داوطلب حائز رتبه تک رقمی در مدارس دولتی تحصیل کرده اند. این دو داوطلب که یکی از

 
آن ها در شهرستان و دیگري در یک روستا ساکن است در شرایطی کاملا متفاوت با سایرین رتبه برتر را کسب کرده اند. 

 
به عبارت روشن تر بهره مدارس دولتی که دربرگیرنده بیش از 90درصد دانش آموزان کشور هستند، صفر مطلق است. 

 
پداگوژي انحصارطلبانه 

در جغرافیاي آموزش و پرورش سواي مافیاي کنکور، آموزشگاه هاي علمی و آزاد، گروه هاي مافیایی جدیدي در حال شکل گیري
است تا بازار پرمشتري آینده را از آموزش زبان هاي خارجه گرفته تا تربیت معلم، مدرك فروشی به بهانه پایش و سنجش مستمر و
سالیانه صلاحیت هاي شغلی و حرفه اي معلمان و دیگر آموزش هاي کوتاه مدت، کارگاه هاي رنگارنگ آموزشی و نشست هاي به
اصطلاح علمی در حوزه دانش پداگوژي را در انحصار خویش بگیرد. نمونه اي از فلان مجتمع آموزشی در شمال تهران که با اخذ
مجوزهاي لازم، آموزش نیروي انسانی را در انحصار خود گرفته تا براي برخی از همکاران خود، چک سفید امضا و به عنوان پاداش



 
تقدیم کند. 

 
1.گزینش دانشجو و عدالت استحاله شده 

به زعم بنده کنکور دانش مملکت را ویران می کند. گرچه آلترناتیو بدیلی براي آن نیست ولی سیستم کنکور و گزینش دانشجوي
فعلی با روح و روان جوانان و خانواده هاي ما گرگم به هوا بازي کرده و تبعات سنگین پسا کنکور روزافزون و فلج کننده است. از منظر
علماي تعلیم و تربیت سنجش معلومات، قابلیت ها و مهارت هاي یک دانش آموز در یک جلسه استرس زاي کنکور سخت و ناعادلانه
بوده و به همین سبب جلسه کنکور نوعی قبض روح براي دانش آموز و خانواده وي است. از منظري دیگر پولداران و موقعیت داران و
از ما بهتران با صرف میلیون ها تومان به مدارس، آموزشگاه ها، اساتید طراح سؤال و....عملا دوپینگ کرده و قبراق در سر جلسه کنکور
حاضر می شوند و لو رفتن و فروش سؤالات کنکور،امتحانات نهایی و... هرساله سریال تکراري حوزه آموزش است. صندلی فروشی نیز
در حوزه دانشجو گزینی از مسیرهاي فراقانونی و میانبر است. یکی از دانشجویان پزشکی تعریف می کرد که از پنجاه نفر هم دوره اي
هاي ما سی نفرشان اصلا معلوم نیست از چه مسیري سر از دانشگاه تهران درآورده اند. من حیث المجموع متأسفانه، وجوه مختلف

 
ناعدالتی در گزینش دانشجو نه تنها استثنا نبوده بلکه در حال تبدیل شدن به یک قاعده است. 

 
2.اثرات کروناویروس بر پروسه آموزش در مدارس و کنکور 

از طرفی ظهور و بروز کروناویروس، تغییرات و تأثیرات شگرفی در حوزه آموزش در جهان و ایران به وجود آورد درحالی که آموزش
الکترونیکی در کشورهاي پیشرفته دنیا امري جاافتاده و روزافزون بوده است. قبل از کرونا در ایران حداکثر در برخی از دروس دانشگاه
پیام نور این شیوه مرسوم بوده و اژدهاي هفت سر کرونا بنیان هاي سنتی آموزش ما را همچون سونامی به این سمت هدایت نمود و
به سرعت آموزش الکترونیکی در ابعاد مختلف شبکه شاد براي مدارس عادي دولتی و شبکه هاي پیشرفته تري چون اسکایپ و...براي

 
مدارس خاص راه اندازي شد. 

ظهور شق جدید تبعیض در بهره مندي از آموزش مجازي نیز خود را نشان داد درحالی که روح و روان میلیون ها دانش آموز و
خانواده هایشان با شبکه ناقص الخلقه و همیشه در حال به روزرسانی شاد درنبردي بی امان درگیر بود. در مدارس خاص دولتی و
غیردولتی آزادانه از شبکه هاي پیشرفته تري استفاده می شد، به عبارت روشن تر سامانه هاي تجربه شده و روزآمدي که براي مدارس
خاص دولتی و غیردولتی مباح و ثواب می نمود در مدارس عادي دولتی حرام شرعی می نمود. از سوي دیگر چشم انداز یکسان سازي

 
آموزشی در ایران کماکان مبهم است. 

در چشم انداز طرح یکسان سازي آموزشی بر اساس دوآلیته (مدارس دولتی و غیردولتی) ضمن کاسته شدن از سرعت انفجاري
طبقاتی شدن جامعه، در تقلیل روانی ترافیک و کم شدن آلودگی هوا، کاهش آسیب هاي اجتماعی معطوف به تبعیض هاي ناروا نیز

 
در دورنماي روشنی قابل تصور است. 

3.جدال بر سر شهر،رشته و دانشگاه هاي خاص امروزه به واسطه رشد قارچ گونه انواع و اقسام دانشگاه هاي رنگارنگ رقابت در کنکور

 
معنا و مفهوم سابق را ندارد و در علوم ریاضی و انسانی عملا میزان پذیرش نزدیک به صد و پنجاه درصد است. 

 
رشته هاي دانشگاه ها را می توان در سه دسته قرار داد: 

 
1.رشته هاي کم متقاضی: 

این رشته ها به دلیل مبهم بودن آتیه شغلی خواهان چندانی ندارند. رشته هایی مانند کشاورزي و علوم انسانی (به جز حقوق) طالبین

 
چندانی نداشته لذا کنکور عملا در این دسته حذف شده است. 

 
2.رشته هاي پرمتقاضی: 

رشته هاي گروه پزشکی (پزشکی، دندانپزشکی، داروسازي) و وکالت صرفا به دلیل آینده نسبتا روشن شغلی از رشته هاي پرطرفدار

 
کنکورند. طبیعی است که حذف کنکور براي این گروه غیرممکن و غیرمنطقی است. 

 
3.باقی رشته ها: 

سایر رشته ها بخش معقولی از داوطلبان را در خود جاي می دهند. در این گروه رقابت منطقی و منصفانه تر بوده و عملا دانش آموزان

 
آماده تر گزینش می شوند. 

 
در ادامه نگاهی آماري به تعداد داوطلبان کنکور 1400 می اندازیم: 



 
تعداد داوطلبان امسال به تفکیک رشته نشان می دهد که رشته تجربی باز هم رکورددار است. 

 
تعداد داوطلبان رشته علوم تجربی: 554،860 نفر 

 
تعداد داوطلبان رشته علوم انسانی: 370،112 نفر 

 
تعداد داوطلبان رشته علوم ریاضی: 142،062 نفر 

 
تعداد داوطلبان رشته زبان هاي خارجه: 175،776 نفر 

 
تعداد داوطلبان رشته هنر: 125،121 نفر 

 
تعداد کل داوطلبان: 1،368،000 نفر 

این آمار خود گویا بوده و نشان می دهد که اصولا در دو رشته علوم انسانی و ریاضی رقابتی به مفهوم رایج وجود ندارد و تمام

 
متقاضیان تحصیل پذیرش خواهند شد. 

رقابتی که در این دو رشته دیده می شود اصولا معطوف به شهر، دانشگاه و رشته خاص است. به طور مثال در رشته علوم انسانی تراکم

 
و رقابت بر سر قبولی در رشته حقوق دانشگاه تهران و در رشته ریاضی کشمکش در دانشگاه هایی چون شریف است. 

بحث بعدي در خصوص چیستی سنجش از دانش آموزان در جلسه کنکور است؛ یعنی آیا سازمان سنجش در حال سنجیدن آموزه
هاي دانش آموزان از کتب درسی رایج در مدارس است؟ یا در حال سنجش از جزوات آموزشی و کتب کنکوري مؤسسات مافیاي

 
کنکور است؟ 

 
اصولا آیا می توان در یک جلسه 4 ساعته توانایی، قابلیت و سواد یک دانش آموز را دقیقا موردسنجش قرار داد؟ 

 
4.محصول نظام آموزشی معطوف به کنکور 

واقعیت آن است که کلیت سیستم آموزشی ما تلنبار و انباشت مطالبی کهنه و غیر کاربردي در مخیله دانش آموز بوده و آموزش ما
تهی از فراگیري مهارت هاي زندگی است. در بحث انطباق آموزه هاي دانش آموزان و دانشجویان در مدارس و دانشگاه ها با نیازهاي
بازار کار نیز موفقیت درخوري نداریم به عبارتی فارغ التحصیلان دیپلم و دانشگاه ها فاقد توانایی ایجاد اشتغال بوده و اکثرا به دنبال
استخدام دولتی و اداري چرخ می زنند. بخش دیگري که جذب بازار کار می شوند عملا از آموزه هاي دانشگاهی خود نمی توانند در
شغل خود بهره گیرند و عملا دهه اول اشتغالشان صرف مهارت آموزي و کسب تجربه شغلی شده و واحدهاي فراگرفته در دانشگاه

 
دستشان را نمی فشارد. 

اصولا دانشجوي رشته مهندسی برق چرا باید کلی واحدهاي نامرتبط با رشته و شغل خود را در دانشگاه پاس کند؟ چند درصد تناسب

 
و تطابق بین واحدهاي پاس شده یک دانش آموخته علوم پزشکی با جامعه هدف وجود دارد؟ 

 
5.مصوبه شوراي عالی انقلاب فرهنگی 

برداشت عمومی از حذف کنکور آن است که هرکسی می تواند در هر رشته و شهري در دانشگاه مطلوب خود ثبت نام و ادامه تحصیل

 
دهد. در صورتی که این داستان نه منطقی است و نه عملی. 

 
داستان اصلی کنکور چیست؟ 

کنکور کشمکشی بین وزارتین آموزش و پرورش، علوم و مجلس بوده و دو قطعه دیگر پازل کنکور خانواده هاي سرگردان و مافیاي

 
کنکور است. از دیرباز سازمان سنجش به عنوان بازوي اجرایی وزارت علوم مدافع سرسخت کنکور فعلی است. 

آموزش و پرورش نیز در کارگروه پنج نفره حذف کنکور، تنها با یک نماینده در تلاش است تا به جاي برگزاري کنکور سوابق تحصیلی

 
را جایگزین انتخاب دانشجو نماید. 

 
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس هم ناظر، واسط و بعضاحامی یکی از طرفین کشتی کج بین آ.پ و وزارت علوم است. 

 
طبق قانون، وظیفه سنجش بر عهده آ.پ و وظیفه پذیرش در صلاحیت وزارت علوم است. 

وزارت علوم به واسطه سازمان سنجش همواره در حال شبهه افکنی در صحت و سقم سوابق تحصیلی دانش آموزان به بهانه استاندارد

 
نبودن آزمون هاي نهایی آ.پ است. مشوق اصلی این شبهه افکنی نیز صنعت و مافیاي کنکور است. 

 
مصوبه مجلس؛ حذف کنکور تا سال90 

در سال 86 مجلس مصوب نمود تا سال 90 به تدریج کنکور در شکل رایج حذف و پذیرش دانشجو با رجوع به سوابق تحصیلی دانش



آموزان صورت گیرد، ولی به دلایلی چند این مصوبه بایکوت شد. در سال 92 مجلس مصوبه قبلی خود را اصلاح و مقرر نمود تا در
کنکور 98 ،هشتاد درصد گزینش دانشجو با مراجعه به سوابق تحصیلی داوطلبان صورت گیرد، ولی در کنکور 97 سهم سوابق تحصیلی

 
درصد نازلی را شامل می شد و در سال آتی نیز روش تست زنی حرف اول و آخر را در پذیرش داوطلبان خواهد زد. 

 
موافقان و مخالفان کنکور 

کنکور به شکل فعلی موافقان و مخالفان سرسختی دارد. مخالفان کنکور معتقدند که به دلیل افزایش ظرفیت دانشگاه ها امکان
پذیرش تمام داوطلبان موجود فراهم بوده و رقابت اصلی فقط در 10٪ رشته ها (گروه پزشکی، حقوق و...) است. سیستم تست زنی به
خاطر 10 درصد، 100٪ داوطلبان را وارد گردونه رقابت و استرس نموده و همچنین باعث سطحی شدن آموزش می شود. مرحوم
پرویز شهریاري، مترجم شهیر کتب ریاضی معتقد است تا زمانی که کنکور حالت تست زنی داشته باشد آموزش ریاضی به جایی

 
نرسیده و باعث تنزل سطح آگاهی هاي عمومی جوانان شده و درنتیجه کنکور دانش مملکت را ویران می کند. 

علی لاریجانی رئیس سابق مجلس عقیده دارد با انحلال سازمان سنجش بساط کنکور نیز به طور اتوماتیک برچیده خواهد شد.در
مقابل، موافقان تداوم کنکور معتقدند که با وجود نواقصاتی در برگزاري کنکور فعلی، هنوز هیچ بدیل روشنی براي کنکور وجود
ندارد.منصور غلامی وزیر علوم در واکنش به سخنان لاریجانی می گوید: « براي حذف کنکور باید الگوي جدید پذیرش در دانشگاه ها
تعریف شود.»از دیگر حامیان مانایی کنکور فعلی، سازمان سنجش است. فعالین صنعت کنکور نیز چون منتفع از وضعیت آشفته فعلی

 
هستند به شدت بر طبل تداوم کنکور کوبیده و بازار 10 هزار میلیارد تومانی مافیاي کنکور را در انحصار خود نگه داشته اند. 

 
6. آلترناتیوهاي حذف کنکور 

 
اصالت کنکور یا سوابق تحصیلی؟ 

سازمان سنجش با تحلیل خاص خود (امنیت بالاي کنکور، سلیقه اي بودن تصحیح اوراق امتحانات نهایی و احتمال لو رفتن و تقلب در
امتحانات آ.پ) اصالت را به روش تست زنی فعلی داده و از پشتیبانی وزارت علوم و مافیاي کنکور و برخی از نمایندگان مجلس

 
برخوردار است. 

در عوض آ.پ معتقد است که وظیفه وزارت علوم پذیرش دانشجوست نه سنجش وي.براي حذف تدریجی کنکور باید تمهیدات لازم
اندیشیده شود.تعیین سقف زمانی بدون کار کارشناسی، درنظر نگرفتن ساختار فعلی، عدم لحاظ منابع و نیروهاي انسانی و... در تصمیم

 
گیري ها رفتن در باتلاق آزمون و خطاست. 

می توان در مرحله اول، رقابت در رشته هاي پرمتقاضی را به دست سازمان سنجش با سازوکار کنکور فعلی داده و گزینش دانشجو در

 
باقی رشته ها را با رجوع به سوابق تحصیلی دانش آموزان به آ.پ احاله نمود. 

 
به هرحال باید سیستم ارزشیابی؛ شفاف، عدالت محور و پاسخگو باشد. 
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سه مطالبه محوري از دولت جدید 

 
سید محمد بحرینیان 

دهه هاا ست که اقتصاد ایران از تورم ساختاري ناشی از کسري بودجه عملیاتی دولت و تأمین مالی از فروش نفت یا استقراض روبه رو
است. موضوعی که سبب تورم دورقمی در کشور شده است. دهه ها است که اقتصادهاي جهان معضل تورم را حل کرده و عملا ثبات
قیمت ها و تسهیل تصمیم گیري و افزایش سرمایه گذاري و آرامش اجتماعی و افزایش سرمایه اجتماعی دستاورد آن بوده است. تورم
ایران جزء بالاترین تورم هاي جهان و در میان 5 کشور بالا است. یکی از مهم ترین مطالبات عموم مردم، پایان تورم هاي دورقمی
است و ثبات و دستیابی به تورم یک رقمی و حتی کمتر از 5 درصد است. برخلاف رویکردهاي غلط دولت در مقابله با تورم در سطح
اصناف و تولیدي ها، تورم ناشی از خود سیاست هاي پولی و مالی دولت است. خواسته اصلی جامعه از دولت جدید، اصلاح ساختار
بودجه و سیاست هاي پولی است تا بر اساس آن بتواند در میان مدت به تورم یک رقمی دست یابد. از سوي دیگر، رشد اقتصادي بالا
امري ضروري براي پیشرفت اقتصادي و دستیابی به اهداف سیاست هاي ابلاغی اقتصاد مقاومتی مقام معظم رهبري است. رشد
اقتصادي نیازمند سرمایه گذاري است. سال ها است که سرمایه گذاري در بخش واقعی اقتصاد منفی شده است. همچنین بهره وري به
شدت کاهش یافته است. بررسی دلایل اصلی آن حاکی از بی ثباتی مقررات و قوانین و ساختارهاي بوروکراتیک و پیچیده مجوزات و
فضاي کسب وکار است. شعارها و وعده هاي بهبود فضاي کسب وکار اجرایی نشده و موانع تولید، چالش اصلی فعالان اقتصادي گردیده
است. تسهیل فرآیندهاي کسب وکار با مقررات زدایی و حذف فرآیندهاي زائد و اصلاح قوانین پایه مانند قانون تجارت و قوانین

 
پیرامونی محیط کسب وکار است. 

فشارهاي مالیاتی و مشکلات نقل وانتقال ارز و صادرات و واردات، مانعی براي رونق تولید است . رشد اقتصادي می تواند به بزرگ شدن
سفره مردم و بهبود معیشت عموم مردم منجر شود و دستیابی به نرخ رشد اقتصادي 8 درصد نیاز امروز جامعه است. از سوي دیگر،
پیوستن خیل عظیم فارغ التحصیلان به صف بیکاران، سبب آثار منفی اجتماعی و اقتصادي گردیده است. ایجاد اشتغال مولد، نیاز
امروز کشور است و دستیابی به آن نیازمند دستیابی به دو موضوع قبلی یعنی تورم یک رقمی و رشد اقتصادي است. رویکردهاي
موقتی براي کاهش بیکاري، نه تنها اثربخش نیست، بلکه سبب اثر منفی بر اقتصاد و آثار منفی بر شاغلین می گردد . لذا انتظار عموم

 
مردم اقدامات عاجل در راستاي ایجاد اشتغال مولد است. 
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محصول نظام آموزشی معطوف به کنکور 

 
بازتولید نابرابري آموزشی 

 
رضا قاسمپور 

 
روزنامه نگار و کارشناس آموزش 

کمتر کسی کنکور را آزمونی در سطح برابر و گزینش گري مناسب تلقی می کند و همواره نفرات برتر کنکور از مدارس خاص هستند

 
و 

باز هم جاي مدارس دولتی خالی می ماند اما این آمار هشداري نسبت به نظام طبقاتی آموزش کشور است که حالا دانشگاه ها و رشته
هاي برتر را هم از آن طبقات خاص جامعه کرده و وقتی می گوییم تلاش براي ارزان تر تمام شدن اداره آموزش و پرورش، این حرف،

 
مدارس دولتی را هدف قرار داده است و نابرابري آموزشی را بازتولید می کند. 

 
تراژدي کنکور 

 
نگاهی به نام آوران کنکور سال 98، خود تأییدي بر ادعاي سیستم تبعیض آمیز آموزشی ماست. 

 
از بیست نفر از رتبه هاي یک تا چهار کنکور در رشته هاي ریاضی فیزیک، علوم تجربی، علوم انسانی، زبان هاي خارجی و هنر، 

9 نفر تهرانی بوده و 6 نفر دیگر از سایر کلان شهرها هستند، یعنی 15 نفر برتر کنکور 98 متعلق به پنج کلان شهر هستند که این
خود نشان دهنده توزیع ناعادلانه امکانات بین استان ها و تجمیع و انباشت دارایی هاي مادي و معنوي کشور در پایتخت است. در
جریان کنکور 99 نیز این اتفاق را شاهد بوده ایم و از میان 40 نفر رتبه هاي برتر کنکور 99، 11 نفر تهرانی و بیشتر نفرات برتر از

 
مدارس خاص و غیردولتی بوده اند. 

 
صفر مطلق سهم ماست 

از منظري دیگر 15 نفر از بیست نفر رتبه برتر کنکور 98 متعلق به مدارس سمپاد (استعدادهاي درخشان-تیزهوشان) هستند، 3 نفر
غیرانتفاعی و سهم مدارس نمونه دولتی و هیئت امنایی هر کدام یک نفر است. همان طور که اشاره کردم، مروري بر محل تحصیل
برترین هاي کنکور سال 99 نیز نشان می دهد مانند سنوات گذشته مدارسی خاص و آموزشگاه ها سهم قابل توجهی در برترین ها
داشتند و سایر مدارس از قافله عقب ماندند و باشگاه خبرنگاران جوان طی مصاحبه با 39 داوطلب رتبه برتر کنکور سراسري 99
متوجه شده است که از بین آن ها فقط 2 داوطلب حائز رتبه تک رقمی در مدارس دولتی تحصیل کرده اند. این دو داوطلب که یکی از

 
آن ها در شهرستان و دیگري در یک روستا ساکن است در شرایطی کاملا متفاوت با سایرین رتبه برتر را کسب کرده اند. 

 
به عبارت روشن تر بهره مدارس دولتی که دربرگیرنده بیش از 90درصد دانش آموزان کشور هستند، صفر مطلق است. 

 
پداگوژي انحصارطلبانه 

در جغرافیاي آموزش و پرورش سواي مافیاي کنکور، آموزشگاه هاي علمی و آزاد، گروه هاي مافیایی جدیدي در حال شکل گیري
است تا بازار پرمشتري آینده را از آموزش زبان هاي خارجه گرفته تا تربیت معلم، مدرك فروشی به بهانه پایش و سنجش مستمر و
سالیانه صلاحیت هاي شغلی و حرفه اي معلمان و دیگر آموزش هاي کوتاه مدت، کارگاه هاي رنگارنگ آموزشی و نشست هاي به
اصطلاح علمی در حوزه دانش پداگوژي را در انحصار خویش بگیرد. نمونه اي از فلان مجتمع آموزشی در شمال تهران که با اخذ
مجوزهاي لازم، آموزش نیروي انسانی را در انحصار خود گرفته تا براي برخی از همکاران خود، چک سفید امضا و به عنوان پاداش



 
تقدیم کند. 

 
1.گزینش دانشجو و عدالت استحاله شده 

به زعم بنده کنکور دانش مملکت را ویران می کند. گرچه آلترناتیو بدیلی براي آن نیست ولی سیستم کنکور و گزینش دانشجوي

 
فعلی با روح و روان جوانان و خانواده هاي ما 

گرگم به هوا بازي کرده و تبعات سنگین پسا کنکور روزافزون و فلج کننده است. از منظر علماي تعلیم و تربیت سنجش معلومات،
قابلیت ها و مهارت هاي یک دانش آموز در یک جلسه استرس زاي کنکور سخت و ناعادلانه بوده و به همین سبب جلسه کنکور نوعی
قبض روح براي دانش آموز و خانواده وي است. از منظري دیگر پولداران و موقعیت داران و از ما بهتران با صرف میلیون ها تومان به
مدارس، آموزشگاه ها، اساتید طراح سؤال و....عملا دوپینگ کرده و قبراق در سر جلسه کنکور حاضر می شوند و لو رفتن و فروش
سؤالات کنکور،امتحانات نهایی و... هرساله سریال تکراري حوزه آموزش است. صندلی فروشی نیز در حوزه دانشجو گزینی از مسیرهاي

 
فراقانونی و میانبر است. یکی از دانشجویان پزشکی تعریف می کرد که از پنجاه نفر هم دوره اي هاي ما 

سی نفرشان اصلا معلوم نیست از چه مسیري سر از دانشگاه تهران درآورده اند. من حیث المجموع متأسفانه، وجوه مختلف ناعدالتی

 
در گزینش دانشجو نه تنها استثنا نبوده بلکه در حال تبدیل شدن به یک قاعده است. 

 
2.اثرات کروناویروس بر پروسه آموزش در مدارس و کنکور 

از طرفی ظهور و بروز کروناویروس، تغییرات و تأثیرات شگرفی در حوزه آموزش در جهان و ایران به وجود آورد درحالی که آموزش
الکترونیکی در کشورهاي پیشرفته دنیا امري جاافتاده و روزافزون بوده است. قبل از کرونا در ایران حداکثر در برخی از دروس دانشگاه
پیام نور این شیوه مرسوم بوده و اژدهاي هفت سر کرونا بنیان هاي سنتی آموزش ما را همچون سونامی به این سمت هدایت نمود و
به سرعت آموزش الکترونیکی در ابعاد مختلف شبکه شاد براي مدارس عادي دولتی و شبکه هاي پیشرفته تري چون اسکایپ و...براي

 
مدارس خاص راه اندازي شد. 

ظهور شق جدید تبعیض در بهره مندي از آموزش مجازي نیز خود را نشان داد درحالی که روح و روان میلیون ها دانش آموز و
خانواده هایشان با شبکه ناقص الخلقه و همیشه در حال به روزرسانی شاد درنبردي بی امان درگیر بود. در مدارس خاص دولتی و
غیردولتی آزادانه از شبکه هاي پیشرفته تري استفاده می شد، به عبارت روشن تر سامانه هاي تجربه شده و روزآمدي که براي مدارس
خاص دولتی و غیردولتی مباح و ثواب می نمود در مدارس عادي دولتی حرام شرعی می نمود. از سوي دیگر چشم انداز یکسان سازي

 
آموزشی در ایران کماکان مبهم است. 

در چشم انداز طرح یکسان سازي آموزشی بر اساس دوآلیته (مدارس دولتی و غیردولتی) ضمن کاسته شدن از سرعت انفجاري
طبقاتی شدن جامعه، در تقلیل روانی ترافیک و کم شدن آلودگی هوا، کاهش آسیب هاي اجتماعی معطوف به تبعیض هاي ناروا نیز

 
در دورنماي روشنی قابل تصور است. 

 
3.جدال بر سر شهر،رشته و دانشگاه هاي خاص 

امروزه به واسطه رشد قارچ گونه انواع و اقسام دانشگاه هاي رنگارنگ رقابت در کنکور معنا و مفهوم سابق را ندارد و در علوم ریاضی و

 
انسانی عملا میزان پذیرش نزدیک به صد و پنجاه درصد است. 

 
رشته هاي دانشگاه ها را می توان در سه دسته قرار داد: 

 
1.رشته هاي کم متقاضی: 

این رشته ها به دلیل مبهم بودن آتیه شغلی خواهان چندانی ندارند. رشته هایی مانند کشاورزي و علوم انسانی (به جز حقوق) طالبین

 
چندانی نداشته لذا کنکور عملا در این دسته حذف شده است. 

 
2.رشته هاي پرمتقاضی: 

رشته هاي گروه پزشکی (پزشکی، دندانپزشکی، داروسازي) و وکالت صرفا به دلیل آینده نسبتا روشن شغلی از رشته هاي پرطرفدار

 
کنکورند. طبیعی است که حذف کنکور براي این گروه غیرممکن و غیرمنطقی است. 

 
3.باقی رشته ها: 

سایر رشته ها بخش معقولی از داوطلبان را در خود جاي می دهند. در این گروه رقابت منطقی و منصفانه تر بوده و عملا دانش آموزان



 
آماده تر گزینش می شوند. 

 
در ادامه نگاهی آماري به تعداد داوطلبان کنکور 1400 می اندازیم: 

 
تعداد داوطلبان امسال به تفکیک رشته نشان می دهد که رشته تجربی باز هم رکورددار است. 

 
تعداد داوطلبان رشته علوم تجربی: 554،860 نفر 

 
تعداد داوطلبان رشته علوم انسانی: 370،112 نفر 

 
تعداد داوطلبان رشته علوم ریاضی: 142،062 نفر 

 
تعداد داوطلبان رشته زبان هاي خارجه: 175،776 نفر 

 
تعداد داوطلبان رشته هنر: 125،121 نفر 

 
تعداد کل داوطلبان: 1،368،000 نفر 

این آمار خود گویا بوده و نشان می دهد که اصولا در دو رشته علوم انسانی و ریاضی رقابتی به مفهوم رایج وجود ندارد و تمام

 
متقاضیان تحصیل پذیرش خواهند شد. 

رقابتی که در این دو رشته دیده می شود اصولا معطوف به شهر، دانشگاه و رشته خاص است. به طور مثال در رشته علوم انسانی تراکم

 
و رقابت بر سر قبولی در رشته حقوق دانشگاه تهران و در رشته ریاضی کشمکش در دانشگاه هایی چون شریف است. 

بحث بعدي در خصوص چیستی سنجش از دانش آموزان در جلسه کنکور است؛ یعنی آیا سازمان سنجش در حال سنجیدن آموزه
هاي دانش آموزان از کتب درسی رایج در مدارس است؟ یا در حال سنجش از جزوات آموزشی و کتب کنکوري مؤسسات مافیاي

 
کنکور است؟ 

 
اصولا آیا می توان در یک جلسه 4 ساعته توانایی، قابلیت و سواد یک دانش آموز را دقیقا موردسنجش قرار داد؟ 

 
4.محصول نظام آموزشی معطوف به کنکور 

واقعیت آن است که کلیت سیستم آموزشی ما تلنبار و انباشت مطالبی کهنه و غیر کاربردي در مخیله دانش آموز بوده و آموزش ما
تهی از فراگیري مهارت هاي زندگی است. در بحث انطباق آموزه هاي دانش آموزان و دانشجویان در مدارس و دانشگاه ها با نیازهاي
بازار کار نیز موفقیت درخوري نداریم به عبارتی فارغ التحصیلان دیپلم و دانشگاه ها فاقد توانایی ایجاد اشتغال بوده و اکثرا به دنبال
استخدام دولتی و اداري چرخ می زنند. بخش دیگري که جذب بازار کار می شوند عملا از آموزه هاي دانشگاهی خود نمی توانند در
شغل خود بهره گیرند و عملا دهه اول اشتغالشان صرف مهارت آموزي و کسب تجربه شغلی شده و واحدهاي فراگرفته در دانشگاه

 
دستشان را نمی فشارد. 

اصولا دانشجوي رشته مهندسی برق چرا باید کلی واحدهاي نامرتبط با رشته و شغل خود را در دانشگاه پاس کند؟ چند درصد تناسب

 
و تطابق بین واحدهاي پاس شده یک دانش آموخته علوم پزشکی با جامعه هدف وجود دارد؟ 

 
5.مصوبه شوراي عالی انقلاب فرهنگی 

برداشت عمومی از حذف کنکور آن است که هرکسی می تواند در هر رشته و شهري در دانشگاه مطلوب خود ثبت نام و ادامه تحصیل

 
دهد. در صورتی که این داستان نه منطقی است و نه عملی. 

 
داستان اصلی کنکور چیست؟ 

کنکور کشمکشی بین وزارتین آموزش و پرورش، علوم و مجلس بوده و دو قطعه دیگر پازل کنکور خانواده هاي سرگردان و مافیاي

 
کنکور است. از دیرباز سازمان سنجش به عنوان بازوي اجرایی وزارت علوم مدافع سرسخت کنکور فعلی است. 

آموزش و پرورش نیز در کارگروه پنج نفره حذف کنکور، تنها با یک نماینده در تلاش است تا به جاي برگزاري کنکور سوابق تحصیلی

 
را جایگزین انتخاب دانشجو نماید. 

 
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس هم ناظر، واسط و بعضاحامی یکی از طرفین کشتی کج بین آ.پ و وزارت علوم است. 

 
طبق قانون، وظیفه سنجش بر عهده آ.پ و وظیفه پذیرش در صلاحیت وزارت علوم است. 

وزارت علوم به واسطه سازمان سنجش همواره در حال شبهه افکنی در صحت و سقم سوابق تحصیلی دانش آموزان به بهانه استاندارد

 
نبودن آزمون هاي نهایی آ.پ است. مشوق اصلی این شبهه افکنی نیز صنعت و مافیاي کنکور است. 



 
مصوبه مجلس؛ حذف کنکور تا سال90 

در سال 86 مجلس مصوب نمود تا سال 90 به تدریج کنکور در شکل رایج حذف و پذیرش دانشجو با رجوع به سوابق تحصیلی دانش
آموزان صورت گیرد، ولی به دلایلی چند این مصوبه بایکوت شد. در سال 92 مجلس مصوبه قبلی خود را اصلاح و مقرر نمود تا در
کنکور 98 ،هشتاد درصد گزینش دانشجو با مراجعه به سوابق تحصیلی داوطلبان صورت گیرد، ولی در کنکور 97 سهم سوابق تحصیلی

 
درصد نازلی را شامل می شد و در سال آتی نیز روش تست زنی حرف اول و آخر را در پذیرش داوطلبان خواهد زد. 

 
موافقان و مخالفان کنکور 

کنکور به شکل فعلی موافقان و مخالفان سرسختی دارد. مخالفان کنکور معتقدند که به دلیل افزایش ظرفیت دانشگاه ها امکان
پذیرش تمام داوطلبان موجود فراهم بوده و رقابت اصلی فقط در 10٪ رشته ها (گروه پزشکی، حقوق و...) است. سیستم تست زنی به
خاطر 10 درصد، 100٪ داوطلبان را وارد گردونه رقابت و استرس نموده و همچنین باعث سطحی شدن آموزش می شود. مرحوم
پرویز شهریاري، مترجم شهیر کتب ریاضی معتقد است تا زمانی که کنکور حالت تست زنی داشته باشد آموزش ریاضی به جایی

 
نرسیده و باعث تنزل سطح آگاهی هاي عمومی جوانان شده و درنتیجه کنکور دانش مملکت را ویران می کند. 

علی لاریجانی رئیس سابق مجلس عقیده دارد با انحلال سازمان سنجش بساط کنکور نیز به طور اتوماتیک برچیده خواهد شد.در
مقابل، موافقان تداوم کنکور معتقدند که با وجود نواقصاتی در برگزاري کنکور فعلی، هنوز هیچ بدیل روشنی براي کنکور وجود
ندارد.منصور غلامی وزیر علوم در واکنش به سخنان لاریجانی می گوید: « براي حذف کنکور باید الگوي جدید پذیرش در دانشگاه ها
تعریف شود.»از دیگر حامیان مانایی کنکور فعلی، سازمان سنجش است. فعالین صنعت کنکور نیز چون منتفع از وضعیت آشفته فعلی

 
هستند به شدت بر طبل تداوم کنکور کوبیده و بازار 10 هزار میلیارد تومانی مافیاي کنکور را در انحصار خود نگه داشته اند. 

 
6. آلترناتیوهاي حذف کنکور 

 
اصالت کنکور یا سوابق تحصیلی؟ 

سازمان سنجش با تحلیل خاص خود (امنیت بالاي کنکور، سلیقه اي بودن تصحیح اوراق امتحانات نهایی و احتمال لو رفتن و تقلب در
امتحانات آ.پ) اصالت را به روش تست زنی فعلی داده و از پشتیبانی وزارت علوم و مافیاي کنکور و برخی از نمایندگان مجلس

 
برخوردار است. 

در عوض آ.پ معتقد است که وظیفه وزارت علوم پذیرش دانشجوست نه سنجش وي.براي حذف تدریجی کنکور باید تمهیدات لازم
اندیشیده شود.تعیین سقف زمانی بدون کار کارشناسی، درنظر نگرفتن ساختار فعلی، عدم لحاظ منابع و نیروهاي انسانی و... در تصمیم

 
گیري ها رفتن در باتلاق آزمون و خطاست. 

 
می توان در مرحله اول، رقابت در رشته هاي پرمتقاضی را 

 
به دست سازمان سنجش با سازوکار کنکور فعلی داده و گزینش دانشجو در باقی رشته ها را با رجوع به سوابق تحصیلی 

 
دانش آموزان به آ.پ احاله نمود. 

 
به هرحال باید سیستم ارزشیابی؛ شفاف، عدالت محور و پاسخگو باشد. 



ثبت نام طرح مسکن جوانان در همدان به زودي اجرا می شود

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/04/12

ثبت نام طرح مسکن جوانان در همدان به زودي اجرا می

 
شود 

ایرنا/ مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان گفت: به
زودي ثبت نام طرح مسکن جوانان در این استان عملیاتی

 
می شود. 

حمید سیفی، مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان اظهار کرد: با پیگیري هاي انجام شده و حمایت هاي استاندار، اقدامات خوبی در

 
رابطه با نام نویسی طرح مسکن جوانان در استان انجام شده که به زودي عملیاتی می شود. 

او ادامه داد: امروزه خواسته مسوولان پیگیري و حل دغدغه هاي اصلی جوانان در حوزه اشتغال، ازدواج و مسکن است و حل این

 
مسایل عزم همگانی را می طلبد. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان در ادامه به زمینه سازي براي تسهیل ازدواج جوانان اشاره و بر نظارت جدي و مستر بر نحوه

 
فعالیت مراکز مشاوره ازدواج در استان تاکید کرد. 

سیفی گفت: عملکرد این مراکز باید به صورت محسوس و نامحسوس تحت بررسی و نظارت قرار بگیرد تا از اهداف و برنامه هاي مدون

 
در این حوزه غفلت نشود. 

او با بیان اینکه جوانان براي رشد هرچه بهتر نیازمند امید و انگیزه هستند، اظهار کرد: در حوزه ازدواج باید تلاش کنیم فرهنگ ها و

 
سنت هایی که جامعه امروزي به لحاظ درآمد ها پذیراي آن نیست، برچیده شوند. 

 
آخرین خبر همدان در اینستاگرام : 

https://www.instagram.com/hamedan_today



آسیب هاي اجتماعی امروز حاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي گذشته است

منبع: روزنامه راه مردمشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/04/12

معاون اول رئیس جمهور گفت: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهر ها و سایر آسیب
هاي اجتماعی ناشی از آن، حاصل تبعات و پیامد هاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است.

به گزارش راه مردم ، نهمین جلسه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه
مهندسی فرهنگی کشور ظهر امروز (شنبه 12 تیرماه) به ریاست

 
معاون اول رییس جمهور برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري با اشاره به گزارش دبیرخانه ستاد در خصوص
وضعیت اجراي نظام نامه پیوست فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور، گفت: لازم است تهیه پیوست فرهنگی برنامه ها و طرح ها
مشتمل بر شاخص هاي شفاف و قابل ارزیابی با چارچوبی دقیق باشد تا دستگاه هاي مجري طرح هاي کلان به صورت دقیق و روشن

 
وظایف و تکالیف خود را بدانند. 

معاون اول رییس جمهور از بروکراسی موجود نظام اداري ایران به عنوان یکی از عوامل مخل توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و
تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده تا برخی از طرح ها و برنامه ها متوقف شود و بعضاً این اسناد خود به عاملی براي جلوگیري و

 
ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده اند. 

وي با اشاره به اهتمام دبیرخانه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور براي اجراي مطالبه مقام معظم رهبري مبنی
بر تدوین و تهیه پیوست فرهنگی براي طرح هاي پولی، مالی و عمرانی کشور، اظهار داشت: تجربه موفق تهیه پیوست زیست محیطی
براي طرح هاي کلان کشور نشان می دهد که اگر شاخص ها به درستی تعیین شوند، دستگاه هاي مجري طرح ها قادر خواهند بود
براي اجراي سیاست هاي تعیین شده برنامه ریزي کنند. لازم است از این تجربه موفق در تدوین پیوست هاي فرهنگی استفاده شود تا

 
از اجراي طرح هایی که پیامد هاي نامطلوب فرهنگی و اجتماعی دارند، جلوگیري شود. 

جهانگیري افزود: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهر ها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن،
حاصل تبعات و پیامد هاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است که اگر در آن سال ها پیامد هاي اجتماعی هر تصمیم در قالب

 
پیوست فرهنگی مدنظر قرار می گرفت شاید وضعیت امروز جامعه به لحاظ آسیب هاي اجتماعی متفاوت بود. 

وي با یادآوري جلسات برگزار شده در خصوص آسیب هاي اجتماعی که در حضور مقام معظم رهبري برگزار شد، تصریح کرد: در یکی
از این جلسات پیشنهاد دادم که 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی براي اجراي طرح هاي اشتغال زاي روستایی که منجر به
ماندگاري روستاییان در روستا ها و جلوگیري از حاشیه نشینی و گسترش حاشیه نشینی می شود، اختصاص یابد که خوشبختانه

 
گزارش ها نشان می دهد این طرح با نتایج مثبتی همراه بوده و بعضا شاهد مهاجرت معکوس به روستا ها هستیم. 



معاون اول رییس جمهور از اعضاي ستاد و دبیرخانه به خاطر تلاش و پیگیري هاي مجدانه در سال هاي اخیر قدردانی و اظهار

 
امیدواري کرد این روند در دولت آینده با جدیت هر چه بیشتر ادامه پیدا کند. 

در این جلسه که وزراي آموزش و پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش و جوانان و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده نیز
حضور داشتند، حجت الاسلام سید رضا عاملی دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گزارشی از ارزیابی وضعیت اجراي نظام نامه پیوست
فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور ارائه کرد و گفت: این موضوع مطالبه مقام معظم رهبري در سال 1386 است که تاکنون آنطور

 
که باید مورد توجه قرار نگرفته، اما امروز مصوبه اي توسط ستاد براي اجراي آن پیشنهاد شده است. 

در این نشست پیشنهاد مصوبه ستاد مبنی بر تجمیع اجراي پیوست هاي چهارگانه حوزه فرهنگ مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و
پس از ارائه پیشنهادات و دیدگاه هاي اعضاي ستاد، مقرر شد شاخص هاي قابل ارزیابی براي پیوست هاي فرهنگی طرح ها و برنامه ها

 
در نظر گرفته شود و نظرات اصلاحی مطرح شده در جلسه نیز در تدوین نهایی آن لحاظ شود. 

در ادامه این جلسه گزارشی از عملکرد کارگروه رصد فرهنگی ارائه شد و دبیر ستاد به تشریح اهم مصوبات هشت جلسه گذشته و
وضعیت اجرایی این مصوبات پرداخت.



جهان پساکرونا را بهتر از قبل بسازیم

منبع: اقتصاددانشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/04/12

اولین شنبه ماه جولاي هرسال به پیشنهاد اتحادیه بین المللی تعاون(ICA) و تصویب سازمان ملل متحد به عنوان"روز
جهانی تعاون"نامگذاري شده است. "روزجهانی تعاون" را به همه تعاونگران و کارآفرینان و مروجان فرهنگ یاریگري اقتصادي

و کارآفرینی جمعی تبریک عرض نموده و توفیقات مستمر و مداوم این ارجمندان را از ...

اولین شنبه ماه جولاي هرسال به پیشنهاد اتحادیه بین المللی تعاون(ICA) و تصویب سازمان ملل متحد به عنوان"روز جهانی
تعاون"نامگذاري شده است. "روزجهانی تعاون" را به همه تعاونگران و کارآفرینان و مروجان فرهنگ یاریگري اقتصادي و کارآفرینی

 
جمعی تبریک عرض نموده و توفیقات مستمر و مداوم این ارجمندان را از خداي سبحان مسالت مینمایم. "روز (...) 

اولین شنبه ماه جولاي هرسال به پیشنهاد اتحادیه بین المللی تعاون(ICA) و تصویب سازمان ملل متحد به عنوان"روز جهانی

 
تعاون"نامگذاري شده است. 

"روزجهانی تعاون" را به همه تعاونگران و کارآفرینان و مروجان فرهنگ یاریگري اقتصادي و کارآفرینی جمعی تبریک عرض نموده و

 
توفیقات مستمر و مداوم این ارجمندان را از خداي سبحان مسالت مینمایم. 

 
"روز جهانی تعاون"فرصت مناسبی است براي تاکید بر نقش و جایگاه الگوي بین المللی تعاون و نظام کسب و کارهاي تعاونی. 

"روز جهانی تعاون"،روز تدبر و تفکر براي چگونگی تحقق سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و مردمی سازي اقتصاد از طریق
ساماندهی و سازماندهی کارآفرینان،کارجویان،صاحبان مشاغل خرد و خانگی و بنگاه هاي کوچک و متوسط(SMEها)در قالب تشکل

 
هاي کسب و کار تعاونی است. 

"روز جهانی تعاون"زمانی است براي تحقیق و بررسی علمی پیرامون دلایل و عوامل ایجاد نظام تعاون و تعاونی ها در اقتصادسرمایه
داري و بازاندیشی در راز و رمزهاي توجه نهادینه و ساختاري کشورهاي توسعه یافته به تعاونی ها و چگونگی استفاده بهینه از این الگو

 
براي فقرزدایی و توانمندسازي جوامع محلی 

"روز جهانی تعاون"یادآور اصول 43 و 44 قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران و تاکید این اصول بر ایجاد و توسعه تعاونی هاي کار

 
در راستاي ایجاد اشتغال کامل براي جوانان جویاي کار فاقد سرمایه است. 

"روز جهانی تعاون"،روزي است براي بازخوانی اندیشه هاي متعالی آیت االله شهید،دکتر سیدمحمدبهشتی در باب نقش و جایگاه

 
تعاونی ها در تحقق اقتصاد اسلامی. 

"روز جهانی تعاون"،روزي است براي بازطراحی الگوهاي کارآفرینی گروهی با تاکید گروه هاي کارآفرینی هم وزن و یادآوري نظام
دموکراتیک اداره کسب و کارهاي تعاونی. 



 
"روز جهانی تعاون"فرصتی است براي تعمق و تفکر در باب چگونگی نقش آفرینی 25 درصدي تعاونی ها در اقتصاد ملی. 

"روز جهانی تعاون"،روزي است براي یادآوري هویت و ماهیت تعاونی ها در پاسخگویی به نیازهاي مشترك گروهی از مردم با تاکید بر

 
رعایت اصول بنیادین مسوولیت اجتماعی و پایبندي و تقید به اخلاق حرفه اي با رویکرد تلاش براي تحقق توسعه پایدار در جامعه 

"روز جهانی تعاون"روزي است براي بازخوانی نقش ممتاز و برجسته تعاونی ها در مبارزه علمی و عملی با ویروس منحوس کرونا و

 
چگونگی ایفاي نقش آنها براي مهار و کنترل این اپیدمی ویرانگر جهانی. 

"روز جهانی تعاون"،فرصت مغتنمی است براي تامل و تدبر در شعار سال2021 اتحادیه بین المللی تعاون(ICA)با عنوان جهان

 
پساکرونا را بهتر از قبل بسازیم 

 
و 

 
بالاخره 

"روز جهانی تعاون"زمانی است براي توجه دادن دولت سیزدهم به نقش و جایگاه بی بدیل الگوي بین المللی تعاون و نظام کسب و

 
کارهاي تعاونی براي؛ 

 
-مهار نقدینگی سرگردان جامعه و هدایت آن به سمت کسب و کار و کارآفرینی 

 
-ایجاد اشتغال پایدار و مولد براي جوانان دانش آموخته دانشگاهی و زنان فارغ التحصیل 

 
-ساماندهی و سازماندهی استارت آپ ها و کسب و کارهاي نوپا و نوظهور در قالب تعاونی هاي دانش بنیان 

 
-ایجاد خوشه ها و شبکه ها و زنجیره هاي کسب و کارهاي کوچک و متوسط وSMEها از طریق تعاونی هاي تامین نیاز 

 
-تامین مسکن ارزان و مقاوم و مناسب براي زوج هاي جوان و عموم مردم فاقد مسکن 

 
-هدایت و مدیریت کالاها و خدمات از تولید تا مصرف نهایی از طریق کانال هاي توزیعی تعاونی ها در سراسر کشور 

 
-ایجاد خوشه هاي کسب و کار تعاونی و غیر تعاونی موضوعی و محصولی 

-سامدندهی و سازماندهی صاحبان مشاغل غیر رسمی(فروشندگان دوره گرد،کارگران خانگی،کارگران روزمزد و...)در قالب تشکل هاي

 
رسمی تعاونی 

 
-واگذاري بنگاه هاي دولتی به تعاونی هاي کارآمد و داراي اهلیت مدیریتی و 

 
-تامین جهیزیه ارزان براي زوج هاي جوان در راستاي تسهیل و تسریع ازدواج آنان 

با یادآوري آیه شریفه تعاونوا علی البرزي و التقوي"و با تبریک و شادباش مجدد روز جهانی تعاون(12تیر1400)از خداي علیم و حکیم
میخواهیم تا تعاون و همدلی و همیاري میان مردم و دولت را براي غلبه عاجل بر مشکلات ناشی از تحریم و تورم و کرونا را بیش از

 
پیش فرماید. 



 
مخاطب گرامی، ارسال نظر پیشنهاد و انتقاد نسبت به خبر فوق در بخش ثبت دیدگاه، موجب امتنان است. 

ع



دولت، مجلس و قوه قضائیه در یک سال آینده چه ماموریتی دارند؟

منبع: آناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/04/12

به طور کلی، تداوم رویه ها، استراتژي ها و سیاست هاي کلی هر کشور در حوزه هاي مختلف و ازجمله اقتصاد وجه مهمی از
روابط قوا را تشکیل می دهد و ایجاد همگرایی و انسجام بین مجلس، دولت و قوه قضائیه و همچنین تنظیم ارتباط مناسب

بین آنها از مهم ترین ضرورت هاي اصلاح ساختار اقتصاد کشور در شرایط کنونی است.

به طور کلی، تداوم رویه ها، استراتژي ها و سیاست هاي کلی هر کشور در حوزه هاي مختلف و ازجمله اقتصاد وجه مهمی از
روابط قوا را تشکیل می دهد و ایجاد همگرایی و انسجام بین مجلس، دولت و قوه قضائیه و همچنین تنظیم ارتباط مناسب بین آنها از

 
مهم ترین ضرورت هاي اصلاح ساختار اقتصاد کشور در شرایط کنونی است. 

به گزارش گروه رسانه هاي دیگر خبرگزاري آنا، مشخص شدن
محسنی اژه اي به عنوان رئیس جدید قوه قضائیه ترکیب جدید
سران قواي کشور را تکمیل کرد و تنها با امضاي حکم تنفیذ
سیدابراهیم رئیسی از اواسط مرداد، شوراي عالی هماهنگی

 
اقتصادي شاهد تغییرات و نفرات جدیدي خواهد بود. 

به طور کلی، تداوم رویه ها، استراتژي ها و سیاست هاي کلی هر
کشور در حوزه هاي مختلف و ازجمله اقتصاد وجه مهمی از

روابط قوا را تشکیل می دهد و ایجاد همگرایی و انسجام بین مجلس، دولت و قوه قضائیه و همچنین تنظیم ارتباط مناسب بین آنها از
مهم ترین ضرورت هاي اصلاح ساختار اقتصاد کشور در شرایط کنونی است. صاحبنظران بر این باور هستند که همگرایی روندي است
که به سوي ایجاد یک جامعه ایمن پیش می رود که در آن مناقشات، جاي خود را به همکاري می دهد. همکاري بین نهادي نیز از

 
شروط اصلی تحقق اهداف بالادستی کشور در نگاه اقتصادي است. 

ساختار اقتصادي کشور در سال هاي اخیر در پاره اي موارد از عدم هماهنگی یا اختلافات دیدگاهی و جناحی لطمه دیده و همین
موضوع اثرگذاري سیاست ها را تعدیل یا در راستاي تخریب هدایت کرده است. از همین رو با تشکیل دولت و قوه قضائیه جدید انتظار

 
می رود هماهنگی بین قوا در راستاي ارتقاي همکاري ها چه در سطوح بالادستی و چه در سطح استانی و پایین دستی باشد. 

در این گزارش «فرهیختگان» از لزوم همکاري سه قوه در هفت محور؛ حاکمیت قانون، امنیت سرمایه گذاري، تسهیل کسب وکار،
تعارض منافع، مبارزه با قاچاق، اصلاح نظام بانکی و نظام بودجه ریزي صحبت کرده و در هرکدام به شفاف کردن نقش قواي مختلف
به خصوص قوه قضائیه پرداخته است. رئیس جدید قوه قضائیه باید بداند عملکرد مناسب وي می تواند خروجی؛ ارتقاي امنیت

 
اقتصادي و ثبات اقتصادي را داشته باشد و تنها برنامه هاي خود را روي مسائل کیفري و حقوقی متمرکز نکند. 

 
خانه تکانی قوا؛ تعامل و هم افزایی 

براساس نتایج نهایی اعلام شده توسط ستاد انتخابات کشور سیدابراهیم رئیسی با بیش از 18میلیون راي شمرده شده به عنوان



سیزدهمین رئیس جمهور کشور انتخاب شد. سیدابراهیم رئیسی درحال حاضر مشغول تعیین کابینه خود و احتمالا تدوین برنامه
هاست و درنهایت از اواسط مردادماه راهی پاستور می شود. علاوه بر این دو روز پیش رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی محسنی

 
اژه اي را به ریاست قوه قضائیه منصوب کردند. 

اژه اي سابقه طولانی در قوه قضائیه داشته و سال ها در این قوه همکار ابراهیم رئیسی نیز بوده است. بنابراین یکی از ابهاماتی که در
چند ماه اخیر فضاي اقتصادي ایران و پیش بینی آن را سخت کرده بود درحال رفع شدن است و با معرفی تیم اقتصادي دولت جدید،
جدي تر و محکم تر می توان درمورد آن صحبت کرد؛ چراکه مشخص شدن سیاستگذار و برنامه هاي او می تواند بخشی از فضاي

 
نامطمئن و مبهم اقتصاد کشور را تعدیل کند. 

سال 1400 سال اقتصادي سختی تا به همین لحظه بوده و میزان تورم که طی آخرین اطلاعات از سوي مرکز آمار 49درصد اعلام شد
نشان می دهد ساختار اقتصادي ایران همچنان گرفتار مشکلات عمیقی است که در صورت تداوم می تواند ضربات نهایی را به معیشت
مردم وارد کند. تحریم هاي ظالمانه نیز همچنان وجود دارد و معضلات داخلی و فشارهاي خارجی کشور را رسما در جنگ اقتصادي
قرار داده که هر یک روز تاخیر براي مقابله با آن لطمه آفرین است. در سال 1400 خانه تکانی در تیم اقتصادي کشور و قوه قضائیه رخ
خواهد داد و براساس شواهد این تغییرات مطابق نظرات مجلسی ها نیز خواهد بود، از همین رو می توان منتظر ارتقاي همکاري بین

 
سه قوه ماند. 

دولت به عنوان طراح و تدوینگر و مجري سیاست هاي کشور، مجلس به عنوان مصوب و ناظر بر این فرآیندها و از طرفی قوه قضائیه به
عنوان قاضی و داور رابطه تنگاتنگی با یکدیگر خواهند داشت و هماهنگی بین آنها تاثیر مستقیمی بر کیفیت سیاست ها و کمیت نتایج
آن خواهد داشت. هم افزایی بین قواي سه گانه و دستگاه هاي زیرمجموعه این قوا در مراکز استان هاي کشور باید وجود داشته باشد و

 
تعاملات نیز با حفظ استقلال دستگاه هاي متفاوت کشور را در تحقق سیاست هاي اقتصادي کمک کند. 

 
شوراي عالی هماهنگی اقتصادي 

بالاخره «شوراي عالی هماهنگی اقتصادي» سه عضو خود را شناخت و جلسه این شورا طی ماه هاي آینده برگزار خواهد شد و این بار
ابراهیم رئیسی به عنوان رئیس جمهور و محسنی اژه اي در قامت ریاست قوه قضائیه و محمدباقر قالیباف نیز به عنوان رئیس قوه

 
مقننه در آن شرکت خواهند کرد. محسنی اژه اي در ماه هاي آینده اولین حضور خود در این شورا را تجربه خواهد کرد. 

کمی بیش از سه سال از تشکیل «شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا» گذشته است؛ شورایی که با تاکید مقام معظم رهبري بر
«تشکیل اتاق جنگ اقتصادي» ایجاد شد و تا به حال حدود 60 بار تشکیل جلسه داده است. محمدباقر قالیباف در چهار سال اول
دولت حسن روحانی شهردار تهران و البته رقیب انتخاباتی او بود و از همان مناظره هاي سال 92 مشخص بود رویکردي کاملا منفی و

 
انتقادي به هم دارند. 

همین اختلافات این تصور را ایجاد کرده بود که دلیل تاخیر زیاد در برگزاري جلسه شوراي عالی اقتصادي همین موضوع باشد. اما
درحال حاضر دیگر این حاشیه ها و چالش ها پیش نخواهد آمد و احتمالا ترکیب جدید شورا منسجم تر و هماهنگ تر از قبل خواهد

 
بود. 

محور تصمیمات «شوراي عالی هماهنگی اقتصادي» در بخش هاي مختلف ازجمله مسائل ناظر به اشتغال، اصلاح امور بانکی و بودجه،
شفافیت، نظام پرداخت، سرمایه گذاري، فروش نفت و کنترل قیمت ارز و کالاهاي اساسی است و تبعا تصمیمات این شورا تاثیرات



بسیاري بر اقتصاد کشور خواهد گذاشت. در ادامه به بخشی از معضلات اقتصادي ایران که رفع آنها، هم افزایی بین قوا را طلب می

 
کند، می پردازیم. 

 
حاکمیت قانون براي رفع موانع اقتصادي 

مشکلات اقتصاد ایران در اصطلاح «درهم آمیختگی موانع» است که براي رفع موانع اقتصادي در ایران به عزم حاکمیتی یعنی
همکاري سه قوه مقننه، قضائیه و مجریه نیاز است. درواقع براي برگرداندن سلامت و رونق به اقتصاد ایران، خروج از رکود و تورم باید
موانع اصلی را شناسایی کنیم که «بی انضباطی مالی»، «بی انضباطی اداري» و «بی انضباطی پولی» سه عامل مهمی است که
مشکلات زیادي را بر اقتصاد ایران تحمیل کرده است. این موانع باعث عدم سلامت اقتصاد ایران شده و قطعا راهکار این مشکل در

 
همت دسته جمعی است؛ همت حاکمیتی یا همدلی قوه مقننه، مجریه و قضائیه. 

در این میان نقش قوه قضائیه و حاکمیت قانون بسیار مهم است؛ چراکه دولت و قوه قضائیه باید بتوانند جلوي بی انضباطی مالی-
اداري را سد کنند. صریح می توان گفت که ما از رکود اقتصادي خارج نمی شویم مگر اینکه انضباط به اقتصاد ما برگردد و این انضباط

 
به همکاري سه قوه مربوط است. هر سه قوه باید در تعامل با یکدیگر خواهان توسعه باشند. 

 
قوه قضائیه امنیت سرمایه گذاري را ارتقا دهد 

یکی دیگر از موارد سازنده در تعامل قوا، موضوع امنیت سرمایه گذاري است؛ سرمایه گذاري چه خصوصی و چه دولتی در صورت
داشتن توجیه اقتصادي، موتور رشد اقتصاد خواهد بود و نبود آن نیز مانند این چند سال اخیر به افت تقاضاي عمومی، کاهش اشتغال
و سقوط تولید ناخالص داخلی می انجامد. در همین خصوص مرکز پژوهش هاي مجلس طی گزارش هاي فصلی به سنجش «شاخص

 
امنیت سرمایه گذاري» در ایران می پردازد و مولفه هاي موردنظر خود را بررسی می کند. 

این مرکز با استفاده از آمارهاي رسمی منتشرشده و همچنین ارزیابی 7795 فعال اقتصادي نمونه از میان فعالان اقتصادي همه استان
هاي کشور، وضعیت امنیت سرمایه گذاري در کشور را مشخص می کند. براساس پایش مرکز پژوهش ها، شاخص ملی امنیت سرمایه
گذاري در ایران شامل هفت نماگر و 38 مولفه است که نماگرها به ترتیب شامل؛ تعریف و تضمین حقوق مالکیت، ثبات اقتصاد کلان،
پیش بینی پذیري مقررات اجرایی، شفافیت و سلامت اداري، فرهنگ وفاي به عهد، مصونیت جان و مال شهروندان از تعرض و عملکرد

 
دولت می شود. 

همان طور که مشاهده می شود نماگرها یا به عبارت دیگر موانع اقتصادي کشور بین نهادها و دستگاه متفاوت توزیع شده و رفع آن نیز
در گرو همکاري آنان است. به صورت مشخص عملکرد قوه قضائیه در نماگرهاي؛ تعریف و تضمین حقوق مالکیت، شفافیت و سلامت
اداري، فرهنگ وفاي به عهد، مصونیت جان و مال شهروندان از تعرض نمود خواهد داشت و حضور فعال و موثر این قوه در اصلاح آنها

 
مبرم خواهد بود. 

براساس دیدگاه مرکز پژوهش ها برخی مولفه هاي تاثیرگذار بر کاهش امنیت سرمایه گذاري در کشور در سال گذشته مولفه هایی
مانند؛ 1. اعتماد به دستگاه قضایی براي احقاق به موقع و منصفانه حق در دعاوي تجاري و مالی 2. سرعت عمل و تعهد مراجع
انتظامی (پلیس) در رسیدگی به شکایت فعالان اقتصادي 3. تخصصی بودن رسیدگی به دعاوي تجاري در مراجع قضایی 4. اجراي
کامل و به موقع احکام مراجع قضایی 5. رسیدگی به اختلافات تجاري از طریق داوري 6. نرخ رسیدگی به پرونده هاي قضایی 7. توزیع
کالاي قاچاق به ضرر بخشی از فعالان اقتصادي در بازار 8. میزان شیوع رشوه در ادارات 9. اعمال نفوذ و تبانی در معاملات حکومتی



 
اثر بسیار زیادي داشته که رفع آنها به ورود مستقیم قوه قضائیه نیاز دارد. 

اصلاح باقی موارد (نماگرها و مولفه ها) نیز تنها با همکاري دولت و مجلس ممکن خواهد بود. مشخص است زمانی که سرمایه گذار از
قانون بد، از بی قانونی، عدم ثبات و امنیت، سیاسی کاري و حرکت هاي جناحی گله می کند، اقدام به سرمایه گذاري نمی کند و
سرمایه خود را در بهترین حالت صرف مصارف دلالی (غیرمولد) در کشور خواهد کرد و در بدترین انتخاب نیز از کشور خارج خواهد
کرد. اینجا نقش قوه قضائیه در امنیت اقتصادي و امنیت سرمایه گذاري مشخص می شود که رهبر انقلاب در سخنرانی اي در سال 96

 
تاکید داشتند که؛ «ضابطین قوه قضائیه و نیروهاي امنیتی باید کاري کنند که امنیت سرمایه گذاري در کشور محفوظ باشد.» 

 
4 وظیفه قوه قضائیه در تسهیل کسب وکارها 

بانک جهانی طی گزارشی پیرامون فضاي کسب وکار در بررسی 190 کشور جهان رتبه ایران را 127 اعلام کرد. طبق این گزارش ایران
بعد از کشورهاي جنگ زده اي همچون افغانستان و عراق، بدترین فضاي کسب وکار را بین همسایگان خود دارد. پروژه بررسی فضاي
کسب وکار در کشورهاي مختلف از سال 2004 در دستورکار بانک جهانی قرار گرفته و آمارهاي آن نشان دهنده بهبود روند کسب
وکار در بسیاري از کشورهاي جهان از سال 2004 تاکنون است. این در حالی است که ایران علی رغم اندك اقدامات انجام شده

 
نتوانسته توفیق چشمگیري در این زمینه به دست آورد. 

در این گزارش کشورها در 12 حوزه مورد ارزیابی قرار گرفته اند که 10 مورد آن براي تعیین امتیاز در سهولت انجام کسب وکار -طی
12 ماه منتهی به 30 آوریل 2019- بررسی شده است. نگاهی به رتبه ایران در هر زیرشاخص بیان بهتري از رتبه 127 ایران در فضاي
کسب وکار ارائه خواهد داد. در این زمینه بررسی ها نشان دهنده آن است که چهار مورد از آنها در حیطه وظایف دولت، چهار مورد در

 
حوزه اختیارات قوه قضائیه، یک مورد در ارتباط با شهرداري ها و یک مورد میان دولت و قوه قضائیه مشترك است. 

جداي از آنکه رتبه 127 ایران نشان دهنده ضعف عملکرد قوا و دستگاه هاي اجرایی در این مورد است، بررسی پیشرفت کشورهایی
چون عربستان سعودي، پاکستان، بحرین و... در منطقه خاورمیانه که براي بهبود فضاي کسب وکار تلاش و برنامه ریزي گسترده اي
کرده اند، نشان دهنده غفلت بزرگ کشور در این حوزه است. از 10 شاخص موردنظر چهار شاخص تجارت برون مرزي، پرداخت

 
مالیات و اخذ اعتبار مربوط به حیطه عملکردي دولت است. همچنین شاخص «صدور مجوز ساخت» مربوط به شهرداري ها می شود. 

بررسی گزارش هاي سال هاي گذشته بانک جهانی نشان می دهد درحالی که رتبه مجوز ساخت در سال 2016 نسبت به سال گذشته
با بهبود 145 پله اي به رتبه 27 جهان رسیده بود، این رتبه در گزارش دو سال اخیر مجددا بدتر شده است. اما چهارمعیار از 10 معیار

 
بانک جهانی براي قضاوت پیرامون فضاي کسب وکار مربوط به حوزه اختیارات قوه قضائیه می شود. 

رسیدگی به ورشکستگی و پرداخت دیون، شروع کسب وکار، ثبت مالکیت و اجراي قراردادها چهار شاخصی هستند که مستقیما در
حیطه وظایف قوه قضائیه قرار دارند. رتبه ایران در شاخص ثبت مالکیت نسبت به گزارش سال گذشته 20 پله بهبود یافته و به رتبه
70 رسیده است. اما عملکرد قوه قضائیه در حوزه هاي رسیدگی به امور ورشکستگی، اجراي قراردادها و شروع کسب وکار همگی با

 
اندکی تغییر بدتر شده است. 

 
تعارض منافع لایحه اي فراجناحی 

امروزه هر کشور مدعی مبارزه با فساد، در تلاش است تا با هدف جلوگیري از اتلاف منابع، افزایش اعتماد عمومی به نظام سیاسی و



ارتقاي سلامت و کارآمدي نظام اداري، از تاثیر سوء منافع شخصی و ثانویه بر نحوه انجام وظایف و اختیارات حرفه اي و قانونی
پیشگیري کرده و موجبات رشد و توسعه کشور را با دقت و سرعت بیشتري فراهم آورد. به همین خاطر با شناسایی دقیق مساله
تعارض منافع به عنوان بستر اصلی بروز انواع مفاسد، حوزه اثرگذاري و مصادیق گوناگون آن، قوانین جامع و یکپارچه اي را جهت

 
مدیریت موقعیت هاي به وجود آمده به تصویب و اجرا می رساند. 

در ایران این لایحه تحت عنوان نحوه مدیریت تعارض منافع در انجام وظایف قانونی و ارائه خدمات عمومی در تاریخ 1398/08/19 در
هیات وزیران با قید دو فوریت تصویب شد و براي طی تشریفات قانونی به مجلس شوراي اسلامی فرستاده شد. اما مجلس دهم فرصتی
براي بررسی و تصویب لایحه نداشت. این لایحه در محافل تخصصی مورد بحث و نقد قرار گرفته و نقاط قوت و ضعف آن بررسی شده

 
است، از این رو به نظر می رسد لایحه اي است که می تواند کارآمد باشد. 

در همین حال مجلس یازدهم در حال تهیه طرح 27 ماده اي مدیریت تعارض منافع است و کمیسیون اجتماعی مجلس کلیات این
طرح را تصویب کرده است. این اقدام مجلس شوراي اسلامی درحالی صورت می گیرد که لایحه دولت که وقت و انرژي زیادي براي آن
صرف شده، در انتظار بررسی در مجلس معلق مانده است. درواقع درحالی که یک لایحه از طرف دولت آماده شده و براي مجلس
ارسال شده است، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی آن لایحه را در دستورکار قرار نمی دهند و به طور موازي طرح دیگري را آماده

 
می کنند. هرچند هر تلاشی براي حل معضل تعارض منافع قابل تقدیر است، ولی این وضعیت باید بهتر مدیریت شود. 

به عبارت دیگر اختلافات و سوءتفاهمات بین مجلس و دولت بر سر این لایحه باید به گونه اي رفع شود که اگر مجلس شوراي اسلامی
بر این لایحه ایراداتی دارد آن را اصلاح کند و یا نظرات کارشناسی خود را در لایحه بگنجاند. بنابراین انتظار می رود در دولت جدید
هرچه زودتر این لایحه در تعامل با مجلس تصویب شود و به مرحله اجرا برسد. بعد از این مرحله است که پاي قوه قضائیه نیز باز می
شود به طوري که درصورت نقض این قانون و یا دور زدن آن قوه قضائیه باید در رصد و شناسایی و محاکمه عاملان فعالیت داشته

 
باشد. 

 
مبارزه با قاچاق از مسیر تعامل قوا 

قاچاق کالا، یکی از معضلات اقتصادي موجود در اغلب کشورهاي جهان است. در ایران نیز قاچاق کالا یک مساله جدي است، اما
برآورد میزان واقعی قاچاق ورودي به کشور، همچنان موضوع بحث کارشناسان و متخصصان است. برآوردهایی که تاکنون صورت
پذیرفته است نشان می دهد که ممنوعیت قانونی بر ورود برخی کالاها، تعرفه هاي بالاي تعیین شده و نوسانات نرخ ارز، مهم ترین

 
عواملی هستند که بر افزایش حجم کالاي قاچاق شده به کشور، تاثیر می گذارند. 

اما آمار قاچاق کالا به عنوان یکی از مسائل و مشکلات جاري اقتصادي در ایران، موضوع بحث کارشناسان و متخصصان امر است. از
یک سو به طور معمول آمار رسمی قاچاق کالا در کشور، به صورت کلی و نه با ذکر جزئیات اعلام می شود و از سوي دیگر این آمار، با

 
آمار واقعی قاچاق کالا متفاوت است. درواقع ما با دو آمار قاچاق کالا روبه رو هستیم. 

یک آمار مربوط به بخش آشکار آن، یا آمار مربوط به کالاهاي قاچاق مکشوفه است. دستگاه هاي فعال در امر مبارزه با قاچاق کالا،
متعدد هستند و به طور حتم هرکدام آمار متفاوتی از کشفیات کالاي قاچاق در کشور دارند. به عنوان مثال در سال هاي 95 و 96 با
توجه به آمارهاي رسمی که از سوي ستاد مبارزه با قاچاق اعلام شد که رقم قاچاق را حدود 12 میلیارد دلار گزارش می کرد، اما
مجلس شوراي اسلامی در گزارش تحقیق و تفحص خود از سیاست هاي دولت در مقابله با قاچاق به قوه قضائیه، برآورد کرده رقم

 
قاچاق کالا بیش از 20 میلیارد دلار باشد. 



در نهایت این تفاوت در برآورد میزان واقعی قاچاق در سال هاي اخیر موجب اختلافاتی بین نهادهاي تصمیم گیر در برخورد با مساله و
پیشگیري قاچاق شده که نه تنها باعث شکست سیاست هاي مقابله با قاچاق شده، بلکه موجب هدر رفت منابع نیز شده است. بنابراین
براي حل این معضل اقتصادي لازم است ابتدا سه قوه موجود به تعریف و آمارهایی واحد از مساله قاچاق رسیده و همگام با یکدیگر به

 
مبارزه با قاچاق بپردازند. 

همان طور که گفته شد مرکز پژوهش هاي اسلامی نیز یکی از موانع کسب وکار در کشور را «شفافیت و سلامت اداري» می داند که
مولفه اول آن را توزیع کالاي قاچاق معرفی می کند. مبارزه با قاچاق که ارزش آن بر اساس برآوردها 20 درصد از مجموع تجارت
خارجی کشور در هر سال برآورد می شود، یکی از وظایف تعاملی دولت و قوه قضائیه است که می بایست با راه اندازي سازمان ها و

 
سامانه هاي نظارتی در راستاي تحقق این وظیفه عمل کنند. 

 
سیستم بانکی در خدمت تولید در بیاید 

بانک در نگاه خرد به مثابه یک بنگاه است که باید به انضباط مالی و سود خود توجه کند و از نظر کلان یک نهاد اجتماعی است که
باید تسهیل کننده و بازوي پیشرفت و ثبات جامعه باشد. اما عملکرد صنعت بانکداري در ایران به گونه اي بوده که اکثر کارشناسان

 
اقتصادي بر این امر اتفاق نظر دارند که بخش زیادي از مشکلات اقتصادي در کشور، متوجه بانک هاست. 

به عنوان مثال وام هاي معوق انباشت شده یکی از پدیده هاي عجیب نظام بانکی و حتی نظام اقتصادي کشور است؛ به گونه اي که به
گفته رئیس سابق بانک مرکزي (عبدالناصر همتی) بیش از 90 هزار میلیارد تومان از تسهیلات بانکی در اختیار 11 نفر قرار گرفته که
هرچند در سال هاي اخیر از سوي قوه قضائیه با این افراد برخوردهایی صورت گرفته است، ولی بخش زیادي از این بدهی هنوز به

 
سیستم بانکی کشور برنگشته است. 

از طرفی نیز در کشور، بانک ارتباط خود با متقاضی دریافت وجوه تا زمان پرداخت اعتبارات را حفظ می کند و بسیاري از وام هایی که
درقالب طرح و پروژه هاي اقتصادي، کارآفرینی و اشتغالزایی، توسعه روستایی و وام هایی از این قبیل به دلیل نبود نظارت بانک بر
پروژه هاي اقتصادي و توسعه روستایی، سر از فعالیت هاي نامولد و خرید دارایی درآورده و موجب شده که تخصیص منابع و استفاده

 
از تسهیلات بانکی بیشتر در خدمت فعالیت هاي نامولد قرار گیرد و بخش تولید در این اعتبارات سهم زیادي نداشته باشد. 

ریشه این مشکلات به وجود آمده در صنعت بانکداري کشور را می توان در طرح هاي یکجانبه دولت و مجلس و عدم برخورد قاطع قوه
قضائیه در فسادهایی از این دست، جست وجو کرد. طبیعی است زمانی که بین سه قوه در مقابله با این موضوع هماهنگی کاملی شکل
گیرد و با اصلاحات عمیقی که نیازمند درك متقابل بین دولت و مجلس در کنار ظرفیت قوه قضائیه در برخورد با مفاسد سیستم
بانکداري کشور است؛ می توان به راحتی سیستم بانکداري را در خدمت تولید درآورد و بخش زیادي از مشکلات اقتصادي کشور را

 
کنترل کرد. 

 
نقش قوه قضائیه از طریق سازمان بازرسی در بودجه 

از آنجایی که بودجه راهنماي اداره کشور در سال است و بدون تصویب آن هیچ کاري پیش نخواهد رفت، تعجیل در بررسی و تصویب
بسیار ضروري به نظر می رسد. نکته مهم این است که تعامل سازنده سه قوه مجریه، مقننه و قضائیه می تواند هم موجب تصویب
سریع تر لایحه بودجه باشد و هم پیام مثبتی به جامعه و به ویژه فعالان اقتصادي بدهد و درنهایت اینکه اجراي آن کاراتر و عملیاتی تر



 
باشد. 

جامعه به انحاي مختلف از تصویب و اجراي بودجه تاثیر می پذیرد. در سال هاي اخیر با توجه به نقش دولت در تنظیم لوایح قانونی و
تدوین برنامه هاي توسعه کشور و ضرورت توجه به جایگاه مجلس و قوه قضائیه در این برنامه ها، تعیین نحوه ارتباط مجلس و قوه
قضائیه با رئیس جمهوري که از اهمیت خاصی برخوردار است، مورد غفلت واقع شده است. کارشناسان اقتصادي معتقدند که اثرپذیري
بودجه از تغییر و تحولات سیاست داخلی کشور یکی دیگر از آسیب هاي نظام بودجه نویسی است که به رابطه سه قوه بازمی گردد. به

 
عنوان نمونه یکی از مواردي که باعث حضور قوه قضائیه در روند تدوین و اجراي بودجه می شود، نقش سازمان بازرسی کل است. 

بر اساس اصل 174 قانون اساسی؛ «براساس حق نظارت قوه قضائیه نسبت به حسن جریان امور و اجراي صحیح قوانین در دستگاه
هاي اداري، سازمانی به نام سازمان بازرسی کل کشور زیر نظر قوه قضائیه تشکیل می شود.» این سازمان داراي وظایفی مانند؛ 1.
بازرسی مستمر کلیه وزارتخانه ها و ادارات و نیروهاي انتظامی و نظامی و موسسات و شرکت هاي دولتی و شهرداري ها و موسسات

 
وابسته به آنها 2. انجام دادن بازرسی هاي فوق العاده بر حسب دستور رئیس قوه قضائیه 

3. اعلام موارد تخلف و نارسایی ها و سوء جریانات اداري و مالی درخصوص وزارتخانه ها و نهادهاي انقلابی به رئیس جمهور و
درخصوص مؤسسات و شرکت هاي دولتی وابسته به دولت به وزارتخانه تابعه و درخصوص شهرداري ها و موسسات وابسته به آنها به
وزیر کشور است. بنابراین هماهنگی و هم افزایی نهادي بین مجلس، دولت و قوه قضائیه از ضرورت هاي دورکردن نظام بودجه کشور از

 
انواع آسیب هاي ممکن و اجراي کاراتر آن است. 

درواقع، به میزانی که تعامل سازنده میان قوا بیشتر باشد و همکاري هاي نهادي در ساختار سیاسی افزایش یابد، همگرایی بیشتري در

 
کلیت ساختار سیاسی قابل تصور است که روند تحقق اهداف نظام سیاسی و از جمله اهداف نظام بودجه کشور را تسهیل می کند. 

 
منبع: روزنامه فرهیختگان 

انتهاي پیام/



توانمندسازي مددجویان با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه؛ پرداخت 600هزار

فقره تسهیلات اشتغالزایی

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/04/12

دکتر مرتضی اکبري مدیرعامل بانک مهر ایران در دیدار با مرتضی بختیاري رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) با اشاره به
اقدامات بانک براي اشتغالزایی و توانمندسازي پایدار مددخواهان بیان داشت: بانک مهر ایران با هدف توانمندسازي دائمی

نیازمندان و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق محروم تا کنون بیش از 600 هزار ...

دکتر مرتضی اکبري مدیرعامل بانک مهر ایران در دیدار با مرتضی
بختیاري رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) با اشاره به اقدامات
بانک براي اشتغالزایی و توانمندسازي پایدار مددخواهان بیان داشت:
بانک مهر ایران با هدف توانمندسازي دائمی نیازمندان و ایجاد
اشتغال پایدار در مناطق محروم تا کنون بیش از 600 هزار فقره

 
تسهیلات اشتغالزایی پرداخت کرده است. 

به گزارش ایران نو و به نقل از روابط عمومی بانک مهرایران، دکتر مرتضی اکبري در این دیدار ضمن تشکر از همکاري هاي کمیته
امداد امام خمینی (ره) اظهار داشت: این دو مجموعه به عنوان 2 بال خدمت به محرومان و نیازمندان جامعه یک هدف را دنبال می

 
کنند. 

وي افزود: کمک به نیازمندان جزء برنامه هاي مسئولیت اجتماعی بانک مهر ایران به شمار می آید و حمایت کمیته امداد از این بانک

 
منجر به تقویت و گسترش خدمات و پرداخت تسهیلات به اقشار کمتر برخوردار جامعه شده است. 

اکبري ادامه داد: رویکرد این بانک در سال هاي اخیر از حوزه معیشت به سوي اشتغالزایی و ایجاد درآمد پایدار تغییر کرده است و در
این راستا با همکاري سازمان هاي مردم نهاد مانند کمیته امداد امام خمینی (ره)، بنیاد برکت، بنیاد مسکن انقلاب و سازمان بهزیستی

 
بیش از 600هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه به ارزش 60هزار میلیارد ریال پرداخت شده است. 

وي افزود: تا کنون بیش از 416هزار مددخواه تحت پوشش کمیته امداد از تسهیلات قرض الحسنه بانک مهر ایران به ارزش 36هزار

 
میلیارد ریال و با هدف کمک به کارآفرینی و اشتغالزایی بهره مند شده اند. 

مدیرعامل بانک مهر ایران ادامه داد: این تسهیلات با رویکرد توسعه کشاورزي، پرورش دام سبک و همچنین گسترش صنایع مربوط به
انرژي تجدیدپذیر خورشیدي در مناطق کمتر برخوردار کشور پرداخت شده که با ایجاد درآمد پایدار براي مددخواهان، علاوه بر رفع

 
دغدغه هاي اقتصادي، بهبود وضعیت معیشتی نیازمندان را نیز به همراه خواهد داشت. 

در ادامه مرتضی بختیاري رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) با اشاره به نقش تسهیلات قرض الحسنه در توانمندسازي مددجویان
تحت پوشش این نهاد بیان داشت: بانک مهر ایران با خدمات، طرح هاي تسهیلاتی و کمک هاي بلاعوض خود حمایت هاي زیادي از

 
مددجویان داشته که جاي تقدیر و تشکر دارد. 

وي افزود: ترویج فرهنگ قرض الحسنه در جامعه به تقویت همکاري و هم افزایی مردم در تجمیع منابع قرض الحسنه کشور کمک می

 
کند و این امر سبب می شود تا نیازمندان بیشتري از این خدمات بهره مند شوند. 

رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) تصریح کرد: این بانک از سال 1396 به عنوان بانک عامل با این نهاد همکاري می کند و امسال



نیز پیش بینی می کنیم که بانک مهر ایران بیش از آنچه به عنوان تعهدات در نظر گرفته شده، به مددجویان تحت پوشش این نهاد
کمک کند.



وزیر صمت: بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است/ وعده 3 ساله

رزم حسینی براي بردسکن محقق نشد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/04/12

به گزارش خبرگزاري فارس از بردسکن، علیرضا رزم
حسینی عصر امروز در سفر به بردسکن و بازدید از معدن
مس کومه پارس در جمع معدن کاران این منطقه که
معاونین وزارت صمت ومعاون استاندار خراسان
رضوي،نماینده مردم بردسکن در مجلس شوراي اسلامی و
فرماندار بردسکن هم حضور داشتند، اظهار کرد:در سال
گذشته با وجود جنگ اقتصادي و تحریم و ویروس کرونا،
رشد صنعتی 7/1 درصدي را تجربه کردیم و در حوزه

معدن نیز رشد 13/3 درصدي استخراج از معادن را داشتیم و امروز یکی از 15 کشور برتر معدنی دنیا با 62 ماده معدنی شناخته شده

 
هستیم. 

وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: ثروت امروز در جایی هزینه می شود که امنیت باشد بنابراین جایی که اختلاف باشد هیچ سرمایه

 
گذاري ورود نمی کند زیرا پول در جایی هزینه می شود، که بتواند حرفی براي گفتن را داشته باشد. 

وي با اعلام اینکه در بعضی از استان ها متاسفانه معادن قوي با قدمت 50 تا 60 ساله موجب شده که مردم آن منطقه بجاي توسعه

 
ثروت، فقیرتر شوند، افزود: توسعه معدن باید متوازن و موجب رشد و ثروت اندوزي مردم پیرامون معدن شود. 

رزم حسینی  افزود: ایجاد اشتغال براي هزار و 100 نفر در یک معدن در بردسکن  نوید این را دارد که در کنار معادن دیگر منطقه

 
باید به رشد وثروت منطقه بیفزایند. 

وزیر صنعت معدن و تجارت با اعلام اینکه امروز بردسکن با معادن طلا ومس در کشور داراي اسم و آوازه است، اظهار کرد: کار کردن و
اتحاد در کار موجب فعالیت کار اقتصادي جهادي می شود بنابراین ما داریم به سمتی می رویم که معادن را به افرادي واگذار کنیم که

 
اهلیت کار  را داشته باشند وسرمایه آور باشند. 

وي خام فروشی را در حوزه معادن ممنوع اعلام کرد و گفت: امروز معادن ما باید زنجیره تولید باشند و از صفر تا صد فعالیت اقتصادي

 
خود را در کنار معدن داشته باشند. 

رزم حسینی با تاکید بر اهمیت ایجاد شرکت هاي هلدینگ، متذکر شد: معادن کوچک با ایجاد شرکت هاي هلدینگ که کار سپردن

 
امور معادن را خواهند داشت کار آموزش و تامین مالی را به عهده خواهند گرفت. 



وي از ورود شرکت هاي تامین مالی بورسی براي کمک به این حوزه خبرداد و افزود: در کشور نباید در حوزه صنعت ومعدن خام

 
فروشی داشته باشیم ودر این راستا خام فروشی در حوزه فولاد را به حداقل رسانده ایم و متوقف شده است. 

رزم حسینی اضافه کرد: وزارت صمت با 38 درصد تولید ناخالص داخلی و 40 درصد اشتغال کشور یکی از وزارتخانه هاي مهم کشور
است و با وجود شرایط سخت ناشی از جنگ تمام عیار اقتصادي دشمنان و شیوع کرونا توانست توفیقات بسیاري را در حوزه هاي

 
صنعتی و معدنی کشور حاصل کند. 

وزیر صنعت معدن و تجارت تاکید کرد: بردسکن کلکسیون معادن مس وطلا در کشور است و امروز معادن ما در کشور کار جهادي

 
انجام می دهند. 

 
رشد 50 درصدي صادرات نسبت به سال گذشته 

وزیر صمت با بیان اینکه امروز کارخانه اي نداریم که به علت نبود مواد اولیه تعطیل باشد، گفت: طی سه ماهه نخست سال جاري رشد

 
صادراتی در کشور 50 درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش داشته و 146 میلیون تن کالا جابه جا شده است. 

وي حجم نقدینگی و افزایش قیمت ارز را از  اصلی ترین علت گرانی ها دانست و متذکر شد:  تلاش کنیم در راستاي فعالیت هاي

 
معادن، خام فروشی را کنار بگذاریم تا صنعت ما صنعت رو به رشد همچون سایر کشورهاي صنعتی در جهان باشد. 

دراین مراسم، پیش از سخنان رزم حسینی وزیر صمت کشور، نماینده مردم شهرستان هاي بردسکن، کاشمر، خلیل آباد وکوهسرخ در
سخنانی اظهار کرد: کارت طلایی اشتغال باید به مدیر معدن کومه پارس در بردسکن که توانسته است بطور مستقیم براي هزار و 500

 
نفر وغیر مستقیم براي6 هزار نفر ونیز براي15 هزار نفر با واسطه اشتغال ایجاد کند، تقدیم شود. 

حجت الاسلام جواد نیک بین، اشتغال وکارآفرینی را در شر ایط فعلی کشور جهاد برشمرد و بر تلاش براي توسعه معادن در این

 
منطقه تاکید کرد. 

مدیرعامل معدن مس کومه پارس هم در ادامه این مراسم گفت: دراین معدن بیش از 300 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است و

 
در این راستا ریالی تسهیلات نگرفته ام. 

قاسم زادعسکر نبود برق در چند ساله اخیر را از مشکلات معدن کاران نام برشمرد و اظهار کرد: براي رسیدن برق به محل معدن با

 
هزینه شرکت، بیش از 40 تا 50 کیلومتر را انتقال داده ام. 

گفتنی است؛ یکی از برنامه هاي اعلامی وزیر صمت در سفر به بردسکن  اغاز بکار وکلنگ زنی پست برق 132 کیلو ولت بود اما این
اقدام انجام نشد و رزم حسینی به این بسنده کرد که عملیات  آغاز خط انتقال و شبکه فوق توزیع برق معادن  بردسکن آغاز شود؛
ساخت پست برق از مصوبات وي در سال 97 در کسوت استاندار خراسان رضوي بود که همچنان معطل مانده است وعده سه ساله رزم

 
حسینی بریا بردسکن محقق نشد. 

 
پست 132 کیلوواتی بردسکن چرا اجرا نشد؟ از جمله درخواستهاي مردمی ثبت شده در سامانه «فارس من» است. 



انتهاي پیام/ 70050



بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است

منبع: ایمناشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/04/12

وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: بردسکن کلکسیون معادن مس وطلا در کشور است و امروز معادن ما در کشور کار جهادي
انجام می دهند.

 
وزیر صمت: بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است 

وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: بردسکن کلکسیون معادن
مس وطلا در کشور است و امروز معادن ما در کشور کار جهادي

 
انجام می دهند. 

به گزارش ایمنا، علیرضا رزم حسینی عصر امروز در سفر به
بردسکن و بازدید از معدن مس کومه پارس در جمع معدن کاران
این منطقه که معاونان وزارت صمت و معاون استاندار خراسان
رضوي، نماینده مردم بردسکن در مجلس شوراي اسلامی و
فرماندار بردسکن هم حضور داشتند، اظهار کرد: در سال گذشته
با وجود جنگ اقتصادي و تحریم و ویروس کرونا، رشد صنعتی 7

/ 1 درصدي را تجربه کردیم و در حوزه معدن نیز رشد 13 / 3 درصدي استخراج از معادن را داشتیم و امروز یکی از 15 کشور برتر

 
معدنی دنیا با 62 ماده معدنی شناخته شده هستیم. 

وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: ثروت امروز در جایی هزینه می شود که امنیت باشد بنابراین جایی که اختلاف باشد هیچ سرمایه

 
گذاري ورود نمی کند زیرا پول در جایی هزینه می شود، که بتواند حرفی براي گفتن را داشته باشد. 

وي با اعلام اینکه در بعضی از استان ها متأسفانه معادن قوي با قدمت 50 تا 60 ساله موجب شده که مردم آن منطقه به جاي توسعه

 
ثروت، فقیرتر شوند، افزود: توسعه معدن باید متوازن و موجب رشد و ثروت اندوزي مردم پیرامون معدن شود. 

رزم حسینی افزود: ایجاد اشتغال براي هزار و 100 نفر در یک معدن در بردسکن نوید این را دارد که در کنار معادن دیگر منطقه باید

 
به رشد و ثروت منطقه بیفزایند. 

وزیر صنعت معدن و تجارت با اعلام اینکه امروز بردسکن با معادن طلا و مس در کشور داراي اسم و آوازه است، اظهار کرد: کار کردن
و اتحاد در کار موجب فعالیت کار اقتصادي جهادي می شود بنابراین ما داریم به سمتی می رویم که معادن را به افرادي واگذار کنیم

 
که اهلیت کار را داشته باشند و سرمایه آور باشند. 

وي خام فروشی را در حوزه معادن ممنوع اعلام کرد و گفت: امروز معادن ما باید زنجیره تولید باشند و از صفر تا صد فعالیت اقتصادي
خود را در کنار معدن داشته باشند. 



رزم حسینی با تاکید بر اهمیت ایجاد شرکت هاي هلدینگ، متذکر شد: معادن کوچک با ایجاد شرکت هاي هلدینگ که کار سپردن

 
امور معادن را خواهند داشت کار آموزش و تأمین مالی را به عهده خواهند گرفت. 

وي از ورود شرکت هاي تأمین مالی بورسی براي کمک به این حوزه خبر داد و افزود: در کشور نباید در حوزه صنعت و معدن خام

 
فروشی داشته باشیم و در این راستا خام فروشی در حوزه فولاد را به حداقل رسانده ایم و متوقف شده است. 

رزم حسینی اضافه کرد: وزارت صمت با 38 درصد تولید ناخالص داخلی و 40 درصد اشتغال کشور یکی از وزارتخانه هاي مهم کشور
است و با وجود شرایط سخت ناشی از جنگ تمام عیار اقتصادي دشمنان و شیوع کرونا توانست توفیقات بسیاري را در حوزه هاي

 
صنعتی و معدنی کشور حاصل کند. 

 
رشد 50 درصدي صادرات نسبت به سال گذشته 

وزیر صمت با بیان اینکه امروز کارخانه اي نداریم که به علت نبود مواد اولیه تعطیل باشد، گفت: طی سه ماهه نخست سال جاري رشد

 
صادراتی در کشور 50 درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش داشته و 146 میلیون تن کالا جابه جا شده است. 

وي حجم نقدینگی و افزایش قیمت ارز را از اصلی ترین علت گرانی ها دانست و متذکر شد: تلاش کنیم در راستاي فعالیت هاي

 
معادن، خام فروشی را کنار بگذاریم تا صنعت ما صنعت رو به رشد همچون سایر کشورهاي صنعتی در جهان باشد. 

در این مراسم، پیش از سخنان رزم حسینی وزیر صمت کشور، نماینده مردم شهرستان هاي بردسکن، کاشمر، خلیل آباد و کوهسرخ
در سخنانی اظهار کرد: کارت طلایی اشتغال باید به مدیر معدن کومه پارس در بردسکن که توانسته است به طور مستقیم براي هزار و

 
500 نفر و غیر مستقیم براي شش هزار نفر ونیز براي 15 هزار نفر با واسطه اشتغال ایجاد کند، تقدیم شود. 

حجت الاسلام جواد نیک بین، اشتغال و کارآفرینی را در شرایط فعلی کشور جهاد برشمرد و بر تلاش براي توسعه معادن در این

 
منطقه تاکید کرد. 

مدیرعامل معدن مس کومه پارس هم در ادامه این مراسم گفت: در این معدن بیش از 300 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است و

 
در این راستا ریالی تسهیلات نگرفته ام. 

قاسم زاد عسکر نبود برق در چند ساله اخیر را از مشکلات معدن کاران نام برشمرد و اظهار کرد: براي رسیدن برق به محل معدن با

 
هزینه شرکت، بیش از 40 تا 50 کیلومتر را انتقال داده ام. 

گفتنی است؛ یکی از برنامه هاي اعلامی وزیر صمت در سفر به بردسکن آغاز به کار و کلنگ زنی پست برق 132 کیلو ولت بود اما این
اقدام انجام نشد و رزم حسینی به این بسنده کرد که عملیات آغاز خط انتقال و شبکه فوق توزیع برق معادن بردسکن آغاز شود؛
ساخت پست برق از مصوبات وي در سال 97 در کسوت استاندار خراسان رضوي بود که همچنان معطل مانده است وعده سه ساله رزم

 
حسینی براي بردسکن محقق نشد. 

منبع: فارس





اصول سیاست خارجی ایران در دولت آینده تغییر نمی کند

منبع: نواندیششماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/04/12

سفیر جمهوري اسلامی ایران در زاگرب طی مصاحبه اي مشروح به سوالات خبرنگار نشریه معتبر «دیپلماسی و تجارت
کرواسی» در خصوص آخرین وضعیت روابط تهران - زاگرب در حوزه هاي سیاسی، اقتصادي و فرهنگی؛ تحولات منطقه اي و

بین المللی، و همچنین رویکردهاي دولت سیزدهم در روابط خارجی پاسخ داد.

سفیر جمهوري اسلامی ایران در زاگرب طی مصاحبه اي مشروح به سوالات خبرنگار نشریه معتبر «دیپلماسی و تجارت
کرواسی» در خصوص آخرین وضعیت روابط تهران - زاگرب در حوزه هاي سیاسی، اقتصادي و فرهنگی؛ تحولات منطقه اي و بین

 
المللی، و همچنین رویکردهاي دولت سیزدهم در روابط خارجی پاسخ داد. 

به گزارش ایسنا، متن کامل گفت وگوي پرویز اسماعیلی با نشریه «دیپلماسی و تجارت کرواسی» که در شماره جولاي 2021 چاپ

 
شده، به شرح زیر است: 

سوال یک: شما همزمان با شیوع بیماري کرونا به زاگرب و کرواسی آمدید. بنابراین در ابتداي گفتگو از شما می پرسم که اکنون

 
وضعیت COVID 19 در ایران چگونه است؟ دولت ایران چگونه این چالش را مدیریت کرده است؟ 

- ایران در فاز اول همه گیري کووید 19 با تکیه بر نظام بهداشتی کارآمد و فداکاري کادر متخصص پزشکی خود تدابیر علمی و

 
مناسبی براي مهار کرونا به کار بست و نتایج بسیار خوبی هم گرفت. موضوعی که سازمان بهداشت جهانی هم آن را تایید کرد. 

راهبرد ایران در مقابله با کرونا، اعمال محدودیت هاي اجتماعی بر اساس ارزیابی نرخ ریسک منطقه اي، تشخیص و اقدام زود هنگام

 
درمانی با استفاده سریع از داروهاي ضدویروس، تاکید بر مراقبت در منزل و کاهش موارد بستري در بیمارستان ها است. 

در شرایط اضطراري که جان انسانها در خطر است، همه کشورها به دیگران کمک می کنند. ولی ما همزمان با کرونا باید با مشکلات
ناشی از تحریم هاي ظالمانه آمریکا هم مقابله می کردیم، که نگذاشت سریعتر و بیش از تولیدات داخلی به دارو و امکانات پزشکی

 
دسترسی داشته باشیم. لذا هرگز نباید نقش دولت آمریکا در افزایش بیماري و تلفات ناشی از کرونا در ایران را انکار کرد. 

ایران سابقه خوبی در تولید واکسن در سطح منطقه و جهان دارد، ولی ما بدلیل تحریم با کمبود منابع مالی و اولیه مواجه بودیم. در
حالیکه دارایی هاي ما در برخی کشورها مثل کره جنوبی و هند بود، تحریم و فشار آمریکا نگذاشت ما از پول خود براي تهیه دارو،
مواد اولیه و واکسن استفاده کنیم. ما حتی به سراغ صندوق بین المللی پول رفتیم تا 5 میلیارد دلار وام براي تهیه دارو و خرید واکسن

 
بگیریم. آنها موافق بودند، اما دولت ترامپ با تهدید جلوي آن را هم گرفت. 

مشکل منابع مالی قطعا بر روند و سرعت کنترل بیماري تاثیر منفی گذاشت، با وجود این ما تمام امکانات داخلی را بسیج و به سرعت
مواد و تجهیزات بهداشتی لازم را تولید کردیم. ما براي تامین واکسن از سبد کواکس با سازمان بهداشت جهانی مذاکره کردیم.

 
کارشکنی آمریکا در مسدود کردن کانالهاي بانکی، باز هم کار را براي ما سخت کرد. اما ملت ایران خسته یا نا امید نمی شوند. 



با همه مشکلات ما از ابتداي بحران کووید، براي تولید واکسن داخلی تلاش کردیم و خوشبختانه به نتیجه رسیدیم. دو واکسن ایرانی
کرونا هفته گذشته مجوز مصرف اضطراري گرفت و همزمان تولید واکسن اسپوتنیک - وي در ایران هم آغاز شد. ما بسیار امیدواریم
که با تولید 4 تا 10 میلیون دوز واکسن داخلی طی ماههاي آینده و ادامه واردات واکسن از کشورهاي روسیه و چین، همینطور انجام
سریعتر و گسترده تر واکسیناسیون از پاییز آینده بتوانیم شرایط را بتدریج به سمت عادي شدن و رسیدن به نقطه ایمنی جمعی پیش

 
ببریم. 

از نظر آماري اگر بخواهم مقایسه کنم، ما علیرغم همه مشکلات، تلفات کمتري نسبت به بسیاري از کشورهاي غربی داشتیم. اگر چه
هیچ موضوعی مهمتر از جان تک تک انسانها نیست. من امیدوارم هرچه زودتر به موقعیتی برسیم که هیچ انسانی در تمام دنیا جان

 
خود را بخاطر کووید 19 از دست ندهد. و زندگی شهروندان هیچ کشوري با اقدامات سیاسی مانند تحریم به خطر نیفتد. 

سوال دو: روابط ایران و کرواسی را از لحاظ سیاسی و سپس از نظر اقتصادي و فرهنگی چگونه ارزیابی می کنید؟ با توجه به اینکه
کرواسی عضو اتحادیه اروپا است و به همین خاطر سیاست خارجی مشترکی با اتحادیه را در پیش می گیرد؛ بیشترین فرصتها و

 
ظرفیتهاي توسعه روابط دوجانبه چیست؟ 

- ایران در روزهاي سختی کنار مردم کرواسی بوده و اولین کشور مسلمان و آسیایی بود که استقلال کرواسی را به رسمیت شناخت.
بهمین دلیل روابط دو جانبه همواره در حوزه سیاسی خوب و دوستانه بوده است. در بخش فرهنگی با توجه به اشتراکات فرهنگی و

 
علاقمندي دو ملت به یکدیگر، روابط ما حتی بهتر از بخش هاي دیگر بوده است. 

رابطه سیاسی دو کشور با توجه به عضویت کرواسی در اتحادیه اروپا و در چارچوب سیاست خارجی مشترك اتحادیه که به ویژه در
سال هاي اخیر در مسیر هماهنگی براي انجام مذاکرات برجام و سپس در حمایت از آن قرار داشته، مثبت و مبتنی بر درك و احترام
متقابل بوده و اکنون نیز هست. وزراي خارجه دو کشور آخرین بار 18 ژوئن (هفته گذشته) در آنتالیا دیدار داشتند. تاکید کنم که ما
هم از اتحادیه اروپا و هم از کرواسی انتظار داریم که اجازه ندهند نیروهاي دیگر روابط شان با ایران را که می تواند منافع دو طرف را
به خوبی تامین کند، تحت تاثیر قرار دهند. به عقیده من اتحادیه هاي منطقه اي امري مثبت و موجب تقویت چند جانبه گرایی است؛

 
اما عضویت در این اتحادیه ها نباید نافی استقلال، مسئولیت ها و منافع کشورها در روابط دو جانبه شان شود. 

متاسفانه روابط ایران و کرواسی در بخش اقتصادي و تجاري بدلیل تحریم هاي آمریکا پس از خروج از برجام به حداقل کاهش یافته
است. این حتما بیشتر به ضرر کرواسی بوده است تا ایران. چنانکه احتمالا می دانید شرکت نفت اینا مشغول فعالیت در پروژه اي
بزرگ در ایران بود که با اقدام غیر قانونی ترامپ و اعمال مجدد تحریم ها، بطور یکجانبه فعالیتش را متوقف و از ایران خارج شد. از
نظر ما فضا براي توسعه و گسترش روابط اقتصادي بین دو کشور در همه حوزه ها وجود دارد. مسئولین اقتصادي و فعالان تجاري در

 
کرواسی هم بخوبی می دانند که رابطه با ایران ظرفیت تامین منافع آنها را دارد. 

من با مدیران شرکتهاي زیادي در کرواسی ملاقات کرده ام. آنها از پیشرفتها، جایگاه بالاي فنی و توان سرمایه گذاري شرکتهاي ایرانی
کاملا مطلع هستند. فرصتهاي بسیار زیادي براي همکاري شرکتهاي دو کشور در بخش هاي صنعتی، کشاورزي، فناوري و توریسم
وجود دارد. شرایط ناعادلانه و سخت است، اما من نا امید یا خسته نشدم. ما زمینه سازي خوبی براي ارتباط شرکتهاي دو کشور کردیم

 
و آن را بسیار گسترش دادیم. مطمئن و رو به جلو حرکت می کنیم. 

 
ایران همواره از توسعه روابط اقتصادي، صنعتی و فناوري با کرواسی استقبال می کند. 



سوال سه: وقتی صحبت از مسائل جهانی در مورد ایران می شود، چقدر در جریان مذاکرات درباره برنامه هسته اي ایران بوده اید و

 
ارزیابی شما چیست؟ 

- مذاکرات مربوط به برنامه و فعالیت هاي هسته اي ایران از سال 2003 و با سه کشور اروپائی یعنی انگلیس، آلمان و فرانسه آغاز شد
که به توافقات تهران و پاریس انجامید. بعد هم با آغاز دولت دکتر روحانی در سال 2013 مذاکرات ایران و 1+5 در دستور کار قرار
گرفت که در نهایت منجر به توافق برجام شد. من هم در مذاکرات ایران و سه کشور اروپائی و هم در فرایند مذاکرات برجام در جریان

 
مذاکرات و گاهی همراه تیم مذاکره کننده بودم. 

دریافت عمومی من از هر دو مرحله مذاکرات این است که هرگاه طرف هاي غربی با رویکرد مثبت، برابر، حسن نیت و بر اساس احترام
متقابل به میز مذاکره آمدند، نتیجه مثبت و به نفع همه طرفها بوده است. هر گاه که غربی ها و در راس آنها آمریکا زبان تهدید و

 
رویکرد تحریم را برگزیدند، خودشان موجب گسترش غیر ضروري تنش شده و همه خسارت دیده اند. 

در حالیکه شوراي امنیت سازمان ملل از برجام حمایت می کرد و همه دنیا از اجراي آن راضی بودند؛ دونالد ترامپ تعهدات دولت
آمریکا را نقض کرد، از برجام خارج شد و براي همه مشکل آفرید. او سیاست فشار حداکثري علیه ایران را اعلام و آن را در غیر انسانی
ترین شکل ممکن توسعه داد که جنایت علیه بشریت بود، اما از استواري ملت ما شکست خورد. در حالیکه ما همچنان به تعهدات خود

 
در برجام عمل می کردیم؛ اتحادیه اروپا به تعهدات خود براي عادي شدن روابط اقتصادي ایران و جبران خروج آمریکا عمل نکرد. 

اعلام آقاي بایدن براي بازگشت به برجام بهترین نشانه ي بی نتیجه بودن تهدید ایران و شکست سیاست فشار حداکثري ترامپ است.
تجربه بیست ساله گذشته پیش روي ما است. به همین خاطر ما در مذاکرات وین که در جریان است؛ تلاش می کنیم به فرمولی
دست یابیم که در آینده هیچ یک از طرف هاي برجام نتواند با خروج و ترك تعهدات خود، براي این توافق مهم بین المللی و دیگران
مشکل ایجاد کند. ایران تا کنون بیشترین تلاش را براي پایداري برجام داشته و حالا هم بدنبال تضمین براي اجراي کامل برجام و در

 
حقیقت اجراي پایدار قطعنامه 2231 سازمان ملل است. 

ما فراتر از تعهدات خود با آژانس همکاري کرده ایم. بیشترین بازرسی هاي آژانس از تاسیسات هسته اي ایران بوده است. تمام
فعالیتهاي هسته اي ما تا این لحظه بر اساس گزارشهاي آژانس بین المللی انرژي هسته اي صلح آمیز بوده است. در عین حال و در

 
کمال تعجب همواره تحت فشار و تحریم بوده ایم. این وضعیت ناعادلانه دیگر نمی تواند ادامه داشته باشد. 

سوال چهار: راه حل ایران در خصوص تنش با اسرائیل چه خواهد بود و موضع شما چیست؟ چرا تهران رسما تل آویو را مقصر بحران

 
هاي خاورمیانه می داند؟ 

- اجازه دهید از قسمت دوم سوال شما شروع کنم. دیدگاه ما در مورد اسراییل مبتنی بر یک حقیقت تاریخی و روشن است. این رژیم
از ابتدا با اشغال سرزمین هاي فلسطینی ها و با تهدید و کشتار و غارت مردم این سرزمین تاسیس شد که طی هفتاد سال گذشته بی
وقفه ادامه و گسترش یافته است. حقوق دانان بین المللی می دانند که هرگز با جنایت و رویکرد هاي قرون وسطائی نمی توان دولت
مشروع و مقبول جامعه جهانی تشکیل داد. هر چند دولت اسرائیل با پشتیبانی دولت آمریکا و با تهدید و تطمیع توانست شناسائی

 
برخی کشورها را بدست آورد، اما این مساله پایدار نخواهد بود. 

اقدامات اسرائیل در بیش از هفتاد سال گذشته کانون اصلی بحران و ناآرامی مداوم در خاورمیانه بوده که برخی از مواقع همه جهان را



درگیر ساخته است. بسیار باعث تعحب است اتحادیه اروپا که طی چند دهه گذشته مخالف سیاست هاي رژیم اسرائیل در بی اثر
ساختن حتی فرمول تشکیل دو دولت، توسعه شهرك سازي و نقض حقوق اولیه فلسطینیان بوده است؛ چرا اقدام جدي براي توقف آن
اقدامات انجام نمی دهد. من عمیقا معتقدم بدون حل این بحران مزمن، نه خاورمیانه، بلکه جهان روي آرامش و ثبات پایدار را نخواهد

 
دید. 

شما در رسانه ها هر روز شاهد کشته و زخمی شدن مردم فلسطین، بویژه کودکان، توسط سربازان اسراییلی و ویرانی منازل
فلسطینیان هستید. این موضوع موجب نگرانی و ناراحتی همه آزادیخواهان جهان است. راه حل این بحران نیز از نظر ما دموکراسی
است. همان چیزي که غرب شعار آن را می دهد، اما وقتی به فلسیطنی ها یا مسلمانان می رسد، آن را فراموش می کند. همانطور که

 
شعار حقوق بشر را می دهد اما در دفاع از حقوق ملتهاي مختلف یکسان برخورد نمی کند. 

پیشنهاد ما برگزاري رفراندوم با حضور همه فلسطینیان سراسر جهان اعم از یهودي، مسیحی و مسلمان براي تعیین نوع حاکمیت در
این سرزمین است. این پیشتهاد رسما به سازمان ملل هم ارائه و ثبت شده است. باید پرسید چرا جامعه جهانی و اروپا حق ملت

 
فلسطین براي تعیین حاکمیت خود و اداره کشورش را به رسمیت نمی شناسد و پیگیري نمی کند؟! 

سوال پنج: روابط با آمریکا و عربستان سعودي به نوعی به هم پیوند دارد. زیرا این دو کشور متحد نزدیکی هستند. به نظر می رسد در

 
جهت آرام سازي روابط با این دو کشور گام هایی به جلو برداشته شده است؟ 

- بر اساس قواعد و اصول روابط بین الملل، کشورها براي ایجاد رابطه با یکدیگر بر اساس حفظ استقلال و تامین منافع شان آزادند. هر
دولتی که این آزادي را از خود سلب کند، در حق کشور و ملتش ظلم کرده است. رابطه برابر؛ مبتنی بر حسن نیت، دوستی و همکاري
با همه کشورها بخصوص کشورهاي همسایه در الویت سیاست خارجی ایران قرار دارد. ما رابطه با همسایگان را به عوامل دیگر پیوند
نمی زنیم و روابط با کشورها را مستقل از هم و مبتنی بر منافع و مصالح ملی خودمان ارزیابی و تنظیم می کنیم. به همسایگان هم

 
توصیه می کنیم چنین باشند. 

شرط مهم ما براي ایجاد رابطه با کشورها رعایت احترام متقابل است. بر همین اساس ما در سال هاي اخیر تلاش براي بهبود هر چه
بیشتر روابط با همسایگان به ویژه عربستان را متوقف نکرده ایم. این عربستان بود که تمایلی نشان نمی داد. رئیس جمهور فعلی ما
آقاي روحانی حتی نامه به پادشاه عربستان نوشت. رئیس جمهور منتخب آقاي رئیسی هم در اولین نشست خبري خود براي فعال
شدن سفارتخانه هاي دو کشور در اولین فرصت ممکن اعلام آمادگی کرده است. دکتر ظریف هم در اجلاس آنتالیا گفت آماده ایم

 
همین فردا به عربستان سفیر بفرستیم. 

همه کشورهاي یک منطقه، از نا امنی هاي منطقه اي آسیب می بینند. نباید اجازه داد منطقه خاورمیانه تبدیل به میدان دخالت یا

 
رقابت قدرتهاي جهانی یا خارج از منطقه بشود. این اصل در مورد همه مناطق و از جمله منطقه بالکان هم صدق می کند. 

در ماههاي اخیر تلاشهاي زیادي شده تا بحرانهاي منطقه اي مثل یمن که نتیجه اي جز کشتار بی گناهان و خسارات فراوان ندارد
پایان یافته و ثبات و همکاري جایگزین آن شود. ما تغییر رویکرد عربستان را لازم و مثبت می دانیم و از آن استقبال می کنیم. هر چه

 
زودتر، بهتر. 

سوال شش: در تلاش براي بهبود روابط بین کرواسی و ایران، روي چه موضوعاتی بیشتر تمرکز خواهید کرد؟ چگونه می خواهید

 
زیبایی هاي ایران و به عبارتی حقایق ایران را به عموم مردم کرواسی نشان دهید؟ 



- ماموریت اصلی من به عنوان سفیر جمهوري اسلامی ایران در کرواسی، ارتقاي سطح روابط در همه عرصه هاي سیاسی، اقتصادي و
فرهنگی؛ و نزدیک تر کردن دیدگاههاي مقامات دو کشور است. من معتقدم دست یابی به این هدف از مسیر توسعه و پیشرفت
ارتباطات دو ملت یا همان چیزي که در ادبیات بین الملل people to people relations شناخته می شود؛ آسانتر بدست می

 
آید، عمق بیشتري خواهد یافت و پایدارتر خواهد بود. 

من علاوه بر مسئولیت هاي سیاسی، حدود سه دهه در حوزه ارتباطات اجتماعی و رسانه فعال بوده ام. معتقدم ظرفیت هایی که
ارتباطات بین مردمی ایجاد می کند، می تواند پتانسیل بسیار خوبی براي توسعه و تعمیق روابط دو جانبه در همه زمینه ها ایجاد کند
و به آن شتاب دهد. خوشحالم که دو ملت ایران و کرواسی روابط خوبی داشته و دارند. من تلاش خواهم کرد با توسعه هر چه بیشتر
ارتباطات فرهنگی، هنري و مردمی بین نخبگان دو طرف و با شناساندن کاملتر ویژگی هاي فرهنگی، جلوه هاي گردشگري و عادات و
رسوم اجتماعی دو کشور، مردم ایران و کرواسی را هر چه بیشتر به هم نزدیک کنم. به همین خاطر قبل از آمدن به زاگرب به همتاي

 
خودم دکتر دراگو اشتامبوك گفتم ما ماموریت مشترکی داریم و لذا از او دعوت کردم که مکمل هم باشیم. 

براي ایجاد ارتباط نزدیکتر دو ملت و همچنین توسعه همکاري در بخش توریسم، ما پیشنهاد جدیدي براي پرواز مستقیم تهران -
زاگرب را به مقامات کرواسی ارائه داده و پیگیر . منتظر پاسخ آن هستیم. به شکلی که این پروازها همیشه پر از مسافر به زاگرب می
رسد. همچنین برنامه برگزاري «هفته ایران» در کرواسی را تهیه کرده ایم که در هماهنگی با طرف کروات اجرا خواهیم کرد. در این
برنامه طی یکهفته اطلاعات جدید و مفیدي در مورد جاذبه هاي تاریخی، گردشگري و جلوه هاي شگفت انگیز و متفاوت فرهنگ، هنر
و سبک متفاوت زندگی مردم در نقاط مختلف ایران را به مردم فرهنگ دوست کرواسی معرفی خواهیم کرد. براي این طرح من با

 
وزراي گردشگري و همچنین فرهنگ کرواسی گفتگو داشته ام. 

در بخش علمی و دانشگاهی هم ظرفیت هاي خوبی براي همکاري وجود دارد. هم در علوم انسانی، هم علوم طبیعی و هم در تکنولوژي
هاي نوین فرصت هاي زیادي براي همکاري داریم که من با وزیر علوم و آموزش کرواسی و روساي برخی دانشگاهها آن را پیگیري می
کنم. ایجاد کرسی زبان فارسی و کرواتی در دانشگاههاي دو طرف و برگزاري نشست اشتراکات فرهنگی دو ملت در دانشگاههاي تهران

 
و زاگرب از جمله برنامه ها است. 

در شرکت هاي دانش بنیان ایران پروژه هاي مختلف تحقیقاتی در بالاترین استانداردها و جدیدترین فناوري ها وجود دارد که می

 
تواند زمینه هاي مناسبی براي همکاري دو کشور ایجاد کند. ما این قابلیت ها را به طور مداوم به طرفهاي کروات منعکس می کنیم. 

سوال هفت: جناب آقاي ابراهیم رئیسی در انتخابات ریاست جمهوري اخیر ایران پیروز شد. اساس سیاست وي در داخل ایران چیست

 
و چه نوع سیاستی را می توان از ایشان در سیاست خارجی و قبال غرب انتظار داشت؟ 

- رئیس جمهور منتخب ایران جناب آقاي رئیسی داراي تجربه سیاسی بالا، سابقه مدیریت هاي مهم ملی، آگاه به خواسته هاي مردم
و همچنین روابط بین الملل است. در مورد سیاست هاي داخلی، ایشان گفته اند که توجه بیشتري به معیشت بخشی از جامعه که از
تحریم هاي ظالمانه آمریکا بیشتر صدمه دیده اند، خواهد داشت. مثل کارگران، بازنشستگان و اقشار با درآمد ثابت. بهبود اوضاع کسب
و کار، افزایش اشتغال، توجه بیشتر به ظرفیت هاي اقتصادي داخلی و افزایش تولید کالاهاي اساسی تا حد تامین نیاز کشور، از برنامه

 
هاي اصلی ایشان است. 

در زمینه هاي اجتماعی نیز آقاي رئیسی تامین آزادي هاي اجتماعی طبق قانون اساسی، گسترش عدالت و مبارزه با هر گونه فساد را



 
اولویت دولت آینده ایران اعلام کرده است. 

در خصوص روابط خارجی نیز باید ابتدا بگویم که تعیین اصول سیاست خارجی در ایران طبق قانون اساسی بر عهده مقام معظم
رهبري است و دولت ها مجري آن هستند. لذا چارچوب روابط خارجی ما تغییري نخواهد داشت. ایشان در رقابت هاي انتخاباتی
گفتند که از مذاکرات با طرف هاي برجام حمایت می کنند. البته با این هدف که هم آمریکا تحریم هاي تعیین شده را بردارد و ایران
آن را راستی آزمایی کند؛ هم اروپا و سایر طرفهاي برجام به تعهداتشان عمل کنند؛ و هم ایران ضمن عمل به تعهداتش طبق برجام، از
همه حقوق خود براي تجارت و روابط اقتصادي عادي با جامعه بین المللی بهره مند شود. گفتند که سیاست خارجی مد نظر ایشان

 
نتیجه محور خواهد بود. 

همچنین جناب آقاي رئیسی در اولین نشست خبري خود بعد از پیروزي در انتخابات تاکید کرد که توسعه روابط ایران با همه کشورها
به شکلی گسترده و متوازن، به ویژه با همسایگان در دستور کار دولت ایشان خواهد بود. این رویکرد به ثبات و بهبود شرایط منطقه اي
حتما کمک خواهد کرد. همانطور که گفتم در مورد عربستان، هم آقاي ظریف وزیر خارجه ایران و هم آقاي رئیسی، رئیس جمهور
بعدي ایران تاکید کردند که اگر عربستان هم آماده باشد، ایران همین فردا سفیر خود را به ریاض اعزام می کند. دست دوستی ایران

 
همیشه به سوي همسایگان گشوده است. 

در پایان از فرصتی که به من و سفارت جمهوري اسلامی ایران براي بیان دیدگاه هایم دادید، تشکر می کنم.



البرز از ظرفیت هاي اقتصادي خود بهره چندانی نمی برد

منبع: ایرناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/04/12

کرج - ایرنا- نماینده مردم شهرستان هاي طالقان، نظرآباد ، ساوجبلاغ و چهارباغ در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وجود
ظرفیت هاي متعدد تولیدي و اقتصادي در این استان گفت : البرز از این ظرفیت ها بهره چندانینمی برد.

کرج - ایرنا- نماینده مردم شهرستان هاي طالقان، نظرآباد
، ساوجبلاغ و چهارباغ در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به
وجود ظرفیت هاي متعدد تولیدي و اقتصادي در این استان

 
گفت : البرز از این ظرفیت ها بهره چندانی نمی برد. 

علی حدادي عصر شنبه در نشست شوراي برنامه ریزي و
توسعه البرز افزود: براي ایجاد اشتغال و حمایت از تولید به

 
معناي واقعی باید تسهیلات درست در البرز ارائه شود. 

وي بیان داشت: امروز تمام مشکلات البرز نشات گرفته از آن است که طرح هاي تولیدي بزرگی در این استان به سرانجام می رسد اما

 
دفاتر مرکزي این واحدهاي تولیدي در تهران است که منابع آنها به 

 
پایتخت می رود. 

 
این نماینده مجلس اظهارداشت: البرز با 2 سد طالقان و امیر کبیر می تواند منابع خوبی را براي توسعه خود جذب کند. 

حدادي در ادامه به بحث بودجه 1400 پرواخت و افزود: در بودجه 1400 تغییراتی را شاهد بودیم که با دقت نظري که در مجلس

 
درحال انجام است امیدواریم به نتایج خوبی برسیم. 

وي در مورد مشکلات اخیر دامداران استان البرز در بحث گرانی سبوس و تامین آن، افزود: جمعیت دام استان البرز از نظر تعداد کمتر

 
از خیلی از استان هاي دیگر است اما در تولید شیرخام رتبه هشت کشور از آن البرز است. 

حدادي یاد آورشد: توازنی که باید در ارتباط با قیمت خوراك دام و دیگر هزینه هاي دامداري وجود داشته باشد، در این مورد اعمال

 
نشده و سبب بروز مشکلات زیاد براي دامداران استان شده است. 

نماینده مردم طالقان، نظرآباد ، ساوجبلاغ و چهارباغ در مجلس شوراي اسلامی گفت: البرز داراي عقب ماندگی هایی در اعتبارات است

 
که باید جبران شود. 

توجه به اعتبارات مناطق محروم و هزینه اي استان البرز از دیگر مواردي بود که ازسوي نماینده مردم طالقان، نظرآباد و ساوجبلاغ در



 
مجلس شوراي اسلامی درنشست شوراي برنامه ریزي و توسعه البرز مورد تاکید قرارگرفت. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان برنامه و بودجه 

 
- کرج 

- اعتبارات



استاندار: آب شرب سالم دغدغه جدي در مناطق مختلف خوزستان است

منبع: ایرناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/04/12

اهواز- ایرنا- استاندار خوزستان با اشاره به اینکه پدیده هاي کم آبی و پرآبی در استان براي مردم دشواري هاي مختلفی درپی
دارد گفت: در هر مقطع از بروز این پدیده ها، آب شرب سالم براي ساکنان مختلف خوزستان به عنوان یک دغدغه محسوب

می شود.

اهواز- ایرنا- استاندار خوزستان با اشاره به اینکه پدیده هاي
کم آبی و پرآبی در استان براي مردم دشواري هاي مختلفی
درپی دارد گفت: در هر مقطع از بروز این پدیده ها، آب
شرب سالم براي ساکنان مختلف خوزستان به عنوان یک

 
دغدغه محسوب می شود. 

به گزارش ایرنا قاسم سلیمانی دشتکی در نشست بررسی
مناطق محروم استان که در محل استانداري خوزستان و با
حضور معاون روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري
برگزار شد اظهارداشت: استان خوزستان در توسعه

اقتصادي به واسطه برخورداري از صنایع بزرگ نفت، گاز، پتروشیمی، فولاد، کشت و صنعت و ... نقش تاثیرگذاري دارد اما همواره

 
شهروندان ساکن در استان با مشکلات و محرومیت هاي مختلفی روبرو هستند. 

وي ادامه داد: صنایع بزرگ در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی با محوریت محرومیت زدایی کارهاي اساسی و قابل توجهی انجام داده

 
اند اما منابع مورد نیاز بیشتري براي رفع این چالش ها در استان خوزستان نیاز است. 

استاندار خوزستان نسبت به برخی از شاخص هاي محرومیت در استان اشاره کرد و گفت: برخی از شهرستان ها در استان با محرومیت

 
100 درصدي روبرو هستند که کاهش آن نیازمند برنامه ریزي هاي جدي و کاربردي در سطح ملی و استانی است. 

سلیمانی دشتکی راه، آب شرب و امکانات زیرساختی را از جمله نیازهاي ضروري در بهبود شرایط زندگی ساکنان مناطق محروم
استان دانست و افزود: به عنوان مثال، بررسی هاي صورت گرفته نشان می دهد که 730 روستا در خوزستان فاقد آب شرب سالم

 
هستند. 

وي یادآورشد: انتظار می رود با تعامل و هماهنگی که با نهادهاي حمایتی مانند بنیاد برکت و بنیاد علوي می شود، در راستاي جذب

 
منابع مورد نیاز جهت تکمیل پروژه هاي محرومیت زدایی استان، اقدامات نتیجه بخشی را شاهد باشیم. 

استاندار خوزستان به وجود 300 پروژه عمرانی نیمه تمام که تکمیل آنها به 100 میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد اشاره کرد و گفت:
مجموع اعتبار مورد نیاز براي این پروژه ها 20 هزار میلیارد ریال است. 



وي خاطرنشان کرد: در صورتی که منابع مورد نیاز براي تکمیل این پروژه ها تامین گردد، بخش قابل توجهی از زیرساخت ها براي

 
کاهش محرومیت در مناطق مختلف استان به بهره برداري می رسند. 

بر اساس این گزارش، به منظور جذب سرمایه گذاري در استان خوزستان، هیات دولت با مشمول شدن 12 شهرستان ایذه، دشت
آزادگان، شادگان، شوشتر، مسجدسلیمان، باغملک، لالی، گتوند، اندیکا، هفتگل، هویزه و حمیدیه از ظرفیت هاي بند "پ" ماده 32

 
قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه اي کشور موافقت کرده است. 

بر اساس جزء سه بند "پ" ماده 32 قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه اي کشور معافیت مالیاتی واحدهاي صنعتی، معدنی و

 
خدماتی در مناطق غیربرخوردار از اشتغال را به میزان معافیت هاي منظور شده در مناطق آزاد تجاري- صنعتی اعمال می شود. 

شهرستان هایی که نرخ بیکاري آنها بالاتر از میانگین نرخ بیکاري کشور است، به عنوان مناطق غیربرخوردار از اشتغال تعریف می
شوند. این مناطق با پیشنهاد سازمان برنامه وبودجه کشور و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به تصویب هیات وزیران در سال اول و

 
نیز ششم هر دهه تعیین می شود. 

 
برچسب ها 

 
- آب و فاضلاب 

 
- خوزستان 
- محرومیت



آسیب هاي اجتماعی امروز حاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي گذشته است

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/04/12

وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن، حاصل
تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است.

 
 اسحاق جهانگیري 

 
 

وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن، حاصل تبعات و

 
پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از فارس، نهمین جلسه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور ظهر امروز(شنبه 12

 
تیرماه) به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري با اشاره به گزارش دبیرخانه ستاد در خصوص وضعیت اجراي نظام نامه پیوست فرهنگی طرح هاي مهم و کلان
کشور، گفت: لازم است تهیه پیوست فرهنگی برنامه ها و طرح ها مشتمل بر شاخص هاي شفاف و قابل ارزیابی با چارچوبی دقیق

 
باشد تا دستگاه هاي مجري طرح هاي کلان به صورت دقیق و روشن وظایف و تکالیف خود را بدانند. 

معاون اول رییس جمهور از بروکراسی موجود نظام اداري ایران به عنوان یکی از عوامل مخل توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و
تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده تا برخی از طرح ها و برنامه ها متوقف شود و بعضاً این اسناد خود به عاملی براي جلوگیري و

 
ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده اند. 

وي با اشاره به اهتمام دبیرخانه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور براي اجراي مطالبه مقام معظم رهبري مبنی
بر تدوین و تهیه پیوست فرهنگی براي طرح هاي پولی، مالی و عمرانی کشور، اظهار داشت: تجربه موفق تهیه پیوست زیست محیطی



براي طرح هاي کلان کشور نشان می دهد که اگر شاخص ها به درستی تعیین شوند، دستگاه هاي مجري طرح ها قادر خواهند بود
براي اجراي سیاست هاي تعیین شده برنامه ریزي کنند. لازم است از این تجربه موفق در تدوین پیوست هاي فرهنگی استفاده شود تا

 
از اجراي طرح هایی که پیامدهاي نامطلوب فرهنگی و اجتماعی دارند، جلوگیري شود. 

جهانگیري افزود: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن،
حاصل تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است که اگر در آن سالها پیامدهاي اجتماعی هر تصمیم در قالب پیوست

 
فرهنگی مدنظر قرار می گرفت شاید وضعیت امروز جامعه به لحاظ آسیب هاي اجتماعی متفاوت بود. 

وي با یادآوري جلسات برگزار شده در خصوص آسیب هاي اجتماعی که در حضور مقام معظم رهبري برگزار شد، تصریح کرد: در یکی
از این جلسات پیشنهاد دادم که 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی براي اجراي طرح هاي اشتغال زاي روستایی که منجر به
ماندگاري روستاییان در روستاها و جلوگیري از حاشیه نشینی و گسترش حاشیه نشینی می شود، اختصاص یابد که خوشبختانه

 
گزارش ها نشان می دهد این طرح با نتایج مثبتی همراه بوده و بعضا شاهد مهاجرت معکوس به روستاها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور از اعضاي ستاد و دبیرخانه به خاطر تلاش و پیگیري هاي مجدانه در سالهاي اخیر قدردانی و اظهار امیدواري

 
کرد این روند در دولت آینده با جدیت هر چه بیشتر ادامه پیدا کند. 

در این جلسه که وزراي آموزش و پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش و جوانان و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده نیز
حضور داشتند، حجت الاسلام سید رضا عاملی دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گزارشی از ارزیابی وضعیت اجراي نظام نامه پیوست
فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور ارائه کرد و گفت: این موضوع مطالبه مقام معظم رهبري در سال 1386 است که تاکنون آنطور

 
که باید مورد توجه قرار نگرفته اما امروز مصوبه اي توسط ستاد براي اجراي آن پیشنهاد شده است. 

در این نشست پیشنهاد مصوبه ستاد مبنی بر تجمیع اجراي پیوست هاي چهارگانه حوزه فرهنگ مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و
پس از ارائه پیشنهادات و دیدگاه هاي اعضاي ستاد، مقرر شد شاخص هاي قابل ارزیابی براي پیوست هاي فرهنگی طرح ها و برنامه ها

 
در نظر گرفته شود و نظرات اصلاحی مطرح شده در جلسه نیز در تدوین نهایی آن لحاظ شود. 

در ادامه این جلسه گزارشی از عملکرد کارگروه رصد فرهنگی ارائه شد و دبیر ستاد به تشریح اهم مصوبات هشت جلسه گذشته و

 
وضعیت اجرایی این مصوبات پرداخت. 

پربیننده ترین خانه هاي بزرگ تهران چند؟ افزایش 40درصدي قیمت بلیت هواپیما / قیمت گذاري دستوري با وجود آزادسازي
ترافیک سنگین در جاده فشم و محورهاي کندوان و هراز تردد در محورهاي برون شهري 3.4درصد افزایش یافت افزایش اجاره مسکن

جوسازي است



جهانگیري: آسیب هاي اجتماعی امروز حاصل تصمیمات سال هاي گذشته است

منبع: ایسکاشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/04/12

اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور گفت: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهرها
و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن، حاصل تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است.

اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور گفت: وضعیت
فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان
شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن، حاصل
تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته

 
است. 

به گزارش گروه سیاسی ایسکانیوز، نهمین جلسه ستاد
هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور
امروز(شنبه 12 تیرماه) به ریاست معاون اول رییس جمهور

 
برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري با اشاره به گزارش دبیرخانه ستاد در خصوص وضعیت اجراي نظام نامه پیوست فرهنگی طرح هاي مهم و کلان
کشور، گفت: لازم است تهیه پیوست فرهنگی برنامه ها و طرح ها مشتمل بر شاخص هاي شفاف و قابل ارزیابی با چارچوبی دقیق

 
باشد تا دستگاه هاي مجري طرح هاي کلان به صورت دقیق و روشن وظایف و تکالیف خود را بدانند. 

معاون اول رییس جمهور از بروکراسی موجود نظام اداري ایران به عنوان یکی از عوامل مخل توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و
تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده تا برخی از طرح ها و برنامه ها متوقف شود و بعضاً این اسناد خود به عاملی براي جلوگیري و

 
ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده اند. 

وي با اشاره به اهتمام دبیرخانه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور براي اجراي مطالبه مقام معظم رهبري مبنی
بر تدوین و تهیه پیوست فرهنگی براي طرح هاي پولی، مالی و عمرانی کشور، اظهار داشت: تجربه موفق تهیه پیوست زیست محیطی
براي طرح هاي کلان کشور نشان می دهد که اگر شاخص ها به درستی تعیین شوند، دستگاه هاي مجري طرح ها قادر خواهند بود
براي اجراي سیاست هاي تعیین شده برنامه ریزي کنند. لازم است از این تجربه موفق در تدوین پیوست هاي فرهنگی استفاده شود تا

 
از اجراي طرح هایی که پیامدهاي نامطلوب فرهنگی و اجتماعی دارند، جلوگیري شود. 

جهانگیري افزود: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن،
حاصل تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است که اگر در آن سالها پیامدهاي اجتماعی هر تصمیم در قالب پیوست

 
فرهنگی مدنظر قرار می گرفت شاید وضعیت امروز جامعه به لحاظ آسیب هاي اجتماعی متفاوت بود. 

وي با یادآوري جلسات برگزار شده در خصوص آسیب هاي اجتماعی که در حضور مقام معظم رهبري برگزار شد، تصریح کرد: در یکی



از این جلسات پیشنهاد دادم که 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی براي اجراي طرح هاي اشتغال زاي روستایی که منجر به
ماندگاري روستاییان در روستاها و جلوگیري از حاشیه نشینی و گسترش حاشیه نشینی می شود، اختصاص یابد که خوشبختانه

 
گزارش ها نشان می دهد این طرح با نتایج مثبتی همراه بوده و بعضا شاهد مهاجرت معکوس به روستاها هستیم. 

جهانگیري از اعضاي ستاد و دبیرخانه به خاطر تلاش و پیگیري هاي مجدانه در سالهاي اخیر قدردانی و اظهار امیدواري کرد این روند

 
در دولت آینده با جدیت هر چه بیشتر ادامه پیدا کند. 

در این جلسه که وزراي آموزش و پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش و جوانان و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده نیز
حضور داشتند، حجت الاسلام سید رضا عاملی دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گزارشی از ارزیابی وضعیت اجراي نظام نامه پیوست
فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور ارائه کرد و گفت: این موضوع مطالبه مقام معظم رهبري در سال 1386 است که تاکنون آنطور

 
که باید مورد توجه قرار نگرفته اما امروز مصوبه اي توسط ستاد براي اجراي آن پیشنهاد شده است. 

در این نشست پیشنهاد مصوبه ستاد مبنی بر تجمیع اجراي پیوست هاي چهارگانه حوزه فرهنگ مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و
پس از ارائه پیشنهادات و دیدگاه هاي اعضاي ستاد، مقرر شد شاخص هاي قابل ارزیابی براي پیوست هاي فرهنگی طرح ها و برنامه ها

 
در نظر گرفته شود و نظرات اصلاحی مطرح شده در جلسه نیز در تدوین نهایی آن لحاظ شود. 

در ادامه این جلسه گزارشی از عملکرد کارگروه رصد فرهنگی ارائه شد و دبیر ستاد به تشریح اهم مصوبات هشت جلسه گذشته و

 
وضعیت اجرایی این مصوبات پرداخت. 

انتهاي پیام/



توقف خام فروشی در صنعت

منبع: ایراسینشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/04/12

وزیر صمت در جریان بازدید از مجتمع صنعتی معدنی شرکت کومه معدن پارس شهرستان بردسکن از توقف خام فروشی در
صنعت فولاد خبر داد.

وزیر صمت در جریان بازدید از مجتمع صنعتی معدنی
شرکت کومه معدن پارس شهرستان بردسکن از توقف خام

 
فروشی در صنعت فولاد خبر داد. 

به گزارش ایراسین به نقل از شاتا علیرضا رزم حسینی، در
ادامه برنامه هاي متراکم سفر دو روزه خود به استان
خراسان رضوي، وارد شهرستان بردسکن شد و از مجتمع
صنعتی معدنی شرکت کومه معدن پارس این شهرستان

 
بازدید به عمل آورد. 

وي در جریان این بازدید با تاکید بر لزوم اتخاذ وحدت و همدلی به عنوان رکن اساسی پیشرفت هر منطقه، گفت: در فرهنگ دینی و
ملی ما تکریم کارآفرینان و تولیدکنندگان به شدت توصیه شده و می بایست این فرهنگ را بیش از پیش مورد توجه قرار داده و

 
مجاهدان اقتصادي کشور را همواره مورد تکریم و تجلیل قرار دهیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: در دنیا معادن و صنایع پیشرفته موجب رونق و توسعه محیط پیرامونی خود شده اند و در
کشور هم می بایست مسیري را که در احیاي مسئولیت اجتماعی معادن و صنایع برتر کشور آغاز کرده ایم با قوت و قدرت ادامه

 
دهیم. 

رزم حسینی امکان ثروت آفرینی واقعی معادن را از طریق تکمیل زنجیره تولید دانست و تصریح کرد: خام فروشی را در صنعت فولاد

 
متوقف کرده ایم و طبق برنامه در باقی صنایع نیز متوقف خواهیم کرد. 

نماینده مردم شهرستان هاي کاشمر، بردسکن و خلیل آباد در مجلس شوراي اسلامی نیز در این برنامه ضمن قدردانی از حضور وزیر
صمت و هیات همراه در برنامه هاي فشرده بهره برداري و بازدید نخستین روز سفر به خراسان رضوي، گفت: وزیر صمت در جهت رشد
و پیشرفت نقاط مختلف حوزه انتخابیه و رفع و حل موانع و مشکلات حوزه صنعت، معدن و تجارت، دستورات و اقدامات بسیار خوبی

 
را انجام داده اند که قدردان زحمات ایشان هستیم. 

حجت الاسلام والمسلمین جواد نیک بین با تکریم سرمایه گذاران، کارآرفرینان و تولیدکنندگان استان و حوزه انتخابیه، افزود: امروز

 
سربازان واقعی میهن عزیزمان در جبهه جنگ اقتصادي و خط مقدم تولید و اشتغال زایی فعالیت دارند. 

براساس این گزارش شرکت کومه معدن پارس در طول سالها فعالیت با در اختیار داشتن بیش از 900 نفر نیرو انسانی به طور مستقیم



و 5000 نفر نیروي انسانی به صورت غیر مستقیم بارها به عنوان کار آفرین، معدن کار، مکتشف و واحد تولیدي نمونه مورد تشویق و

 
تقدیر قرار گرفته است. 

جمعی از معاونین و مدیران وزارت صمت، نماینده مردم کاشمر، بردسکن و خلیل آباد در مجلس شوراي اسلامی، معاون استاندار و

 
دیگر مدیران استانی و شهرستانی، وزیر صمت را در این برنامه بازدید همراهی نمودند. 

گفتنی است وزیر صنعت، معدن و تجارت به منظور بهره برداري، کلنگ زنی و بازدید از چندین واحد صنعتی و معدنی و همچنین
دیدار با فعالان اقتصادي، کارآفرینان، صنعتگران و معدن کاران شهرستانهاي نیشابور، بردسکن، تربت حیدریه، کاشمر و سبزوار به

استان خراسان رضوي سفر کرده است.



همه بخش ها براي رونق گردشگري در استان همدان ورود کنند

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/04/12

همدان-استاندار همدان گفت: از همه بخش ها و افراد و اشخاص تقاضا داریم براي رونق هرچه بیشتر گردشگري در استان
همدان ورود کنند.

به گزارش خبرگزاري بسیج، سیدسعید شاهرخی در آیین
افتتاح مجتمع تفریحی و گردشگري و سفره خانه سنتی
فارسبان اظهار داشت: مجتمع تفریحی توریستی سراب
فارسبان نهاوند یک مجتمع نمونه و مثال زدنی است که
جدیت سرمایه گذار در به نتیجه رسیدن آن بسیار موثر

 
بوده است. 

وي گفت: از همه بخش ها و افراد و اشخاص تقاضا داریم
براي رونق هرچه بیشتر گردشگري در استان همدان ورود

 
کنند. 

استاندار همدان ضمن قدردانی از نماینده مردم شهرستان نهاوند و مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان همدان

 
در راستاي به نتیجه رساندن این مهم، گفت: سراب هاي بسیار زیبا و ارزشمند نهاوند یک شمال بدون آب و هواي شرجی است. 

وي با اشاره به تغییرات پیش آمده در حوزه گردشگري شهرستان تصریح کرد: این تغییرات نتیجه کار تیمی و وحدتی است که در

 
شهرستان جریان دارد و این تغییرات طی سه سال اخیر در نهاوند در مقایسه با 33 سال گذشته بی مانند بوده است. 

شاهرخی ابراز داشت: بام نهاوند هم یکی دیگر از اماکن گردشگري است که امروز این پروژه مانند سال هاي گذشته نیست و یکی از

 
جاذبه هاي توریستی و گردشگري شهرستان نهاوند است . 

وي افزود: از تمامی مدیرانی که در حوزه گردشگري در استان و شهرستان ها فعال هستند و سرمایه گذار این پروژه که اراده اي قوي

 
در راستاي تحقق یافتن این مسیر داشتند کمال تقدیر و تشکر را دارم. 

فرماندار نهاوند نیز در ادامه اظهار داشت: شهرستان نهاوند با وجود سراب هاي بسیار زیبایی که دارد یکی از شهرستان هاي استان

 
همدان است که سالانه در فصل هاي بهار و تابستان گردشگران و مسافران بسیاري را جذب خود می کند. 

مراد ناصري افزود: در سال هاي گذشته این سراب ها وضعیت خوبی نداشتند اما امروز سراب هاي نهاوند سراب هاي سه سال گذشته

 
نیستند. 

گفتنی است؛ این مجتمع تفریحی و توریستی با حدود 6 میلیارد تومان اعتبار اعم از تسهیلات و آورده بخش خصوصی با اشتغال زایی



 
10 نفر به صورت مستقیم و با حمایت میراث فرهنگی و گردشگري به بهره برداري رسید. 

انتهاي پیام/



عملیات اجرایی احداث دو مجتمع آموزشی تمام هوشمند در شهر سرچشمه

آغاز شد

منبع: خانه خشتیشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/04/12

عملیات اجرایی احداث دو مجتمع آموزشی تمام هوشمند در شهر سرچشمه توسط مجتمع مس سرچشمه رفسنجان، طی
مراسمی آغاز شد. نوشته عملیات اجرایی احداث دو مجتمع آموزشی تمام هوشمند در شهر سرچشمه آغاز شد اولین بار در

پایگاه اطلاع رسانی خانه خشتی رفسنجان پدیدار شد.

 عملیات اجرایی احداث دو مجتمع آموزشی تمام هوشمند

 
در شهر سرچشمه توسط مجتمع مس سرچشمه رفسنجان، طی مراسمی آغاز شد. 

 
خانه » آخرین اخبار » عملیات اجرایی احداث دو مجتمع آموزشی تمام هوشمند در شهر سرچشمه آغاز شد 

به گزارش خانه خشتی؛  این مراسم (عصر سه شنبه 8 تیرماه 1400) با حضور حجت الاسلام و المسلمین علیدادي سلیمانی؛ امام
جمعه کرمان، دکتر سعدمحمدي؛ مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران، دکتر فصیحی هرندي؛ فرماندار رفسنجان، مهندس
احمدي؛ مدیر مجتمع مس سرچشمه رفسنجان و جمعی از مسئولان شهرستان رفسنجان و مدیران مجتمع مس سرچشمه رفسنجان،

 
در سرچشمه برگزار شد. 

 
 



 
شرکت مس فراتر از محدوده ماموریت خود به کشور کمک می کند 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان گفت: شرکت مس فراتر از محدوده ماموریت خود به کشور کمک می کند و بزرگ

 
ترین خدمتش کمک به رونق اشتغال است. 

حجت الاسلام حسن علیدادي سلیمانی در این آیین اظهار کرد: جا دارد از مسئولان شهرستان رفسنجان و مدیریت شرکت ملی

 
صنایع مس ایران و مجتمع مس سرچشمه رفسنجان براي این اتفاق بسیار مهم در این منطقه تقدیر و تشکر کنم. 

ویگفت: اصولاً فرهنگ و دانش و تعلیم و تربیت، زیربناي هر اتفاق مثبتی در هر منطقه است. اگر مجتمع مس سرچشمه با این عظمت
کار می کند با دست باکفایت دانشمندانی این اتفاقات رقم می خورد که سال ها در کلاس هاي درس آموزش و پرورش، مدرسه و
دانشگاه نشستند و تعلیم و تربیت را تجربه کرده و متخصص شدند تا فکر و اندیشه و ذهن آنها خلاقیت پیدا کند که این حرکت هاي

 
بزرگ ملی و فراملی را رقم بزنند. 

نماینده ولی فقیه در استان کرمان تصریح کرد: مدرسه، کانون پرورش انسان هاي شایسته و متخصصی است که می توانند هر موضوع

 
مثبتی را در حوزه هاي مختلف پیشرفت کشور رقم بزنند. 

علیدادي سلیمانی با قدردانی از مسئولان شرکت مس و مجتمع مس سرچشمه رفسنجان براي توجه به این مسأله و احداث مدرن
ترین و پیشرفته ترین مجتمع هاي آموزشی در شهر سرچشمه تاکید کرد: اینکه شرکت مس از مسئولیت هاي اجتماعی خود غافل

 
نمی شود جاي قدردانی دارد و به سهم خودم از مدیران و مسئولان این شرکت تشکر می کنم. 

وي خاطرنشان کرد: شرکت مس فراتر از محدوده ماموریت خود به کشور کمک می کند و بزرگ ترین خدمتش کمک به رونق اشتغال

 
است. 

 
 

 
همه موظف به پرورش نیروي انسانی شایسته هستیم 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران گفت: همه ما موظف هستیم نیروي انسانی شایسته را در همه ابعاد اعم از بعد تعهد، تخصص
و... پرورش دهیم. 



دکتر اردشیر سعدمحمدي، در آیین آغاز عملیات اجرایی احداث دو مجتمع آموزشی تمام هوشمند در شهر سرچشمه اظهار کرد: باعث
خوشحالی است که امروز شاهد کلنگ زنی دو مجموعه آموزشی تمام هوشمند هستیم و جا دارد از آقاي مهندس احمدي، مدیر

 
مجتمع مس سرچشمه، به خاطر نوع نگاه شان به این موضوع تشکر کنم. 

وي افزود: نیروي انسانی شایسته است که تحول ایجاد می کند، نیروي انسانی شایسته را باید پرورش داد و برایش هزینه کرد و مسیر

 
درست را انتخاب کرد. 

مدیرعامل شرکت مس عنوان کرد: امیدوارم این مجتمع آموزشی به گونه اي برنامه ریزي و هدایت شود که بتواند جوانانی را پرورش

 
دهد که مایه افتخار کشور باشند. 

سعدمحمدي در ادامه افزود: شرکت مس مسیر خوبی را طی می کند،102هزار میلیارد تومان پروژه را شروع کرده و امیدواریم ظرف

 
چهارسال آینده جزو 10 شرکت برتر دنیا در تولید مس قرار بگیریم. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران تأکید کرد: همه این موفقیت ها بیانگر استفاده از نیروي انسانی شایسته است و همه ما
موظفیم این نیروي انسانی شایسته را در همه ابعاد اعم از  بعد تعهد، تخصص و... پرورش دهیم که همه این ها در کنار هم می تواند

 
موجب موفقیت شود. 

 
 

 
از پیش دبستانی تا متوسطه دوم در مدارس هوشمند سرچشمه 

مدیر نمایندگی آموزش و پرورش در شهر سرچشمه، در رابطه با احداث دو مجتمع آموزشی هوشمند گفت: اینمجموعه ها، دو مجتمع

 
پسرانه و دخترانه 12کلاسهبا زیربناي بالغ بر 3000متر است. 

اکبر خدادادیادامه داد: این آموزشگاه ها از پیش دبستانی تا متوسطه دوم را پوشش خواهند داد و شامل کلاس هاي درس هوشمند،

 
فضاي بازي و... به صورت مدرن خواهند شد. 

وي عنوان کرد: علاوه بر این دو مجتمع که با هزینهشرکت مس احداث می شود، دو مجموعه هنرستان 9کلاسه و دبستان 12کلاسه
هم با مشارکت مجتمع مس سرچشمه در شهر رفسنجان ساخته می شود. 



خدادادي تصریح کرد: با احداث این دو مجتمع آموزشی هوشمند، شهر سرچشمه به یکی از پایلوت هاي آموزشی در استان تبدیل

 
شده و از پیشروترین متدهاي آموزش برخوردار خواهد شد. 

براساس این گزارش، تفاهم نامه ساخت دو مجتمع آموزشی تمام هوشمند در شهر سرچشمه، یک هنرستان 9کلاسه و یک
دبیرستان12کلاسه در شهر رفسنجان، صبح سه شنبه 8 تیرماه با حضور دکتر احمدي لاشکی؛ معاون پارلمانی و حقوقی وزیر آموزش
و پرورش، مدیرکل آموزش و پرورش و مدیرکل نوسازي مدارس استان کرمان، مهندس صالحی؛ معاون پشتیبانی مجتمع مس
سرچشمه رفسنجان، روح االله ابوالهادي؛ مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس سرچشمه رفسنجان و دکتر تقوي؛ مدیر

 
آموزش و پرورش شهرستان رفسنجان، در رفسنجان منعقد شد. 

انتهاي پیام/



بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است/ وعده 3 ساله رزم حسینی

محقق نشد

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/04/12

 
بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است/ وعده 3 ساله رزم حسینی محقق نشد 

وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: بردسکن کلکسیون معادن مس وطلا در کشور است و امروز معادن ما در کشور کار جهادي انجام

 
می دهند. 

علیرضا رزم حسینی عصر امروز در سفر به بردسکن و بازدید از
معدن مس کومه پارس در جمع معدن کاران این منطقه که
معاونین وزارت صمت و معاون استاندار خراسان رضوي، نماینده
مردم بردسکن در مجلس شوراي اسلامی و فرماندار بردسکن هم
حضور داشتند، اظهار کرد: در سال گذشته با وجود جنگ
اقتصادي و تحریم و ویروس کرونا، رشد صنعتی 7 / 1 درصدي را
تجربه کردیم و در حوزه معدن نیز رشد 13 / 3 درصدي
استخراج از معادن را داشتیم و امروز یکی از 15 کشور برتر

 
معدنی دنیا با 62 ماده معدنی شناخته شده هستیم. 

وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: ثروت امروز در جایی هزینه می شود که امنیت باشد بنابراین جایی که اختلاف باشد هیچ سرمایه

 
گذاري ورود نمی کند زیرا پول در جایی هزینه می شود، که بتواند حرفی براي گفتن را داشته باشد. 

وي با اعلام اینکه در بعضی از استان ها متأسفانه معادن قوي با قدمت 50 تا 60 ساله موجب شده که مردم آن منطقه به جاي توسعه

 
ثروت، فقیرتر شوند، افزود: توسعه معدن باید متوازن و موجب رشد و ثروت اندوزي مردم پیرامون معدن شود. 

رزم حسینی افزود: ایجاد اشتغال براي هزار و 100 نفر در یک معدن در بردسکن نوید این را دارد که در کنار معادن دیگر منطقه باید

 
به رشد و ثروت منطقه بیفزایند. 

وزیر صنعت معدن و تجارت با اعلام اینکه امروز بردسکن با معادن طلا و مس در کشور داراي اسم و آوازه است، اظهار کرد: کار کردن
و اتحاد در کار موجب فعالیت کار اقتصادي جهادي می شود بنابراین ما داریم به سمتی می رویم که معادن را به افرادي واگذار کنیم

 
که اهلیت کار را داشته باشند و سرمایه آور باشند. 

وي خام فروشی را در حوزه معادن ممنوع اعلام کرد و گفت: امروز معادن ما باید زنجیره تولید باشند و از صفر تا صد فعالیت اقتصادي

 
خود را در کنار معدن داشته باشند. 



رزم حسینی با تاکید بر اهمیت ایجاد شرکت هاي هلدینگ، متذکر شد: معادن کوچک با ایجاد شرکت هاي هلدینگ که کار سپردن

 
امور معادن را خواهند داشت کار آموزش و تأمین مالی را به عهده خواهند گرفت. 

وي از ورود شرکت هاي تأمین مالی بورسی براي کمک به این حوزه خبر داد و افزود: در کشور نباید در حوزه صنعت و معدن خام

 
فروشی داشته باشیم و در این راستا خام فروشی در حوزه فولاد را به حداقل رسانده ایم و متوقف شده است. 

رزم حسینی اضافه کرد: وزارت صمت با 38 درصد تولید ناخالص داخلی و 40 درصد اشتغال کشور یکی از وزارتخانه هاي مهم کشور
است و با وجود شرایط سخت ناشی از جنگ تمام عیار اقتصادي دشمنان و شیوع کرونا توانست توفیقات بسیاري را در حوزه هاي

 
صنعتی و معدنی کشور حاصل کند. 

 
رشد 50 درصدي صادرات نسبت به سال گذشته 

وزیر صمت با بیان اینکه امروز کارخانه اي نداریم که به علت نبود مواد اولیه تعطیل باشد، گفت: طی سه ماهه نخست سال جاري رشد

 
صادراتی در کشور 50 درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش داشته و 146 میلیون تن کالا جابه جا شده است. 

وي حجم نقدینگی و افزایش قیمت ارز را از اصلی ترین علت گرانی ها دانست و متذکر شد: تلاش کنیم در راستاي فعالیت هاي

 
معادن، خام فروشی را کنار بگذاریم تا صنعت ما صنعت رو به رشد همچون سایر کشورهاي صنعتی در جهان باشد. 

در این مراسم، پیش از سخنان رزم حسینی وزیر صمت کشور، نماینده مردم شهرستان هاي بردسکن، کاشمر، خلیل آباد و کوهسرخ
در سخنانی اظهار کرد: کارت طلایی اشتغال باید به مدیر معدن کومه پارس در بردسکن که توانسته است به طور مستقیم براي هزار و

 
500 نفر و غیر مستقیم براي 6 هزار نفر ونیز براي 15 هزار نفر با واسطه اشتغال ایجاد کند، تقدیم شود. 

حجت الاسلام جواد نیک بین، اشتغال و کارآفرینی را در شرایط فعلی کشور جهاد برشمرد و بر تلاش براي توسعه معادن در این

 
منطقه تاکید کرد. 

مدیرعامل معدن مس کومه پارس هم در ادامه این مراسم گفت: در این معدن بیش از 300 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است و

 
در این راستا ریالی تسهیلات نگرفته ام. 

قاسم زاد عسکر نبود برق در چند ساله اخیر را از مشکلات معدن کاران نام برشمرد و اظهار کرد: براي رسیدن برق به محل معدن با

 
هزینه شرکت، بیش از 40 تا 50 کیلومتر را انتقال داده ام. 

گفتنی است؛ یکی از برنامه هاي اعلامی وزیر صمت در سفر به بردسکن آغاز به کار و کلنگ زنی پست برق 132 کیلو ولت بود اما این
اقدام انجام نشد و رزم حسینی به این بسنده کرد که عملیات آغاز خط انتقال و شبکه فوق توزیع برق معادن بردسکن آغاز شود؛
ساخت پست برق از مصوبات وي در سال 97 در کسوت استاندار خراسان رضوي بود که همچنان معطل مانده است وعده سه ساله رزم

 
حسینی براي بردسکن محقق نشد. 

منبع: فارس



10 درصد واحدهاي تولیدي در مناطق آزاد فعال نیستند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/04/12

فصل اقتصاد - دبیر شوراي عالی مناطق آزاد با بیان اینکه 4 هزار واحد تولیدي در مناطق آزاد داریم، گفت: از این تعداد واحد
تولیدي 10 درصد فعال نیستند.

فصل اقتصاد - دبیر شوراي عالی مناطق آزاد با بیان اینکه
4 هزار واحد تولیدي در مناطق آزاد داریم، گفت: از این

 
تعداد واحد تولیدي 10 درصد فعال نیستند. 

به گزارش فصل اقتصاد، حمیدرضا مومنی در مراسم امضاي
تفاهمنامه همکاري با صندوق کارآفرینی امید در پاسخ به
پرسش تسنیم، اظهار کرد: در مناطق آزاد حدود 4200

 
واحد تولیدي و خدماتی داریم که از این تعداد 90 درصد فعال هستند. 

وي با بیان اینکه مشکلات مناطق آزاد را شناسایی کرده ایم که تعداد آنها نیز کم نیست، تصریح کرد: واحدهاي تولیدي مشکلات

 
خیلی جدي دارند که به دنبال حل آنها از طریق تامین 5500 میلیارد تومان براي 8 منطقه موجود هستیم. 

مشاور رئیس جمهور با بیان اینکه 50 درصد این منابع مالی تامین شده و بقیه در مراحل اداري قرار دارد، افزود: تا زمانی که در قشم
بودیم حدود سه سال پیش بین سه تا پنج میلیارد تومان منابع مالی به واحدهاي تولیدي پرداخت کردیم که تاثیر بسزایی در افزایش

 
تولید و اشتغال داشت. 

اصغر نوراالله زاده مدیر عامل صندوق کارآفرینی نیز در این مراسم با بیان اینکه سقف تسهیلاتی که قرار است براي تولید و اشتغال
پرداخت شود زیر 10 میلیارد تومان است گفت: کارمزد این تسهیلات 4 درصد است و تسهیلات حداکثر 6 ماه تنفس در طی 54 ماه

 
بازپرداخت می شود. 

انتهاي پیام/



مرکز رشد واحدهاي فناور دانشگاه فنی و حرفه اي راه اندازي می شود &– خبرگزاري مهر |

اخبار ایران و جهان

منبع: تجهیز نیوزشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/04/12

به گزارش خبرگزاري مهر، محسن جهانشاهی معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي از موافقت شوراي گسترش و
برنامه ریزي آموزش عالی با راه اندازي مرکز رشد واحدهاي فناور وابسته به دانشگاه (واحد شهید شمسی پور) خبر داد. معاون

پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: تدوین سند راهبردي و برنامه ...

مرکز رشد واحدهاي فناور دانشگاه فنی و حرفه اي راه
اندازي می شود &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان
به گزارش خبرگزاري مهر، محسن جهانشاهی معاون
پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي از موافقت
شوراي گسترش و برنامه ریزي آموزش عالی با راه اندازي
مرکز رشد واحدهاي فناور وابسته به دانشگاه (واحد شهید

 
شمسی پور) خبر داد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي افزود:
تدوین سند راهبردي و برنامه عملیاتی مراکز رشد، توسعه فضاي فیزیکی، توسعه شبکه ارتباط با پارك هاي علم و فناوري در دستور
کار معاونت پژوهشی دانشگاه فنی و حرفه اي به منظور توسعه کارآفرینی و اشتغال زایی بر پایه دانش و مهارت در سال 1400 قرار

دارد.



بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است/ وعده 3 ساله رزم حسینی

محقق نشد

منبع: ایمناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/04/12

وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: بردسکن کلکسیون معادن مس وطلا در کشور است و امروز معادن ما در کشور کار جهادي
انجام می دهند.

 
وزیر صمت: بردسکن کلکسیون معادن مس و طلا در کشور است/ وعده 3 ساله رزم حسینی محقق نشد 

وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: بردسکن کلکسیون معادن
مس وطلا در کشور است و امروز معادن ما در کشور کار جهادي

 
انجام می دهند. 

به گزارش ایمنا، علیرضا رزم حسینی عصر امروز در سفر به
بردسکن و بازدید از معدن مس کومه پارس در جمع معدن کاران
این منطقه که معاونین وزارت صمت و معاون استاندار خراسان
رضوي، نماینده مردم بردسکن در مجلس شوراي اسلامی و
فرماندار بردسکن هم حضور داشتند، اظهار کرد: در سال گذشته
با وجود جنگ اقتصادي و تحریم و ویروس کرونا، رشد صنعتی 7

/ 1 درصدي را تجربه کردیم و در حوزه معدن نیز رشد 13 / 3 درصدي استخراج از معادن را داشتیم و امروز یکی از 15 کشور برتر

 
معدنی دنیا با 62 ماده معدنی شناخته شده هستیم. 

وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: ثروت امروز در جایی هزینه می شود که امنیت باشد بنابراین جایی که اختلاف باشد هیچ سرمایه

 
گذاري ورود نمی کند زیرا پول در جایی هزینه می شود، که بتواند حرفی براي گفتن را داشته باشد. 

وي با اعلام اینکه در بعضی از استان ها متأسفانه معادن قوي با قدمت 50 تا 60 ساله موجب شده که مردم آن منطقه به جاي توسعه

 
ثروت، فقیرتر شوند، افزود: توسعه معدن باید متوازن و موجب رشد و ثروت اندوزي مردم پیرامون معدن شود. 

رزم حسینی افزود: ایجاد اشتغال براي هزار و 100 نفر در یک معدن در بردسکن نوید این را دارد که در کنار معادن دیگر منطقه باید

 
به رشد و ثروت منطقه بیفزایند. 

وزیر صنعت معدن و تجارت با اعلام اینکه امروز بردسکن با معادن طلا و مس در کشور داراي اسم و آوازه است، اظهار کرد: کار کردن
و اتحاد در کار موجب فعالیت کار اقتصادي جهادي می شود بنابراین ما داریم به سمتی می رویم که معادن را به افرادي واگذار کنیم

 
که اهلیت کار را داشته باشند و سرمایه آور باشند. 

وي خام فروشی را در حوزه معادن ممنوع اعلام کرد و گفت: امروز معادن ما باید زنجیره تولید باشند و از صفر تا صد فعالیت اقتصادي



 
خود را در کنار معدن داشته باشند. 

رزم حسینی با تاکید بر اهمیت ایجاد شرکت هاي هلدینگ، متذکر شد: معادن کوچک با ایجاد شرکت هاي هلدینگ که کار سپردن

 
امور معادن را خواهند داشت کار آموزش و تأمین مالی را به عهده خواهند گرفت. 

وي از ورود شرکت هاي تأمین مالی بورسی براي کمک به این حوزه خبر داد و افزود: در کشور نباید در حوزه صنعت و معدن خام

 
فروشی داشته باشیم و در این راستا خام فروشی در حوزه فولاد را به حداقل رسانده ایم و متوقف شده است. 

رزم حسینی اضافه کرد: وزارت صمت با 38 درصد تولید ناخالص داخلی و 40 درصد اشتغال کشور یکی از وزارتخانه هاي مهم کشور
است و با وجود شرایط سخت ناشی از جنگ تمام عیار اقتصادي دشمنان و شیوع کرونا توانست توفیقات بسیاري را در حوزه هاي

 
صنعتی و معدنی کشور حاصل کند. 

 
رشد 50 درصدي صادرات نسبت به سال گذشته 

وزیر صمت با بیان اینکه امروز کارخانه اي نداریم که به علت نبود مواد اولیه تعطیل باشد، گفت: طی سه ماهه نخست سال جاري رشد

 
صادراتی در کشور 50 درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش داشته و 146 میلیون تن کالا جابه جا شده است. 

وي حجم نقدینگی و افزایش قیمت ارز را از اصلی ترین علت گرانی ها دانست و متذکر شد: تلاش کنیم در راستاي فعالیت هاي

 
معادن، خام فروشی را کنار بگذاریم تا صنعت ما صنعت رو به رشد همچون سایر کشورهاي صنعتی در جهان باشد. 

در این مراسم، پیش از سخنان رزم حسینی وزیر صمت کشور، نماینده مردم شهرستان هاي بردسکن، کاشمر، خلیل آباد و کوهسرخ
در سخنانی اظهار کرد: کارت طلایی اشتغال باید به مدیر معدن کومه پارس در بردسکن که توانسته است به طور مستقیم براي هزار و

 
500 نفر و غیر مستقیم براي 6 هزار نفر ونیز براي 15 هزار نفر با واسطه اشتغال ایجاد کند، تقدیم شود. 

حجت الاسلام جواد نیک بین، اشتغال و کارآفرینی را در شرایط فعلی کشور جهاد برشمرد و بر تلاش براي توسعه معادن در این

 
منطقه تاکید کرد. 

مدیرعامل معدن مس کومه پارس هم در ادامه این مراسم گفت: در این معدن بیش از 300 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است و

 
در این راستا ریالی تسهیلات نگرفته ام. 

قاسم زاد عسکر نبود برق در چند ساله اخیر را از مشکلات معدن کاران نام برشمرد و اظهار کرد: براي رسیدن برق به محل معدن با

 
هزینه شرکت، بیش از 40 تا 50 کیلومتر را انتقال داده ام. 

گفتنی است؛ یکی از برنامه هاي اعلامی وزیر صمت در سفر به بردسکن آغاز به کار و کلنگ زنی پست برق 132 کیلو ولت بود اما این
اقدام انجام نشد و رزم حسینی به این بسنده کرد که عملیات آغاز خط انتقال و شبکه فوق توزیع برق معادن بردسکن آغاز شود؛
ساخت پست برق از مصوبات وي در سال 97 در کسوت استاندار خراسان رضوي بود که همچنان معطل مانده است وعده سه ساله رزم

 
حسینی براي بردسکن محقق نشد. 



منبع: فارس



ایجاد بیش از 9 هزار شغل ویژه معلولان توسط بنیاد برکت

منبع: آناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/04/12

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام از راه اندازي 3 هزار و 300 شغل براي معلولان، و ایجاد 6 هزار شغل جدید در
سال جاري خبر داد.

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام از راه اندازي 3 هزار و 300 شغل براي معلولان، و ایجاد 6 هزار شغل جدید در

 
سال جاري خبر داد. 

به گزارش گروه جامعه خبرگزاري آنا، امیرحسین مدنی در مراسم
بهره برداري از یک هزار و 300 طرح اشتغال زایی ویژه معلولان،
با تاکید بر ایجاد اشتغال براي افراد این قشر از جامعه گفت:
افتتاح این تعداد طرح اشتغال زایی اجتماع محور ایجاد 3 هزار و
300 فرصت شغلی را براي معلولان سراسر کشور به دنبال داشته

 
است. 

مدیرعامل بنیاد برکت تصریح کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي
راه اندازي یک هزار و 100 طرح اشتغال زایی اجتماع محور ویژه معلولان یک هزار میلیارد ریال است. همچنین 400 طرح ثبت شده

 
جدید نیز در دست بررسی است. 

وي با تاکید بر حمایت از اشتغال خانواده هاي تحت پوشش سازمان بهزیستی ادامه داد: براي سال جاري نیز اجراي 2 هزار طرح
اشتغال زایی اجتماع محور در روستاهاي 350 شهرستان هدف بنیاد برکت براي حمایت از خانواده هاي تحت پوشش سازمان

 
بهزیستی هدف گذاري شده است. 

 
به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، اولویت این طرح ها ایجاد اشتغال براي معلولان و خانواده هاي داراي عضو معلول است. 

مدنی خاطرنشان کرد: اجراي این دو هزار طرح اشتغال زایی اجتماع محور باعث ایجاد 6 هزار فرصت شغلی براي معلولان و خانواده

 
هاي داراي عضو معلول خواهد شد. 

 
وي افزود: براي تحقق این تعداد فرصت شغلی 2 هزار و 700 میلیارد ریال سرمایه گذاري در مناطق روستایی کشور انجام می شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده براي معلولان اظهار کرد: دام پروري، خدمات فنی، پرورش دام سنگین،
تولید کیف و کفش و پوشاك، صنایع دستی تولید فرش دستباف و پرورش طیور بیشترین سهم را از مشاغل بنیاد برکت به خود

 
اختصاص می دهند. 



مدنی با تاکید بر حمایت ویژه از اقشار خاص اجتماعی در سال جاري گفت: بنیاد برکت امسال راه اندازي 70 هزار طرح اشتغال زایی
اجتماع محور منجر به ایجاد 210 هزار شغل خرد و خانگی را در دستور کار دارد که 20 هزار طرح از این تعداد، به اقشار آسیب پذیر
اجتماعی از جمله زنان سرپرست خانوار، کولبران، سوخت بران، خانواده هاي شهدا و ایثارگران، خانواده هاي زندانیان، معلولان و

 
خانواده هاي داراي معلول، سربازان و خانواده هاي کودکان بازمانده از تحصیل تعلق دارد. 

وي از آغاز رویداد «حرکت با برکت» خبر داد و افزود: بنیاد برکت این رویداد را با هدف سرمایه گذاري در ایده هاي کارآفرینی

 
معلولان و اشتغال زایی براي این قشر برگزار می کند. 

مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: معلولانی که متقاضی اشتغال هستند می توانند براي ثبت نام و کسب اطلاعات بیشتر در مورد

 
رویداد «حرکت با برکت» به اپلیکیشن برکت به نشانی app.barkat.ir مراجعه یا کد #8900 را شماره گیري کنند. 

انتهاي پیام/4076/



براي 500 نفر از بهبود یافتگان ، شغل ایجادشد

منبع: سرتوكشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/04/12

سرتوك به نقل از خط گیلان، مدیرکل بهزیستی گیلان در همایش تجلیل از بهبودیافتگان مراکز بهبودي اقامتی خواستار
افزایش 40 درصدي سقف تسهیلات براي ایجاد اشتغال شد و افزود: سال گدشته با اعتباري بیش از 19 میلیارد تومان براي

500 نفر از بهبود یافتگان ، شعل ایجادشد و امسال باید سقف رقم تسهیلات و وام (...)

رشت_سرتوك_دکتر حسین نحوي نژاد مدیرکل بهزیستی
گیلان گفت:سال گدشته با اعتباري بالع بر 19 میلیارد تومان
براي 500 نفر از بهبود یافتگان ایجاد شعل شد و امسال باید
سقف رقم تسهیلات و وام ها به حداقل میزان 40 درصد ارتقا

 
یابد. 

سرتوك به نقل از خط گیلان، مدیرکل بهزیستی گیلان در
همایش تجلیل از بهبودیافتگان مراکز بهبودي اقامتی

خواستار افزایش 40 درصدي سقف تسهیلات براي ایجاد اشتغال شد و افزود: سال گدشته با اعتباري بیش از 19 میلیارد تومان براي

 
500 نفر از بهبود یافتگان ، شعل ایجادشد و امسال باید سقف رقم تسهیلات و وام ها به حداقل میزان 40 درصد ارتقا پیداکند 

دکتر نحوي نژاد اضافه کرد: این همایش با هدف تجلیل از پزشکان، صاحبان امتیاز و فعالین مراکز موصوع ماده 15 و ماده 16 قانون

 
مبارزه با مواد مخدر مصوب مجمع تشخیص مصلحت نظام برگزار شده است. 

مدیر کل بهزیستی گیلان گفت: کمپ هاي مبارزه با مواد مخدر مصوب مجمع تشخیص مصلحت نظام از اواخر دهه 80 براساس ماده

 
15 و 16 قانون مبارزه با مواد مخدر با تولیت دستگاههاي ذیربط آعاز به کار کرده است. 

وي با اشاره به فعالیت 50مرکز اقامتی مشمول ماده 15 فانون مبارزه با مواد مخدر با ظرفیت 1800 نفر در استان تصریح کرد: این
مراکز با سرمایه بخش خصوصی و تحت نظارت بهزیستی استان در حال ارائه خدمت به آسیب دیدگان اجتماعی ناشی از مواد مخدر

 
هستند. 

 
وي افزود:درماده 16 نیز یک مرگز با ظرفیت 50 نفر در گیلان فعال است 

وي با اشاره به اینکه بسیاري از کمپ هاي ترك اعتیاد توسط بهبودیافتگان از آسیب اجتماعی اعتیاد دایر شده ، یاداور شد: از آنجایی
که اعتیاد همه شئون زندگی افراد را دستخوش آسیب می کند، نمی توان انتظار داشت افراد بتوانند هزینه لازم جهت درمان خود را

 
پرداخت نمایند، بر این اساس بخشی از هزینه ها را بهزیستی تامین می کند. 



دکتر نحوي نژاد بر لزوم حمایت ویژه از سوي نهادها و سازمان هاي دولتی چون استانداري ، فرمانداري، شهرداري و … غیره تاکید
کرد و گفت: این مراکز می توانند با کمک هایی چون اعطاي زمین به صورات رایگان، تسهیل در پرداخت پروانه ها و اعطاي وام هاي
کم بهره ، و پرداخت هزینه تمام شده واقعی به صورت یارانه به افرادي که داوطلبانه می خواهند از شر این آسیب اجتماعی رهایی

 
یابند، یاري رسان اداره کل بهزیستی استان در ارتقا کیفیت خدمات رسانی در این زمینه باشند. 

مدیر کل بهزیستی گیلان در ادامه در راستاي ارتقا کیفیت خدمات رسانی در کمپ ها و مراکز ترك اعتیاد یادآور شد: بهبود و ارتقا

 
کیفیت مراکز اقامتی و درمانی آسیب دیدگان اجتماعی مهم ترین دغدغه دادستان استان و اداره کل بهزیستی است. 

وي افزود: حفظ کرامت افراد و رعایت موازین تخصصی در این مراکز مهم ترین هدف راه اندازي این مراکز است به گونه اي که افراد

 
اسیب دیده از اعتیاد در پروسه درمان چه به لحاظ وضعیت جسمی و چه روانی و حتی مسائل اجتماعی چون اشتغال بهبود یابند 

گفتنی است ،همایش تجلیل از بهبودیافتگان مراکز بهبودي اقامتی با حضور مدیرکل بهزیستی گیلان و جمعی از مسئولان استانی در
سالن همایش هاي سردار شهید حاج قاسم سلیمانی برگزار شد



آسیب هاي اجتماعی امروز حاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي گذشته است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/04/12

معاون اول رئیس جمهور گفت: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهر ها و سایر آسیب
هاي اجتماعی ناشی از آن، حاصل تبعات و پیامد هاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است.

به گزارش حوزه دولت گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران
جوان، نهمین جلسه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه
مهندسی فرهنگی کشور ظهر امروز (شنبه 12 تیرماه) به

 
ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري با اشاره به گزارش دبیرخانه ستاد در
خصوص وضعیت اجراي نظام نامه پیوست فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور، گفت: لازم است تهیه پیوست فرهنگی برنامه ها و
طرح ها مشتمل بر شاخص هاي شفاف و قابل ارزیابی با چارچوبی دقیق باشد تا دستگاه هاي مجري طرح هاي کلان به صورت دقیق

 
و روشن وظایف و تکالیف خود را بدانند. 

معاون اول رییس جمهور از بروکراسی موجود نظام اداري ایران به عنوان یکی از عوامل مخل توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و
تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده تا برخی از طرح ها و برنامه ها متوقف شود و بعضاً این اسناد خود به عاملی براي جلوگیري و

 
ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده اند. 

وي با اشاره به اهتمام دبیرخانه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور براي اجراي مطالبه مقام معظم رهبري مبنی
بر تدوین و تهیه پیوست فرهنگی براي طرح هاي پولی، مالی و عمرانی کشور، اظهار داشت: تجربه موفق تهیه پیوست زیست محیطی
براي طرح هاي کلان کشور نشان می دهد که اگر شاخص ها به درستی تعیین شوند، دستگاه هاي مجري طرح ها قادر خواهند بود
براي اجراي سیاست هاي تعیین شده برنامه ریزي کنند. لازم است از این تجربه موفق در تدوین پیوست هاي فرهنگی استفاده شود تا

 
از اجراي طرح هایی که پیامد هاي نامطلوب فرهنگی و اجتماعی دارند، جلوگیري شود. 

جهانگیري افزود: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهر ها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن،
حاصل تبعات و پیامد هاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است که اگر در آن سال ها پیامد هاي اجتماعی هر تصمیم در قالب

 
پیوست فرهنگی مدنظر قرار می گرفت شاید وضعیت امروز جامعه به لحاظ آسیب هاي اجتماعی متفاوت بود. 

وي با یادآوري جلسات برگزار شده در خصوص آسیب هاي اجتماعی که در حضور مقام معظم رهبري برگزار شد، تصریح کرد: در یکی
از این جلسات پیشنهاد دادم که 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی براي اجراي طرح هاي اشتغال زاي روستایی که منجر به
ماندگاري روستاییان در روستا ها و جلوگیري از حاشیه نشینی و گسترش حاشیه نشینی می شود، اختصاص یابد که خوشبختانه



 
گزارش ها نشان می دهد این طرح با نتایج مثبتی همراه بوده و بعضا شاهد مهاجرت معکوس به روستا ها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور از اعضاي ستاد و دبیرخانه به خاطر تلاش و پیگیري هاي مجدانه در سال هاي اخیر قدردانی و اظهار

 
امیدواري کرد این روند در دولت آینده با جدیت هر چه بیشتر ادامه پیدا کند. 

در این جلسه که وزراي آموزش و پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش و جوانان و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده نیز
حضور داشتند، حجت الاسلام سید رضا عاملی دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گزارشی از ارزیابی وضعیت اجراي نظام نامه پیوست
فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور ارائه کرد و گفت: این موضوع مطالبه مقام معظم رهبري در سال 1386 است که تاکنون آنطور

 
که باید مورد توجه قرار نگرفته، اما امروز مصوبه اي توسط ستاد براي اجراي آن پیشنهاد شده است. 

در این نشست پیشنهاد مصوبه ستاد مبنی بر تجمیع اجراي پیوست هاي چهارگانه حوزه فرهنگ مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و
پس از ارائه پیشنهادات و دیدگاه هاي اعضاي ستاد، مقرر شد شاخص هاي قابل ارزیابی براي پیوست هاي فرهنگی طرح ها و برنامه ها

 
در نظر گرفته شود و نظرات اصلاحی مطرح شده در جلسه نیز در تدوین نهایی آن لحاظ شود. 

در ادامه این جلسه گزارشی از عملکرد کارگروه رصد فرهنگی ارائه شد و دبیر ستاد به تشریح اهم مصوبات هشت جلسه گذشته و
وضعیت اجرایی این مصوبات پرداخت.



نماینده مردم کاشمر: تشکیل شوراي عالی صنعت نساجی ایران تنها راه

شکوفایی این صنعت است /انتقاد از مدیریت جزیره اي در تولیدات کشاورزي

و صنعتی

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/04/12

نماینده مردم کاشمر در مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از مدیریت جزیره اي و سلیقه اي در تولیدات کشاورزي و صنعتی،
گفت: زنجیره ارزش صنعت نساجی در ایران که از پنبه آغاز و تا پوشاك ادامه می یابد، چندین متولی دارد اما هیچکدام

پاسخگو نیستند!

نماینده مردم کاشمر در مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از
مدیریت جزیره اي و سلیقه اي در تولیدات کشاورزي و
صنعتی، گفت: زنجیره ارزش صنعت نساجی در ایران که از
پنبه آغاز و تا پوشاك ادامه می یابد، چندین متولی دارد اما

 
هیچکدام پاسخگو نیستند! 

نماینده مردم کاشمر در مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از
مدیریت جزیره اي و سلیقه اي در تولیدات کشاورزي و صنعتی، گفت: زنجیره ارزش صنعت نساجی در ایران که از پنبه آغاز و تا

 
پوشاك ادامه می یابد، چندین متولی دارد اما هیچکدام پاسخگو نیستند! 

به گزارش دبیرخانه دومین همایش ملی روز جهانی پنبه، جواد نیک بین، با بیان این مطلب اظهار داشت: دولت باید از خود تحریمی
دست بردارد چنانکه دولت حاضر است بعنوان مثال گندم را 14 هزار تومان وارد کند اما به نرخ بیش از پنج هزار تومان براي خرید از

 
کشاورزان راضی نمی شود. 

وي که در حاشیه نمایشگاه عکس دومین همایش ملی روز جهانی پنبه با عنوان "پنبه طلاي سفید" در وزارت جهاد کشاورزي، سخن
می گفت، پیشنهاد کرد دولت به جاي تعیین نرخ تضمینی خرید محصول تا قبل از کاشت و برداشت، قیمت محصولات کشاورزان را
مطابق فرمول توافقی و متناسب با تورم در زمان برداشت تعیین و هزینه خرید محصولات را پرداخت کند چرا که نرخ تضمینی سال
آینده را امسال تعیین می کند و در این مدت ارزش پول به شدت افت می کند ،طبیعی است که کشاورزان تمایلی به کشت وادامه راه

 
درمسیر کشاورزي نخواهند داشت، درخصوص پنبه هم وضع به همین صورت می باشد. 

نماینده مردم کاشمر، بردسکن، خلیل آباد و کوهسر در مجلس یازدهم، در خصوص ضرورت تشکیل "شوراي عالی صنعت نساجی
ایران" متذکر شد: موضوع تشکیل شوراي عالی صنعت نساجی که متولی حمایت از تمام تولیدکنندگان این حوزه از تولید پنبه تا
پوشاك است، یکی از ضروریات مهم کشور می باشد و دولت ها باید در این زمینه سرمایه گذاري کنند چرا که صنعت نساجی و

 
پوشاك بیشترین اشتغال پایدار را در دنیا دارد. 

نیک بین با بیان اینکه صنایع نساجی و پوشاك در دنیا موتور محرکه رشد اقتصادي و اشتغال کشورها محسوب می شود، علت تحریم



صنایع نساجی کشورمان از طرف دشمنان ایران را بیانگر اهمیت بالاي این صنعت دانست بطوریکه امروز نساجی اولین بخش اقتصادي

 
تامین کننده خالص درآمد ارزي ترکیه در همسایگی ماست. 

وي با تاکید بر اینکه صنعت نساجی ایران هم پاي صنعت نفت دراشتغال زایی و کسب درآمد براي قشرهاي مختلف از کشاورزان تا
کارکنان بخش هاي مختلف صنعت و خدمات مانند پنبه پاك کنی، ریسندگی، پارچه بافی، رنگ ریزي، تولید و عرضه پوشاك و ...
موثر است، افزود: باید به منظور حمایت از این صنعت، از تشکیل "شوراي عالی صنعت نساجی ایران" از بخش کشاورزي تا صنعت و

 
بازار در یک شبکه و با یک مدیریت واحد حمایت کنیم و راه اندازي این شورا یک ضرورت و اولویت است. 

نیک بین یکی از مهمترین حلقه هاي زنجیره اولیه شبکه ارزش افزوده صنعت نساجی را در بخش کشاورزي و تولید پنبه دانست که
متاسفانه طی 25 سال گذشته مورد بی مهري قرار گرفته است و کشور از صادر کننده پنبه به کشورهاي اروپایی به واردکننده پنبه

 
تبدیل شده است و بیش از نیمی از نیاز خود را از واردات تامین می کند. 

نماینده مردم کاشمر توان اشتغال زایی پنبه در بخش کشاورزي را 25 برابر سویا، چهار برابر ذرت، چهار برابر کلزا و شش برابر گندم
اعلام و بیان کرد: این موارد مربوط به اشتغال زایی مستقیم کشت و تولید پنبه است و براي اشتغال زایی غیر مستقیم به ازاي ایجاد

 
یک شغل در زراعت پنبه، حدود پنج شغل در بخش صنعت و خدمات ایجاد می شود. 

وي با توجه به اینکه امروزه نزدیک به 40 فرآورده از گیاه پنبه استخراج می شود که در صنایع ریسندگی، نساجی، روغن کشی،
سلولزي و شیمیایی و حتی نظامی مورد استفاده قرار می گیرد، اضافه کرد: تهیه و تولید نخ و پارچه از محلول پنبه، تهیه خوراك دام،
روغن خوراکی و صابون از تخم پنبه، تهیه الکل اتیلیک از پوست پنبه، تهیه کاغذ اسکناس و اوراق بهادار و موارد استفاده نظامی از
لینتر پنبه، تولید کمپوست براي پرورش قارچ و ... نقش مهم این محصول در دامداري، صنعت، اجتماعی و اقتصادي را مشخص می

 
کند و موجب اشتغال در تمامی این صنایع می شود. 

نیک بین بیان کرد: افزایش سطح زیرکشت پنبه در کشور و بالا بردن راندمان برداشت در سطح و تولید پنبه با کیفیت مطلوب و عمل
آوري بهینه محلوج پنبه در کارخانجات پنبه پاك کنی، علاوه بر جلوگیري ازخروج ارز براي واردات پنبه، موجب توسعه کارخانجات
ریسندگی، بافندگی و صنعت نساجی خواهد شد و علاوه بر افزایش ارزش افزوده صنعت نساجی و پوشاك موجبات ایجاد فرصت هاي

 
شغلی و اشتغال پایدار براي تعداد زیادي از افراد جامعه را فراهم می سازد. 

وي یادآور شد: تناقض در تصمیم سازي و تصمیم گیري براي شبکه ارزش افزوده صنعت نساجی و بی تدبیري برخی مسئولان در
صدور مجوز واردات پنبه، نخ پارچه و پوشاك در سالهاي گذشته و تصمیم و عمل جزیره اي بخش هاي مختلف در وزارتخانه هاي
کشور، و همچنین قاچاق ویرانگر محصولات نساجی و پوشاك موجب شده است طی سالهاي گذشته با اخبار تعطیلی کارخانجاتی که
تولید و صادرکنندگان نمونه و بزرگ نساجی کشور بودند مواجه شویم که بیکاري هزاران نفر را نیز بدنبال داشت و تاسف بار تر اینکه
در برخی موارد مجوز واردت به محصولات دست چندم خارجی داده شده در حالیکه تولیدکنندگان داخلی توانایی تولید آنها را داشته

 
اند. 

این نماینده مردم در خانه ملت، توزیع منابع مالی و اعتباري کشور بصورت جزیره اي و بدون توجه به حلقه هاي قبل و بعد از زنجیره

 
هاي ارزش افزوه صنعت نساجی را به شرح زیر در وزارتخانه هاي کشور اعلام کرد: 

 
&– حمایت از ارتقاي کیفیت و افزایش سطح زیرکشت پنبه، در وزارت جهاد کشاورزي. 



 
&– حمایت از صنعت نساجی، در وزارت صنعت ، معدن و تجارت. 

 
&– حمایت از اشتغال پایدار و ایجاد فرصت هاي شغلی در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی. 

وي راه اندازي "شوراي عالی صنعت نساجی ایران" را منجر به اثربخش بودن برنامه هاي وزارتخانه هاي یاد شده در صنعت نساجی
دانست و پیشنهاد داد این شورا با حضور نامبردگان ذیل تشکیل شود: وزیر و یا قائم مقام وزارتخانه هاي "جهاد کشاورزي"، "صنعت،
معدن و تجارت"، و "تعاون، کار و رفاه اجتماعی" ؛ معاون سازمان برنامه و بودجه؛ روساي کمیسیون هاي کشاورزي، صنعت و معدن،
اشتغال در مجلس شوراي اسلامی؛ معاونان صندوق توسعه ملی؛ معاونان اعتبارات بانکهاي کشاورزي، صنعت و معدن و سایر بانکهاي
عامل و فعال در بخش هاي کشاورزي، صنعت و اشتغال؛ نمایندگان بخش خصوصی از اتاق بازرگانی، بخش کشاورزي و انجمن صنایع

 
نساجی ایران. 

نیک بین در پایان، ارزش بازار جهانی نساجی را سه تریلیون دلار دانست که سه درصد تولید ناخالص داخلی کلی جهان را تشکیل می
دهد و اذعان کرد: صنعت نساجی بعنوان هفتمین صنعت بزرگ جهان براساس تولید ناخالص داخلی است. صنعت نساجی یکی از
صنایع پایه و قطب هاي ارز آور در کشورهاي مختلف محسوب می شود لذا در کشور ما هم نیاز به بسترسازي مناسب در این بخش

وجود دارد تا بتواند با ایجاد ارزش افزوده در کل شبکه در توسعه صنعتی کشور نیز، پیشرو باشد.



ضرورت جذب سرمایه گذار براي توسعه اقتصادي استان/اعطاي تسهیلات

کرونایی به کسبه آسیب دیده از کرونا+تصاویر

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/04/12

آیت االله حسینی در دیدار با رئیس و معاونین سازمان صنعت،معدن و تجارت استان با تاکید بر بر همکاري و جذب بیش از
پیش سرمایه گذاران در استان تأکید کرد.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس ، رئیس و معاونین سازمان صمت به مناسبت دهه تولید و روز ملی صنعت و

 
معدن با آیت االله حسینی نماینده ولی فقیه در استان کهگیلویه و بویراحمد و امام جمعه یاسوج دیدار کردند. 

سالار حسین پور رئیس سازمان صمت در ابتداي این دیدار گزارشی از عملکرد حوزه هاي مختلف سازمان از جمله بازرگانی و توسعه
تجارت داخلی و خارجی، میزان صادرات و واردات ، تنظیم بازار کالاهاي اساسی، صنایع و معادن از جمله پتروشیمی ها کارخانجات
سیمان، فسفات چرام، نیترات دیشموك و معادن بهمئی، بازرسی و نظارت، سرمایه گذاري هلدینگ هاي بزرگ در استان، تنظیم بازار
میوه شب عید، عملکرد اصناف، کسبه ، بازاریان و واحد هاي تولیدي استان در شرایط کرونا و نقش پررنگ آنها در کمک رسانی و
حس نوع دوستی به مردم زلزله زده شهرستان دنا علی رغم تاثیر شدید کرونا بر واحد هاي آنها، همچنین وضعیت فعالیت تولید در

 
شهرك هاي صنعتی استان تشریح و ارائه نمودند. 

در این دیدار آیت االله حسینی نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه شهر یاسوج ضمن تبریک دهم تیرماه روز ملی صنعت و معدن
ودهه تولید خواستار تحقق کامل شعار سال که توسط مقام معظم رهبري به نام تولید،پشتیبانی ها،مانع زدایی ها نامگذاري شده

 
است،گردیدند. 



 
 

آیت االله حسینی ضمن تشکر از مجموعه سازمان صنعت، معدن و تجارت ونقش خطیر آنها در بخش هاي مهم اقتصادي، بر همکاري و
جذب بیش از پیش سرمایه گذاران در استان تأکید نمودند و ابراز داشتند با اطلاع یابی،اطلاع رسانی و فرهنگ سازي به روز و بهینه
در بخش هاي بزرگ تولیدي ، صنعتی و معدنی میتوانیم شاهد شکوفایی چرخه تولید و ایجاد اشتغال بهتر در این استان چهار فصل

 
باشیم. 

وي در پایان لزوم نظارت و بازرسی ها بر بازار جهت سواستفاده هاي احتمالی سوداگران جهت رعایت حقوق مصرف کننده همچنین
بررسی وضعیت اصناف، کسبه ،بازاریان و گروه هاي صنفی اولویت داري که در ایام کرونا متضرر شدند را از طریق تسهیلات کرونایی و

 
حمایت تمام دستگاههاي اجرائی استان خواستار شدند. 

 
تصاویرتکمیلی درزیرآمده است: 

 
 ---



 
 ---

 
 ---



 
 ---

---



2 لایحه درآمدهاي پایدار براي حمایت از شهرداري ها و دهیاري هاي

کشورتصویب شد

منبع: موجشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/04/12

معاون عمرانی وزیر کشور و رئیس سازمان شهرداري ها و
دهیاري هاي کشور با اشاره به اینکه 2 لایحه درآمدهاي
پایدار و مالیات بر ارزش افزوده براي حمایت از شهرداري
ها و دهیاري هاي کشور به تصویب رسیده است،گفت:
بیش از 9 هزار و 500 میلیارد ریال براي تامین تجهیزات
ماشین آلات آتش نشانی در شهرداري هاي سراسر کشور

 
تخصیص داده شده است. 

به گزارش خبرگزاري موج ایلام، مهدي جمالی نژاد معاون
عمرانی وزیر کشور و رئیس سازمان شهرداري ها و دهیاري

هاي کشور در همایش بزرگ شهرداري ها و دهیاري هاي استان ایلام،افزود:9 هزار و 500 میلیارد ریال براي تامین دستگاه هاي آتش

 
نشانی و عرضه اوراق مشارکت براي نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی از دیگر حمایت ها براي شهرداري هاي بزرگ است. 

وي با بیان اینکه براي رشد، توسعه و رونق طبق ماده 58 طرح ها و ایده هایی براي شهرهاي کوچک در نظر گرفته شده و توزیع
عادلانه منابع و اعتبارات به تمام استان ها از دیگر نگاه هاي ویژه به شهرداري ها و دهیاري ها است،اظهار داشت:باتوجه به طراحی
سامانه بانک اطلاعاتی شهرداري ها و دهیاري ها، شهرداران و دهیاران هرچه سریعتر نسبت به تکمیل طرح هاي نیمه تمام محل

 
خدمت خود اقدام تا اعتبارات مورد نیاز را براي اتمام پروژه ها دریافت کنند. 

معاون عمرانی وزیر کشور و رئیس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور تصریح کرد:در سامانه بانک اطلاعاتی شهرداري ها و
دهیاري هاي کشور اطلاعات مربوط به شهرداري ها و دهیاري هاي تمام نقاط کشور از جمله پروژه هاي در دست اقدام، نیمه تمام،

 
اعتبارات مصرف شده و مورد نیاز در این بانک اطلاعاتی بارگذاري شده است. 

حمالی نژاد خاطرنشان کرد:براي جلوگیري از افزایش پدیده حاشیه نشینی و مهاجرت جمعیت به شهرهاي بزرگ، باید در روستاها و

 
شهرهاي کوچک شرایط اشتغال زایی و خدمات رفاهی افزایش یابد تا از مهاجرت ساکنان این مناطق به کلان شهرها جلوگیري شود. 

وي اظهار داشت:در شهر ایلام نیز تامین منابع مالی براي خرید نردبان آتش نشانی و عرضه اوراق مشارکت در نظر گرفته شده و

 
همچنین براي شهرداري هاي در مسیر اربعین نیز مبلغ 80 میلیارد ریال اختصاص یافته است. 

 
حاشیه نشینی به عنوان یک معضل در برنامه هاي شهرداران باید دیده شود 



استاندار ایلام با اشاره به اینکه پروژه هاي شهرداران نباید فقط معطوف به طرح هاي عمرانی و زیربنایی باشد، بلکه نگاه جامعه
شناسانه و روان شناسانه در پروژه هاي شهرداري ها لحاظ شود،گفت:باتوجه به گسترش روزافزون شهرها، افزایش حاشیه نشینی به

 
عنوان یک معضل در برنامه هاي شهرداران باید دیده شود. 

محمد نوذري استاندار ایلام با بیان اینکه 10 درصد جمعیت شهرها را مناطق حاشیه نشین تشکیل داده اند که نباید این پدیده ها و
مشکلات ناهنجار اجتماعی نادیده گرفته شود،افزود:شهرداران باید نگاهی انسان محور داشته باشند، چرا که برنامه هاي انسان محور

 
باعث ایجاد شور، نشاط، پویایی و سلامت جامعه خواهد شد. 

وي با بیان اینکه شهرداري هاي استان ایلام 32 میلیارد تومان معوقات از دستگاه هاي مختلف دارند که وصول این معوقه ها براي
شهرداري ها ضروري و اجتناب ناپذیر است،اظهار داشت: 7 میلیارد یورو در حوزه نفت و گاز در استان ایلام سرمایه گذاري شده است

که پنج میلیارد یورو از سوي دولت تدبیر و امید اختصاص یافت.



استاندار: خوزستان در کم آبی و پرآبی، آب شرب سالم ندارد

منبع: حبیب خبرشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/04/12

 
  

 استاندار خوزستان گفت: برخی شاخص ها در خوزستان
بسیار نامطلوب هستند، براي مثال در هیچ جایی در
خوزستان آب شرب سالم نداریم و در کل استان خوزستان
هیچ جایی در شرایط پر آبی و کم آبی، آب سالم وجود

 
ندارد. 

 
  

قاسم سلیمانی دشتکی در نشست بررسی مناطق محروم خوزستان که امروز (12 تیرماه) در اهواز برگزار شد، اظهار کرد: خوزستان بر
خلاف آوازه بزرگی که از نظر درآمدها و نقش ارزنده اي که در ابعاد ملی در مسائل امنیتی و اجتماعی کشور دارد، بسیار مظلوم واقع

 
شده است. 

 
  

به گزارش حبیب خبر به نقل از ایسنا، وي با بیان اینکه بیش از 703 روستا در خوزستان آب شرب سالم ندارند، افزود: در خوزستان
بارندگی و کم بارش بودن، مصیبت است. بارندگی زیاد باعث تداخل فاضلاب و آب  شرب می شود و خشکسالی نیز باعث شوري آب و

 
غیر مصرف شدن آب شرب می شود. 

 
  

استاندار خوزستان با اشاره به کاهش بارش ها و ذخایر آبی گفت: امسال علاوه بر آب شرب، در تامین آب مصارف کشاورزي و دام ها

 
نیز با تنش جدي مواجه هستیم و به شدت مشکل داریم. 

 
  

سلیمانی دشتکی تصریح کرد: خوزستان در زیرساخت هاي جاده اي در مقایسه با استان هایی که نقش چندانی در صادرات و ترانزیت

 
کالاي کشور ندارند، وضعیت بسیار نامناسبی دارد و در این زمینه مشکلات متعدد است. 

 
  



وي با بیان اینکه بعضی از شهرستان هاي خوزستان صد درصد محروم هستند، افزود: در زمینه نفت، گاز، پتروشیمی، فولاد و نیشکر
اقدامات خوبی در خوزستان انجام شده اما در رفاه عمومی که شامل زیرساخت هاي آب، جاده و امکانات عمومی است، مشکلات بسیار

 
زیاد است. 

 
  

استاندار خوزستان با اشاره به پروژه هایی که براي تکمیل به حدود 10 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارند، گفت: براي تکمیل حدود 300
پروژه اي که به اعتباري حدود 10 میلیارد تومان نیاز دارند، به بیش از 2 هزار میلیارد تومان اعتبار نیازمندیم. این پروژه ها شناسایی
شده اند و با برنامه ریزي می توانیم آن ها را به اتمام رسانیم. با همکاري استان و منابع ملی و بنیادها و بخش هاي مختلف می توانیم

 
اعتبارات اجراي این طرح ها را تامین کنیم. 

 
  

سلیمانی دشتکی افزود: برخی شاخص ها در خوزستان بسیار نامطلوب هستند، براي مثال در هیچ جایی در خوزستان آب شرب سالم

 
نداریم. در کل استان خوزستان هیچ جایی در شرایط پر آبی و کم آبی، آب سالم وجود ندارد. 

 
  

مهرداد نیکو، رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي خوزستان نیز در این نشست اظهار کرد: بر مبناي مصوبات هیات وزیران در بحث
مناطق محروم، یک سري از شهرستان هاي خوزستان کاملا محروم تلقی می شوند و برخی از بخش هاي شهرستان ها و دهستان ها

 
نیز کاملا محروم هستند. 

 
  

وي افزود: 91 شهرستان در کشور به عنوان مناطق کمتر برخوردار از اشتغال در کشور وجود دارند که از این تعداد، 12 شهرستان در

 
خوزستان جزو این مناطق هستند و معافیت هاي مالیاتی مانند مناطق آزاد مشمول آن ها می شود. 

 
  

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي خوزستان با بیان اینکه امسال گشایش هاي خوبی در بحث منابع محرومیت زدایی به وجود
آمده است، گفت: 1247 میلیارد تومان اعتبار محرومیت زدایی، آب و راه روستایی براي مناطق محروم خوزستان در نظر گرفته شده

 
است. 

 
  

نیکو افزود: در استان خوزستان سعی می کنیم منابع را یکپارچه کنیم و منابع استانی، ملی و منابع محرومیت زدایی را در کنار هم

 
قرار دهیم تا به صورت یکپارچه به فعالیت هاي خاصی تعلق بگیرند. 



 
  

غلامعباس بهرامی نیا، مدیرکل راهداري و حمل و نقل جاده اي خوزستان نیز گفت: حدود 1600 کیلومتر راه روستایی آماده آسفالت
داریم. از حدود 12 هزار کیلومتر راه روستایی در خوزستان، 8 هزار و 50 کیلومتر آسفالت هستند و اگر منابع تامین شود تا پایان سال

 
جاري 1600 کیلومتر راه روستایی آسفالته به راه هاي روستایی آسفالته افزوده خواهد شد. 

 
  

وي افزود: براي تکمیل چنین طرح هایی و آسفالت راه هاي روستایی در خوزستان به اعتبار و منابع مالی نیاز داریم تا بتوانیم پروژه ها
را تکمیل کنیم.



اخبار

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/04/12

اخبار

 
اخبار 

 
وزیر صمت خبر داد: 

 
برگزاري جشن خودکفایی تولید لوازم خانگی در آینده نزدیک 

وزیر صمت از برگزاري جشن خودکفایی تولید لوازم خانگی خبر داد.علیرضا رزم حسینی در حاشیه افتتاح کارخانه الکترو فرامهر
نیشابور در جمع خبرنگاران، گفت: این واحد صنعتی همراه با یک برند معتبر خارجی اقدام به تولید محصول مشترك نموده است و

 
بدون شک ضمن عرضه داخلی در صادرات نیز موفق خواهد بود. 

وي با ارزیابی مثبت از شرایط فعلی تولید کشور، خاطر نشان کرد: با عنایت به تمرکز و توجهی که طی چند سال گذشته به موضوع
تولید داخلی شد بسیاري از کارخانجات کشور مانند واحدهاي تولید لوازم خانگی در حال فعالیت دو شیفته و یا حتی سه شیفته

 
هستند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر شرایط مطلوب تولید لوازم خانگی در کشور تصریح کرد: با تداوم وضعیت مطلوب تولید لوازم

 
خانگی، در آینده نزدیک جایی براي عرض اندام برندهاي خارجی نخواهد بود. 

رزم حسینی با ترسیم سیاست هاي وزارت صمت در جهت تحقق شعار پشتیبانی و رفع موانع تولید گفت: سیاست وزارت صمت در
جهت تقویت تولید داخلی و کالاي ساخت ایرانی است و وارداتی هم اگر هست در جهت تقویت همین هدف و تامین مواد اولیه

 
واحدهاي تولیدي کشور است. 

وي از برگزاري جشن خودکفایی تولید لوازم خانگی کشور خبر داد و افزود: با تحقق جهش و رونق تولید در لوازم خانگی ایرانی، آماده

 
برگزاري جشن خودکفایی تولید لوازم خانگی هستیم. 

وزیر صمت در پایان این گفتگو با اشاره به مشکل مطرح شده از سوي سرمایه گذار و تولیدکننده واحد صنعتی الکترو فرامهر گفت: با
توجه به اعتبار بسیار خوب این شرکت، در جهت حل مشکل سرمایه در گردش آن همکاري و پیگیري لازم را با بانکهاي عامل خواهیم

 
داشت. 

 
طرح مجلس براي رمزارزها شایعه یا واقعیت؟ 

در حالیکه خبرگزاري تسنیم از طرح مجلس براي رمزارزها خبر داد و جزییاتی از طرح مزبور نیز منتشر شد اما دیروز رئیس کمیسیون

 
اقتصادي اعلام کرد که مجلس هیچ طرحی درباره «رمز ارزها» تدوین نکرده است. 

محمد رضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس در مورد برخی خبرها مبنی بر طرح مجلس براي «ممنوعیت تجارت رمز
ارزهاي خارجی» گفت: «موضوع ساماندهی رمزارزها در مجلس دهم در دستور کار کمیسیون اقتصادي قرار گرفت. متأسفانه به دلیل
عدم اشراف و همکاري وزارت اقتصاد و بانک مرکزي نتوانستیم درباره این موضوع تصمیم گیري کنیم و این موضوع بلاتکلیف رها

 
شد.» 

نماینده مردم کرمان در مجلس شوراي اسلامی با تأکید بر لزوم ورود مجلس به ساماندهی بازار رمزارزها گفت: «باید نقاط ضعف این
بازار را به فرصتی براي دور زدن تحریم ها و حل مشکلات کشور تبدیل کرد، لذا کمیسیون اقتصادي، تجربیات جلسات مجلس دهم با

 
وزارت اقتصاد و بانک مرکزي در مورد رمزارزها را مبنا قرار داده و به این موضوع ورود کرد.» 



پورابراهیمی افزود: «در نیمه دوم سال 99 گزارش نظارتی کمیسیون اقتصادي در مورد رمزارزها طبق ماده 45 آئین نامه داخلی براي

 
قرائت در صحن علنی مجلس آماده شد. در پایان این گزارش نیز پیشنهاداتی براي ساماندهی بازار رمزارزها ارائه شده است.» 

این نماینده مجلس با بیان اینکه گزارش مزبور تاکنون در صحن مجلس قرائت نشده است، گفت: «متأسفانه برخی رسانه هاي داخلی و
خارجی بخشی از این گزارش پیرامون پیشنهادات براي حل مشکل بازار رمزارزها را منتشر کردند. به نظر می رسد این رسانه ها

 
اطلاعی در مورد فرآیندهاي قانونگذاري در مجلس ندارند.» 

رییس کمیسیون اقتصادي مجلس از تلاش برخی براي تخریب مجلس با استفاده از طرحی که وجود ندارد انتقاد کرد و گفت: « برخی

 
کارتل هاي اقتصادي نیز از قانونمند شدن موضوعات مرتبط با رمزارزها نگران هستند.» 

او تاکید کرد: «هنوز هیچ طرحی براي ساماندهی رمزارزها تدوین نشده و پس از قرائت این گزارش، کمیسیون اقتصادي وارد اقدامات
مقدماتی براي تدوین این طرح خواهد شد و جلسات کارشناسی با حضور مسئولان بخش دولتی و خصوصی براي بررسی تخصصی این
موضوع برگزار می شود. پس از پایان تدوین طرح، مواد آن در کمیسیون به تصویب رسیده و جهت بررسی نهایی به صحن علنی

 
مجلس ارائه خواهد شد.» 

 
جزییات طرح منسوب به مجلس درباره رمز ارزها 

گلایه شدید رییس کمیسیون اقتصادي درباره گزارشی است که روز گذشته منتشر شد. در این گزارش گفته شده بود که مجلس طرح

 
«حمایت از استخراج رمزارز و ساماندهی بازار مبادلات داخلی آن» را در دست بررسی دارد. 

در این گزارش آمده بود « طبق ماده اول طرح مجلس بانک مرکزي مرجع تنظیم مقررات مبادلات رمزارزها در داخل کشور بوده و
مکلف است ظرف سه ماه نسبت به ساماندهی بازار داخلی رمزارزها اقدام کند. همچنین رمزارزها، غیر از رمز ملی، به عنوان ابزار

 
پرداخت در داخل کشور یا براي راه اندازي و اداره شبکه پرداخت داخلی ممنوع است.» 

این گزارش مدعی استت براساس طرح مجلس «وزارت صنعت، معدن و تجارت مسئول صدور مجوز مزارع استخراج رمزارز خواهد بود
و باید با همکاري وزارت خانه هاي اقتصاد، نفت، نیرو و ارتباطات و فناوري اطلاعات، «پردازش مزارع استخراج رمزارز کشور را به سوي

 
تولید درآمد ناخالص سالانه پانصد میلیون دلار در سال 1401 ببرد و سپس رشد 10 درصدي سالانه را به همراه داشته باشد». 

 
اقتصاد دان و عضو کمیسیون جهش تولید مجلس در گفت و گو با «اخبار صنعت»؛ 

 
توانمندي و دغدغه مندي، معیار انتخاب مدیر بخش تولید است 

عضو کمیسیون جهش تولید مجلس شوراي اسلامی گفت: اگر مدیرانی براي رشد و توسعه تولید به آقاي رئیسی معرفی شوند که مثل
خود رییس جمهور منتخب مردم دغدغه رشد و رونق تولید را داشته باشند، قطعاً می تواند کمک کننده خوبی براي توسعه تولید

 
کشور باشند، ضمن اینکه در چنین پروسه اي تولیدکنندگان نیز در کنار دولت قرار می گیرند. 

به گزارش اخبار صنعت، روزهاي گذشته خبري مبنی بر راه اندازي سامانه اي با عنوان معرفی مدیران توانمند و کارآمد به دولت
سیزدهم راه اندازي شد. سامانه اي که به غیر از معرفی مدیران توانمند، اینکه دولت سیزدهم در انتخاب مدیران و مسوولان نگاه
فراجناحی دارد موضوع خوبی است که می تواند دورنماي خوبی از تحولاتی در عرصه اقتصاد و سیاست خارجی را به تصویر بکشد.
انتخاب مدیران کارآمد در حوزه تولید موضوع مهمی است اما چه مدیرانی براي این بخش مهم و مطالبه مقام معظم رهبري باید
معرفی شوند را در گفت و گو با جعفر قادري اقتصاد دان و عضو کمیسیون جهش تولید مجلس شوراي اسلامی در میان گذاشتیم که

 
ماحصل آن درادامه آمده است. 

جعفر قادري اقتصاددان و عضو کمیسیون جهش تولید مجلس شوراي اسلامی در خصوص راه اندازي سامانه معرفی مدیران توانمند و
کارآمد به دولت سیزدهم به اخبار صنعت گفت: آنچه مهم است دولت آینده در کمک به رونق و جهش تولید انجام دهد، موضوعی که
می تواند دریچه اي به سمت تحقق وعده هاي دولت سیزدهم باشد به کارگرفتن مدیرانی توانمند و دغدغه مند در این بخش است. از
این نظر راه اندازي سامانه معرفی مدیران توانمند ایده خوبی است اما علاوه بر این موضوع دولت آقاي رئیسی باید به نکات مهمی براي

 
رشد تولید توجه کند. 



وي در ادامه خاطرنشان کرد: مدیرانی که قرار است براي مدیریت و پیشبرد مقاصد تولیدي کشور به کار گرفته شوند در وهله اول باید
از میان افرادي انتخاب شوند که بسیار توانمند هستند، ضمن اینکه آشنا و متخصص در امر تولید باشند یعنی در حوزه کاري خود

 
مسلط هستند. 

عضو کمیسیون جهش تولید مجلس شوراي اسلامی گفت: اگر بنا را بر شایسته سالاري نگذاریم طبعاً نمی توانیم امید و انتظار داشته
باشیم که در عرصه رشد و رونق تولید و به تبع آن افزایش اشتغال و دو برابر شدن صادرات غیر نفتی ایران به کشورهاي همسایه و
منطقه تحول خاصی رخ بدهد، بنابراین دولت سیزدهم باید به این موضوع مهم توجه کافی داشته باشد که کسی می تواند به رونق و
جهش تولید کمک کند و در این حوزه موثر باشد که کاملاً براي این جایگاه نیروي شایسته و توانمندي باشد. کسی می تواند تحول
مثبتی را در تولید کشور ایجاد کند که به خوبی با بازارهاي منطقه اي و نیاز کشورهاي همسایه آشنا باشد. مدیري در این حوزه

 
موفقیت هاي خوبی کسب می کند که بازارها و تولید را به خوبی بشناسد. 

استاد اقتصاد در این باره توضیح داد : از طرف مدیري در حوزه رونق و جهش تولید موفق خواهد بود که با تولید کنندگان به صورت
مستقیم و رو در رو ارتباط برقرار کند، به عبارت دیگر مدیر میدانی باشد، در بخش هاي مختلف تولیدي حضور مستمري داشته باشد،
مشکلات تولید را شناسایی کند و با تولید کنندگان ارتباط خوبی داشته باشد. قطعا مدیري که نسبت به خواسته ها و نیازهاي تولید
کنندگان بی مبالات و بی توجه است، یعنی مدیري که در حقیقت در کنار تولید کننده نیست و در امر تولید به عنوان یک نیاز مهم
کشور احساس مسئولیت نمی کند، براي حل مشکلات تولید کننده راه حلی ارائه نمی دهد یا مدیري که از تولید شناختی ندارد و
براي رونق تولید و رفع موانع و انجام حمایت هاي مستمر سایر نهادها و سازمان هاي دولتی وقت لازم را نمی گذارد، قطعا نمی تواند

 
گرهی از مشکلات کشور باز کند. 

جعفر قادري اقتصاددان و نماینده مجلس شوراي اسلامی در این زمینه تاکید کرد: اگر مدیرانی براي رشد و توسعه تولید به آقاي
رئیسی معرفی شوند که مثل خود رییس جمهور منتخب مردم دغدغه رشد و رونق تولید را داشته باشند، قطعاً می تواند کمک کننده
خوبی براي توسعه تولید کشور باشند، ضمن اینکه در چنین پروسه اي تولیدکنندگان نیز در کنار دولت قرار می گیرند. بی تردید رشد
و جهش تولید، مساله یا معضلی نیست که به راحتی قابل حل نباشد، حل این موضوع و رشد تولید بستگی به شیوه برخورد مدیران با
تولید در کشور دارد. به عبارت دیگر وقت گذاشتن و حضور یک مدیر توانمند که احساس دلسوزي براي تولید داشته باشد، و تولید
دغدغه مدیر باشد از جمله محورهاي بسیار مهمی است که می تواند تا حد قابل توجهی معضل و مشکل تولید را حل کند. مدیري که
به دنبال رفع محدودیت هاي تولید باشد، به دنبال جذب منابع و امکانات براي رشد تولید باشد می تواند تولید را رشد دهد. هر
مدیري که محورهاي اشاره شده را مهمترین سر فصل هاي کاري خود بداند قطعا معیارها و ملاك هاي رشد و جهش تولید را شناخته

 
و می تواند با تولید کننده ارتباط برقرار کند. 

جعفر قادري اقتصاددان در این زمینه تصریح کرد: مدیري که به دنبال پیدا کردن راه حل هاي جدید براي رشد تولید باشد، حتی اگر
در جناح رو به روي دولت سیزدهم باشد؛ یعنی در خط فکر دولت سیزدهم هم نباشد به دلیل شایستگی هاي مدیریتی براي خدمت
به تولید کشور می تواند در راس کار قرار بگیرد. هر چند ممکن است نگاه این مدیر به لحاظ سیاسی با آقاي رئیسی متفاوت باشد اما
چون دلسوز تولید و مردم است و احساس کمک به تولید را دارد براساس اینکه حائز ملاك ها و معیارهاي عنوان شده است می تواند

 
نقش تعیین کننده اي در حل مشکلات تولید داشته باشد و در راس کار قرار بگیرد. 

 
رئیس سازمان توسعه تجارت: 

 
صادرات غیرنفتی در خرداد ماه افزایش یافت 

 
رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران از افزایش صادرات غیرنفتی در خردادماه 1400 نسبت به سال هاي 98 و 99 خبر داد. 

به گزارش سازمان توسعه تجارت ایران، حمید زادبوم در پنجاه و یکمین نشست کارگروه توسعه صادرات با تشریح گزارش عملکرد سه
ماهه تجارت خارجی کشور، از افزایش صادرات در خردادماه 1400 نسبت به سال هاي 98 و 99 خبر داد و اظهار داشت: شریک اول
صادراتی ایران طی سه ماهه نخست سال جاري کشور چین بوده است و کشورهاي عراق و امارات در رتبه هاي دوم و سوم قرار داشته

 
اند. 



رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران با اشاره به اهمیت تحول نگرش به ترانزیت در کشور به منظور بهره گیري از تمام ظرفیت هاي
این حوزه مهم که فرصت هاي توسعه روابط سیاسی، اقتصادي، فرهنگی متنوعی در سطح منطقه اي و بین المللی دارد، افزود: دیدگاه
واحد به موضوع ترانزیت الزام اصلی براي ایجاد کریدور توسعه اي جمهوري اسلامی ایران و نقش آن در معاملات منطقه اي و بین

 
المللی است. بنابراین، ترانزیت و توسعه آن بایستی به یک گفتمان ملی تبدیل شود. 

دبیر شوراي عالی توسعه صادرات غیرنفتی کشور ادامه داد: هدف گذاري براي توسعه ترانزیت کالا در تمامی شقوق آن از مسیر ایران
بایستی به یک دیپلماسی در حوزه کلان حمل و نقل تبدیل شده و سند ملی و نقشه راه میان مدت و بلندمدت آن تهیه شود و تمامی

 
دستگاه هاي اجرایی مرتبط، نقش و همکاري جدي در تحقق اهداف کلان این موضوع داشته باشند. 

رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران گفت: پایانه هاي مرزي کشور با توجه به اهداف و سیاست هاي تعیین شده براي آنها و نقشی
که در تسریع خدمات رسانی کیفی به فعالان اقتصادي دارد، بایستی فراتر از وظایف بخشی و حاکمیتی وزارت راه و شهرسازي به
عنوان مدل توسعه کمی و کیفی خدمات تجارت مرزي معرفی و مورد بهره برداري قرار گرفته و سرویس دهی با سرعت و کیفیت را به

عنوان معیار توسعه متوازن تجارت در نقاط مرزي گسترش دهد



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
با هدف کاهش مراجعه حضوري مشتریان به شعب صورت گرفت؛ 

 
ارائه تسهیلات در بانک دي بصورت غیرحضوري 

با هدف بهبود کیفیت خدمات بانکداري الکترونیک و کاهش مراجعه حضوري مشتریان به شعب، فرایند ارائه تسهیلات در بانک دي

 
غیرحضوري می شود. 

محمود زمان زاده، معاون فناوري اطلاعات بانک دي با اعلام این خبر گفت: با توسعه و راه اندازي نسخه جدید نت دي و جت دي

 
(اینترنت بانک و همراه بانک جدید بانک دي) زمینه هاي لازم براي ارائه تسهیلات آنلاین به مشتریان فراهم شده است. 

وي افزود: هدف از پیاده سازي پروژه ارائه تسهیلات آنلاین، تسریع در فرایند اعطاي تسهیلات به مشتریان و آحاد جامعه است که با
راه اندازي این خدمت، هم افراد معرفی شده از سوي سازمان ها و هم اشخاص حقیقی واجدالشرایط می توانند بدون مراجعه حضوري

 
به شعب، با احراز هویت آنلاین و امضاء دیجیتال و رعایت شرایط مربوط به ضامنین از این خدمت بهره مند شوند. 

معاون فناوري اطلاعات بانک دي با تشریح قابلیت ها و ویژگی هاي نت دي و جت دي تصریح کرد: راه اندازي نت دي و جت دي با
قابلیت فرآیند محوري و امکان ارائه سبد متنوعی از خدمات بانکی به مشتري، در کنار قابلیت این دو سامانه براي ارائه خدمت افتتاح
حساب غیرحضوري و دریافت نام کاربري و رمز عبور آنلاین، این امکان را براي بانک دي فراهم آورده است که علاوه بر ارائه تسهیلات

 
آنلاین، دامنه متنوعی از خدمات درون شعبه اي خود را بر بستر این دو سامانه پیاده سازي کند. 

زمان زاده با اشاره به لزوم کاهش مراجعه حضوري مشتریان به شعبه، از توسعه دامنه خدمات نت دي و جت دي در آینده نزدیک خبر
داد و تصریح کرد: در آینده نزدیک علاوه بر فرآیند ثبت درخواست تسهیلات، فرآیند صدور کارت و فرآیند ساتنا و پایا در سطح شعبه،

 
صدور گواهی نامه تمکن مالی، درخواست دسته چک و رفع سوء اثر چک نیز به خدمات نت دي و جت دي افزوده خواهد شد. 

 
مدیرعامل بیمه آسیا اعلام کرد: 

 
کمک 500میلیون ریالی به خانواده کارکنان بیمه آسیا که در اثر کرونا فوت کرده اند 

 
بیمه آسیا به خانواده کارکنان خود که در اثر کرونا فوت کرده باشند، 500 میلیون ریال کمک بلاعوض می پردازد. 

به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، با پیشنهاد مدیرعامل و تصویب هیات مدیره بیمه آسیا مقرر شد به خانواده آن دسته از کارکنان
بیمه آسیا که در اثر کرونا فوت کرده اند، مبلغ 500 میلیون ریال کمک بلاعوض پرداخت شود. این مبلغ، علاوه بر حقوق و مزایاي

 
قانونی است که به این خانواده ها پرداخت می شود. 

این گزارش می افزاید، مسعود بادین نایب رییس هیأت مدیره و مدیرعامل بیمه آسیا درباره اهداف این تصمیم اظهار داشت: با توجه به
تلاش هاي خستگی ناپذیر پرسنل بیمه آسیا از زمان آغاز شیوع کرونا و حضور مستمر در محل کار به منظور خدمت رسانی به مردم و
هفت میلیون بیمه گذار این شرکت و در راستاي حمایت از این عملکرد ارزشمند و ستودنی، هیات مدیره بیمه آسیا تصویب کرد تا

 
مبلغ 500 میلیون ریال کمک بلاعوض به خانواده کارکنان فوت شده در اثر کرونا پرداخت شود. 

مدیرعامل تصریح کرد: وقتی همکاران ما در اقصی نقاط کشور در حالی که شیوع کرونا به صورت گسترده وجود دارد و جان آنها را به
خطر می اندازد ولی با این حال در محل کار حضور پیدا می کنند و با از جان گذشتگی تلاش می کنند تا وقفه اي در امر خدمت



رسانی به مردم ایجاد نشود، بدیهی است که وظیفه ما در هیأت مدیره حمایت همه جانبه از پرسنل و خانواده آنها در این شرایط

 
سخت است. 

مسعود بادین افزود: البته بی شک آنچه بیش از همه مهم است، حفظ جان و سلامت همکاران در این شرکت است و در این زمینه
اقدامات گسترده و بسیار خوبی در بیمه آسیا از آغاز شیوع کرونا به انجام رسید که تأثیر به سزایی در کاهش تلفات و بیماري در
شرکت به جا گذاشت؛ توزیع گسترده و مستمر ماسک و اقلام ضدعفونی و بهداشتی، پیگیري بیماري کارکنان توسط گروه ویژه
پزشکی در مدیریت درمان، ارتباط نزدیک با مراکز درمانی معتبر براي مراجعه کارکنان، پرداخت به موقع هزینه هاي دارو، درمان و
تست کرونا و همچنین اجراي برنامه دورکاري کارکنان و حضور حداقلی در محل کار در مقاطع مختلف از جمله اقداماتی است که با

 
همکاري بخش هاي مختلف شرکت به نحو شایسته اي انجام شد و همچنان ادامه دارد. 

وي افزود: هیأت مدیره بیمه آسیا از هیچ تلاشی براي حمایت از همکاران خود چه در شرایط شیوع ویروس کرونا و چه در شرایط
سخت اقتصادي دریغ نکرده است و همچنان به این راهبرد ادامه می دهد و باور دارد که نیروي انسانی اصلی ترین سرمایه شرکت

 
است. 

 
بیمه مرکزي در اطلاعیه اي اعلام کرد: 

 
وظیفه بیمه مرکزي، تعیین هیات مدیره شرکتهاي بیمه نیست 

وظیفه بیمه مرکزي، بررسی صلاحیت اعضاي هیات مدیره شرکت هاي بیمه اي بوده و این مجموعه در تعیین این افراد دخالتی ندارد.
بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران در اطلاعیه اي اعلام کرد: یکی از سیاست هاي تعیین شده سال جاري در راستاي تحقق شعار
«تولید، پشتیبانی ها و مانع زداییها» تسریع و سهولت در خدمت رسانی به ذینفعان و به حداقل رساندن میزان پاسخگویی به تقاضاها
و مطالبات رسیده ازطرف مردم و شرکت هاي بیمه است، در همین راستا یکی از این وظایف اعلام احراز و یا عدم احراز تقاضاهاي
دریافتی براي تصدي مدیران کلیدي شرکت هاي بیمه در چارچوب آئین نامه شماره 90 شوراي عالی بیمه است، به گونه اي که با

 
برنامه ریزي صورت گرفته مدت زمان رسیدگی به درخواست ها به حداقل زمان ممکن کاهش یابد. 

بیمه مرکزي وظیفه تعیین و معرفی اعضاي هیأت مدیره شرکت ها را ندارد، بلکه تنها مطابق با قوانین و مقررات، احراز و یا عدم احراز

 
صلاحیت افراد معرفی شده را اعلام می کند. 

مطابق با بررسی هاي انجام شده، مصداق عینی و قابل اتکایی براي اثبات برخی از تخلفات اعلام شده در مطالب برخی از رسانه ها در
خصوص این شرکت وجود ندارد اما برخی از تخلفات در این شرکت اتفاق افتاده که گزارش آن بصورت مفصل تهیه شده و بطور

 
معمول در کمیته ارزیابی عملکرد مدیران کلیدي شرکت در بیمه مرکزي بررسی خواهد شد. 

میزان حقوق، مزایا و اضافه کاري هاي مدیران عامل، اعضاي هیأت مدیره، مدیران و حتی کارکنان کلیه شرکت هاي بیمه اي از طریق
مصوبات هیأت مدیره ي شرکت ها در مجامع سالانه آنها تعیین و به امضاي رئیس هیأت مدیره شرکت نیز می رسد، باتوجه به اینکه
گزارش این مجامع در نهایت به بیمه مرکزي ارسال شده و فرایندهاي عملیاتی شدن مصوبات بصورت منطقی طی می شود، مشاهده
مستندات دریافتی نشان می دهد که فارغ از میزان پرداختی اختصاص یافته، تخلف قانونی در پرداخت حقوق و مزایا به مدیران شرکت

 
بیمه سرمد صورت نگرفته است. 

 
در سفر یک روزه مدیر عامل بانک سینا به استان خراسان مطرح شد: 

 
ضرورت استفاده از خدمات متنوع بانک سینا در جهت توسعه و رونق اقتصادي 

مدیرعامل بانک سینا در سفر به استان خراسان که به همراه جمعی از معاونین بانک صورت گرفت، به استفاده از ظرفیت هاي بانک در
جهت کمک به تقویت تولید داخلی و توسعه اشتغال در راستاي تحقق شعار سال مبنی بر تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها تاکید

 
کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک سینا، دکتر ایمانی در این سفر با اشاره به وجود مضجع و مرقد مطهر امام رضا(ع) در مشهد مقدس و
حضور خیل زائران آن امام همام بر استفاده از ظرفیت هاي اقتصادي، تجاري و گردشگري استان خراسان رضوي تاکید کرد و اظهار



داشت: اولویت بانک سینا در حوزه تخصیص منابع در سال جاري، تلاش در جهت اشتغالزایی و رفع موانع تولید است و باید از ظرفیت
ها و خدمات بانک به ویژه در حوزه تسهیلات براي تحقق این مهم که منجر به ارز آوري و رشد اقتصادي می شود، استفاده
کرد.مدیرعامل بانک سینا ظرفیت این بانک در بخش محصولات را مطلوب ارزیابی کرد و گفت: نیروي انسانی کارآمد، متخصص و
باانگیزه در کنار ظرفیتها و خدمات مطلوب به ویژه در حوزه هاي اعتباري، امتیازي مهم در مسیر ارتقاء جایگاه بانک و افزایش سهم

 
بازار است. 

دکتر ایمانی تاکید کرد: بانک سینا با ارائه تسهیلات و خدمات نوین بانکی همواره در پله نخست خدمت رسانی ایستاده و با تامین مالی
طرح ها به ویژه بنگاه هاي مولد و تولیدي در مسیر رونق اقتصادي کشور گام برداشته است.وي ضمن قدردانی از زحمات همکاران در
جهت تحقق اهداف بانک و سیاست هاي اتخاذ شده، اعلام کرد: با تمرکز تلاش ها و اقدامات همکاران براي کاهش مطالبات، افزایش
منابع و افزایش درآمدهاي غیرمشاع، می توان به نتایج مطلوبی در پیشبرد سیاست هاي راهبردي بانک دست پیدا کرد.وي تصریح
کرد: منطقه خراسان با برخورداري از زیرساخت هاي مناسب و پتانسیل بالا این قابلیت را دارد که با استفاده از امتیازات بانک عزم

 
خود را براي ارتقاء عملکرد و تحقق اهداف مورد انتظار جزم کند. 

مدیرعامل بانک سینا در حاشیه این سفر از ساختمان زائرسراي کارکنان بانک در مشهد بازدید و دستوراتی در جهت تسریع بازسازي

 
زائرسرا صادر نمود. 

 
دومین شعبه «ملی پلاس» بانک ملی ایران افتتاح شد 

امروز با حضورمدیرعامل بانک ملی ایران دومین شعبه «ملی پلاس» با رویکرد بانکداري دیجیتال و مبتنی بر ارائه خدمات و مشاوره

 
هایی در امور بانکی، اقتصادي، مالیاتی، ارز و بورسی به مشتریان در تهران افتتاح شد. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتر محمدرضا حسین زاده در آیین افتتاح ملی پلاس ضمن تقدیراز خدمات و تلاش دست
اندرکاران راه اندازي این شعبه، به ایجاد طرح هاي نو و مبتکرانه در نظام بانکی متناسب با نیازهاي جامعه اشاره کرد و اظهار داشت:
«ملی پلاس» نمونه اي از این رویکرد نوین و مبتکرانه در نظام بانکی است که همه فرایندهاي بانکی در این شعبه نیز بر مبناي

 
بانکداري دیجیتال اجرا می شود. 

وي با بیان این که فضاي موجود در شعبه ملی پلاس براي تعامل بیشتر با مشتریان و ارائه مشاوره هاي بانکی، مالی و پولی ساخته
شده است، گفت: ملی پلاس در سطح ملی و بین المللی توانسته تصویر تازه اي از بانکداري دیجیتال مبتنی بر اقتصاد هوشمند را به
نمایش بگذارد.حسین زاده با بیان این که ملی پلاس نتیجه بررسی هاي صورت گرفته طی دو سال گذشته از بانک هاي بزرگ در
جهان است، افزود: بانک ملی ایران به عنوان پیشگام حوزه بانکداري دیجیتال در کشور، بازطراحی شعب فعلی را تحت عنوان ملی

 
پلاس آغاز کرده که در این شعب عملیات بانکی و ارائه خدمات، مبتنی بر بانکداري دیجیتال خواهد بود. 

وي با اشاره به این که راه اندازي شعب ملی پلاس چشم انداز تازه اي از بانکداري دیجیتال در کشور است، خاطرنشان کرد: شعب ملی
پلاس؛ مشاور محور، تکنولوژي محور و جوان محور است و در کنار ارائه خدمات ویژه مشاوره اي در حوزه هاي سرمایه گذاري، بورس و
اقتصاد خرد و کلان به مشتریان، فعالان اقتصادي، دانشجویان و استارت آپ ها، آموزش نحوه بکارگیري از تجهیزات و سامانه هاي

 
غیرحضوري را نیز ارائه می کند. 

 
محمدرضا حسین زاده با تاکید بر این که روش هاي ارتباط میان مشتري و بانک با وجود ملی پلاس به روزرسانی شده است 

، یادآورشد: در «ملی پلاس» از دریافت و پرداخت پول خبري نیست وهمه عملیات هاي بانکی از طریق سامانه هاي بانکداري

 
الکترونیک انجام می شود. 

وي در ادامه با یادآوري محصول نشان بانک به عنوان یکی از سامانه هاي بانکداري الکترونیک بانک ملی ایران افزود: نشان بانکهم نیز
نخستین شعبه دیجیتال بانک ملی ایران است که از طریق اپلیکیشن ایوا این امکان براي کاربران فراهم می شود تا در یک فضاي
دیجیتال، حضور در شعب بانک را تجربه و تمام خدمات مالی و بانکی خود را بصورت غیرحضوري و به آسانی و سهولت دریافت و

 
مدیریت کنند. 

 
وي با اشاره به این که بانک ملی ایران همواره در پیاده سازي فعالیت هاي حوزه بانکداري دیجیتال پیشتاز و الگو بوده است، 



خاطرنشان کرد: خوشحالم که امروز این شعبه با تلاش هاي همکارانم راه اندازي شد تا شاهد ارائه خدمات بانکداري دیجیتال به

 
صورت رایگان به تمامی مشتریان بانک ملی ایران باشیم. 

در این مراسم حسن مونسان معاون شعب،نصرت اله شهبازي معاون پشتیبانی و جمعی از مدیران امور و روساي ادارات کل بانک ملی
ایران به همراه اصحاب رسانه حضور داشتند، مدیرعامل بانک ملی ایران از بخش هاي مختلف شعبه نیاوران «ملی پلاس» بازدید و در

 
خصوص نحوه عملکرد دستگاه ها و سامانه هاي بانکداري الکترونیک توسط کارشناسان بانک توضیحاتی ارائه شد. 

گفتنی است: مشتریان می توانند با مراجعه به این شعبه از تمامی خدمات و امکانات سامانه هاي بانکداري دیجیتال بانک ملی ایران
ازجمله ربات آلفا، خودگردان، خودبانک، خودپرداز، کیوسک چندمنظوره، CASHLESS و VTM استفاده و با مراجعه به کارشناسان
شعبه، ضمن دریافت مشاوره هاي بانکی از فضاي کتابخانه و کافی شاپ نیز بهره مند شوند.نخستین شعبه «ملی پلاس» در محل

 
سابق شعبه فخررازي رو به روي دانشگاه تهران واقع شده و دومین شعبه در ابتداي خیابان شهید باهنر(نیاوران) تهران است. 

 
مشهد مقدس، میزبان نشست هم اندیشی طرح مهردانا 

نشست هم اندیشی طرح مهردانا با هدف بررسی و رفع مشکلات احتمالی این طرح در شهر مشهد مقدس برگزار شد.به گزارش روابط
عمومی بیمه دانا، در این نشست که با برگزاري انتخابات مجمع صنفی نمایندگان استان خراسان همراه بود، سلطانی مقیم، مدیر پروژه
قراردادهاي ویژه، خلدي، معاون امور نمایندگان، رجبی، رئیس هیات مدیره کانون انجمن هاي صنفی نمایندگان، مدیران شعب مشهد

 
و حقانی زاده سرپرست منطقه دو بیمه دانا حضور داشتند. 

در این جلسه که در محل سالن آمفی تئاتر سازمان فنی و حرفه اي مشهد برگزار شد، حسین حسینی، قائم مقام بیمه دانا بصورت
تلفنی با نمایندگان سخن گفت و با تاکید بر ضرورت حضور جدي در بحث انتخابات مجمع صنفی نمایندگان، تعامل و همدلی را
راهکار مناسبی براي تقویت و رشد فعالیت هاي بیمه اي برشمرد.وي، پیگیري مطالبات و در عین حال حقوق نمایندگان را یادآور شد
و با قدردانی از تلاش ها و خدمات ارائه شده در طرح مهردانا، خواستار افزایش تلاش ها براي رسیدن به اهداف تعیین شده تا پایان
سال جاري شد .ابوالفضل حقانی زاده سرپرست منطقه دو، در این نشست، ضمن خوش آمدگویی به حضار، به اهمیت برگزاري
انتخابات مجمع صنفی نمایندگان استان خراسان اشاره کرد و سپس به بررسی و ارزیابی طرح مهردانا، مزایا، استفاده بهینه از آن براي
جذب سایر رشته ها و فرصت ها و چالش هاي احتمالی پیش روي این طرح پرداخت .سلطانی مقیم، مدیر پروژه قراردادهاي ویژه نیز
در این نشست، طی سخنانی با قدردانی از تلاش هاي انجام شده در شبکه فروش براي ارائه طرح مهردانا و جذب پرتفوي هاي قابل
ملاحظه، به روش هاي نوین و مدرن بازاریابی در عصر حاضر اشاره کرد و با تاکید بر ضرورت بهره گیري از دانش روز بیمه اي، عرضه و
فروش بیمه هاي خرد را در بازار رقابتی امروز یادآور شد.وي همچنین از نمایندگان و شبکه فروش خواست تلاش خود را براي جذب
پرتفوي سایر رشته هاي بیمه اي افزایش دهند. در پایان این نشست، جلسه پرسش و پاسخ برگزار شد و مسوولان حاضر در جلسه، به

 
سوالات مختلف نمایندگان پاسخ دادند. 

 
مدیرعامل بیمه تعاون: باید فرهنگ گسترش بیمه هاي زندگی نهادینه شود 

یکی از عقب ماندگی هاي ما در صنعت بیمه بحث عدم گسترش بیمه هاي زندگی در سطح جامعه است. البته خوشبختانه در 10 سال
اخیر بیمه هاي زندگی رشد قابل قبولی داشته اند. یونس مظلومی مدیرعامل بیمه تعاون از ضرورت گسترش فرهنگ بیمه هاي زندگی
و جبران عقب ماندگی صنعت بیمه در این رشته بیمه اي سخن گفت.بر اساس گزارش روابط عمومی بیمه تعاون، ، مدیرعامل شرکت
با اشاره به رشته بیمه هاي زندگی اظهار داشت: حدود هزار نماینده بیمه تعاون در کل کشور فعال هستند، که نسبت بالاتر آنها
نمایندگی عمومی و فعال در زمینه فروش کلیه رشته هاي بیمه اي هستند و تعدادي نیز به صورت خاص در بخش بیمه هاي زندگی
فعالیت می کنند.وي افزود: البته امروز بیمه زندگی بیمه تعاون (عمر و سرمایه گذاري) هدف جدیدي است که براي رسیدن به حداقل
متوسط صنعت روي آن سرمایه گذاري کرده ایم اما تمرکز انحصاري روي یک محصول نداریم.مدیرعامل بیمه تعاون در ادامه گفت:
یکی از عقب ماندگی هاي ما در صنعت بیمه بحث عدم گسترش بیمه هاي زندگی در سطح جامعه است. البته خوشبختانه در 10 سال
اخیر بیمه هاي زندگی رشد قابل قبولی داشته اند.مظلومی تأکید کرد: بیمه هاي زندگی هم اکنون حیات و ممات فرد را تحت پوشش



قرار می دهد به شکلی که فرد با خرید این بیمه نامه و پرداخت حق بیمه اگر در پایان قرارداد در قید حیات باشد مبلغ خوبی را که به
عنوان سرمایه برایشان جمع آوري شده به صورت یکجا دریافت کرده و اگر بیمه شده در قید حیات نباشد و یا از کار افتاده باشد تمام
سرمایه به خانواده وي پرداخت می شود.وي اضافه کرد: علاوه بر این بیمه زندگی شرکت بیمه تعاون، بیماري کرونا، آتش سوزي منزل
و بیماري هاي خاص را نیز تحت پوشش قرار می دهد.مدیرعامل بیمه تعاون ادامه داد: خوشبختانه استقبال از بیمه زندگی به عنوان
یکی محصولات بیمه تعاون خیلی خوب بوده و سودي که بیمه گذاران دریافت می کنند و همچنین پوشش هاي این بیمه باعث
استقبال خوبی از سوي بیمه گذاران شده است. در طی این سالها ما سالانه به صورت میانگین بیش از 23 درصد سود پرداخت کردیم

که بالاتر از سود بانک ها است و افراد ضمن آنکه هر سال این سود را از ما می گیرند شامل پوشش هاي بیمه اي نیز هستند.



فعالیت 1760 بانوي سرپرست خانوار در تولید فرش دستباف
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فعالیت 1760 بانوي سرپرست خانوار در تولید فرش دستباف 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) در همدان با بیان اینکه 55 درصد سرپرستان خانوار زنان هستند گفت:یک

 
هزار و 760 نفر از زنان سرپرست خانوار در تولید فرش فعال هستند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) در همدان با بیان اینکه 55 درصد سرپرستان خانوار زنان هستند گفت:یک

 
هزار و 760 نفر از زنان سرپرست خانوار در تولید فرش فعال هستند. 

به گزارش تابناك همدان، شهرام عابدي با بیان اینکه در حال حاضر 55 درصد از سرپرستان خانواده هاي زیر پوشش کمیته امداد

 
استان، بانوان هستند اظهار کرد: این بانوان سرپرستی 32 هزار خانواده را بر عهده دارند. 

وي با بیان اینکه یک هزار و 760 نفر از زنان سرپرست خانواده مشترك طرح قالیبافی بوده و داراي دار فعال هستند ادامه داد: فرش
هاي بافته شده مددجویان زیر پوشش حمایت کمیته امداد امام خمینی (ره) استان در سال گذشته به مبلغ 4 میلیارد و 567 میلیون

 
تومان به فروش رسید. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) در همدان بیان کرد: کمیته امداد با شناسایی طرح هاي روز و مورد نیاز
بازار، تأمین مواد اولیه مرغوب و مناسب، نظارت بر اجراي طرح هاي قالی بافی مددجویان و فروش فرش هاي تولیدي آن ها در خارج

 
از استان با قیمت بالاتر، تلاش کرده بیشترین سود را نصیب مددجویان بافنده زیر پوشش حمایت کند. 

وي خاطرنشان کرد: طبق برنامه ریزي انجام گرفته توسط حوزه خودکفایی امداد و ضمن برگزاري جلسه استعدادسنجی و مشاوره
شغلی به صورت چهره به چهره، متقاضیان بافت فرش براي طی مراحل اداري و تکمیل پرونده به کارشناس خودکفایی (فرش) معرفی

 
می شوند. 

عابدي یادآور شد: پس از معرفی، در مرحله بافت فرش استادکار ناظر به صورت منظم (ماهیانه) بر روند بافت نظارت کرده و در پایان
ضمن ارزیابی و قیمت گزاري، فرش تولیدي به بالاترین قیمت توسط شرکت صنعت آفرینان امداد خریداري و وجه آن پس از کسر وام

 
اعطایی، به حساب مددجو واریز می شود. 

وي از تولید فرش دستباف توسط زنان سرپرست خانوار خبر داد و گفت: سال گذشته 633 تخته فرش دستباف به مساحت یک هزار و

 
561 مترمربع تولید شد. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) در همدان با تاکید به اینکه قالی بافی در استان مزیت اصلی محسوب می
شود عنوان کرد: تمرکز حوزه اشتغال این نهاد بر ارتقاي شاخص هاي تولید فرش از جمله به بافی فرش، شناسنامه دار کردن تولیدات



فرش، تهیه استاندارد فرش تولیدي، تهیه نقشه ویژه براي مددجویان، برگزاري کلاس هاي آموزشی و تمرکز روي مواد اولیه تهیه شده
است.



آزمایش سل و بروسلوز دام در قم 30 درصد رشد کرد
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آزمایش سل و بروسلوز دام در قم 30 درصد رشد کرد 

مدیرکل دامپزشکی قم با اشاره به برخی اقدام هاي صورت گرفته به منظور پیشگیري از شیوع بیماري هاي مشترك انسان و دام در
این استان گفت: در سه ماهه نخست امسال بر روي بیش از هشت هزار راس دام آزمایش بیماري سل و بروسلوز انجام شد که در

 
مقایسه با سال گذشته بیش از 30 درصد افزایش پیدا کرده است. 

به گزارش تابناك قم، مهدي رفیعی محمدي روز شنبه در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: دامپزشکی قم اقدام هاي مختلفی را

 
در خصوص پیشگیري از بیماري هاي مشترك انسان و دام انجام داده که بخشی از آن ها در قالب واکسیناسیون است. 

 
وي افزود: واکسیناسیون بیماري تب مالت را براي گوسفند و بز و همچنین بره هاي جوان هر سه یا 6 ماه انجام می دهیم. 

رفیعی محمدي با اشاره به واکسیناسیون جمعیت گاوي گوسفندي استان در برابر بیماري بروسلوز بیان داشت: آزمایش بیماري هاي
بروسلوز و سل در تمام گاوداري هاي صنعتی و نیمه صنعتی هر سه ماه یک بار صورت می گیرد و گاوهاي مبتلا به سل و تب مالت

 
نیز شناسایی، و از چرخه مصرف و تولید خارج می شوند. 

مدیرکل دامپزشکی قم واکسیناسیون هاري را به عنوان یکی دیگر از اقدام ها جهت پیشگیري از شیوع بیماري هاي مشترك انسان و
دام مورد توجه قرار داد و گفت: در سه ماه نخست سال جاري به 825 قلاده سگ در استان واکسین هاري تزریق شد که نسبت به

 
سال گذشته افزایش داشته است. 

وي با اشاره به انجام آزمایش سل و بروسلوز بر روي بیش از هشت هزار راس دام یادآور شد: در مقایسه با سال گذشته ییش از 30
درصد افزایش عملکرد آزمایش سل و بروسلوز داشتیم، و مایه کوبی بروسلوز نیز که اکنون در فصل آن قرار داریم، براي بره و بزغاله

 
شروع شده که نسبت به پارسال بالغ بر 20 درصد عملکردمان رشد یافته است. 

مدیرکل دامپزشکی قم نظارت بر کشتارگاه ها را نیز از اقدام هاي دامپزشکی براي جلوگیري از بیماري هاي مشترك انسان و دام ذکر
کرد و گفت: تمام دام هایی که کشتار می شوند توسط دامپزشکی مورد نظارت قرار می گیرند و قسمت هاي آلوده از چرخه مصرف

 
خارج می شود. 

وي با تاکید بر نظارت گسترده و کامل دامپزشکی بر فرآورده هاي خام دامی موجود در سطح شهر از زنجیره حمل و نقل تا عرضه
تصریح کرد: سمپاشی و ضدعفونی اماکن دامی و آموزش دامداران به شیوه هاي مختلف نیز از جمله اقدام هاي پیشگیرانه از بیماري

 
هاي مشترك انسان و دام به شمار می آید. 

وي اضافه کرد: یکی از اقدام هایی که انجام می شود نیز آزمایش مشمشه در باشگاه هاي سوارکاري است که در سه ماهه آغازین

 
امسال بیش از 60 راس اسب را آزمایش مشمشه کردیم و اکنون نیز موردي از این بیماري در قم نداریم. 



رفیعی محمدي در بخش دیگري از سخنان خود با ارائه گزارشی از عملکرد دامپزشکی قم در سال 99 خاطرنشان کرد: در سال گذشته

 
براي نخستین بار 12 کار جدید را در استان انجام دادیم که به صورت کتابچه آماده شد. 

وي با اشاره به 55 موفقیت عمده در حوزه دامپزشکی استان افزود: نرخ اشتغال زایی دامپزشکی استان در سال گذشته نسبت به سال

 
قبل از آن 29 درصد رشد کرد. 

وي با یادآوري کسب رتبه برتر جشنواره شهید رجایی از سوي اداره کل دامپزشکی قم گفت: دامپزشکی قم همچنین رتبه نخست
کارگروه تولیدي این استان را از آنِ خود نمود و در سطح اداره کل هاي دامپزشکی کشور نیز رتبه سوم کشوري جشنواره شهید

 
رجایی را کسب کرد. 

وي انتخاب دامپزشکی قم به عنوان دستگاه برتر در زمینه مدیریت سبز و دریافت لوح تقدیر از اداره کل حفاظت محیط زیست را نیز
مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: بسیاري از بیماري هاي دامی از جمله تب برفکی کاهش قابل توجهی داشت که 28 درصد تب

 
برفکی گاوي، 24 درصد تب برفکی گوسفندي و 22 درصد نیز بیماري راکتورهاي سل گاوي نسبت به سال 98 کاهش داشت. 

وي با اشاره به حجم عملیات واکسیناسیون رایگان دامی در استان گفت: برغم گران شدن واکسن، پنج درصد حجم عملیات مایه کوبی

 
داشتیم. 

مدیرکل دامپزشکی قم اضافه کرد: یکی از موفقیت هاي بسیار خوبی که سال گذشته به دست آمد این بود که 91 درصد دام هایی که

 
از استان هاي دیگر به قم حمل شدند، با گواهی حمل بودند. 

وي افزود: سال گذشته آزمایشگاه پی.سی .آر یا مولوکولی دامپزشکی قم براي تشخیص آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان فعال شد و در

 
حال حاضر تمام نمونه برداري مربوط به این بیماري در داخل استان انجام می شود و مورد تایید سازمان دامپزشکی کشور است. 

وي همچنین معرفی 89 میلیارد ریال تسهیلات به بخش خصوصی را از دیگر اقدام هاي سال 99 دامپزشکی قم برشمرد و بیان کرد: از

 
تسهیلاتی که در اختیار بود براي توسعه فعالیت هاي بخش خصوصی استفاده شد. 

وي بیان کرد: 2 مرحله واکسیناسیون طیور روستایی را نیز انجام دادیم که به صورت کاملا رایگان انجام شد.



بهره برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغالزایی افراد تحت پوشش بهزیستی و

انعقاد تفاهمنامه ایجاد شغل براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/04/12

رئیس سازمان بهزیستی کشور در آئین بهره برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغالزایی معلولین و افراد تحت پوشش بهزیستی
و انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور، گفت: اعتبارات سازمان

بهزیستی کشور در سال 1400 با حمایت دولت و مجلس شوراي اسلامی به 3 هزار ...

رئیس سازمان بهزیستی کشور در آئین بهره برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغالزایی معلولین و افراد تحت پوشش بهزیستی و
انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور، گفت: اعتبارات سازمان بهزیستی

 
کشور در سال 1400 با حمایت دولت و مجلس شوراي اسلامی به 3 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. 

 
 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل، آئین بهره برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغالزایی معلولین و افراد
تحت پوشش بهزیستی و انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور به عنوان
آغاز رویداد«حرکت با برکت» با هدف سرمایه گذاري در ایده هاي کارآفرینی معلولین با حضور «وحید قبادي دانا» رئیس سازمان
بهزیستی کشور، «امیرحسین مدنی» مدیرعامل بنیاد برکت و «محمد جعفریان» مدیرکل اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام برگزار

 
شد. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور ضمن قدردانی از دو مجموعه براي توجه ویژه به جامعه هدف بهزیستی، گفت: خرسندیم که اکنون
شاهد اجرایی شدن یکهزار و صد پروژه اشتغالزایی براي افراد داراي معلولیت و جامعه هدف در سراسر کشور هستیم که باعث ایجاد
اشتغال براي حداقل 3 هزار و 300 نفر از این افراد شده و بالغ بر یکصد میلیارد تومان تسهیلات و شرایط مناسبی ایجاد شده تا

 
سرمایه گذاري صورت گیرد براي اینکه این اشتغال هاي خرد در سراسر کشور شکل بگیرد. 

 
با سرمایه گذاري بالغ بر 270 میلیارد تومان براي حدود 6 هزار نفر از جامعه هدف اشتغالزایی شد 

وي با بیان اینکه این مهم زمینه شکل گیري 2 هزار طرح جدید اشتغالزایی را با همکاري نزدیک بنیاد برکت و سازمان بهزیستی
کشور در سال 1400 رقم خواهد زد، ادامه داد: بطوري که با سرمایه گذاري بالغ بر 270 میلیارد تومان اشتغالزایی براي حدود 6 هزار



 
نفر از افراد داراي معلولیت و جامعه هدف ایجاد می شود. 

به گفته قبادي دانا، مدل خوب تسهیلگري که تسهیلگران با شبکه 800 نفري بنیاد برکت در سطح کشور ایجاد کردند می تواند زمینه

 
اي را ایجاد کند که جامعه هدفی که تمایل به فعالیت و اشتغال دارند جذب کارآفرینی هاي خرد و متوسط در سطح کشور شوند. 

 
بهره مندي بیش از 40 هزار نفر از تسهیلات یکهزار و 750 میلیارد تومانی 

رئیس سازمان بهزیستی کشور یکی از زمینه هاي فعالیت بهزیستی ایجاد توانمندي و توانمندسازي جامعه هدف برشمرد و عنوان کرد:
در سال 1399 از محل بند ب تبصره 16، یکهزار و 750 میلیارد تومان تسهیلات در اختیار جامعه هدف بهزیستی قرار داده شد که

 
بیش از 40 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند و مشغول به کار شدند. 

وي، ادامه داد: همچنین در ارتباط با ایجاد شرایط مناسب و مشوق هاي دیگر براي اشتغال از محل بیمه ها در ارتباط با پرداخت حق
بیمه سهم کارفرمایی و خویش فرمایی در سال 1399 بالغ بر 16 هزار نفر از این تسهیلات بهره مند شدند و مشوق ها براي آنها

 
پرداخت شده است. 

 
بیش از 22 هزار نفر از مددجویان سازمان بهزیستی کشور در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی مشغول تحصیل هستند 

قبادي دانا با بیان اینکه بیش از 22 هزار نفر از مددجویان سازمان بهزیستی کشور در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی مشغول تحصیل
هستند، گفت: هزینه هاي تحصیل این افراد به صورت کامل از طرف بهزیستی تقبل می شود و همچنین زمینه اشتغال را براي فارغ
التحصیلان فراهم کردیم بطوري که در بحث حرفه آموزي در تعامل با سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي لازم را کسب کردند که با

 
زمینه سازي مناسب می توانند اشتغال پایدار و موثر را داشته باشند. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه مفتخریم در سال تولید، رفع موانع و پشتیبانی از تولید را در دستور کار خود داریم از
ستاد اجرایی فرمان امام و بنیاد برکت که زمینه هاي لازم را فراهم کردند قدردانی کرد و گفت: امیدواریم امروز فتح بابی براي
همکاري بیشتر و جهشی در ایجاد اشتغال براي افراد داراي معلولیت، زنان سرپرست خانوار و معتادان بهبودیافته و ... باشد تا بتوانیم

 
افرادي که تحت پوشش نهادهاي حمایتی قرار دارند مستقل شوند و زندگی با منزلت اجتماعی داشته باشند. 

 
انعقاد تفاهمنامه با بنیاد برکت زمینه ساز اشتغال براي 300 هزار نفر از جامعه هدف بهزیستی خواهد شد 

وي در ادامه با بیان اینکه اعتبارات سازمان بهزیستی کشور در سال 1400 در بند ب تبصره 16 با حمایت دولت و مجلس شوراي
اسلامی به 3 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است، ادامه داد: با جذب مناسب منابع گام موثري در راستاي توانمندسازي جامعه هدف

 
برخواهیم داشت. 

قبادي دانا با اشاره به انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور، تصریح کرد: این مهم زمینه
ساز اشتغال براي 300 هزار نفر از جامعه هدف بهزیستی خواهد بود؛ این در حالی است که در سال 99 تعهد ما براي اشتغال 56 هزار

 
شغل بود که بحمداالله با حرکت جهادي توانستیم 60 هزار شغل ایجاد کنیم. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه هم افزایی دستگاه هاي مختلف برکات بسیاري ایجاد می کند، در پایان یادآور شد: مقام



معظم رهبري در سالروز جهانی افراد داراي معلولیت فرمودند که مسئولیت امور معلولین فقط سازمان بهزیستی نیست بلکه همه
دستگاه ها و نهادهاي انقلابی موطف اند شرایط را براي افراد داراي معلولیت تسریع کنند که این فرمایش پیاده سازي شد بطوري که
به همت جوانان انقلابی، متخصص و جهادي شرایطی فراهم شده است که مردم ایران بالاخص خانواده هایی که نیاز بیشتر دارند به

 
رفاه دست پیدا کنند. 

یادآوري می شود؛ در ابتداي این مراسم در ارتباط برخط با لرستان، ایلام، بوشهر و فارس از طرح هاي اشتغالزایی بهره برداري شد و
در پایان تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با حضور «وحید قبادي دانا» سازمان بهزیستی کشورو «امیرحسین مدنی»

 
مدیرعامل بنیاد برکت امضاء شد. 



ایجاد 9300 شغل ویژه معلولان به همت بنیاد برکت

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/04/12

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام با اشاره به راه اندازي 3 هزار و 300 شغل براي معلولین، از ایجاد 6 هزار شغل

 
جدید در سال جاري خبرداد. 

آیین بهره برداري از یک هزار و 100 طرح اشتغالزایی برکت ویژه معلولین و انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با
همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و سازمان بهزیستی کشور و آغاز رویداد «حرکت با برکت» با هدف سرمایه گذاري در
ایده هاي کارآفرینی معلولین برگزار شد. مدیرعامل بنیاد برکت در این مراسم با اشاره به بهره برداري از یک هزار و 300 طرح
اشتغالزایی ویژه معلولین گفت: افتتاح این تعداد طرح اشتغالزایی اجتماع محور ایجاد 3 هزار و 300 فرصت شغلی را براي معلولین

 
سراسر کشور به دنبال داشته است. 

امیرحسین مدنی تصریح کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي یک هزار و 100 طرح اشتغالزایی اجتماع محور ویژه معلولین
یک هزار میلیارد ریال است. همچنین 400 طرح ثبت شده جدید نیز در دست بررسی است. وي با تأکید بر حمایت از اشتغال خانواده
هاي تحت پوشش سازمان بهزیستی ادامه داد: براي سال جاري نیز اجراي 2 هزار طرح اشتغالزایی اجتماع محور در روستا هاي 350
شهرستان هدف بنیاد برکت براي حمایت از خانواده هاي تحت پوشش سازمان بهزیستی هدف گذاري شده است. به گفته مدیرعامل
بنیاد برکت، اولویت این طرح ها ایجاد اشتغال براي معلولین و خانواده هاي داراي عضو معلول است. مدنی خاطرنشان کرد: اجراي این

 
2 هزار طرح اشتغالزایی اجتماع محور باعث ایجاد 6 هزار فرصت شغلی براي معلولین و خانواده هاي داراي عضو معلول خواهد شد. 

 
وي افزود: براي تحقق این تعداد فرصت شغلی 2 هزار و 700 میلیارد ریال سرمایه گذاري در مناطق روستایی کشور انجام می شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده براي معلولین اظهار داشت: دامپروري، خدمات فنی، پرورش دام سنگین،
تولید کیف و کفش و پوشاك، صنایع دستی تولید فرش دستباف و پرورش طیور بیشترین سهم را از مشاغل بنیاد برکت به خود
اختصاص می دهند. مدنی با تأکید بر حمایت ویژه از اقشار خاص اجتماعی در سال جاري گفت: بنیاد برکت امسال راه اندازي 70 هزار
طرح اشتغالزایی اجتماع محور منجربه ایجاد 210 هزار شغل خرد و خانگی را در دستور کار دارد که 20 هزار طرح از این تعداد، به
اقشار آسیب پذیر اجتماعی از جمله زنان سرپرست خانوار، کولبران، سوخت بران، خانواده هاي شهدا و ایثارگران، خانواده هاي

 
زندانیان، معلولین و خانواده هاي داراي معلول، سربازان و خانواده هاي کودکان بازمانده از تحصیل تعلق دارد. 

وي از آغاز رویداد «حرکت با برکت» خبرداد و افزود: بنیاد برکت این رویداد را با هدف سرمایه گذاري در ایده هاي کارآفرینی معلولین

 
و اشتغالزایی براي این قشر برگزار می کند. 

مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: معلولینی که متقاضی اشتغال هستند می توانند براي ثبت نام و کسب اطلاعات بیشتر در مورد
رویداد «حرکت با برکت» به اپلیکیشن برکت به نشانی app. barkat. ir مراجعه یا کد #8900 را شماره گیري کنند. رئیس
سازمان بهزیستی کشور هم در این مراسم با اشاره به خدمات و فعالیت هاي بنیاد برکت گفت: همکاري هاي بیشتر میان بنیاد برکت و

 
سازمان بهزیستی می تواند به نتایج بهتري خصوصاً در حوزه اشتغالزایی منجر شود. 

وحید قبادي دانا افزود: این اشتغالزایی به خصوص براي اقشار خاصی که پس از یک دوره سخت، به آغوش خانواده و جامعه برگشته
اند اهمیت مضاعفی دارد. در پایان این مراسم، تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان
امام و سازمان بهزیستی کشور توسط امیرحسین مدنی و وحید قبادي دانا به امضا رسید. همچنین با برقراري ارتباط زنده ویدیویی با

چهار استان لرستان، ایلام، بوشهر و فارس طرح هاي اشتغالزایی برکت ویژه معلولین در این استان ها افتتاح شد.



ایجاد 9300 شغل ویژه معلولان به همت بنیاد برکت

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/04/12

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام با اشاره به راه اندازي 3 هزار و 300 شغل براي معلولین، از ایجاد 6 هزار شغل
جدید در سال جاري خبرداد.

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام با اشاره به راه اندازي 3 هزار و 300 شغل براي معلولین، از ایجاد 6 هزار شغل

 
جدید در سال جاري خبرداد. 

آیین بهره برداري از یک هزار و 100 طرح اشتغالزایی برکت ویژه معلولین و انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با
همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و سازمان بهزیستی کشور و آغاز رویداد «حرکت با برکت» با هدف سرمایه گذاري در
ایده هاي کارآفرینی معلولین برگزار شد. مدیرعامل بنیاد برکت در این مراسم با اشاره به بهره برداري از یک هزار و 300 طرح
اشتغالزایی ویژه معلولین گفت: افتتاح این تعداد طرح اشتغالزایی اجتماع محور ایجاد 3 هزار و 300 فرصت شغلی را براي معلولین

 
سراسر کشور به دنبال داشته است. 

امیرحسین مدنی تصریح کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي یک هزار و 100 طرح اشتغالزایی اجتماع محور ویژه معلولین
یک هزار میلیارد ریال است. همچنین 400 طرح ثبت شده جدید نیز در دست بررسی است. وي با تأکید بر حمایت از اشتغال خانواده
هاي تحت پوشش سازمان بهزیستی ادامه داد: براي سال جاري نیز اجراي 2 هزار طرح اشتغالزایی اجتماع محور در روستا هاي 350
شهرستان هدف بنیاد برکت براي حمایت از خانواده هاي تحت پوشش سازمان بهزیستی هدف گذاري شده است. به گفته مدیرعامل
بنیاد برکت، اولویت این طرح ها ایجاد اشتغال براي معلولین و خانواده هاي داراي عضو معلول است. مدنی خاطرنشان کرد: اجراي این

 
2 هزار طرح اشتغالزایی اجتماع محور باعث ایجاد 6 هزار فرصت شغلی براي معلولین و خانواده هاي داراي عضو معلول خواهد شد. 

 
وي افزود: براي تحقق این تعداد فرصت شغلی 2 هزار و 700 میلیارد ریال سرمایه گذاري در مناطق روستایی کشور انجام می شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده براي معلولین اظهار داشت: دامپروري، خدمات فنی، پرورش دام سنگین،
تولید کیف و کفش و پوشاك، صنایع دستی تولید فرش دستباف و پرورش طیور بیشترین سهم را از مشاغل بنیاد برکت به خود
اختصاص می دهند. مدنی با تأکید بر حمایت ویژه از اقشار خاص اجتماعی در سال جاري گفت: بنیاد برکت امسال راه اندازي 70 هزار
طرح اشتغالزایی اجتماع محور منجربه ایجاد 210 هزار شغل خرد و خانگی را در دستور کار دارد که 20 هزار طرح از این تعداد، به
اقشار آسیب پذیر اجتماعی از جمله زنان سرپرست خانوار، کولبران، سوخت بران، خانواده هاي شهدا و ایثارگران، خانواده هاي

 
زندانیان، معلولین و خانواده هاي داراي معلول، سربازان و خانواده هاي کودکان بازمانده از تحصیل تعلق دارد. 

وي از آغاز رویداد «حرکت با برکت» خبرداد و افزود: بنیاد برکت این رویداد را با هدف سرمایه گذاري در ایده هاي کارآفرینی معلولین

 
و اشتغالزایی براي این قشر برگزار می کند. 

مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: معلولینی که متقاضی اشتغال هستند می توانند براي ثبت نام و کسب اطلاعات بیشتر در مورد
رویداد «حرکت با برکت» به اپلیکیشن برکت به نشانی app. barkat. ir مراجعه یا کد #8900 را شماره گیري کنند. رئیس
سازمان بهزیستی کشور هم در این مراسم با اشاره به خدمات و فعالیت هاي بنیاد برکت گفت: همکاري هاي بیشتر میان بنیاد برکت و

 
سازمان بهزیستی می تواند به نتایج بهتري خصوصاً در حوزه اشتغالزایی منجر شود. 

وحید قبادي دانا افزود: این اشتغالزایی به خصوص براي اقشار خاصی که پس از یک دوره سخت، به آغوش خانواده و جامعه برگشته
اند اهمیت مضاعفی دارد. در پایان این مراسم، تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان
امام و سازمان بهزیستی کشور توسط امیرحسین مدنی و وحید قبادي دانا به امضا رسید. همچنین با برقراري ارتباط زنده ویدیویی با

چهار استان لرستان، ایلام، بوشهر و فارس طرح هاي اشتغالزایی برکت ویژه معلولین در این استان ها افتتاح شد.





حمایت صندوق کار آفرینی امید از واحدهاي کوچک تولیدي در مناطق آزاد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/04/12

امروز شنبه (12 تیرماه) تفاهم نامه همکاري بین دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي و صندوق کارآفرینی امید
به امضاء رسید....

امروز شنبه (12 تیرماه) تفاهم نامه همکاري بین دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي و صندوق کارآفرینی امید به امضاء

 
رسید. 

به گزارش فرینا، این تفاهم نامه با هدف توسعه اشتغال و رونق تولید و حمایت از افراد توانمند و کارآفرین و ایجاد کسب وکارهاي
ارزش آفرین از طریق حمایت از پشتیبان هاي کسب و کار، شبکه هاي همکاري بین فعالان صنعت و ارتقاء زنجیره ارزش و تامین
مالی بهنگام در راستاي تحقق شعار سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدائی ها»، با حضور «حمیدرضا مؤمنی» مشاور رییس جمهور و
دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی و ویژه اقتصادي و «اصغر نوراله زاده» و «علی اصحابی» مدیرعامل و عضو هیأت مدیره

 
صندوق کار آفرینی امید به امضاء طرفین رسید. 

مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در آیین امضاي این تفاهم نامه همکاري گفت: حدود 4200 واحد

 
تولیدي ـ خدماتی در مناطق آزاد کشور وجود دارند که از این تعداد 90 درصد فعال هستند. 

حمیدرضا مومنی افزود: با توجه به شعار سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» این موضوع جدي در دستور کار دبیرخانه
شورایعالی مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی و ویژه اقتصادي قرارگرفت و در فاصله یک ماه بیش از 180 مشکل در بخش هاي مختلف
شناسایی شد؛ امروز بخش اعظمی از مشکلاتی که در مناطق آزاد وجود داشت مرتفع شده است و موفق شدیم در حوزه مانع زدایی

 
کارنامه قابل قبولی را کسب کنیم. 

مومنی با بیان اینکه یکی از ماموریت هاي جدي صندوق کار آفرینی امید، حمایت، پشتیبانی و تامین منابع مالی از واحدهاي تولیدي
کوچک است اظهار داشت: با توجه به اینکه مناطق آزاد کشور در کانون هاي جمعیتی قرار دارند و افراد بومی از توانمندي مالی
مناسبی برخوردار نیستند، ضروریست واحد پشتیبانی کننده، امکاناتی که در اختیار دارند را معرفی و عرضه کنند و ما هم پلی براي

 
این ارتباط باشیم. 

 
او ادامه داد: امیدواریم با امضاي این تفاهم نامه بتوانیم از این ظرفیت به عنوان یک الگو براي توسعه مناطق آزاد جدید استفاده کنیم. 

 
تخصیص ده میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي تولیدي مناطق آزاد 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم با بیان اینکه سقف تسهیلات پرداختی در مناطق آزاد 10 میلیارد تومان به ازاي

 
هر طرح است، گفت: به طرح هایی که کمتر از این رقم نیاز به تأمین مالی داشته باشند صندوق کارافرینی امید تسهیلات خواهد داد. 
اصغر نوراله زاده ادامه داد: میزان سرمایه گذاري در پروژه هاي مناطق آزاد بستگی به منابعی دارد که هر منطقه آزاد به عنوان آورده
در صندوق سرمایه گذاري می کند، ما نیز دو برابر آن را تأمین می کنیم تا بومیان و روستاییان هر منطقه آزاد تحت پوشش قرار

 
بگیرند. 

به گفته نوراله زاده، اجراي این تفاهم نامه دو ساله بوده و از زمان اجرایی شدن هر پروژه تا سقف سه ماه تسهیلات مربوطه پرداخت
خواهد شد. 



مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید موضوع تفاهم نامه را حمایت از تولیدکنندگان و کسب و کارهاي مستقر در مناطق آزاد عنوان کرد
و گفت: استارت آپ هاي برگزیده در جشنواره ها طرح هاي گردشگري، بوم گردي، صنایع دستی، توسعه زنجیره ارزش کسب و کار و
همچنین توانمندسازي جامعه روستایی و خانوارهاي داراي کسب و کارهاي روستایی در مناطق آزاد از این تسهیلات بهره مند خواهند

 
شد. 

گفتنی است؛ حمایت از تولیدکنندگان و کسب و کارهاي مستقر در مناطق مذکور، حمایت از راه اندازي کسب و کارهاي کوچک و
داراي مزیت رقابتی در مناطق، حمایت از استارت هاي آپ هاي برگزیده در جشنواره ها و یا رویدادهاي مرتبط با رویکرد ایجاد توسعه
محلی در مناطق، حمایت از طرح هاي گردشگري، بوم گردي و صنایع دستی با محوریت جوامع محلی، کمک به توسعه زنجیره ارزش
کسب و کارهاي فعال در مناطق پیرامونی، توانمندسازي جامعه روستایی مناطق آزاد و تقویت معیشت و اقتصاد خانواده هاي روستایی

و همچنین حمایت از کسب و کارهاي روستایی در مناطق آزاد نیز از دیگر مفاد این تفاهم نامه است.



توانمندسازي مددجویان با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه؛ پرداخت 600هزار

فقره تسهیلات اشتغالزایی

منبع: برداشت روزشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/04/12

به گزارش برداشت روز، به نقل از روابط عمومی بانک مهرایران، دکتر مرتضی اکبري در این دیدار ضمن تشکر از همکاري
هاي کمیته امداد امام خمینی (ره) اظهار داشت: این دو مجموعه به عنوان 2 بال خدمت به محرومان و نیازمندان جامعه یک

هدف را دنبال می کنند. وي افزود: کمک به نیازمندان جزء برنامه هاي مسئولیت (...)

دکتر مرتضی اکبري مدیرعامل بانک مهر ایران در دیدار با مرتضی بختیاري رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) با اشاره به
اقدامات بانک براي اشتغالزایی و توانمندسازي پایدار مددخواهان بیان داشت: بانک مهر ایران با هدف توانمندسازي دائمی نیازمندان و

 
ایجاد اشتغال پایدار در مناطق محروم تا کنون بیش از 600 هزار فقره تسهیلات اشتغالزایی پرداخت کرده است. 

به گزارش برداشت روز، به نقل از روابط عمومی بانک مهرایران،
دکتر مرتضی اکبري در این دیدار ضمن تشکر از همکاري هاي
کمیته امداد امام خمینی (ره) اظهار داشت: این دو مجموعه به
عنوان 2 بال خدمت به محرومان و نیازمندان جامعه یک هدف را

 
دنبال می کنند. 

وي افزود: کمک به نیازمندان جزء برنامه هاي مسئولیت
اجتماعی بانک مهر ایران به شمار می آید و حمایت کمیته امداد
از این بانک منجر به تقویت و گسترش خدمات و پرداخت

 
تسهیلات به اقشار کمتر برخوردار جامعه شده است. 

اکبري ادامه داد: رویکرد این بانک در سال هاي اخیر از حوزه
معیشت به سوي اشتغالزایی و ایجاد درآمد پایدار تغییر کرده است و در این راستا با همکاري سازمان هاي مردم نهاد مانند کمیته
امداد امام خمینی (ره)، بنیاد برکت، بنیاد مسکن انقلاب و سازمان بهزیستی بیش از 600هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه به ارزش

 
60هزار میلیارد ریال پرداخت شده است. 

وي افزود: تا کنون بیش از 416هزار مددخواه تحت پوشش کمیته امداد از تسهیلات قرض الحسنه بانک مهر ایران به ارزش 36هزار

 
میلیارد ریال و با هدف کمک به کارآفرینی و اشتغالزایی بهره مند شده اند. 

مدیرعامل بانک مهر ایران ادامه داد: این تسهیلات با رویکرد توسعه کشاورزي، پرورش دام سبک و همچنین گسترش صنایع مربوط به
انرژي تجدیدپذیر خورشیدي در مناطق کمتر برخوردار کشور پرداخت شده که با ایجاد درآمد پایدار براي مددخواهان، علاوه بر رفع

 
دغدغه هاي اقتصادي، بهبود وضعیت معیشتی نیازمندان را نیز به همراه خواهد داشت. 

در ادامه مرتضی بختیاري رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) با اشاره به نقش تسهیلات قرض الحسنه در توانمندسازي مددجویان
تحت پوشش این نهاد بیان داشت: بانک مهر ایران با خدمات، طرح هاي تسهیلاتی و کمک هاي بلاعوض خود حمایت هاي زیادي از

 
مددجویان داشته که جاي تقدیر و تشکر دارد. 

وي افزود: ترویج فرهنگ قرض الحسنه در جامعه به تقویت همکاري و هم افزایی مردم در تجمیع منابع قرض الحسنه کشور کمک می

 
کند و این امر سبب می شود تا نیازمندان بیشتري از این خدمات بهره مند شوند. 

رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) تصریح کرد: این بانک از سال 1396 به عنوان بانک عامل با این نهاد همکاري می کند و امسال



نیز پیش بینی می کنیم که بانک مهر ایران بیش از آنچه به عنوان تعهدات در نظر گرفته شده، به مددجویان تحت پوشش این نهاد
کمک کند.



اعتبارات سازمان بهزیستی کشور در سال 1400 به 3 هزار میلیارد تومان

افزایش یافته است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/04/12

فصل اقتصاد - رئیس سازمان بهزیستی کشور در آئین بهره برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغال زایی معلولین و افراد تحت
پوشش بهزیستی و انعقاد تفاهم نامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور،

گفت: اعتبارات سازمان بهزیستی کشور در سال 1400 با حمایت دولت و مجلس شوراي ...

فصل اقتصاد - رئیس سازمان بهزیستی کشور در آئین بهره
برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغال زایی معلولین و افراد
تحت پوشش بهزیستی و انعقاد تفاهم نامه ایجاد اشتغال
براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت و سازمان
بهزیستی کشور، گفت: اعتبارات سازمان بهزیستی کشور در
سال 1400 با حمایت دولت و مجلس شوراي اسلامی به 3

 
هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان بهزیستی کشور، آئین بهره برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغالزایی معلولین و افراد
تحت پوشش بهزیستی و انعقاد تفاهم نامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور به عنوان
آغاز رویداد«حرکت با برکت» با هدف سرمایه گذاري در ایده هاي کارآفرینی معلولین با حضور «وحید قبادي دانا» رئیس سازمان
بهزیستی کشور، «امیرحسین مدنی» مدیرعامل بنیاد برکت و «محمد جعفریان» مدیرکل اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام برگزار

 
شد. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور ضمن قدردانی از دو مجموعه براي توجه ویژه به جامعه هدف بهزیستی، گفت: خرسندیم که اکنون
شاهد اجرایی شدن یکهزار و صد پروژه اشتغالزایی براي افراد داراي معلولیت و جامعه هدف در سراسر کشور هستیم که باعث ایجاد
اشتغال براي حداقل 3 هزار و 300 نفر از این افراد شده و بالغ بر یکصد میلیارد تومان تسهیلات و شرایط مناسبی ایجاد شده تا

 
سرمایه گذاري صورت گیرد براي اینکه این اشتغال هاي خرد در سراسر کشور شکل بگیرد. 

 
با سرمایه گذاري بالغ بر 270 میلیارد تومان براي حدود 6 هزار نفر از جامعه هدف اشتغالزایی شد 

وي با بیان اینکه این مهم زمینه شکل گیري 2 هزار طرح جدید اشتغالزایی را با همکاري نزدیک بنیاد برکت و سازمان بهزیستی
کشور در سال 1400 رقم خواهد زد، ادامه داد: بطوري که با سرمایه گذاري بالغ بر 270 میلیارد تومان اشتغالزایی براي حدود 6 هزار

 
نفر از افراد داراي معلولیت و جامعه هدف ایجاد می شود. 

به گفته قبادي دانا، مدل خوب تسهیلگري که تسهیلگران با شبکه 800 نفري بنیاد برکت در سطح کشور ایجاد کردند می تواند زمینه

 
اي را ایجاد کند که جامعه هدفی که تمایل به فعالیت و اشتغال دارند جذب کارآفرینی هاي خرد و متوسط در سطح کشور شوند. 

 
بهره مندي بیش از 40 هزار نفر از تسهیلات یکهزار و 750 میلیارد تومانی 

رئیس سازمان بهزیستی کشور یکی از زمینه هاي فعالیت بهزیستی ایجاد توانمندي و توانمندسازي جامعه هدف برشمرد و عنوان کرد:
در سال 1399 از محل بند ب تبصره 16، یکهزار و 750 میلیارد تومان تسهیلات در اختیار جامعه هدف بهزیستی قرار داده شد که



 
بیش از 40 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند و مشغول به کار شدند. 

وي، ادامه داد: همچنین در ارتباط با ایجاد شرایط مناسب و مشوق هاي دیگر براي اشتغال از محل بیمه ها در ارتباط با پرداخت حق
بیمه سهم کارفرمایی و خویش فرمایی در سال 1399 بالغ بر 16 هزار نفر از این تسهیلات بهره مند شدند و مشوق ها براي آنها

 
پرداخت شده است. 

 
بیش از 22 هزار نفر از مددجویان سازمان بهزیستی کشور در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی مشغول تحصیل هستند 

قبادي دانا با بیان اینکه بیش از 22 هزار نفر از مددجویان سازمان بهزیستی کشور در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی مشغول تحصیل
هستند، گفت: هزینه هاي تحصیل این افراد به صورت کامل از طرف بهزیستی تقبل می شود و همچنین زمینه اشتغال را براي فارغ
التحصیلان فراهم کردیم بطوري که در بحث حرفه آموزي در تعامل با سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي لازم را کسب کردند که با

 
زمینه سازي مناسب می توانند اشتغال پایدار و موثر را داشته باشند. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه مفتخریم در سال تولید، رفع موانع و پشتیبانی از تولید را در دستور کار خود داریم از
ستاد اجرایی فرمان امام و بنیاد برکت که زمینه هاي لازم را فراهم کردند قدردانی کرد و گفت: امیدواریم امروز فتح بابی براي
همکاري بیشتر و جهشی در ایجاد اشتغال براي افراد داراي معلولیت، زنان سرپرست خانوار و معتادان بهبودیافته و ... باشد تا بتوانیم

 
افرادي که تحت پوشش نهادهاي حمایتی قرار دارند مستقل شوند و زندگی با منزلت اجتماعی داشته باشند. 

 
انعقاد تفاهمنامه با بنیاد برکت زمینه ساز اشتغال براي 300 هزار نفر از جامعه هدف بهزیستی خواهد شد 

وي در ادامه با بیان اینکه اعتبارات سازمان بهزیستی کشور در سال 1400 در بند ب تبصره 16 با حمایت دولت و مجلس شوراي
اسلامی به 3 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است، ادامه داد: با جذب مناسب منابع گام موثري در راستاي توانمندسازي جامعه هدف

 
برخواهیم داشت. 

قبادي دانا با اشاره به انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور، تصریح کرد: این مهم زمینه
ساز اشتغال براي 300 هزار نفر از جامعه هدف بهزیستی خواهد بود؛ این در حالی است که در سال 99 تعهد ما براي اشتغال 56 هزار

 
شغل بود که بحمداالله با حرکت جهادي توانستیم 60 هزار شغل ایجاد کنیم. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه هم افزایی دستگاه هاي مختلف برکات بسیاري ایجاد می کند، در پایان یادآور شد: مقام
معظم رهبري در سالروز جهانی افراد داراي معلولیت فرمودند که مسئولیت امور معلولین فقط سازمان بهزیستی نیست بلکه همه
دستگاه ها و نهادهاي انقلابی موطف اند شرایط را براي افراد داراي معلولیت تسریع کنند که این فرمایش پیاده سازي شد بطوري که
به همت جوانان انقلابی، متخصص و جهادي شرایطی فراهم شده است که مردم ایران بالاخص خانواده هایی که نیاز بیشتر دارند به

 
رفاه دست پیدا کنند. 

یادآوري می شود؛ در ابتداي این مراسم در ارتباط برخط با لرستان، ایلام، بوشهر و فارس از طرح هاي اشتغالزایی بهره برداري شد و
در پایان تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با حضور «وحید قبادي دانا» سازمان بهزیستی کشورو «امیرحسین مدنی»

مدیرعامل بنیاد برکت امضاء شد.



85درصد سهم خوزستان از اعتبارات صندوق توسعه براي اشتغال روستایی

جذب شد

منبع: ایرناشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/04/12

اهواز- ایرنا- معاون سرمایه گذاري، فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري با اشاره به اختصاص 1.5
میلیارد دلار اعتبار از صندوق توسعه ملی براي ایجاد فرصت هاي شغلی پایدار در مناطق روستایی کشور گفت: تاکنون 85

درصد سهم خوزستان از منابع صندوق توسعه ملی براي اشتغال روستایی جذب شده است.

اهواز- ایرنا- معاون سرمایه گذاري، فرهنگی و اجتماعی
معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري با اشاره به
اختصاص 1.5 میلیارد دلار اعتبار از صندوق توسعه ملی
براي ایجاد فرصت هاي شغلی پایدار در مناطق روستایی
کشور گفت: تاکنون 85 درصد سهم خوزستان از منابع
صندوق توسعه ملی براي اشتغال روستایی جذب شده

 
است. 

به گزارش ایرنا منوچهر رزمجو روز شنبه در نشست بررسی
مناطق محروم استان خوزستان در محل استانداري

 
خوزستان اظهارداشت: منابع مربوط به صندوق توسعه ملی با موافقت رهبري از سال 1396 به دولت اختصاص داده شد. 

وي ادامه داد: استان خوزستان تاکنون به میزان پنج هزار و 300 میلیارد ریال از منابع صندوق توسعه ملی براي ایجاد فرصت هاي

 
شغلی پایدار در روستاها را جذب کرده است. 

معاون سرمایه گذاري، فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري با بیان اینکه تداوم اجراي طرح توسعه اشتغال در
روستاهاي کشور امري ضروري است گفت: پیش بینی می شود با بازنگري هایی که صورت می گیرد، اجراي این طرح با شرایط بهتري

 
در کشور ادامه داشته باشد. 

رزمجو با تاکید بر اینکه مناطق روستایی و اشتغال ایجاد شده در اینگونه مناطق قطعا از سهم قابل توجهی در تولید برخوردار است

 
گفت: موضوع سرمایه گذاري در مناطق روستایی و محروم، اثرات قابل توجهی در حوزه توانمندي اینگونه مناطق دارد. 

وي همچنین بر بسیج امکانات کشور در مسیر ایجاد اشتغال و توسعه سرمایه گذاري ها تاکید کرد و گفت: سال گذشته مبلغ پنج هزار
میلیارد ریال اعتبار براي ایجاد اشتغال هاي خرد و کوچک در کشور اختصاص یافت که از این میزان براي استان خوزستان 190

 
میلیارد ریال بودجه درنظر گرفته شد. 

معاون سرمایه گذاري، فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري در خصوص عملکرد خوزستان به منظور جذب
این منابع مالی بیان داشت: فعالیت هاي صورت گرفته در این زمینه رضایت بخش بوده و در همین راستا، اعتبارات امسال خوزستان



 
نسبت به سال 1399 افزایش خواهد یافت. 

وي بیان داشت: به منظور ایجاد اشتغال هاي خرد و کوچک در استان خوزستان امسال مبلغ 340 میلیارد ریال اعتبار پیش بینی شده

 
که در آینده ابلاغ می شود. 

رزمجو همچنین به ضرورت استفاده از منابع در نظر گرفته شده از سوي نهادهاي مختلف در کشور به منظور ایجاد اشتغال بخصوص
در مناطق روستایی و محروم تاکید کرد و گفت: در همین راستا تفاهمنامه هایی با نهادهایی مانند بنیاد برکت و بنیاد علوم به امضا

 
رسیده است که باعث افزایش منابع مالی استان خوزستان در این رابطه شده و فرصت هاي شغلی مناسبی در استان ایجاد خواهد شد. 

وي حمایت هاي اینگونه نهادها را باعث کاهش محرومیت در کشور دانست و افزود: اولویت جذب منابع با ایجاد فرصت هاي شغلی

 
پایدار در مناطق روستایی و محروم است. 

بر اساس این گزارش، به منظور جذب سرمایه گذاري در استان خوزستان، هیات دولت با مشمول شدن 12 شهرستان ایذه، دشت
آزادگان، شادگان، شوشتر، مسجدسلیمان، باغملک، لالی، گتوند، اندیکا، هفتگل، هویزه و حمیدیه از ظرفیت هاي بند "پ" ماده 32

 
قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه اي کشور موافقت کرده است. 

بر اساس جزء سه بند "پ" ماده 32 قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه اي کشور معافیت مالیاتی واحدهاي صنعتی، معدنی و

 
خدماتی در مناطق غیربرخوردار از اشتغال را به میزان معافیت هاي منظور شده در مناطق آزاد تجاري- صنعتی اعمال می شود. 

شهرستان هایی که نرخ بیکاري آنها بالاتر از میانگین نرخ بیکاري کشور است، به عنوان مناطق غیربرخوردار از اشتغال تعریف می
شوند. این مناطق با پیشنهاد سازمان برنامه وبودجه کشور و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به تصویب هیات وزیران در سال اول و

 
نیز ششم هر دهه تعیین می شود. 

 
برچسب ها 

 
- صندوق توسعه ملی 

 
- اشتغال زایی 

 
- معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري 

- خوزستان



وزیر صنعت، معدن و تجارت از معدن مس بردسکن دیدن کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/04/12

مشهد- ایرنا- وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه سفر 2 روزه خود به خراسان رضوي عصر شنبه با ورود به شهرستان
بردسکن از معدن مس نسیم شرکت کوه معدن پارس دیدن کرد.

مشهد- ایرنا- وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه سفر 2
روزه خود به خراسان رضوي عصر شنبه با ورود به
شهرستان بردسکن از معدن مس نسیم شرکت کوه معدن

 
پارس دیدن کرد. 

علیرضا رزم حسینی در راس هیاتی با ورود به این معدن و
بازدید از بخشهاي مختلف، مشکلات آن را از نزدیک

 
بررسی و نسبت به پیگیري و حل آنها قول مساعدت داد. 

رییس اداره صنعت، معدن و تجارت بردسکن نیز در این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: به دلیل استقرار معادن غنی از کانسنگ مس با

 
تیپ مانتو در منطقه درونه و انابد شهر بردسکن، این منطقه محروم به یکی از قطبهاي فرآوري مس و کاتد مس تبدیل شده است. 

شهرام طلوع فکور افزود: حمایت از معادن و واحدهاي صنایع معدنی موجود در این مناطق زمینه ساز اشتغال پایدار، محرومیت زدایی

 
و جلوگیري از مهاجرت به شهرستانهاي بزرگ استان است. 

وي ادامه داد: با توجه به وجود بیش از 19 معدن فعال با ذخیره بیش از 12 میلیون تن و استخراج سالانه 600 هزار تن زمینه اشتغال
515 نفر در این شهرستان فراهم شده که در راستاي تکمیل زنجیره تولید و جلوگیري از خام فروشی 6 واحد تولیدي فرآوري و تولید
کنسانتره مس اکسیدي و سولفیدي با سرمایه گذاري 658 میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 594 نفر در این منطقه راه اندازي شده

 
است. 

رییس اداره صنعت، معدن و تجارت بردسکن گفت: به منظور اجراي طرحهاي توسعه اي و استفاده بهینه از ذخایر معدنی مس نیاز به
تامین امکانات زیربنایی براي حمایت از سرمایه گذاریهاي جدید است که مهمترین آن احداث پست 132 کیلوولت به مسافت 40

 
کیلومتر و یک پست به منظور توسعه پست انابد با اعتبار هزار و 750 میلیارد ریال است. 

وي افزود: یکی مهمترین مشکلات معادن این شهرستان کمبود برق است که در صورت رفع آن با افزایش نوبتهاي کاري در معادن تا

 
هزار و 600 شغل در این بخش ایجاد می شود. 

 
برچسب ها 

- وزارت صنعت معدن و تجارت 



 
- انرژي برق 

 
- شرکت صنایع ملی مس ایران 

 
- علیرضا رزم حسینی 

- بردسکن



اولین شهرك فناوري هاي هوشمند دانشگاه پیام نور احداث می شود

منبع: تجهیز نیوزشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/04/12

تفاهم نامه همکاري بین دانشگاه پیام نور و یک شرکت عمرانی با هدف احداث اولین شهرك فناوري هاي هوشمند دانشگاه و
رونق کسب و کار در حوزه ICT امروز امضا شد.  به گزارش پایگاه خبري تجهیزنیوز وبه نقل ازخبرگزاري مهر، محمدرضا

زمانی رئیس دانشگاه پیام نور با عنوان اینکه احداث شهرك فناوري هاي هوشمند دانشگاه ...

اولین شهرك فناوري هاي هوشمند دانشگاه پیام نور
احداث می شود تفاهم نامه همکاري بین دانشگاه پیام نور و
یک شرکت عمرانی با هدف احداث اولین شهرك فناوري
ICT هاي هوشمند دانشگاه و رونق کسب و کار در حوزه

 
امروز امضا شد. 

 به گزارش پایگاه خبري تجهیزنیوز وبه نقل ازخبرگزاري
مهر، محمدرضا زمانی رئیس دانشگاه پیام نور با عنوان
اینکه احداث شهرك فناوري هاي هوشمند دانشگاه پیام

نور گامی در جهت رونق کسب و کار جوانان است و می تواند الگویی براي دیگر شهرها باشد، افزود: امروز اکثر کشورهاي پیشرفته

 
دنیا، با انتخاب شهرك هاي هوشمند، گام هاي بسیار موفقی در عرصه هاي علمی و اقتصادي برداشته اند. 

وي گفت: کشورهاي پیشرفته دنیا در دوران پاندمی کرونا نیز به خوبی نشان دادند که با اتکا به این شهرك هاي هوشمند و اقتصاد

 
دانش بنیان صدمه ندیده و به درستی توانستند به شرایط ایده آل بازگردند. 

رئیس دانشگاه پیام نور افزود: در شهرك هاي هوشمند، به دلیل استفاده گسترده از شبکه فناوري هاي هوشمند، دیگر محدود به
مکان خاص نخواهیم بود و با توجه به گستردگی دانشگاه پیام نور در سراسر کشور و همچنین زیرساخت هاي الکترونیکی قوي این
دانشگاه، می توانیم با احداث این شهرك فناوري هوشمند در شهر پرند، الگویی براي دیگر شهرهاي کشور بوده و بسترهاي اشتغال

 
جوانان را فراهم کنیم. 

وي اظهار داشت: شهر جدید پرند بر خلاف بسیاري از شهرهاي سنتی ایران، به دلیل زیرساخت هاي مدرن و استانداردهاي شهري می
تواند با سرعت بیشتري رشد کند و چنانچه با همکاري دانشگاه پیام نور، شرکت هاي دانش بنیان تأسیس شود، علاوه بر رشد چند

برابري، الگویی براي دیگر شهرها خواهد بود.



تاکید یونسکو بر گسترش کسب و کار شرکت هاي دانش بنیان و خلاق ایرانی &– خبرگزاري مهر

| اخبار ایران و جهان

منبع: تجهیز نیوزشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/04/12

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از معاونت علمی و فناوري، گزارش علم یونسکو که هرساله منتشر می شود و به وضعیت
علم، فناوري و توسعه کشورها می پرازد. در آخرین شماره این گزارش به طور ویژه جایگاه ایران در توسعه علم و فناوري،

رونق شرکت هاي دانش بنیان و خلاق مورد بررسی قرار گرفته است. در پانزدهمین فصل (...)

تاکید یونسکو بر گسترش کسب و کار شرکت هاي دانش
بنیان و خلاق ایرانی &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و
جهان به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از معاونت علمی و
فناوري، گزارش علم یونسکو که هرساله منتشر می شود و
به وضعیت علم، فناوري و توسعه کشورها می پرازد. در
آخرین شماره این گزارش به طور ویژه جایگاه ایران در
توسعه علم و فناوري، رونق شرکت هاي دانش بنیان و

 
خلاق مورد بررسی قرار گرفته است. 

در پانزدهمین فصل از این گزارش به پیشرفت ها و رشد کشور در حوزه هایی نظیر شرکت هاي دانش بنیان، فعالیت هاي تحقیق و

 
توسعه و گسترش مراکز نوآوري اشاره شده است. 

 
رونق شرکت هاي دانش بنیان با وجود تحریم ها 

گزارش یونسکو در سال 2021 به افزایش تعداد مراکز نوآوري، شتاب دهنده ها و مراکز رشد فناوري از سال 1394 به همراه افزایش
تقاضاي داخلی اشاره می کند؛ توسعه زیست بوم نوآوري در ایران، به رشد نمایی تعداد شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي خلاق

 
منجر شده است. 

این گزارش به ابعاد رشد زیست بوم نوآوري و فناوري در ایران پرداخته که به واکاوي آسیب ها و موانع پیش روي فعالان دانش بنیان،
خلاق و استارتاپی می پردازد. علی رغم این چالش ها، مزیت هایی هم براي ایران به وجود آمد. وضع تحریم هاي سنگین در حوزه
صادرات نفت، موجب شد ظرفیت اقتصاد دانش بنیان مورد توجه دولت قرار بگیرد. پشتیبانی دولت از شرکت هاي دانش بنیان، شرکت

 
هاي خلاق و استارتاپ ها در سال هاي اخیر افزایش یافت و رونق این کسب وکارها را به همراه داشت. 

 
متنوع شدن حوزه هاي دانش بنیان 

گزارش علم یونسکو در سال 2021 رشد چشمگیر نوآوري درون زا در 5 سال گذشته را همراه با بالندگی می داند و بیان می کند؛ در

 
سال 1394 نخستین مراکز نوآوري و شتاب دهنده ها با هدف توانمندسازي استارتاپ ها در ایران ایجاد شد. 



49 شتابدهنده با سرمایه گذاري بخش خصوصی و 113 مرکز نوآوري با مشارکت پارك هاي علم و فناوري و دانشگاه هاي بزرگ راه
اندازي شد. مراکز رشد فناور ي زمینه اشتغال در محیط دانشگاه را براي فارغ التحصیلان کارآفرین فراهم می آورد تا با راه اندازي

 
شرکت هاي خلاق به فعالیت کسب و کار بپردازند. 

 
رشد ترویج فرهنگ دانش بنیان و خلاق 

در این گزارش آمده است معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري از سال 1397 کتاب هایی با موضوع تجارب جهانی در 20 حوزه
مبتنی بر فناوري با هدف آگاه سازي کارآفرینان از فرصت هاي نوآوري در جهان، به چاپ رسانده است. این حوزه ها عبارتند از
مدیریت پسماند، کشاورزي، مدیریت آب و خشکسالی، آلودگی هوا، ورزش و سلامت جسمانی، سلامت دیجیتالی، نوآوري اجتماعی،

 
انرژي، گردشگري، بیمه، آموزش و داده کاوي. 

برخی از شرکت هاي خصوصی بزرگ سبدهاي سرمایه گذاري خود را متنوع و از سال1394 مجموعاً 20 استارتاپ را در حوزه هاي
راهبردي مانند اقتصاد دیجیتال، آب، انرژي، لیزر و فوتونیک، علوم شناختی، هوا فضا، نرم افزار، صنایع خلاق، کشاورزي و حمل و نقل

 
راه اندازي کرده اند. 

 
توانمندي بالا در تولید داروي ایران ساخت 

در این گزارش آمده است حوزه هاي فناوري زیستی و فناوري نانو از نقاط قوت پژوهش و فناوري در ایران محسوب می شوند. تا سال
1397 تعداد 524 شرکت فعال در حوزه زیست فناوري در ایران شکل گرفت و فروش محصولات نانو ایران ساخت فقط در عرض 3

 
سال 12 برابر شد. 

بر اساس پایگاه استنادي اسکوپوس در فاصله سال هاي 1391 تا 1397 تعداد مقاله هاي علمی ایران در حوزه سلامت و بهداشت تا

 
64 درصد افزایش یافت. 

از سال 1394 سهم تولیدات دارویی داخلی به سرعت افزایش یافت. بازار داخلی در سال 1397 ارزشی برابر با 4.5 میلیارد دلار داشت

 
که 70 درصد آن را شرکت هاي دارویی با مالکیت داخلی تشکیل می دادند. 

همچنین ایران تا سال 1398 موفق شد 95 درصد از داروهاي مورد نیاز بازار داخلی، شامل دو سوم از مواد فعال تشکیل دهنده این

 
داروها را تولید و در سال 1398 به 170 کشور دارو صادر کند که مقصد بخش قابل توجهی از آن اتحادیه اروپا بود. 

 
توانمندي بخش هاي دانش بنیان براي مقابله با همه گیري کووید 19 

گزارش سال 2021 یونسکو در سال 2021 به مواجهه ایران با چالش کرونا و توانمندي شرکت هاي دانش بنیان در مواجهه با این
مشکل پرداخته است. به طوري که بیان می کند در سال 1399 شیوع ویروس کووید 19، اقتصاد ایران را با چالش بزرگی مواجه کرد.

 
در حالی که ایرانیان در تدارك جشن سال نو بودند، تعداد مبتلایان مورد تایید به 30 هزار نفر رسید. 

در ابتداي سال جدید با هدف گذاري مجدد براي ظرفیت تولید تجهیزات ایمنی فردي مانند ماسک و مواد ضدعفونی کننده، گامی در



 
جهت جبران کمبودها برداشته شد. 

این گزارش همچنین از حمایت هاي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري از اقدامات شرکت هاي دانش بنیان در مقابله باکووید
19 می گوید از جمله این که اعطاي وام بدون بهره به کسب وکارها، راه اندازي پویش کرونا پلاس براي تشویق شرکت هاي خلاق به
ارائه راه کارهایی براي رفع چالش هاي کووید 19 و در نظرگرفتن مشوق هاي مالی براي کسب وکارها با هدف کمک به تولید تجهیزا
ت پزشکی از مواد ضدعفونی کننده و محافظ تا ونتیلاتور و کیت هاي تشخیصی و حتی یافتن راه هاي نوین درمان، از جمله اقدامات

 
حمایتی صورت گرفته است. 

 
بهبود محیط کسب و کار براي شرکت هاي دانش بنیان و خلاق فضاي مجازي و دیجیتال 

گزارش سال 2021 یونسکو به معرفی وضعیت ایران در حوره کسب وکارهاي دانش بنیان و خلاق دیجیتال، فضاي مجاري و فناوري
اطلاعات پرداخته است. در این گزارش آمده است که توسعه اقتصاد دیجیتال با ظهور شرکت هاي خلاق، حمایت هاي متنوع دولت

 
فناوري هاي دیجیتال، تحولی کلیدي در حوزه فناوري ها نو ایجاد کرده است. 

بنا بر این گزارش، در 5 سال گذشته تعداد زیرساخت هاي برخط در زیست ایران افزایش یافته است. براي مثال برنامه هاي کاربردي

 
درخواست آنلاین سرویس خودرو، بازارهاي آنلاین و دیجیتال و پخش ویدئویی جزو مهم ترین این برنامه ها به حساب می آیند. 

همچنین یونسکو در این گزارش آورده است شیوع ویروس کووید 19، موجب رشد تقاضا براي شرکت هاي خلاق حوزه سلامت و

 
تبلیغ برنامه هاي کاربردي طراحی شده براي تلفن هاي همراه هوشمند جدید در این حوزه روي بیلبوردهاي شهري شده است. 

رشد عرضه و تقاضاي خدمات آنلاین با افزایش نفوذ اینترنت به ویژه اینترنت تلفن همراه بوده است. نفوذ اینترنت در سال 1399 به
70 درصد رسیده در حالی که در سال 1394 نفوذ اینترنت 40 درصد بود. به علاوه، دوسوم بالغ بر 65 درصد کاربران تلفن همراه در

ایران به اینترنت دسترسی دارند.



یک درصد زندانیان استان مرکزي زن هستند

منبع: خبر فوريشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/04/12

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي گفت: ورودي زندان هاي استان نسبت به سال گذشته کاهشی
است و حدود یک درصد جمعیت زندانیان استان، زن هستند.

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان
مرکزي گفت: ورودي زندان هاي استان نسبت به سال
گذشته کاهشی است و حدود یک درصد جمعیت زندانیان

 
استان، زن هستند. 

علی اسلام خواه، در نشست خبري با اصحاب رسانه با اشاره
به وضعیت زندان هاي استان مرکزي عنوان کرد: سلامت
روان در زمینه خدمات حوزه بهداشت و درمان از اهمیت
بسیاري برخوردار است به همین سبب مشاوره فردي و
گروهی انجام می شود، ضمن اینکه بخش عمده جرایم

زندانیان مربوط به اعتیاد و موارد مرتبط با مواد مخدر است به طوري که حدود 51 درصد جرایم مربوط به مواد مخدر و موارد مرتبط

 
با این حوزه است که باید اقدامات پیشگیرانه و فرهنگی مورد توجه قرار گیرد. 

وي با اشاره به اینکه استان 6 شعبه حل اختلاف دارد که به شکایت ها رسیدگی و آنها را بررسی می کند، گفت: تقریباً 218 نفر آزادي
و 748 نفر منجر به صلح و سازش (بدون پرداخت دیه) داشتیم همچنین 4 نفر از قصاص نجات پیدا کردند و 10 نفر قصاص مشروط

 
در حال پیگیري و بررسی داریم. 

 
حدود یک درصد زندانیان استان مرکزي زن هستند 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي تصریح کرد: ورودي هاي زندان نسبت به سال 99 کاهشی بوده و حدود

 
یک درصد جمعیت زندان زن هستند و ورودي زن ها در سال 1400 کمتر از سال 99 است. 

وي ادامه داد: زندانیان پس از آزادي مدتی زیر پوشش مرکز خدمات امور اجتماعی قرار می گیرند که در سال 99 تعداد 166 نفر
مراجعه کننده داشتیم که بر اساس آموزش هاي داخل زندان پیگیري هاي اشتغال آنها با پرداخت وام هاي خوداشتغالی انجام می

 
شود. 

اسلام خواه با اشاره به توزیع بسته هاي معیشتی، پیگیري براي آزادسازي زندانیان جرایم غیرعمد، خدمات مددکاري، روانشناسی،
پزشکی، کمک هاي نقدي به خانواده زندانیان، کمک هاي توانبخشی و بازدید از خانواده زندانیان گفت: در سه ماهه ابتداي امسال یک

 
میلیارد و 100 میلیون تومان به خانواده زندانیان در بخش هاي مختلف به صورت نقدي و سایر موارد کمک شده است. 



 
در حوزه اجراي احکام قضائی بالغ بر 529 نفر آزادي داشتیم 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي با اشاره به اینکه در حوزه اجراي احکام قضائی بالغ بر 529 نفر آزادي

 
داشتیم، گفت: 35 گروه جهادي در اقدامات تربیتی و اصلاحی زندان ها مشارکت داشتند و خدمات مختلفی ارائه کردند. 

وي ادامه داد: ورود گروه هاي جهادي و حمایت آنها در سازمان زندان ها اقدام جدیدي بود که بیش از 2 هزار و 390 مورد خدمات به

 
زندانیان ارائه شده است. 

اسلام خواه با بیان اینکه در بدو ورود به زندان غربالگري بیماران مزمن انجام می شود، اظهار کرد: تاکنون براي 5 هزار و 927 نفر

 
غربالگري انجام شده و در 3 ماهه نخست هزار و 145 نفر بوده و در سال گذشته هزار و 174 نفر اعزام به بیمارستان داشتیم. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي با اشاره به واکسیناسیون زندانیان گفت: دریافت واکسن آنفولانزا انجام
شده و براي بیماري به وزارت بهداشت درخواست ارسال شده است بنابراین در زمینه اقدامات پیشگیرانه در زندان مشکلی وجود ندارد

 
به طوري که همه زندان ها در زمینه سم زدایی محیط و تهویه هوا، ضدعفونی و غیره وضعیت خوبی دارند. 

وي با اشاره به آمار اشتغال زایی در استان مرکزي عنوان کرد: اقدامات مختلفی در حوزه هاي فرهنگی، تربیتی، اشتغال، حرفه آموزي،
بهداشت و درمان، قضائی و انفورماتیک به جامعه هدف و به خانواده زندانیان هم در حوزه هاي مختلف از جمله حمایت هاي قضائی،
فرهنگی، تربیتی و سایر موارد با همکاري نهادهاي فرهنگی، گروه هاي جهادي، مراکز نیکوکاري و انجمن حمایت از زندانیان انجام می

 
شود. 

 
اشتغال 53 درصدي زندانیان استان مرکزي 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي با اشاره به اینکه اولویت بعدي سازمان در زمینه اشتغال و حرفه آموزي
است، گفت: با توجه به سند تحول قضائی، امسال هدف 80 درصدي در این زمینه داریم که تاکنون حدود 53 درصد محقق شده است.

اسلام خواه افزود: 5 کارگاه اشتغال زایی راه اندازي شده که هزار و 943 نفر در حرفه آموزي با همکاري اداره کل فنی و حرفه اي،
صنایع دستی و مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي مشغول به فعالیت هستند و بالغ بر 700 نفر در بخش خصوصی خارج از زندان فعالیت

 
می کنند. 

وي بیان کرد: در زمینه اقدامات پیشگیرانه حوزه مقابله با بیماري از ابتداي شیوع این بیماري تاکنون هیچ مورد فوتی ناشی از این
بیماري نداشتیم و در سال 99 بالغ بر 33 هزار مورد ویزیت انجام شده و در سه ماه اخیر نیز این آمار به حدود 8 هزار و 300 مورد

 
رسیده است. 

 
راه اندازي سامانه حمایت از زندانیان 

اسلام خواه تصریح کرد: امسال سامانه حمایت از خانواده هاي زندانیان براي دسترسی آسان خانواده ها به خدمات راه اندازي شد تا به

 
جاي مراجعه حضوري با ورود به سامانه، ثبت نام و احراز هویت با نزدیکترین انجمن حمایت از خانواده زندانیان ارتباط برقرار کنند. 



مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي گفت: در زمینه توانمندسازي زندانیان انجمن حمایت از زندانیان با بخش
خصوصی قرارداد می بندد و از ظرفیت زندانیان داراي استعداد و تبحر استفاده می کند و با پرداخت دستمزد به زندانیان سبب افزایش

 
توان مالی فرد می شود. 

وي عنوان کرد: وضعیت خانواده زندانیان فاقد دفترچه بیمه از طریق بیمه سلامت پیگیري شده و اکنون تحت پوشش این بیمه

 
هستند اما در مجموع همه اقدامات نیازمند کمک و مساعدت خیران و نهادهاي حمایتی است زیرا این قشر بسیار نیازمند هستند. 

اسلام خواه گفت: در حوزه اقدامات تربیتی و آموزشی، آموزش کلاسیک 174 نفر، مقطع متوسطه اول 128 نفر و دوره دوم متوسطه
115 نفر و بیش از 5 هزار نفر در حوزه تربیتی و اعتقادي با محوریت آشنایی با مهارت هاي زندگی، مسائل مذهبی و تربیتی زیر

 
پوشش هستند. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي عنوان کرد: در حوزه فعالیت هاي قرآنی و استفاده از اثر قرآن در تربیت
افراد، حفظ قرآن از یک تا پنج جز 130 نفر، از 5 تا 10 جز 12 نفر و 20 جز تا همه قرآن کریم یک نفر فعالیت می کنند که به دنبال

 
این هستیم تا زندانیان از بستر قرآن به خوبی استفاده و در زندگی خود بهره مند شوند. 

وي با بیان اینکه قوه قضائیه در زمینه الکترونیک کردن خدمات و ارائه خدمات به زندانیان و خانواده هاي آنها اقدامات خوبی انجام
داده است، گفت: در همه زندان هاي استان دفتر خدمات الکترونیک تأسیس شده که ارتباط زندانی با محاکم را تسهیل و دادرسی ها

 
را تسریع می کند بنابراین بیش از 83 درصد از دادرسی ها الکترونیک است. 

 
آزادي 290 نفر از محکومان مالی در سال گذشته 

اسلام خواه با اشاره به اینکه زمینه ملاقات الکترونیکی خانواده زندانیان با زندانی برقرار شده، گفت: در سال گذشته توسط ستاد دیه
290 نفر از محکومان مالی با بدهی 65 میلیارد تومان از زندان آزاد شدند که بخشی از بدهی توسط ستاد دیه فراهم شده که 14 نفر

 
از آنها زن بودند. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي در پایان بیان کرد: در سه ماهه ابتداي امسال 67 محکوم که یک نفر زن
بوده از زندان آزاد شدند که بدهی آنها 5 میلیارد و 300 میلیون تومان بوده است که خیران و مردم استان با وجود اینکه وضعیت
اقتصادي خوبی وجود نداشت اما همکاري خوبی داشتند و در ماه مبارك رمضان امسال بالغ بر 2 میلیارد و 900 میلیون تومان کمک

کردند.



لزوم مشارکت همگانی براي مقابله مواد مخدر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/04/12

به گزارش خبرگزاري فارس از زنجان، خدابخش مرادي
نافچی عصر امروز در نشست تخصصی با منتخبین سازمان
هاي مردم نهاد، انجمن خیرین و کارآفرینان برتر اظهار
کرد: در مسیر مبارزه با مواد مخدر، قطع و پیشگیري از این
بلاي خانمان سوز 3 هزار و 800 شهید تقدیم این عرصه

 
شده است. 

معاون سیاسی، اجتماعی و فرهنگی استاندار زنجان با اشاره
به اینکه مصرف مواد مخدر انحراف بزرگی در مسیر زندگی فرد ایجاد می کند، گفت: صرف مواد مخدر به دلیل دربرگیري بالا و در

 
معرض خطر بودن همه قشرها تبدیل به یک معضل شده است. 

وي با اشاره به اینکه درگیر شدن فرد با مواد مخدر ابتدا سلامتی فرد را تهدید می کند و سپس هویت شخصی را تهدید می کند،
افزود: در نهایت کانون گرم خانواده را بشدت درگیر کرده و جامعه نیز مبتلا می شود و تاثیرات مخربی در زمینه اقتصادي، امنیتی و

 
حفظ سلامت جامعه دارد. 

مرادي نافچی با اشاره به اینکه نیاز است که مردم براي مقابله با مواد مخدر به میدان بیایند و با تشکیل سمن ها و نهادهاي مردمی به
یاري خانواده ها بشتابند، افزود: معتاد بیماري است که باید به او کمک شود و پس از بازگشت سلامتی فرد هویت او باز گردانده شده و

 
به اشتغال فرد توجه شود. 

معاون سیاسی، اجتماعی و فرهنگی استاندار زنجان افزود: گروه هاي مردم نهاد و سمن ها باید با  شفافیت فعالیت کنند و سقف شیشه
اي براي نمایش فعالیت هاي خود در زمینه هاي مالی و کاري به مردم داشته باشند تا زمینه ادامه همکاري و بقاي خود را فراهم

 
کنند. 

مدیرکل بهزیستی استان زنجان نیز در این جلسه با اشاره به اینکه 960 نفر در سال 99 از خدمات تیم هاي سیار بهزیستی بهره

 
گرفتند، گفت: 539 نفر از مرکز سرپناه شبانه (شلتر)خدمات دریافت کردند. 

محمد محمدي قیداري با اشاره به اینکه 69 نفر از بهبود یافتگان مورد حمایت بهزیستی در سال گذشته با کمک تسهیلات بهزیستی

 
مشغول به کار شدند، گفت: طبق ابلاغیه جدید معتادان پس از ترك، وام 50 میلیون تومانی می گیرند. 

وي با اشاره به اینکه زنان و مردان معتاد یک سال پس از بهبود می توانند 50 میلیون تومان وام خوداشتغالی دریافت کنند، افزود: حق



بیمه این افراد از 7 سال به 9 سال افزایش یافته است که توسط سازمان بهزیستی به کارفرمایان پرداخت می شود و واجدین شرایط

 
وام خود اشتغالی به واحد مشارکت هاي اداره کل بهزیستی مراجعه کنند. 

انتهاي پیام/73005/ق



لزوم اختصاص اعتبارات مناسب به شهرداري هاي استان ایلام

منبع: کرد پرسشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/04/12

سرویس ایلام - نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه ایلام در دیدار با معاون عمرانی وزیر کشور، اظهار کرد: مردم ایلام
شایسته خدمت هستند و امید است که که در اعتبارات عمرانی توجه ویژه اي به استان صورت گیرد.

سرویس ایلام - نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه
ایلام در دیدار با معاون عمرانی وزیر کشور، اظهار کرد:
مردم ایلام شایسته خدمت هستند و امید است که که در

 
اعتبارات عمرانی توجه ویژه اي به استان صورت گیرد. 

به گزارش خبرگزاري کردپرس، حجت الاسلام االله نور
کریمی تبار با بیان اینکه استان ایلام با وجود عقب ماندگی
هاي زیادي که دارد مردمی نجیب و عزیز دارد، افزود: 8
سال جنگ تحمیلی آسیب هاي زیادي به زیرساخت هاي
استان محروم زده است، با وجود سازندگی هایی که در
استان انجام شده است اما زیرساخت هاي استان متناسب

 
به سایر استان هاي کشور رشد نکرده است. 

وي بیان کرد: بر این اساس استان ایلام حدود 10سال نسبت به استان هاي دیگر کشور عقب ماندگی هایی دارد، سرمایه گذاري
زیادي هم در استان انجام نشده است، یکی از مشکلات استان ایلام این است که ثبات استاندار نداشته است و هر چند سال یکبار

 
استاندار این استان تغییر پیدا کرده است و بر همین اساس بر روي طرح هاي زمان بر خیلی سرمایه گذاري نشده است. 

امام جمعه ایلام یادآور شد: الان مشکل ما این استان با وجود ظرفیت ها و منابع مهم آبی، خاکی، نفت و گاز در حوزه ایجاد کارخانه

 
ها و واحدهاي صنعتی که ایجاد اشتغالزایی داشته باشند، سرمایه گذاري نشده است. 

حجت الاسلام دکتر کریمی تبار با بیان اینکه با وجود جمعیت کم استان ایلام نسبت به سایر استان ها، بیکاري یکی از مشکلات عمده
استان به شمار می رود، گفت: مشکل اشتغال در استان، مشکل چشم گیري است، یکی از تلخ ترین مواردي که بنده با آن مواجه
هستم این است که فرزندان شهید براي اشتغال به من مراجعه می کنند، بسیاري از فرزندان این استان، که به عنوان نخبه از

 
کشورهاي دیگر بري آنها دعوت نامه ارسال شده است در این استان بیکار هستند.. 

امام جمعه ایلام بیان کرد: براي حضور و مشارکت 63 درصدي اخیر مردم،، همه مسئولان پاي کار بودند و در مجموع مشارکت
حداکثري در استان با وجود همه مشکلات و گلایه ها، اتفاق افتاد و این نعمتی است که باید قدردان آن بود و بایستی تلاش کرد که

 
خدمات بهتر و بیشتري به مردم استان ارائه شود و در تخصیص بودجه ها به استان توجه گردد. 



کریمی تبار با اشاره به افتتاح زیرگذر شهید کشوري در ایلام، یادآور شد: اجراي چنین طرح هایی براي مردم شهر ایلام یک رویا بوده
است که بار ترافیکی در درون شهر کاسته شود، با توجه به اینکه شهرداري هایی که در استان داریم، وضعیت دردناکی به لحاظ

اختصاص اعتبار و بودجه دارند، لازم است که توجه بیشتري در راستاي اختصاص اعتبار به شهرداري هاي استان صورت گیرد.



هیچ واحد تولیدي در آذربایجان شرقی تعطیل نشده است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/04/12

تبریز- استاندار آذربایجان شرقی گفت: صنعتگران آذربایجان شرقی غیرتمند و ایثارگر هستند و در دوران کرونا با وجود تمام
سختی ها و مشکلات هیچ واحد تولیدي در استان تعطیل نشد.

تبریز- استاندار آذربایجان شرقی گفت: صنعتگران
آذربایجان شرقی غیرتمند و ایثارگر هستند و در دوران
کرونا با وجود تمام سختی ها و مشکلات هیچ واحد

 
تولیدي در استان تعطیل نشد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی
استانداري آذربایجان شرقی، محمدرضا پورمحمدي روز
شنبه در دیدار با جوانان نخبه صنعت استان اظهار کرد:
آذربایجان شرقی از استان هاي صنعتی کشور بوده و اگر
صنایع خود را با فناوري هاي روز تطبیق ندهد از چرخه

 
رقابتی عقب خواهد ماند. 

وي اظهار کرد: با بین المللی شدن رقابت ها صنعت ما از لحاظ کیفیت و رقابت پذیري با مشکل مواجه خواهد شد از این رو صنایع

 
باید خود را به تجهیزات و فناوري روز مجهز کرده و دانش بنیان شوند. 

پورمحمدي با اشاره به اینکه براي ورود به عرصه کارآفرینی، ریسک پذیري لازم است، ادامه داد: ورود به عرصه تولید و صنعت موجب

 
ایجاد اشتغال، افزایش درآمد سرانه و تولید ملی و پیشرفت و توسعه جامعه می شود. 

وي گفت: آذربایجان شرقی با تلاش صنعتگران و تولیدکنندگان در سال هاي گذشته از نظر واحدهاي توسعه اي و تولیدي رتبه هاي

 
اول و دوم کشور را به خود اختصاص داده است. 

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه تولیدکنندگان و صنعتگران جهادگران خط مقدم جبهه اقتصادي هستند، خاطرنشان کرد:
صنعتگران آذربایجان شرقی غیرتمند و ایثارگر هستند و در دوران کرونا با وجود تمام سختی ها و مشکلات هیچ واحد تولیدي در

 
استان تعطیل نشد. 

وي با اشاره به مشکلات بیان شده از سوي صنعتگران جوان استان گفت: در شرایط اقتصادي حاکم بر جامعه مهم ترین رسالت مدیران
استانی و اقتصادي حمایت از تولید و سرمایه گذاري است و رفع چالش هاي پیشروي صنایع می تواند تأثیر به سزایی بر اقتصاد استان

 
داشته باشد. 



پورمحمدي اظهار کرد: کشور امروز در شرایط تحریم قرار دارد و به همت جوانان و تولیدکنندگان این تحریم ها را پشت سر خواهیم
گذاشت.



بازگشت 238 واحد تولیدي به چرخه تولید کشور از ابتداي امسال

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/04/12

مشهد ـ وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در سال جاري تا اوایل تیرماه، 238 واحد غیرفعال در نقاط مختلف کشور در مدار
تولید قرار گرفتند.

به گزارش آرانیوز:علیرضا رزم حسینی ظهر شنبه در ادامه
سفر به شهرستان هاي خراسان رضوي، در حاشیه بازدید از
شرکت هاي تولیدي در تربت حیدریه، با ابراز امیدواري
نسبت تداوم سیاست تقویت تولید داخلی در دولت آینده،
اظهار کرد: کشور در خصوص صنعت لوازم خانگی وضعیت

 
مطلوبی دارد. 

وي به تولید حجم قابل توجهی انواع لوازم خانگی داخلی
اشاره کرد و ادامه داد: این تولیدات عمدتاً صادرات محور
است که خراسان رضوي به لحاظ سرمایه اجتماعی و

 
نیروي متخصص در حوزه تولید، وضعیت خوبی دارد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان این که فعال سازي واحدهاي راکد در سال 99 نسبت به سال 98، 9 درصد افزایش داشته است،
در سال جاري نیز تا اوایل تیرماه، 238 واحد غیرفعال در نقاط مختلف کشور در مدار تولید قرار گرفتند که منجر به ایجاد سه هزار و

 
400 شغل جدید شد که علاوه بر آن، احساس هزار و 600 واحد تولیدي راکد دیگر نیز در دستور کار قرار دارد. 

 
حضور در شهرستان کاشمر و افتتاح مجموعه کارخانجات تولید مواد غذایی و نوشیدنی، برنامه دیگر وزیر صنعت، معدن و تجارت بود. 

وي در حاشیه افتتاح این مجموعه، گفت: وزارت صنعت با زیر پوشش داشتن 75 هزار واحد صنعتی فعال در کشور، اشتغال زایی پنج

 
میلیون و 300 هزار نفر و انجام 75 درصد صادرات غیرنفتی، یکی از وزارتخانه هاي تأثیرگذار در اقتصاد کشور است. 

رزم حسینی، خراسان رضوي را با داشتن بخش خصوصی فعال، یکی از استان هاي پیشتاز کشور برشمرد و اضافه کرد: زمینه سرمایه
گذاري در حوزه صنعت در نقاط مختلف کشور فراهم است و خراسان رضوي با صنایع صادرات محور با فعالیت سه هزار و 500 واحد

 
تولیدي، وضعیت مطلوبی در کشور دارد. 

وي به ظرفیت هاي معدنی خراسان رضوي نیز اشاره و بیان کرد: ایران در حوزه معدن با شش هزار و 170 واحد فعال معدنی و ایجاد
اشتغال 250 هزار نفر، در جمع 15 کشور معدنی جهان قرار دارد.



بانوان محترم! لطفا 136 سال دیگر صبر کنید

منبع: قلمناشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/04/12

گروه جامعه: حقوق و فرصت هاي برابر براي همه مردم، از هر جنسیت، در همه جا، یک خواسته یا الزامی تازه براي زندگی
نیست اما همچنان پیش رو به نظر می رسد بخصوص با در نظر گرفتن این حقیقت که برابري جنسیتی هنوز در هیچ کشوري

در تمام جنبه هاي زندگی جاري نشده است.  از سال 2020 کرونا بیش (...) نوشته بانوان ...

بانوان محترم! لطفا 136 سال دیگر صبر کنید گروه جامعه: حقوق و فرصت هاي برابر براي همه مردم، از هر جنسیت، در
همه جا، یک خواسته یا الزامی تازه براي زندگی نیست اما همچنان پیش رو به نظر می رسد بخصوص با در نظر گرفتن این

 
حقیقت که برابري جنسیتی هنوز در هیچ کشوري در تمام جنبه هاي زندگی جاري نشده است.  از سال 2020 کرونا بیش (...) 

گروه جامعه: حقوق و فرصت هاي برابر براي همه مردم، از هر جنسیت، در همه جا، یک خواسته یا الزامی تازه براي زندگی نیست اما
همچنان پیش رو به نظر می رسد بخصوص با در نظر گرفتن این حقیقت که برابري جنسیتی هنوز در هیچ کشوري در تمام جنبه

 
هاي زندگی جاري نشده است. 

 از سال 2020 کرونا بیش از 3.7 میلیون نفر را در سراسر جهان از ما گرفته است اما علاوه بر تحمیل هزینه هاي سنگین انسانی،
سیاسی و اقتصادي به جهان، بحران برابري جنسیتی را هم تشدید کرده است. حتی قبل از دوران کرونا تقریباً از هر سه زن در سراسر
جهان یک نفر مورد سوءاستفاده قرار می گرفت و شکلی از خشونت مبتنی بر جنسیت را تجربه می کرد. در طی همه گیري کووید،
تماس با خطوط کمک در پنج کشور پنج برابر افزایش یافته است که نشان می دهد کرونا حتی در کشورهاي ثروتمند هم تاثیر فاجعه
باري بر امنیت زنان گذاشته است. تاثیرات اقتصادي این همه گیري هم مهم است. مجمع جهانی اقتصاد اخیرا تخمین زده است که با
سرعت فعلی پیشرفت جنبش تساوي پرداخت حقوق، زنان دست کم تا حدود 136 سال دیگر به حقوق و دستمزد یا سهم رهبري

 
برابر با مردان دست خواهند یافت! 

حتی براي دستیابی به همین مقدار برابري در 136 سال آینده هم کارهاي زیادي وجود دارد که باید براي انجام آنها آستین بالا زده

 
شود. اینجا فهرست هفت اقدام مهم براي تغییر جهان وجود دارد که می توانید از برنامه ریزي براي عمل کردن به آنها شروع کنید: 

 
1. پایان دادن به خشونت مبتنی بر جنسیت 

خاتمه بخشیدن به خشونت جنسیتی براي تحقق برابري جنسیتی ضروري است. تخمین زده می شود که 736 میلیون زن &– تقریباً
از هر سه نفر یک نفر &– حداقل یک بار در زندگی خود مورد خشونت همسران یا مردان خانواده خود یا هر دوي آنها قرار گرفته اند.
چه چیزي باید تغییر کند؟ دولت هاي بیشتري باید کنوانسیون هاي بین المللی و منطقه اي را تصویب کنند که انواع خشونت هاي

 
مبتنی بر جنسیت را منع کرده و قوانین، سیاست ها و برنامه هاي عملیاتی مبتنی بر شواهد را تقویت، اجرا و تأمین مالی کنند. 

سلین بونیر، مدیر اجرایی بنیاد کرینگ و عضو ائتلاف اقدام علیه خشونت بر اساس جنسیت می گوید: «همه موافقند که سازمان هاي
حقوق زنان باید بودجه بیشتري دریافت کنند اما واقعیت این است که زنان و سازمان هاي زنان فقط هفت درصد از بودجه خیرخواهانه

 
جهانی را دریافت می کنند.» 

به همین دلیل ائتلاف اقدام براي پایان دادن به خشونت مبتنی بر جنسیت به بودجه انعطاف پذیر اهدایی از طرف دولت ها، بخش
خصوصی و سایر اهداکنندگان نیاز دارد. پس اگر پولی در دست دارید که نمی دانید با آن چه کنید یا اگر نذري دارید که مایل هستید
آن را صرف اقدامات عام المنفعه کنید، می توانید خیریه ها یا سازمان هایی را که کمک به زنان در معرض خشونت یا آموزش براي



 
جلوگیري و مقابله با خشونت را در دستور کار خود دارند، بپردزید. 

پایان دادن به خشونت مبتنی بر جنسیت مسئولیت همه است و تلاش براي این هدف باید تا آنجا ادامه کند که قربانی شدن در

 
خشونت مبتنی بر جنسیت پایان یابد. 

 
2. تضمین عدالت و حقوق اقتصادي 

زنان و دختران بویژه در سیستم هاي حمایت اجتماعی آسیب پذیرند. شکاف جنسیتی در مشارکت نیروي کار طی 30 سال تغییر
نکرده است. در سراسر جهان، زنان جوان بین 15 تا 29 سال سه برابر بیشتر از مردان جوان از دسترسی به سیستم آموزش و همین

 
طور بازار کار محرومند. 

یکی از زمینه هاي اصلی کار براي رفع خشونت مبتنی بر جنسیت، عدالت اقتصادي و توجه به حقوق زنان و دختران در همه جاست.

زنان به طور متوسط   سه برابر بیشتر از مردان وقت خود را براي انجام مراقبت هاي بدون حقوق و کارهاي خانگی اختصاص می دهند.
کار بدون حقوق از مصادیق خشونت است بنابراین ضروري است که علاوه بر تحریک بازار کار براي اعمال برابري بیشتر در مورد
پرداخت به کارمندان زن و مرد، رویه کار بدون حقوق در خانه ها براي زنان هم متوقف شود. مردان باید بیاموزند که وظایف خانه

 
داري و مراقبت از فرزندان وظایف یک جنس خاص نیست و همه باید در کارهاي خانه به یک اندازه مشارکت داشته باشند. 

باید از قانون گذاران خواسته شود که علاوه بر محاسبه خانه داري به عنوان شغل تمام وقت، زمینه ها را براي برابري در دسترسی به
بازار کار و همین طور برابري در پرداخت حقوق براي هر دو جنس فراهم کنند. علاوه بر اینها لازم است فرزندان با این باور رشد کنند
که کار خانه متعلق به یک جنس نیست، همه حق دارند کاري را که دوست دارند داشته باشند و بابت انجام آن شغل پول دریافت

 
کنند و حقوق افراد باید بر اساس میزان کارآیی و ارزشی که خلق می کنند تعیین شود، نه بر اساس جنسیتشان. 

 
3. تضمین حق بر بدن 

توانمندسازي زنان و دختران براي استفاده از خدمات بهداشتی، مالکیت بر بدن، جلوگیري از زورگویی و خشونت و تبعیض و همین

 
طور دسترسی به امکانات و دانش لازم براي بهداشت خانواده باید جزئی از برنامه تغییرات براي رسیدن به جهانی برابرتر باشد. 

در سراسر جهان، 45 درصد دختران و زنان 15 تا 49 ساله که در رابطه زناشویی هستند نمی توانند درباره بدن خود تصمیم بگیرند،
به امکانات بهداشت جنسی و استقلال درباره تعیین حدود روابط جنسی دسترسی ندارند و همین طور از امکانات بهداشت خانواده

 
برخوردار نیستند. 

در شرایط جنگ و درگیري، زنان بیشتر از مردان متحمل خشونت و آسیب می شوند. 60 درصد مرگ مادران در طول بارداري، زایمان

 
و تا سه ماه بعد از آن، در کشورهایی رخ می دهد که تحت تأثیر بحران انسانی قرار دارند یا شرایط امنیتی آنها شکننده است. 

گسترش آموزش جامع در مورد روابط جنسی و افزایش کیفیت و دسترسی به خدمات بهداشت خانواده براي زنان می تواند به تغییر

 
جهان کمک کند تا مادران آگاه فرزندان سالم تري به دنیا بیاورند و در آموزش آنان موفق تر باشند. 

 
4. اقدام متمرکز بر نقش و حقوق زنان براي عدالت اقلیمی 

آب و هواي متغیر همه را تحت تأثیر قرار می دهد. بیشترین تاثیر تغییرات اقلیمی در کشورهاي فقیر و براي بویژه زنان و دختران
است. بیشترین شوك هاي زیست محیطی، اقتصادي و اجتماعی در کشورهایی که درگیر تنش محیط زیستی هستند رخ می دهد.
تنش هاي محیط زیستی علاوه بر این یکی از دلایل مهم جنگ و ناآرامی و ناامنی هستند که پیش و بیش از همه زنان را تحت تاثیر

 
قرار می دهد. 

با این حال، زنان و دختران در پیشبرد عدالت اقلیمی در تمام سطوح و بخش ها کمتر حضور دارند و مداخلات آب و هوایی نمی تواند
به درستی تاثیر این تنش ها را بر زندگی زنان و دختران ترسیم کند. در بحران هاي آب و هوایی، خشونت، نیازهاي بهداشتی و سایر
مسائل اقتصادي و اجتماعی کمتر مورد توجه قرار می گیرد و بیشتر بحران ساز می شود. زنان و کودکان بیشترین آسیب را از بحران

 
هاي اقلیمی متاثر می شوند و فعالان حقوق زنان باید بیش از دیگران بر تغییرات اقلیمی و مدیریت آنها متمرکز باشند. 

تلاش براي حرکت به سمت توسعه پایدار از طریق مدیریت مصرف، کاهش تولید زباله، کاهش مصرف انرژي و مانند آن از راه هایی

 
است که می تواند به تغییر جهان کمک کند. 

 
5- پرورش فناوري و نوآوري براي برابري جنسیتی 



اگر زنان و دختران از فرصت هاي برابر براي دسترسی، استفاده، هدایت و طراحی فناوري و نوآوري برخوردار باشند، جهان چگونه به
نظر می رسد؟ اگر قرار است شکاف دیجیتال جنسیتی از بین برود باید براي آن کاري انجام شود. نه تنها بازار کار در زمینه فناوري ها

 
جنسیت زده است بلکه خشونت آنلاین هم باعث می شود فضاي کار در حوزه فناوري ها براي زنان ناامن تر از مردان باشد. 

افزایش آموزش زنان در حوزه فناوري ها، نادیده گرفتن پیش فرض هاي جنسیتی مثل اینکه مهندسی به درد زنان نمی خورد یا
کدنویسی کار مردانه است، می تواند یک قدم به سوي بهبود شرایط باشد. همچنین مساله خشونت آنلاین را نباید نادیده گرفت. علاوه
بر اینکه مقابله و بایکوت کردن کسانی که به خشونت ورزي مبتنی بر جنسیت در فضاي آنلاین دست می زنند نه تنها وظیفه زنان

 
بلکه وظیفه همه است. آموزش در مورد اینکه اعمال خشونت در فضاي مجازي امري ناپسند است و باید متوقف شود هم لازم است. 

سرمایه گذاري روي نوآوري هایی که به کاهش شکاف جنسیتی در همه زمینه ها از جمله در مورد اشتغال و آموزش کمک می کند
می تواند یکی از راه هاي بهترکردن جهان باشد. افزایش میزان دسترسی به فناوري ها می تواند به افزایش آگاهی همه و از جمله زنان
کمک کند. فعالیت در فضاي مجازي براي آموزش و آگاه سازي دیگران در مورد لزوم توجه بیشتر به حقوق زنان، جلوگیري از خشونت

 
مبتنی بر جنسیت و تاکید بر لزوم وجود فرصت هاي برابر براي همه، می تواند گام دیگري براي دستیابی به جهانی بهتر باشد. 

همان طور که علم، تجارت، سیاست و سایر عرصه هاي زندگی اجتماعی نباید براي زنان و مردان، متفاوت تعریف شوند، برنامه هاي
آنلاین، دسترسی به تکنولوژي و حتی بازي هاي کامپیوتري هم نباید داراي پیش فرض هاي جنسیتی باشند و گروهی را در درجه

 
دوم اهمیت قرار دهند. 

 
6. حمایت از جنبش هاي برابري طلبی زنان 

بدون اقدام بیشتر براي پیشبرد جنبش هاي حقوق زنان، دستیابی به برابري جنسیتی در زندگی سیاسی ناممکن است. با نرخ فعلی
پیشرفت، حضور برابر زنان در مجامع قانون گذاري در سراسر جهان تا سال 2036 محقق نخواهد شد. این در حالی است که تحمیل
هزینه بیشتر به زنان براي حضور فعال در جامعه منجر به از دست رفتن سنگرهاي فتح شده در مسیر برابري طلبی و افزایش شکاف
هاي اجتماعی است. بدون حضور زنان در عرصه هاي رهبري اجتماعی، قوانین اصلاح نمی شوند و بدون اصلاح قوانین پشتیبانی از
حقوق زنان براي حرکت به سمت جامعه برابر سخت تر خواهد بود. تجربه کار سیاسی و قانون گذاري زنان در سراسر جهان نشان داده
است که مسئولیت قانون گذاري نمی تواند تنها به عهده یک جنس گذاشته شود و از این رو افزایش مشارکت سیاسی زنان در همه

 
عرصه ها بخصوص در جاهایی که امکان ورود به عرصه سیاست گذاري و برنامه ریزي اجتماعی وجود دارد، می تواند راهگشا باشد. 

 
7. زنان را در قلب خود و در راس صلح، امنیت و اقدامات بشردوستانه قرار دهید 

دو دهه از تصویب قطعنامه برجسته 1325 شوراي امنیت سازمان ملل متحد می گذرد که در آن بر نقش زنان در تأمین و حفظ صلح

 
تأکید می کند. صلح و پاسخ عادلانه به بحران ها و پیشگیري از بلایا پیش شرط هاي بهداشت، امنیت انسانی و توسعه پایدارند. 

حدود دو میلیارد نفر در کشورهایی که تحت تأثیر درگیري قرار دارند زندگی می کنند. یک میلیارد نفر دیگر گرفتار بحران هاي
طولانی مدتند و میلیون ها نفر دیگر با تهدید رو به رشد تغییرات آب و هوایی روبه رو هستند. حتی در بحبوحه بحران کرونا، اسلحه
ها ساکت نشده و زنان به تلاش خود براي حفظ صلح یا حضور در خطوط مقدم مبارزه با درگیري هاي مسلحانه ادامه دهند؛ اغلب

 
بدون اینکه شناخته شوند یا منابع مالی یا امکانات و تجهیزاتی در اختیار داشته باشند. 

در کشورهاي درگیر بحران هاي امنیتی، نمایندگی زنان در گروه هاي مقابله با کرونا 18 درصد کمتر از کشورهایی است که در آنها
صلح برقرار است. اگرچه شواهد نشان می دهد که وقتی زنان در مذاکره براي صلح حاضرند توافقنامه هاي صلح به احتمال زیاد 15

 
سال یا بیشتر دوام می آورند اما هنوز بسیاري از مذاکرات صلح با ترکیبی کاملا مردانه انجام می شوند. 

به طور متوسط  ، زنان تنها 13 درصد از مذاکره کنندگان، شش درصد از میانجی ها و شش درصد از امضاکنندگان توافق هاي صلح
منقعدشده بین سال هاي 1992 و 2019 بوده اند. این رویه می تواند تغییر کند و تجربه نشان داده است که تغییر آن به نفع صلح
پایدار است. باید این مطالبه درباره حضور زنان در هیات هاي مذاکره به وجود بیاید و تقویت شود. همچنین باید به زنان براي

 
میانجیگري در دعواهاي دیگر نقش بیشتري داده شود و آموزش براي زنان در این زمینه فراهم تر از گذشته باشد. 

برابري جنسیتی یک درخواست سانتی مانتال براي جامعه بی درد نیست بلکه راه حلی است براي درمان دردهایی که جامعه مردسالار



به صورت سنتی در طول دهه ها از پس درمان آن بر نیامده است. اگر می خواهید گامی در جهت تغییر جهان بردارید، تغییر را از
خانه هاي کوچک خودتان آغاز کنید.



تسهیلات کارآفرینی و مشاغل خانگی ویژه زنان سرپرست خانوار

منبع: راه ترقیشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/04/12



ایجاد 9300 شغل ویژه معلولین توسط بنیاد برکت

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/04/12

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام با اشاره به راه اندازي 3 هزار و 300 شغل براي معلولین، از ایجاد 6 هزار شغل
جدید در سال جاري خبر داد.

به گزارش خبرگزاري بسیح: آیین بهره برداري از یک هزار
و 100 طرح اشتغال زایی برکت ویژه معلولین و انعقاد
تفاهم نامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با همکاري
بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و سازمان بهزیستی
کشور و آغاز رویداد «حرکت با برکت» با هدف سرمایه

 
گذاري در ایده هاي کارآفرینی معلولین برگزار شد. 

مدیرعامل بنیاد برکت در این مراسم با اشاره به بهره
برداري از یک هزار و 300 طرح اشتغال زایی ویژه معلولین

گفت: افتتاح این تعداد طرح اشتغال زایی اجتماع محور ایجاد 3 هزار و 300 فرصت شغلی را براي معلولین سراسر کشور به دنبال

 
داشته است. 

امیرحسین مدنی تصریح کرد: حجم کل سرمایه گذاري براي راه اندازي یک هزار و 100 طرح اشتغال زایی اجتماع محور ویژه معلولین

 
یک هزار میلیارد ریال است. همچنین 400 طرح ثبت شده جدید نیز در دست بررسی است. 

وي با تاکید بر حمایت از اشتغال خانواده هاي تحت پوشش سازمان بهزیستی ادامه داد: براي سال جاري نیز اجراي 2 هزار طرح
اشتغال زایی اجتماع محور در روستاهاي 350 شهرستان هدف بنیاد برکت براي حمایت از خانواده هاي تحت پوشش سازمان

 
بهزیستی هدف گذاري شده است. 

 
به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، اولویت این طرح ها ایجاد اشتغال براي معلولین و خانواده هاي داراي عضو معلول است. 

مدنی خاطرنشان کرد: اجراي این دو هزار طرح اشتغال زایی اجتماع محور باعث ایجاد 6 هزار فرصت شغلی براي معلولین و خانواده

 
هاي داراي عضو معلول خواهد شد. 

 
وي افزود: براي تحقق این تعداد فرصت شغلی 2 هزار و 700 میلیارد ریال سرمایه گذاري در مناطق روستایی کشور انجام می شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده براي معلولین اظهار داشت: دام پروري، خدمات فنی، پرورش دام
سنگین، تولید کیف و کفش و پوشاك، صنایع دستی تولید فرش دستباف و پرورش طیور بیشترین سهم را از مشاغل بنیاد برکت به

 
خود اختصاص می دهند. 



مدنی با تاکید بر حمایت ویژه از اقشار خاص اجتماعی در سال جاري گفت: بنیاد برکت امسال راه اندازي 70 هزار طرح اشتغال زایی
اجتماع محور منجر به ایجاد 210 هزار شغل خرد و خانگی را در دستور کار دارد که 20 هزار طرح از این تعداد، به اقشار آسیب پذیر
اجتماعی از جمله زنان سرپرست خانوار، کولبران، سوخت بران، خانواده هاي شهدا و ایثارگران، خانواده هاي زندانیان، معلولین و

 
خانواده هاي داراي معلول، سربازان و خانواده هاي کودکان بازمانده از تحصیل تعلق دارد. 

وي از آغاز رویداد «حرکت با برکت» خبر داد و افزود: بنیاد برکت این رویداد را با هدف سرمایه گذاري در ایده هاي کارآفرینی

 
معلولین و اشتغال زایی براي این قشر برگزار می کند. 

مدیرعامل بنیاد برکت یادآور شد: معلولینی که متقاضی اشتغال هستند می توانند براي ثبت نام و کسب اطلاعات بیشتر در مورد

 
رویداد «حرکت با برکت» به اپلیکیشن برکت به نشانی app.barkat.ir مراجعه یا کد #8900 را شماره گیري کنند. 

رییس سازمان بهزیستی کشور هم در این مراسم با اشاره به خدمات و فعالیت هاي بنیاد برکت گفت: همکاري هاي بیشتر میان بنیاد

 
برکت و سازمان بهزیستی می تواند به نتایج بهتري خصوصا در حوزه اشتغال زایی منجر شود. 

وحید قبادي دانا افزود: این اشتغال زایی به خصوص براي اقشار خاصی که پس از یک دوره سخت، به آغوش خانواده و جامعه برگشته

 
اند اهمیت مضاعفی دارد. 

در پایان این مراسم، تفاهم نامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام و سازمان بهزیستی
کشور توسط امیرحسین مدنی و وحید قبادي دانا به امضا رسید. همچنین با برقراري ارتباط زنده ویدیویی با چهار استان لرستان،

ایلام، بوشهر و فارس طرح هاي اشتغال زایی برکت ویژه معلولین در این استان ها افتتاح شد.



لزوم استفاده از اعتبارات نهادهاي حمایتی در محرومیت زدایی

منبع: ایسناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/04/12

معاون سرمایه گذاري، فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی کشور گفت: نهادهاي حمایتی، منابع خوبی در اختیار
دارند که باید نهایت استفاده از این اعتبارات در جهت توسعه اشتغال به ویژه مشاغل کوچک که در محرومیت زدایی اثرگذار

هستند، انجام شود.

منوچهر رزمجو در نشست بررسی مناطق محروم خوزستان
که امروز (12 تیرماه) در اهواز برگزار شد، اظهار کرد:
سرمایه گذاري و اشتغال یکی از مهمترین مباحث در تولید
است و باید به اشتغال که در توانمندسازي مردم در مناطق

 
محروم کمک شایانی می کند، توجه جدي شود. 

به گزارش ایسنا، وي با اشاره به لزوم توسعه اشتغال و
توانمندسازي روستاها افزود: از صندوق توسعه ملی، اعتبار
1.5 میلیارد دلاري با تایید مقام معظم رهبري براي
اشتغالزایی در روستاها از سال 96 اختصاص داده شد که

سهم خوزستان حدود 530 میلیارد تومان بود و با تلاش انجام شده، حدود 85 درصد اعتبارات جذب شده و باقی آن نیز در حال ابلاغ

 
است. 

معاون سرمایه گذاري، فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی کشور تصریح کرد: امیدوارم با بازنگري که در طرح توسعه اشتغال

 
روستایی انجام می شود، شاهد آن باشیم که اجراي این طرح در کشور همچنان ادامه دار شود. 

رزمجو با بیان اینکه در اشتغال نیاز به سرمایه است و در این زمینه باید همه امکانات کشور براي ایجاد اشتغال بسیج شوند، گفت: در
سال گذشته 500 میلیارد تومان به امر توانمندسازي اشتغال هاي خرد و کوچک تعلق گرفت که سهم استان خوزستان از این عدد،

 
حدود 19 میلیارد تومان بود. 

وي ادامه داد: خوشبختانه با تلاشی که در استان خوزستان انجام شد، همه سهم استان در این زمینه جذب شد و از این رو براي

 
امسال نیز 34 میلیارد تومان به خوزستان ابلاغ خواهد شد. 

رزمجو بیان کرد: نهادهاي حمایتی، منابع خوبی در اختیار دارند که باید نهایت استفاده از این اعتبارات در جهت توسعه اشتغال به
ویژه مشاغل کوچک که در محرومیت زدایی اثرگذار هستند، انجام شود. در این زمینه تفاهم نامه اي با بنیاد برکت و بنیاد علوي

 
منعقد شده است و می توان منابع خوبی به خوزستان اختصاص داد تا در بخش هاي مختلف استان براي اشتغالزایی هزینه شود. 

انتهاي پیام





بنگاه هاي کوچک فیلتر می شوند؟

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/04/12

 
بنگاه هاي کوچک فیلتر می شوند؟ 

دنیاي اقتصاد/متن پیش رو در دنیاي اقتصاد منتشر شده و
انتشار آن در آخرین خبر به معناي تایید تمام یا بخشی از

 
آن نیست 

پس از ارائه طرح جنجالی مجلس براي ساماندهی فضاي
مجازي، مجددا احتمال فیلتر شدن اینستاگرام قوت گرفته
است. این پلت فرم اکنون بستر اصلی فعالیت چندصد هزار

بنگاه کوچک و کسب وکار محلی از سراسر ایران است و به گفته مرکز توسعه تجارت الکترونیکی، اصلی ترین و موثرترین شبکه
اجتماعی در حوزه کسب و کارهاي خانگی کشور به حساب می آید. موضوع فیلترینگ این پلت فرم پیش تر نیز مطرح شده بود؛ اما با

 
توجه به اهمیت اقتصادي آن، تلاش ها ناکام ماند. 

تردید درباره آینده شبکه هاي اجتماعی و وضعیت اینترنت طی ماه هاي آتی، تنها یکی از حواشی متعددي است که پس از انتشار
جزئیات طرح «صیانت از کاربران فضاي مجازي» در مجلس شوراي اسلامی ایجاد شده است. این طرح که به پیشنهاد 40 نفر از
نمایندگان مجلس ارائه شده، تقریبا کل اینترنت اعم از کسب وکارها، شرکت هاي فعال در این عرصه، پیام رسان ها و شبکه هاي
اجتماعی، ساختارهاي فعلی حاکمیتی، مدیریت ترافیک اینترنت و... را تحت تاثیر قرار می دهد و آنچنان که از نسخه نخست آن
مشخص است قرار است تغییرات گسترده اي در نوع تعامل کاربران و کسب وکارهاي اینترنتی ایجاد کند. محدود کردن یا
مسدودسازي شبکه هاي اجتماعی در حالی در این طرح به وضوح دیده شده که تجربه هاي پیشین حاکمیت حول موضوع فیلترینگ
این شبکه ها همگی با شکست مواجه بوده است. تنها شبکه اجتماعی فیلتر نشده موجود که تقریبا بخش قابل توجه اقتصاد کسب
وکارهاي خرد و بنگاه هاي کوچک بر بستر آن قرار دارد اینستاگرام است که با توجه به بندهاي موجود در این طرح (در صورت قانونی
شدن این طرح) نه تنها در معرض فیلترینگ و مسدودسازي قرار می گیرد بلکه شرایط فعالیت در آن نیز به شکل قابل توجهی دشوار
و پیچیده خواهد شد و همین نگرانی هاي زیادي را براي کاربران و فعالان اقتصادي در این بخش ایجاد کرده است. یک نماینده
مجلس امضا کننده این طرح روز پنج شنبه در گفت وگو با روزنامه همشهري تلویحا تایید کرده که مسدود شدن اینستاگرام بر اساس
این طرح در دستور کار است هرچند این کار به سرعت (بعد از قانون شدن طرح) انجام نخواهد گرفت. این در حالی است که در
آستانه استقرار دولت جدید قرار داریم و همین چند هفته قبل تلاش یک گروه براي مسدودکردن اینستاگرام با واکنش رئیس قوه

 
قضائیه وقت ناکام ماند. 

تلاش براي مسدودکردن اینستاگرام و تغییرات گسترده در فضاي اینترنت کشور در حالی صورت می گیرد که پیام رسان تلگرام که
یکی از آخرین شبکه هاي فیلتر شده در کشور است، هنوز با وجود محدودیت دسترسی اعمال شده، بیش از 49 میلیون کاربر دارد که
تغییر چندانی نسبت به پیش از فیلترینگ آن نکرده است. با این حال قانون جدید علاوه بر فیلترینگ، ابزارهاي کنترلی دیگري را براي



کم شدن استفاده کاربران از شبکه هاي فیلترشده در خود دارد از جمله ایجاد محدودیت هاي گسترده پرداخت اینترنتی و همچنین
کاهش ترافیک پهناي باند شبکه هاي خارجی و اعمال مجازات هاي مختلف تا به این ترتیب عملا فیلترینگ اینترنت - چیزي که
تقریبا تمامی نامزدهاي انتخابات اخیر ریاست جمهوري به صراحت از ناکارآمدي آن سخن گفتند - بر بخش عمده فضاي مجازي

 
کشور حاکم شود. 

 
الزام شرکت هاي آمریکایی به تبعیت از قوانین ایران 

اواخر هفته گذشته، سخنگوي کمیسیون فرهنگی مجلس در گفت وگو با همشهري از احتمال تعریف بازه زمانی براي مسدود شدن
اینستاگرام طی اجرایی شدن این طرح خبر داد و گفت: «ما در این طرح عنوان کرده ایم که هیچ یک از کاربران براي فعالیت در پیام
رسان هاي داخلی و خارجی محدودیت ندارند. ما نگفتیم که به عنوان مثال، اینستاگرام بلافاصله مسدود می شود. ما بازه زمانی تعریف
کرده و شرایط را هم اعلام کرده ایم.» در این طرح مقرر شده استفاده از سرویس هاي اینترنتی خارجی اعم از سرویس هاي گوگل،
واتس اپ، اینستاگرام، لینکدین، تلگرام و... مشروط به این است که گردانندگان آنها مجوز فعالیت در ایران را دریافت کرده و به قوانین
مصوب توسط کمیته فیلترینگ و شوراي عالی فضاي مجازي گردن نهند؛ یعنی مثلا به موجب ماده 25 طرح، در کمتر از 12 ساعت
مصوبات کمیته فیلترینگ را اجرا کنند؛ در غیر این صورت سرویس هاي آنها مسدود و از دسترس کاربران ایرانی خارج می شود. با
توجه به عدم رابطه این شرکت ها با ایران بعید به نظر می رسد هیچ یک از این شرکت ها در شرایط فعلی حاضر به حضور رسمی در

 
بازار ایران باشند. 

نمایندگان پیشنهاددهنده این طرح خواستار بررسی آن در چارچوب اصل 85 قانون اساسی شده اند. این اصل به نمایندگان اجازه می
دهد به جاي بررسی طرح در صحن علنی، آن را در کمیسیون بررسی و تصویب کنند به این ترتیب جریان مذاکرات پیرامون این قانون
غیر علنی و در داخل کمیسیون خواهد بود. کارشناسان معتقدند استفاده از این اصل براي قوانینی در نظر گرفته می شود که بسیار
مفصل و داراي جزئیات بسیار زیادي باشند (مانند قانون تجارت و...) اما مجید نصرایی، سخنگوي کمیسیون فرهنگی مجلس درباره
علت اصرار نمایندگان به تعیین چنین شرطی براي بررسی طرح گفته است: «از آنجا که حجم بسیار بالایی از مسائل اقتصادي،

 
معیشت، مسکن و فرهنگی در مجلس مطرح می شود، نمایندگان نمی توانند همزمان به همه این مسائل در صحن علنی بپردازند.» 

 
نقش اقتصادي شبکه هاي اجتماعی 

صحبت از اولویت دار نبودن این طرح نسبت به مسائل اقتصادي، معیشتی و فرهنگی دیگر در حالی مطرح شده که بررسی هاي «مرکز
پژوهشی بتا» (از پلت فرم هاي تحلیل داده هاي شبکه هاي اجتماعی)، نشان می دهد تنها شبکه اجتماعی اینستاگرام در کشور بیش
از 48 میلیون کاربر دارد و بخش زیادي از کسب وکارها، تمام یا بخشی از فعالیت تجاري خود را در این شبکه اجتماعی پیش می
برند. بنابر گزارشی که مرکز توسعه تجارت الکترونیکی به تازگی منتشر کرده، اکنون 78 درصد از واحدهاي تجارت الکترونیکی به
منظور ارائه کالا یا خدمات خود علاوه بر وب سایت از شبکه هاي اجتماعی نیز استفاده می کنند. طبق نظرسنجی به عمل آمده توسط
پرسشنامه، در میان شبکه هاي اجتماعی و پیام رسان هاي مختلف اینستاگرام با 83 درصد، بیشترین سهم استفاده را در میان
واحدهاي تجارت الکترونیکی داشته است. پس از اینستاگرام، واتس اپ 53 درصد، تلگرام 43 درصد، وبلاگ و فیس بوك 8 درصد،
پیام رسان سروش 5 درصد، پیام رسان هاي ایتا، بله، گپ 3درصد، آي گپ 2 درصد و سیگنال یک درصد در استفاده واحدهاي

 
تجارت الکترونیکی از شبکه هاي اجتماعی و پیام رسان هاي مختلف نقش آفرینی کرده اند. 

طبق آخرین آمارهاي مربوط به تجارت کسب وکارهاي ایرانی در اینستاگرام که مربوط به گزارشی از «دنیاي اقتصاد» در اواخر سال
گذشته است - و به جرات می توان گفت اکنون ارقامی بیش از این به حقیقت پیوسته اند - بیش از یک میلیون کسب وکار کوچک و
بزرگ ایرانی در اینستاگرام صفحه خرید دارند. آمارهاي ارائه شده توسط مرکز پژوهشی بتا نشان می دهد حدود یک میلیون صفحه
فارسی از طریق اینستاگرام کسب درآمد حداقلی دارند. همچنین حداقل 200 هزار کسب وکار کوچک و متوسط و حدود 500 هزار



 
کسب وکار استانی و بومی در اینستاگرام صفحه فعال دارند. 

مشخص است که فضاي پیش روي اینستاگرام نه فقط به عنوان یک شبکه سرگرم کننده و تفریحی، بلکه به عنوان بستري براي انجام
فعالیت هاي تجاري مطرح است؛ از آنجا که مرجعی قانونی و رسمی براي مدیریت مبادلات انجام شده در اینستاگرام وجود ندارد،
میزان گردش مالی حاصل از مبادلات کالا و خدمات در این پلت فرم قابل محاسبه نیست. اما یکی از آمارهایی که سال گذشته توسط
رئیس کمیسیون کسب وکارهاي دانش بنیان اتاق بازرگانی ایران مطرح شد، از بازاري با ارزش حداقل 5 هزار میلیارد تومانی در
اینستاگرام خبر می داد. مهر ماه سال گذشته، افشین کلاهی، رئیس کمیسیون کسب وکارهاي دانش بنیان اتاق بازرگانی ایران در
گفت وگو با «ایلنا»، ضمن اشاره به تاثیرات مخرب فیلترینگ احتمالی اینستاگرام بر کسب وکارهاي کوچک اظهار کرد: «فیلترینگ
اینستاگرام باعث اثرات مخرب مستقیم و غیرمستقیم بر فضاي اقتصادي حوزه کسب وکارهاي اینترنتی و کل اقتصاد خواهد بود. ما
حدود 24 میلیون کاربر اینستا داریم که بر اساس برآوردها، 37 درصد از آنها حداقل یک بار روي اینستا خرید و فروش انجام داده اند

 
و این بازاري افزون بر 5 هزار میلیارد تومان در سال است.» 

با رشد روزافزون نفوذ شبکه هاي اجتماعی و غیرقابل پیگیري بودن بخش عمده این فعالیت ها و تراکنش هاي تجاري ایجاد شده، به
جرات می توان گفت که ارزش اقتصادي این شبکه بسیار بیش از مبالغی است که مسوولان تا به حال ذکر کرده اند. در گزارش هاي
اخیر مرکز توسعه تجارت الکترونیک نیز بارها بر افزایش قابل توجه تعداد و ارزش تراکنش هاي تجاري بر بستر فضاي مجازي تاکید

 
شده و اینستاگرام به عنوان یکی از تاثیرگذارترین شبکه هاي جتماعی در حوزه تجارت الکترونیک مطرح شده است. 

 
دورخیز دوباره براي فیلتر اینستاگرام 

قوت گرفتن موضوع فیلترینگ اینستاگرام درحالی مطرح شده که دي ماه سال گذشته، ابوالحسن فیروزآبادي، رئیس مرکز ملی فضاي
مجازي ضمن رد احتمال فیلتر شدن اینستاگرام گفته بود، تا زمانی که جایگزین مناسبی براي اینستاگرام وجود نداشته باشد، نمی
توان آن را فیلتر کرد. همچنین در اواخر اردیبهشت ماه سال جاري، مرکز رسانه اي قوه قضائیه با اعلام بی اثر شدن نامه صادر شده از
سوي جوادجاویدنیا مبنی بر فیلترینگ اینستاگرام، از سوي رئیس کل دادگستري استان تهران، از پیگرد قضایی وي خبر داد. این مرکز
اعلام کرد اقدام جاویدنیا در نوشتن چنین نامه اي یک تخلف اداري و مداخله اي خارج از وظایف و اختیارات نامبرده بوده و تحت
تعقیب دادسراي انتظامی قضات قرار گرفته است. در آن زمان در شبکه هاي اجتماعی، نامه اي با امضاي جواد جاویدنیا، معاون قضایی
رئیس کل دادگستري تهران در امور فضاي مجازي مبنی بر فیلتر اینستاگرام منتشر شد که در آن بر نظارت بر VPNها تاکید شده و

 
گفته شد این نامه بلافاصله و در همان ساعات اولیه از سوي محمدجواد حشمتی رئیس دادگستري استان تهران بلااثر شده است. 

کارشناسان معتقدند اینستاگرام در دوران کرونا بستر مهمی براي کسب وکارهاي کوچکی بوده که به شکلی این پاندمی آنها را از
ارتباط با مشتریان محروم کرده و در مدت اخیر کسب وکارهاي زیادي با استفاده از این پلت فرم توانستند با هزینه اي اندك، به ارائه
کالا و خدماتشان بپردازند. در شرایطی که یک چالش اصلی دولت فعلی و دولت آینده ایجاد اشتغال و بهبود فضاي کسب وکار و

 
شرایط اقتصادي است محدودیت ایجاد کردن براي این پلت فرم ها میلیون ها کسب وکار و خانوار را تحت تاثیر قرار می دهد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar
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انتظارات از رئیس الوزرا 

 
غلامحسین کردي -دکتري جامعه شناسی سیاسی 

اگر مشروعیت ( legitimacy) را به مفهوم قانونی بودن و از ریشه کلمه شرع و از طرفی امنیت را دور بودن از خطرات منافع معنوي
و ارزش هاي مادي بدانیم؛ این سه ضلع مشروعیت، شرعی بودن و امنیت، مثلث بقا هر نظام سیاسی را تشکیل می دهد که فقدان هر
ضلع مثلث اقتدار حاکمیت را تحت الشعاع قرار داده و از ذهن حکومت شوندگان محو می نماید حال چنانچه وتر این مثلث را امنیت
بدانیم مشارکت حداکثري آحاد مردم پشتیبانی از حاکمیت و نظام سیاسی را به نمایش می گذارد که خواجه نظام الملک در سیر
الملوك، بیهقی در تاریخ بیهقی، آراء امام و محمد غزالی، هابز در لویاتان، ژان بدن در باب حاکمیت، ماکیاول در شهریار و مباحث
سخن گفته اند و چنانچه قدرت را متخذ از بخشیدن کسري از توانائی، حقوق و در نهایت خود محدود کردن ملت (با مفهوم تابعیت و
اقتدار مشروع) بدانیم؛ امنیت قاعده مثلث (مشروعیت، شرعی بودن، امنیت) از اهمیت ویژه اي برخوردار است که رکن رکین و شاه

 
بیت موجودیت و بقاء یک نظام سیاسی است. 

با اندکی دقت در مطالب فوق و بررسی مفهوم دولت از منظر خاص (هیات وزیران، قوه مجریه، کابینه وزیران) و عام (تمام عناصر
تشکیل دهنده نظام سیاسی) شماتیک جامعه توده وار به صورت تعریف اخیر عام از دولت بوده و این امر خود بر پیچیدگی بیشتر امر
سیاسی در ایران می افزاید و مطالبات طیف وسیعی با تقاضاهاي نامتجانس همسو با اقتصاد معیشتی را بیان می کند و دولت هاي یک
دست و مترادف کنونی در بهارستان و پاستور نیز در حال حاضر، انتهاي کار بدیهی است که نتوانند از عهده برآوردن حوائج حکومت

 
شوندگان با کارنامه تمام سبز برآیند. 

این فقر عدم دانش حرفه اي سیاسی و تنها انتخاب در راستاي مدل ... و تجمیع آراء از منظر اختلاف با آقاي دکتر رئیسی و انتخاب
آقاي دکتر روحانی در دولت حاضر خود از دلایل ناهمگونی، ترتب اهم و مهم است که می بایست دولت منتخب با سیاستی بر آستانه

 
استراتژي غلطان از مطالبات مردم استقبال و کاستی هاي گذشته را جبران نماید. 

اگر علم سیاست را علم تولید، توزیع و مصرف قدرت بدانیم این قدرت متخذ از واگذاري بخشی از اراده حکومت شوندگان به حاکمیت
در ازاء چیزي (چون بهداشت، آموزش، مسکن، تغذیه، اشتغال و ...) است که مردمی تشنه در زاهدان، خسته در کردستان، پر مشکل
در خوزستان و کم درآمد در سراسر کشور از علم سیاست چیزي چون موارد بین پرانتز را نمی دانند و با جامعه آماري سیاستمداران
ارتباط نمی گیرند و حال اگر طبقه را از لحاظ درآمد به نگاه تفسیري میزان قدرت خرید افراد در یک طبقه ارزیابی کنیم تمام طبقات
جامعه حتی مرفه به دو طبقه پایین تر افول و موجب شده مردم به سمت نوعی کنسرواتیسم اقتصادي حرکت و سعی در حفظ تعادل
و بقا دارند و این امر در حیات اقتصادي جامعه در گذار ایران که نرخ هاي (خودرو، مواد غذایی، مسکن، هزینه هاي بهداشت و درمان،
آموزش و ..) روز به روز بالاتر وبه حس فاهمه ملموس می باشد راه سختی براي تراضی مردم از منظر معیشتی و عملکرد دولت آقاي
دکتر رئیسی را می نماید و تنها راهکار پوزیتیویسم (اقتصادي) در راستاي رفع عملی مشکلات مردم خصوصاً در عرصه معیشتی است
و چنانچه در 1404 کارنامه موفقی از کابینه ایشان براي مردم نباشد از اینکه به سرنوشت چهل و پنجمین رئیس جمهور آمریکا طبعا
دچار گردد به دور از ذهن نخواهد بود و سخنان آرمانی بر روند مشارکت تاثیري نداشته و ترجمان آن حذف ضلع مشروعیت و به
موازات آن وتر امنیت مثلث صدرالاشاره خواهد بود که ارتفاع این مهم تنها با نزدیکی به مردم با عملکرد عینی امکان پذیر می باشد و



با اندکی گذر در بین مردم کوي و برزن و شنیدن دردهاي اقتصادي آن ها به عبورحاکمیت از آستانه درناکی جامعه خواهیم رسید و
این مهم ملهم از نگرانی غالب تحلیلگران در عرصه اقتصاد و اجتماع به نگاه معیشت مدرانه است و شاید بهتر باشد آقاي دکتر رئیسی
که خود شخصی سختی کشیده و از طبقات پایین جامعه که با مشکلات کاملا آشنا است با نگاه دولت رفاه شبیه به کشورهاي حوزه
خلیج فارس که عامه مشروعیت خود را از توزیع تراوش منافع حاصله در جامعه به دست آورده اند سمت و سویی توزیعی محور گرفته
و حداقل تا ثبات بنیان هاي خانوار در ایران به آوردن نقدینگی بر سفره هاي مردم بیندیشد؛ هرچند نقدینگی از عوامل تورم زا در
جامعه است ولی در حال حاضر با جسم تبدار پر از مصائب مالی تسري یافته به اقشار متعدد راهی بجز الگوبرداري کنونی مورد مسموع
کافه مردم نیست و این موضوع از وعده هاي انتخاباتی کاندیدها و نامزدهاي انتخاب ریاست جمهوري در مقوله یارانه خود مشهود می
باشد که لاغیر. با آهنگ کنونی انتظار تورم مصدع چندان غیرقابل تصور نیست ازطرفی کاهش روند قدرت خرید مردم در سطوح
مختلف، فشارهاي مضاعف مالی در حوزه بهداشت و درمان و اقلام مصرفی به منظور پیشگیري از ابتلا در اپیدمی کرونا که هیچ کمک
بلاعوض و قابل توجهی از طرف حاکمیت به مردم نشده و توان مالی مردم را در برابر این ویروس هزار چهره به شدت ضعیف نموده،

 
خود از دیگر موارد و معضلات توجیه نیاز مبرم براي تزریق همگانی واکسن به مردم می باشد. 

تا بلکه بتوان از سردي بازار اقتصاد ایران کاست و در نتیجه افزایش ترددهاي بازاري که با نگرانی انتقال این ویروس در اذهان قرار دارد
زیاد گردد و کسب و کارهاي صف چون اغذیه فروشی ها و... که خود بخش مهمی از نیازهاي روزانه جمعیت درون شهري خصوصا در
مگالوپلیسی چون تهران و دیگر کلان شهرها است را تامین نماید و نکنه پررنگ دیگر اندك زمانی تا بازگشایی اماکن تحصیلی نمانده
که خود از موارد دیگر دامنه عملکرد حساس دولت آتی می باشد. در نهایت انتظار می رود آقاي دکتر رئیسی با به کارگیري مدیران و
وزراء قوي کارآزموده به سمت اعتماد بیشتر مردم در راهگشایی ارتباط بیشتر بین حاکمیت و رفع دلسري ناشی از مشکلات زنجیره

اي در امورات قدم برداشته که شاه بیت منظور سمع ملت سجع اقتصادي وزین پایدار است.



بقاي سمن ها منوط به شفافیت فعالیت آنها است

منبع: ایرناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/04/12

زنجان - ایرنا - معاون سیاسی و امنیتی استانداري زنجان گفت: گروه ها و سازمان هاي مردم نهاد باید به طور شفاف فعالیت
کنند و سقف شیشه اي براي نمایش عملکردهاي خود در زمینه هاي مالی و کاري به مردم داشته باشند تا زمینه ادامه

همکاري و بقاي خود را فراهم کنند.

زنجان - ایرنا - معاون سیاسی و امنیتی استانداري زنجان
گفت: گروه ها و سازمان هاي مردم نهاد باید به طور شفاف
فعالیت کنند و سقف شیشه اي براي نمایش عملکردهاي
خود در زمینه هاي مالی و کاري به مردم داشته باشند تا

 
زمینه ادامه همکاري و بقاي خود را فراهم کنند. 

خدابخش مرادي نافچی روز شنبه در نشست تخصصی با
منتخبین سازمانهاي مردم نهاد، انجمن خیرین و
کارآفرینان برتر بهزیستی استان با اشاره به آسیب شناسی
این حوزه افزود: این موضوع باید مورد بررسی قرار گیرد که

 
اشکال کار کجاست و چرا برخی سمن ها آنگونه که باید و شاید موفق نیستند. 

وي با بیان اینکه اعتیاد به عنوان یک مساله اجتماعی مطرح است، اظهار داشت: مصرف انواع مواد مخدر فرد را از مسیر اصلی دور و

 
یک انحراف معیار در خانواده و جامعه ایجاد می کند. 

این مسوول با اشاره به اینکه مواد مخدر تمامی گروهها و رده هاي سنی بدون توجه به موقعیت، سن و نژاد را در بر می گیرد، ادامه
داد : بروز همین مساله پیچیدگی کارها را افزایش داده و از طرفی اولین پیامد اعتیاد، فردي است بطوري که سلامت و هویت فرد را

 
نشانه گرفته و کانون گرم خانواده را از هم می پاشد. 

وي خاطرنشان کرد: با گرایش جوانان به سمت اعتیاد، جامعه نیز مبتلا می شود که این امر تاثیر مخربی در زمینه اقتصادي، امنیتی و

 
حفظ سلامت جامعه داشته و تار و پود یک جامعه را به هم می زند. 

مرادي نافچی با تاکید بر اینکه در مسیر مبارزه با موادمخدر، قطع زنجیره و پیشگیري از ابتلا به این بلاي خانمان سوز سه هزارو 800
شهید تقدیم شده است، افزود: در راستاي مبارزه با موادمخدر باید تک تک افراد جامعه احساس مسوولیت کرده و به این موضوع مهم

 
توجه کنند. 

وي با اشاره به اینکه براي مبارزه با موادمخدر نیاز است مردم مشارکت فعالانه اي داشته و با تشکیل سمن ها و نهادهاي مردمی به
یاري خانواده ها بشتابند، گفت: در راستاي مبارزه با موادمخدر باید مساله را دقیق شناخت و در زمینه آگاهی بخشی نیز درست عمل



 
کرد. 

معاون سیاسی و امنیتی و اجتماعی استاندار زنجان ادامه داد: معتاد بیماري است که باید به او کمک شود و پس از بازگشت سلامتی
فرد، هویتش بازگردانده شده و به اشتغال فرد توجه شود و براي کمک به حوزه پیشگیري از موادمخدر اطلاع رسانی و آگاهی بخشی

 
باید عالمانه باشد. 

وي با بیان اینکه باید در راستاي آگاهی بخشی به خانواده ها نیز توجه ویژه شود تا نسبت به این موضوع حساس شوند، گفت: بسیاري
از خانواده ها هستند که هنوز هم نمی دانند فرزندان شان معتاد شده است و اگر در جامعه حساسیت هاي لازم در زمینه موادمخدر
ایجاد نشود، در دستیابی به اهداف موفق نخواهیم بود که در این راستا سازمان هاي فرهنگی و اجتماعی نیز باید به مدد جامعه در

 
مبارزه با موادمخدر وارد عمل شوند. 

این مسوول، با اشاره به چرایی عدم موفقیت برخی از سمن ها، یادآوري کرد: براي اینکه سمن ها موفق باشند باید اهداف ثبت شده در
آئین نامه و اساسنامه آنها را با دقت مطالعه کرد و اهداف پیش روي سمن را سنجیده و سپس برنامه ریزي براي تحقق این اهداف را

 
انجام داد. 

وي با تاکید بر لزوم حمایت منطقی از برنامه هاي سازمان هاي مردم نهاد در استان خاطرنشان کرد: این برنامه ها در سه حوزه حمایت

 
اداري، مالی و اشتغال آسیب دیدگان در اولویت قرار گرفته است. 

 
برچسب ها 

 
- آسیب هاي اجتماعی 

 
- سازمان هاي مردم نهاد 

 
- زنجان 

 
- سازمان بهزیستی کشور 

- پیشگیري از اعتیاد



تأدیه 750 میلیارد ریالی صندوق هاي سرمایه گذاري جسورانه و خصوصی

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/04/12

علیقلی پور با اشاره به اینکه تاکنون 12 صندوق سرمایه گذاري جسورانه با مجموع سرمایه 7 هزار و 750 میلیارد ریال در
فرابورس پذیره نویسی شده اند که با انجام این تأدیه ها تعداد صندوق هاي جسورانه تأدیه کامل به 3 عدد رسید، ادامه داد:

در عین حال دو صندوق سرمایه گذاري خصوصی نیز با مجموع سرمایه 1500 ...

علیقلی پور با اشاره به اینکه تاکنون 12 صندوق سرمایه
گذاري جسورانه با مجموع سرمایه 7 هزار و 750 میلیارد
ریال در فرابورس پذیره نویسی شده اند که با انجام این
تأدیه ها تعداد صندوق هاي جسورانه تأدیه کامل به 3 عدد
رسید، ادامه داد: در عین حال دو صندوق سرمایه گذاري
خصوصی نیز با مجموع سرمایه 1500 میلیارد ریال در

 
فرابورس پذیره نویسی شده اند و در آینده نزدیک صندوق خصوصی دیگري با سرمایه 10 هزار میلیارد ریال پذیره نویسی خواهد شد. 

به گزارش اقتصادآنلاین ؛ مدیر نهادهاي مالی فرابورس ایران از تأدیه 750 میلیارد ریالی صندوق هاي سرمایه گذاري جسورانه و
خصوصی در فرابورس خبر داد و گفت: در سه ماه ابتدایی سال جاري، تعداد 5 صندوق سرمایه گذاري جسورانه فراخوان مبالغ تعهد
شده وتأدیه نشده خود به ارزش 270 میلیارد ریال را به اتمام رساندند و همچنین تأدیه دو صندوق سرمایه گذاري جسورانه و یک

 
صندوق سرمایه گذاري خصوصی مجموعا به مبلغ 480 میلیارد ریال نیز در حال اتمام است. 

عارف علیقلی پور با اشاره به اینکه تاکنون 12 صندوق سرمایه گذاري جسورانه با مجموع سرمایه 7 هزار و 750 میلیارد ریال در
فرابورس پذیره نویسی شده اند که با انجام این تأدیه ها تعداد صندوق هاي جسورانه تأدیه کامل به 3 عدد رسید، ادامه داد: در عین
حال دو صندوق سرمایه گذاري خصوصی نیز با مجموع سرمایه 1500 میلیارد ریال در فرابورس پذیره نویسی شده اند و در آینده

 
نزدیک صندوق خصوصی دیگري با سرمایه 10 هزار میلیارد ریال پذیره نویسی خواهد شد. 

علیقلی پور درباره ویژگی صندوق هاي سرمایه گذاري جسورانه و خصوصی گفت: این صندوق ها داراي ریسک بالایی هستند و افرادي
که در آنها سرمایه گذاري می کنند ریسک پذیر بوده و ریسک کاهش ارزش اصل دارایی خود را تحمل می کنند، در عین حال ممکن
است سرمایه گذاري در این صندوق ها بازده هاي بسیار جذابی براي سرمایه گذاران خود به همراه داشته باشد اما نکته حائز اهمیت
درباره این صندوق ها این است که صندوق جسورانه و خصوصی در چارچوب اساسنامه خود اقدام به سرمایه گذاري و تشکیل پرتفوي

 
می کنند و ریسک سرمایه گذاري خود را کاهش می دهند. 

وي به نقش صندوق هاي سرمایه گذاري جسورانه و خصوصی در اقتصاد کشور اشاره کرد و گفت : صندوق هاي سرمایه گذاري
جسورانه با تأمین مالی و تشکیل سبد سرمایه گذاري در شرکت هاي نوپا و استارتاپ هاي مختلف، نقش ویژه اي در رشد و توسعه

 
اقتصادي کشور دارند به خصوص آنکه بیشترین کارآفرینی در دنیا مربوط به بنگاه هایی با سن کمتر از 5 سال است. 



مدیر نهادهاي مالی فرابورس ایران درباره سایر ویژگی هاي صندوق هاي خصوصی نیز گفت: توجه و حمایت از استارتاپ ها و شرکت
هاي نوپا که نیاز به منابع مالی براي رشد و توسعه خود دارند، می تواند تأثیر با اهمیتی در کاهش نرخ بیکاري کشور در بلندمدت
داشته باشد. در واقع صندوق هاي سرمایه گذاري خصوصی با تجمیع منابع و تأمین مالی شرکت هاي بالغ تر(later stage) و

 
همچنین با کمک به بهبود عملکرد شرکت هاي نیازمند حمایت، به رونق تولید و افزایش بهره وري شرکت ها کمک می کنند. 

به گفته علیقلی پور در سال هاي اخیر بیشترین سرمایه گذاري این صندوق ها در صنایع پزشکی و سلامت با مبلغی حدود 800

 
میلیارد ریال و تجارت الکترونیک با مبلغی حدود 500 میلیارد ریال بوده است. 

پربیننده ترین سنگین ترین صف هاي خرید و فروش در بورس امروز / آغاز هفته با پابرجا ماندن صفوف فروش نماي پایانی بورس
(12تیر1400) / شاخص کل با افت 10هزار واحدي همراه شد نقشه بورس امروز (12 تیر 1400) / رشد بیش از هزار واحدي شاخص
کل بورس سرمایه گذاران هوشمند چگونه در دوران ریزش بورس به موفقیت رسیدند؟ روند صعودي بازارهاي دارایی در هفته دوم

تیرماه / ثبت بالاترین بازدهی براي سکه



روي زمین ماندن نوسازي خودروهاي فرسوده!

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/04/12

پدال نیوز: دبیر انجمن مراکز اسقاط و بازیافت کشور از اختصاص 800 میلیارد تومان به راه اندازي پارك علم و فناوري صنعت
نفت خبر داد.

به گزارش پدال نیوز؛ سید امیر احمدي دبیر انجمن مراکز اسقاط و بازیافت کشور در گفت و گو با خبرنگار صنعت،تجارت و
کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به صحبت هاي اخیر نمایندگان مجلس در خصوص بررسی جزئیات لایحه
بودجه 1400 در بخش هزینه اي بند "د" تبصره 18، گفت: نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در مصوبه اي به وزارت نفت اجازه
دادند تا مبلغ 800 میلیارد تومان براي کمک به سرمایه گذاري جهت کاهش مصرف انرژي و حمایت از طرح هاي جایگزینی خودروي

 
فرسوده اختصاص دهد. 

او بیان کرد: طبق این مصوبه، به شرکت هاي تابعه وزارت نفت اجازه داده می شود با تأیید وزیر نفت تا مبلغ 800 میلیارد تومان از
محل منابع داخلی خود براي کمک به سرمایه گذاري هاي مختلف اختصاص دهند. این سرمایه گذاري ها شامل سرمایه گذاري هاي
خطرپذیر و حمایت از ساخت داخل و طرح هاي توسعه اي اشتغال آفرین و تولید بار اول در حوزه هاي مختلف صنعت نفت از جمله
طرح هاي کاهش مصرف انرژي و جایگزینی سوخت بنزین با سوخت گاز طبیعی است که از طریق حمایت از طرح هاي جایگزینی
خودروي فرسوده در حمل و نقل با خودروي کم مصرف داخلی با قواي محرکه کم مصرف و پایه گاز به شرکت هاي دانش بنیان

 
اختصاص داده می شود. 

او ادامه داد: شرکت هاي دانش بنیانی که مرکز تحقیق، توسعه و طراحی در داخل را داشته باشند با همکاري مستقیم یا مجموعه
وابسته به یک شرکت خودروساز داخلی که داراي خطوط تولید انبوه است، می توانند از این منابع استفاده کنند که در بخش هاي
خصوصی و تعاونی به صورت کمک بلاعوض، وجوه اداره شده یا تسهیلات ترجیحی براساس آئین نامه اي که به پیشنهاد وزارت نفت و

 
تصویب کارگروه وزارت نفت و سازمان برنامه و بودجه کشور تهیه می شود. 

 
بیشتر بخوانید 

 
رشد 35 درصدي تولید خودرو در سال گذشته/ خودروسازان دست بجنبانند، صادرکننده هم می شوند 

دبیر انجمن مراکز بازیافت و اسقاط کشور گفت: متاسفانه، این بودجه با نامه ارسالی تاریخ 1400/03/04 از وزارت نفت به سیراف دبیر
هیات دولت، کاملاً براي راه اندازي پارك علم و فن آوري صنعت نفت در نظر گرفته شده است که هیئت دولت هنوز جوابی در این

 
خصوص نداده اند. 

به گفته احمدي، با مبلغ اعلام شده می توان حدود 10 هزار خودرو در شرایط کنونی نوسازي کرد و طرح جایگزینی نسبتا خوبی به

 
راه انداخت. 



انتهاي پیام/



نامه رئیس جمهور فعلی به پادشاه عربستان

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/04/12

سفیر ایران در کرواسی در گفت وگویی با بیان این که بیشترین تلاش را براي پایداري برجام انجام داده ایم، گفت: اکنون هم
به دنبال تضمین براي اجراي کامل توافق و اجراي پایدار قطعنامه 2231 سازمان ملل هستیم.

سفیر ایران در کرواسی در گفت وگویی با بیان این که بیشترین تلاش را براي پایداري برجام انجام داده ایم، گفت: اکنون هم به

 
دنبال تضمین براي اجراي کامل توافق و اجراي پایدار قطعنامه 2231 سازمان ملل هستیم. 

«پرویز اسماعیلی» سفیر جمهوري اسلامی ایران در زاگرب در
گفت وگویی با نشریه «دیپلماسی و تجارت کرواسی» به تشریح
روند کنونی مناسبات ایران و کرواسی، تحولات منطقه اي و بین
المللی و رویکردهاي دولت سیزدهم در مناسبات خارجی

 
پرداخت. 

 
همزمان با کرونا باید با مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه آمریکا هم مقابله می کردیم 

وي در پاسخ به سؤالی درباره وضعیت کرونا در ایران و مدیریت دولت ایران براي مقابله با این چالش بیان کرد: ایران در فاز اول همه
گیري کووید- 19 با تکیه بر نظام بهداشتی کارآمد و فداکاري کادر متخصص پزشکی خود تدابیر علمی و مناسبی براي مهار کرونا به

 
کار بست و نتایج بسیار خوبی هم گرفت. موضوعی که سازمان بهداشت جهانی هم آن را تایید کرد. 

سفیر ایران در زاگرب اضافه کرد: راهبرد ایران در مقابله با کرونا، اعمال محدودیت هاي اجتماعی بر اساس ارزیابی نرخ ریسک منطقه
اي، تشخیص و اقدام زودهنگام درمانی با استفاده سریع از داروهاي ضدویروس، تاکید بر مراقبت در منزل و کاهش موارد بستري در

 
بیمارستان ها است. 

اسماعیلی با بیان این که در شرایط اضطراري که جان انسان ها در خطر است، همه کشورها به دیگران کمک می کنند، یادآور شد:
ولی ما همزمان با کرونا باید با مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه آمریکا هم مقابله می کردیم، که نگذاشت سریع تر و بیش از
تولیدات داخلی به دارو و امکانات پزشکی دسترسی داشته باشیم. لذا هرگز نباید نقش دولت آمریکا در افزایش بیماري و تلفات ناشی

 
از کرونا در ایران را انکار کرد. 

این دیپلمات ارشد ایرانی با ذکر این نکته که ایران سابقه خوبی در تولید واکسن در سطح منطقه و جهان دارد، ولی ما به دلیل تحریم
با کمبود منابع مالی و اولیه مواجه بودیم، اظهار داشت: در حالی که دارایی هاي ما در برخی کشورها مثل کره جنوبی و هند بود،
تحریم و فشار آمریکا نگذاشت ما از پول خود براي تهیه دارو، مواد اولیه و واکسن استفاده کنیم. ما حتی به سراغ صندوق بین المللی
پول رفتیم تا پنج میلیارد دلار وام براي تهیه دارو و خرید واکسن بگیریم. آنها موافق بودند، اما دولت ترامپ با تهدید جلوي آن را هم



 
گرفت. 

اسماعیلی اضافه کرد: مشکل منابع مالی قطعا بر روند و سرعت کنترل بیماري تاثیر منفی گذاشت، با وجود این ما تمام امکانات داخلی
را بسیج و به سرعت مواد و تجهیزات بهداشتی لازم را تولید کردیم. ما براي تامین واکسن از سبد کواکس با سازمان بهداشت جهانی
مذاکره کردیم. کارشکنی آمریکا در مسدود کردن کانال هاي بانکی، باز هم کار را براي ما سخت کرد. اما ملت ایران خسته یا ناامید

 
نمی شوند. 

به گزارش فارس، سفیر ایران در کرواسی یادآور شد: با همه مشکلات ما از ابتداي بحران کووید-19 براي تولید واکسن داخلی تلاش
کردیم و خوشبختانه به نتیجه رسیدیم. دو واکسن ایرانی کرونا هفته گذشته مجوز مصرف اضطراري گرفت و همزمان تولید واکسن
«اسپوتنیک وي» در ایران هم آغاز شد. ما بسیار امیدواریم که با تولید 4 تا 10 میلیون دُز واکسن داخلی طی ماه هاي آینده و ادامه
واردات واکسن از کشورهاي روسیه و چین، همینطور انجام سریع تر و گسترده تر واکسیناسیون از پاییز آینده بتوانیم شرایط را به

 
تدریج به سمت عادي شدن و رسیدن به نقطه ایمنی جمعی پیش ببریم. 

اسماعیلی بیان کرد: از نظر آماري اگر بخواهم مقایسه کنم، ما علیرغم همه مشکلات، تلفات کمتري نسبت به بسیاري از کشورهاي
غربی داشتیم. اگر چه هیچ موضوعی مهمتر از جان تک تک انسان ها نیست. من امیدوارم هرچه زودتر به موقعیتی برسیم که هیچ
انسانی در تمام دنیا جان خود را بخاطر کووید -19 از دست ندهد و زندگی شهروندان هیچ کشوري با اقدامات سیاسی مانند تحریم به

 
خطر نیفتد. 

 
روابط ایران و کرواسی در بخش اقتصادي و تجاري به دلیل تحریم هاي آمریکا پس از خروج از برجام به حداقل کاهش یافته 

سفیر ایران در ارزیابی از مناسبات ایران و کرواسی و فرصت ها و ظرفیت هاي پیش روي دو کشور هم گفت: ایران در روزهاي سختی
کنار مردم کرواسی بوده و اولین کشور مسلمان و آسیایی بود که استقلال کرواسی را به رسمیت شناخت. به همین دلیل روابط
دوجانبه همواره در حوزه سیاسی خوب و دوستانه بوده است. در بخش فرهنگی با توجه به اشتراکات فرهنگی و علاقه مندي دو ملت

 
به یکدیگر، روابط ما حتی بهتر از بخش هاي دیگر بوده است. 

وي افزود: رابطه سیاسی دو کشور با توجه به عضویت کرواسی در اتحادیه اروپا و در چارچوب سیاست خارجی مشترك اتحادیه که به
ویژه در سال هاي اخیر در مسیر هماهنگی براي انجام مذاکرات برجام و سپس در حمایت از آن قرار داشته، مثبت و مبتنی بر درك و
احترام متقابل بوده و اکنون نیز هست. وزراي خارجه دو کشور آخرین بار 18 ژوئن (هفته گذشته) در آنتالیا دیدار داشتند. تاکید کنم
که ما هم از اتحادیه اروپا و هم از کرواسی انتظار داریم که اجازه ندهند نیروهاي دیگر روابط شان با ایران را که می تواند منافع دو
طرف را به خوبی تامین کند، تحت تاثیر قرار دهند. به عقیده من اتحادیه هاي منطقه اي امري مثبت و موجب تقویت چند جانبه

 
گرایی است؛ اما عضویت در این اتحادیه ها نباید نافی استقلال، مسئولیت ها و منافع کشورها در روابط دو جانبه شان شود. 

سفیر ایران در کرواسی ادامه داد: متاسفانه روابط ایران و کرواسی در بخش اقتصادي و تجاري به دلیل تحریم هاي آمریکا پس از
خروج از برجام به حداقل کاهش یافته است. این حتما بیشتر به ضرر کرواسی بوده است تا ایران. چنانکه احتمالا می دانید شرکت
نفت «اینا» مشغول فعالیت در پروژه اي بزرگ در ایران بود که با اقدام غیر قانونی ترامپ و اعمال مجدد تحریم ها، به طور یکجانبه
فعالیتش را متوقف و از ایران خارج شد. از نظر ما فضا براي توسعه و گسترش روابط اقتصادي بین دو کشور در همه حوزه ها وجود

 
دارد. مسئولان اقتصادي و فعالان تجاري در کرواسی هم به خوبی می دانند که رابطه با ایران ظرفیت تامین منافع آنها را دارد. 



وي بیان کرد: من با مدیران شرکت هاي زیادي در کرواسی ملاقات کرده ام. آنها از پیشرفت ها، جایگاه بالاي فنی و توان سرمایه
گذاري شرکت هاي ایرانی کاملا مطلع هستند. فرصت هاي بسیار زیادي براي همکاري شرکت هاي دو کشور در بخش هاي صنعتی،
کشاورزي، فناوري و توریسم وجود دارد. شرایط ناعادلانه و سخت است، اما من ناامید یا خسته نشدم. ما زمینه سازي خوبی براي

 
ارتباط شرکت هاي دو کشور کردیم و آن را بسیار گسترش دادیم. مطمئن و رو به جلو حرکت می کنیم. 

 
اسماعیلی ادامه داد: ایران همواره از توسعه روابط اقتصادي، صنعتی و فناوري با کرواسی استقبال می کند. 

 
ایران تاکنون بیشترین تلاش را براي پایداري برجام داشته 

وي درباره مذاکرات هسته اي نیز گفت: مذاکرات مربوط به برنامه و فعالیت هاي هسته اي ایران از سال 2003 و با سه کشور اروپائی
یعنی انگلیس، آلمان و فرانسه آغاز شد که به توافقات تهران و پاریس انجامید. بعد هم با آغاز دولت دکتر روحانی در سال 2013
مذاکرات ایران و 1+5 در دستور کار قرار گرفت که در نهایت منجر به توافق برجام شد. من هم در مذاکرات ایران و سه کشور اروپایی

 
و هم در فرآیند مذاکرات برجام در جریان مذاکرات و گاهی همراه تیم مذاکره کننده بودم. 

اسماعیلی افزود: دریافت عمومی من از هر دو مرحله مذاکرات این است که هرگاه طرف هاي غربی با رویکرد مثبت، برابر، حسن نیت و
بر اساس احترام متقابل به میز مذاکره آمدند، نتیجه مثبت و به نفع همه طرف ها بوده است. هرگاه که غربی ها و در راس آنها آمریکا

 
زبان تهدید و رویکرد تحریم را برگزیدند، خودشان موجب گسترش غیر ضروري تنش شده و همه خسارت دیده اند. 

وي اضافه کرد: در حالی که شوراي امنیت سازمان ملل از برجام حمایت می کرد و همه دنیا از اجراي آن راضی بودند؛ دونالد ترامپ
تعهدات دولت آمریکا را نقض کرد، از برجام خارج شد و براي همه مشکل آفرید. او سیاست فشار حداکثري علیه ایران را اعلام و آن را
در غیر انسانی ترین شکل ممکن توسعه داد که جنایت علیه بشریت بود، اما از استواري ملت ما شکست خورد. در حالی که ما
همچنان به تعهدات خود در برجام عمل می کردیم؛ اتحادیه اروپا به تعهدات خود براي عادي شدن روابط اقتصادي ایران و جبران

 
خروج آمریکا عمل نکرد. 

سفیر ایران در زاگرب خاطرنشان کرد: اعلام آقاي بایدن براي بازگشت به برجام بهترین نشانه بی نتیجه بودن تهدید ایران و شکست
سیاست فشار حداکثري ترامپ است. تجربه 20 ساله گذشته پیش روي ما است. به همین خاطر ما در مذاکرات وین که در جریان
است؛ تلاش می کنیم به فرمولی دست یابیم که در آینده هیچ یک از طرف هاي برجام نتواند با خروج و ترك تعهدات خود، براي این

 
توافق مهم بین المللی و دیگران مشکل ایجاد کند. 

اسماعیلی گفت: ایران تاکنون بیشترین تلاش را براي پایداري برجام داشته و حالا هم به دنبال تضمین براي اجراي کامل برجام و در

 
حقیقت اجراي پایدار قطعنامه 2231 سازمان ملل است. 

وي ادامه داد: ما فراتر از تعهدات خود با آژانس همکاري کرده ایم. بیشترین بازرسی هاي آژانس از تاسیسات هسته اي ایران بوده
است. تمام فعالیت هاي هسته اي ما تا این لحظه بر اساس گزارش هاي آژانس بین المللی انرژي هسته اي صلح آمیز بوده است. در

 
عین حال و در کمال تعجب همواره تحت فشار و تحریم بوده ایم. این وضعیت ناعادلانه دیگر نمی تواند ادامه داشته باشد. 

 
اسرائیل کانون اصلی بحران و ناآرامی مداوم در خاورمیانه بوده 



وي در پاسخ به این سؤال که راه حل ایران در خصوص تنش با اسرائیل چه خواهد بود و موضع شما چیست؟ چرا تهران رسما تل آویو
را مقصر بحران هاي خاورمیانه می داند؟ عنوان کرد: اجازه دهید از قسمت دوم سوال شما شروع کنم. دیدگاه ما در مورد اسرائیل
مبتنی بر یک حقیقت تاریخی و روشن است. این رژیم از ابتدا با اشغال سرزمین هاي فلسطینی ها و با تهدید و کشتار و غارت مردم
این سرزمین تاسیس شد که طی 70 سال گذشته بی وقفه ادامه و گسترش یافته است. حقوقدانان بین المللی می دانند که هرگز با
جنایت و رویکردهاي قرون وسطایی نمی توان دولت مشروع و مقبول جامعه جهانی تشکیل داد. هر چند دولت اسرائیل با پشتیبانی

 
دولت آمریکا و با تهدید و تطمیع توانست شناسایی برخی کشورها را به دست آورد، اما این مسئله پایدار نخواهد بود. 

اسماعیلی اضافه کرد: اقدامات اسرائیل در بیش از 70 سال گذشته کانون اصلی بحران و ناآرامی مداوم در خاورمیانه بوده که برخی از
مواقع همه جهان را درگیر ساخته است. بسیار باعث تعجب است اتحادیه اروپا که طی چند دهه گذشته مخالف سیاست هاي رژیم
اسرائیل در بی اثر ساختن حتی فرمول تشکیل دو دولت، توسعه شهرك سازي و نقض حقوق اولیه فلسطینی ها بوده است؛ چرا اقدام
جدي براي توقف آن اقدامات انجام نمی دهد. من عمیقا معتقدم بدون حل این بحران مزمن، نه خاورمیانه، بلکه جهان روي آرامش و

 
ثبات پایدار را نخواهد دید. 

سفیر ایران در زاگرب ادامه داد: شما در رسانه ها هر روز شاهد کشته و زخمی شدن مردم فلسطین، به ویژه کودکان، توسط سربازان
اسرائیلی و ویرانی منازل فلسطینی ها هستید. این موضوع موجب نگرانی و ناراحتی همه آزادیخواهان جهان است. راه حل این بحران
نیز از نظر ما دموکراسی است. همان چیزي که غرب شعار آن را می دهد، اما وقتی به فلسطینی ها یا مسلمانان می رسد، آن را

 
فراموش می کند. همانطور که شعار حقوق بشر را می دهد، اما در دفاع از حقوق ملت هاي مختلف یکسان برخورد نمی کند. 

وي ادامه داد: پیشنهاد ما برگزاري رفراندوم با حضور همه فلسطینی ها سراسر جهان اعم از یهودي، مسیحی و مسلمان براي تعیین
نوع حاکمیت در این سرزمین است. این پیشنهاد رسما به سازمان ملل هم ارائه و ثبت شده است. باید پرسید چرا جامعه جهانی و اروپا

 
حق ملت فلسطین براي تعیین حاکمیت خود و اداره کشورش را به رسمیت نمی شناسد و پیگیري نمی کند؟ 

 
در سال هاي اخیر تلاش براي بهبود هر چه بیشتر روابط با همسایگان به ویژه عربستان را متوقف نکرده ایم 

اسماعیلی در پاسخ به این پرسش که روابط با آمریکا و عربستان سعودي به نوعی به هم پیوند دارد. زیرا این دو کشور متحد نزدیکی
هستند. به نظر می رسد در جهت آرام سازي روابط با این دو کشور گام هایی به جلو برداشته شده است؟ اظهار داشت: براساس قواعد
و اصول روابط بین الملل، کشورها براي ایجاد رابطه با یکدیگر بر اساس حفظ استقلال و تامین منافع شان آزادند. هر دولتی که این
آزادي را از خود سلب کند، در حق کشور و ملتش ظلم کرده است. رابطه برابر؛ مبتنی بر حسن نیت، دوستی و همکاري با همه
کشورها به خصوص کشورهاي همسایه در اولویت سیاست خارجی ایران قرار دارد. ما رابطه با همسایگان را به عوامل دیگر پیوند نمی
زنیم و روابط با کشورها را مستقل از هم و مبتنی بر منافع و مصالح ملی خودمان ارزیابی و تنظیم می کنیم. به همسایگان هم توصیه

 
می کنیم چنین باشند. 

وي ادامه داد: شرط مهم ما براي ایجاد رابطه با کشورها رعایت احترام متقابل است. بر همین اساس ما در سال هاي اخیر تلاش براي
بهبود هر چه بیشتر روابط با همسایگان به ویژه عربستان را متوقف نکرده ایم. این عربستان بود که تمایلی نشان نمی داد. رئیس
جمهور فعلی ما آقاي روحانی حتی نامه به پادشاه عربستان نوشت. رئیس جمهور منتخب آقاي رئیسی هم در اولین نشست خبري
خود براي فعال شدن سفارتخانه هاي دو کشور در اولین فرصت ممکن اعلام آمادگی کرده است. دکتر ظریف هم در اجلاس آنتالیا

 
گفت آماده ایم همین فردا به عربستان سفیر بفرستیم. 



اسماعیلی بیان کرد: همه کشورهاي یک منطقه، از ناامنی هاي منطقه اي آسیب می بینند. نباید اجازه داد منطقه خاورمیانه تبدیل به
میدان دخالت یا رقابت قدرت هاي جهانی یا خارج از منطقه بشود. این اصل در مورد همه مناطق و از جمله منطقه بالکان هم صدق

 
می کند. 

وي اضافه کرد: در ماه هاي اخیر تلاش هاي زیادي شده تا بحران هاي منطقه اي مثل یمن که نتیجه اي جز کشتار بیگناهان و
خسارات فراوان ندارد پایان یافته و ثبات و همکاري جایگزین آن شود. ما تغییر رویکرد عربستان را لازم و مثبت می دانیم و از آن

 
استقبال می کنیم. هر چه زودتر، بهتر. 

 
پیشنهاد پرواز مستقیم تهران - زاگرب 

سفیر ایران در زاگرب در پاسخ به سؤالی مبنی بر این که در تلاش براي بهبود روابط بین کرواسی و ایران، روي چه موضوعاتی بیشتر
تمرکز خواهید کرد؟ چگونه می خواهید زیبایی هاي ایران و به عبارتی حقایق ایران را به عموم مردم کرواسی نشان دهید؟ اظهار
داشت: ماموریت اصلی من به عنوان سفیر جمهوري اسلامی ایران در کرواسی، ارتقاي سطح روابط در همه عرصه هاي سیاسی،
اقتصادي و فرهنگی؛ و نزدیک تر کردن دیدگاه هاي مقامات دو کشور است. من معتقدم دستیابی به این هدف از مسیر توسعه و
پیشرفت ارتباطات دو ملت یا همان چیزي که در ادبیات بین الملل people to people relations شناخته می شود؛ آسان تر

 
به دست می آید، عمق بیشتري خواهد یافت و پایدارتر خواهد بود. 

اسماعیلی اضافه کرد: من علاوه بر مسئولیت هاي سیاسی، حدود سه دهه در حوزه ارتباطات اجتماعی و رسانه فعال بوده ام. معتقدم
ظرفیت هایی که ارتباطات بین مردمی ایجاد می کند، می تواند پتانسیل بسیار خوبی براي توسعه و تعمیق روابط دوجانبه در همه
زمینه ها ایجاد کند و به آن شتاب دهد. خوشحالم که دو ملت ایران و کرواسی روابط خوبی داشته و دارند. من تلاش خواهم کرد با
توسعه هر چه بیشتر ارتباطات فرهنگی، هنري و مردمی بین نخبگان دو طرف و با شناساندن کاملتر ویژگی هاي فرهنگی، جلوه هاي
گردشگري و عادات و رسوم اجتماعی دو کشور، مردم ایران و کرواسی را هر چه بیشتر به هم نزدیک کنم. به همین خاطر قبل از آمدن

 
به زاگرب به همتاي خودم دکتر دراگو اشتامبوك گفتم ما ماموریت مشترکی داریم و لذا از او دعوت کردم که مکمل هم باشیم. 

وي ادامه داد: براي ایجاد ارتباط نزدیک تر دو ملت و همچنین توسعه همکاري در بخش توریسم، ما پیشنهاد جدیدي براي پرواز
مستقیم تهران - زاگرب را به مقامات کرواسی ارائه داده و پیگیر و منتظر پاسخ آن هستیم. به شکلی که این پروازها همیشه پر از
مسافر به زاگرب می رسد. همچنین برنامه برگزاري «هفته ایران» در کرواسی را تهیه کرده ایم که در هماهنگی با طرف کروات اجرا
خواهیم کرد. در این برنامه طی یک هفته اطلاعات جدید و مفیدي در مورد جاذبه هاي تاریخی، گردشگري و جلوه هاي شگفت انگیز
و متفاوت فرهنگ، هنر و سبک متفاوت زندگی مردم در نقاط مختلف ایران را به مردم فرهنگ دوست کرواسی معرفی خواهیم کرد.

 
براي این طرح من با وزراي گردشگري و همچنین فرهنگ کرواسی گفت وگو داشته ام. 

 
ظرفیت هاي خوب همکاري در بخش علمی و دانشگاهی 

سفیر ایران در کرواسی بیان کرد: در بخش علمی و دانشگاهی هم ظرفیت هاي خوبی براي همکاري وجود دارد. هم در علوم انسانی،
هم علوم طبیعی و هم در تکنولوژي هاي نوین فرصت هاي زیادي براي همکاري داریم که من با وزیر علوم و آموزش کرواسی و روساي
برخی دانشگاه ها آن را پیگیري می کنم. ایجاد کرسی زبان فارسی و کرواتی در دانشگاه هاي دو طرف و برگزاري نشست اشتراکات

 
فرهنگی دو ملت در دانشگاه هاي تهران و زاگرب از جمله برنامه ها است. 



اسماعیلی خاطرنشان کرد: در شرکت هاي دانش بنیان ایران پروژه هاي مختلف تحقیقاتی در بالاترین استانداردها و جدیدترین
فناوري ها وجود دارد که می تواند زمینه هاي مناسبی براي همکاري دو کشور ایجاد کند. ما این قابلیت ها را به طور مداوم به طرف

 
هاي کروات منعکس می کنیم. 

 
چارچوب روابط خارجی ما تغییري نخواهد کرد 

وي در خصوص پیروزي آیت االله سید ابراهیم رئیسی در انتخابات ریاست جمهوري و در پاسخ به این سؤال که اساس سیاست وي در
داخل ایران چیست و چه نوع سیاستی را می توان از او در سیاست خارجی و قبال غرب انتظار داشت؟ گفت: رئیس جمهور منتخب
ایران جناب آقاي رئیسی داراي تجربه سیاسی بالا، سابقه مدیریت هاي مهم ملی، آگاه به خواسته هاي مردم و همچنین روابط بین
الملل است. در مورد سیاست هاي داخلی، ایشان گفته اند که توجه بیشتري به معیشت بخشی از جامعه که از تحریم هاي ظالمانه
آمریکا بیشتر صدمه دیده اند، خواهد داشت. مثل کارگران، بازنشستگان و اقشار با درآمد ثابت. بهبود اوضاع کسب و کار، افزایش
اشتغال، توجه بیشتر به ظرفیت هاي اقتصادي داخلی و افزایش تولید کالاهاي اساسی تا حد تامین نیاز کشور، از برنامه هاي اصلی

 
ایشان است. 

وي ادامه داد: در زمینه هاي اجتماعی نیز آقاي رئیسی تامین آزادي هاي اجتماعی طبق قانون اساسی، گسترش عدالت و مبارزه با

 
هرگونه فساد را اولویت دولت آینده ایران اعلام کرده است. 

سفیر ایران در کرواسی خاطرنشان کرد: در خصوص روابط خارجی نیز باید ابتدا بگویم که تعیین اصول سیاست خارجی در ایران طبق
قانون اساسی بر عهده مقام معظم رهبري است و دولت ها مجري آن هستند. لذا چارچوب روابط خارجی ما تغییري نخواهد داشت.
ایشان در رقابت هاي انتخاباتی گفتند که از مذاکرات با طرف هاي برجام حمایت می کنند. البته با این هدف که هم آمریکا تحریم
هاي تعیین شده را بردارد و ایران آن را راستی آزمایی کند؛ هم اروپا و سایر طرف هاي برجام به تعهداتشان عمل کنند و هم ایران
ضمن عمل به تعهداتش طبق برجام، از همه حقوق خود براي تجارت و روابط اقتصادي عادي با جامعه بین المللی بهره مند شود.

 
گفتند که سیاست خارجی مدنظر ایشان نتیجه محور خواهد بود. 

 
دست دوستی ایران همیشه به سوي همسایگان گشوده است 

این دیپلمات ارشد ایرانی ادامه داد: همچنین جناب آقاي رئیسی در اولین نشست خبري خود بعد از پیروزي در انتخابات تاکید کرد
که توسعه روابط ایران با همه کشورها به شکلی گسترده و متوازن، به ویژه با همسایگان در دستور کار دولت ایشان خواهد بود. این
رویکرد به ثبات و بهبود شرایط منطقه اي حتما کمک خواهد کرد. همانطور که گفتم در مورد عربستان، هم آقاي ظریف وزیر خارجه
ایران و هم آقاي رئیسی، رئیس جمهور بعدي ایران تاکید کردند که اگر عربستان هم آماده باشد، ایران همین فردا سفیر خود را به

ریاض اعزام می کند. دست دوستی ایران همیشه به سوي همسایگان گشوده است./فارس



اجراي 450طرح اشتغالزایی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام در گمیشان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/04/12

چند خبر کوتاه را در این بسته خبري ببینید.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز گلستان؛ در مراسمی، فخرالدین علوي به عنوان مدیرکل اموال و املاك بنیاد مستضعفان

 
در گلستان معرفی از خدمات 3ساله حسن خسروي، مدیرکل پیشین قدردانی شد. 

 
 ///////////////

 
محور خوش ییلاق در پی بارندگی و ریزش کوه بامداد امروز مسدود شده بود که با تلاش نیرو هاي راهداري بازگشایی شد. 

 
 ///////////////

احمدي فرماندار بندرگز در جلسه مدیریت بحران این شهرستان گفت: با توجه به افزایش دما در روز هاي آینده اداره منابع طبیعی

 
امکانات لازم براي جلوگیري از آتش سوزي احتمالی را فراهم کند. 

 
 ///////////////

دستمرد فرماندار گمیشان در جلسه بررسی طرح اشتغال زایی بنیاد برکت گفت: امسال 450طرح اشتغالزایی به همت ستاد اجرایی

 
فرمان حضرت امام در این شهرستان اجرا می شود. 

 
 ///////////////

کارگاه کنترل و کاهش مفاسد اجتماعی به همت حوزه بسیج مقاومت محمدرسول االله(ص) گمیشان با هدف آموزش دینی و فرهنگی

 
و مقابله با آسیب هاي اجتماعی و توانمند سازي جوانان در مسجد جامع روستاي خواجه نفس برگزار شد. 
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ارائه خدمات دندانپزشکی در قالب تعاونی در بیرجند

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/04/12

نمونه از یک تعاونی در حوزه سلامت و درمان که در ایجاد اشتغال و خدمات نمونه شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، شرکت تعاونی ها براي بالا بردن کیفیت و ترویج فرهنگ مشارکت در
کار جمعی شکل می گیرند. یک مجتمع دندانپزشکی تعاونی در بیرجند یک سالی هست، در حوزه کودك و نوجوان، پروتز دندان،

 
جراح فک و صورت به صورت یک شرکت تعاونی فعالیت می کند. 

در بیرجند غیر از این شرکت تعاونی 196 شرکت تعاونی دیگر با حدود 250 هزار عضو زن و مرد و با سرمایه اولیه حدود 51 هزار

 
میلیون ریال وجود دارند که توانسته اند براي هزار و 249 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد کند. 
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آبزیان خلیج فارس در خطر انقراض قراردارند

منبع: تین نیوزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/04/12

ذخیره آبزیان حوزه خلیج فارس به ویژه ذخایر قابل بهره برداري و مفید با تهدید انقراض و نابودي روبرو است که صید بی
رویه و آلودگی نفتی نقش مهمی در این زمینه دارد.

تین نیوز سید حسین جعفري از بوشهر- ذخیره آبزیان حوزه خلیج فارس به ویژه ذخایر قابل بهره برداري و مفید با تهدید

 
انقراض و نابودي روبرو است که صید بی رویه و آلودگی نفتی نقش مهمی در این زمینه دارد. 

به گزارش خبرنگار تین نیوز، استان بوشهر بیشترین مرز مشترك با خلیج فارس دارد و این هم جواري مزیت بسیار مهمی براي این

 
استان محسوب می شود و باعث می شود تا افراد زیادي متناسب با این ظرفیت ها اشتغال داشته باشند. 

تنوع زیستی گونه هاي آبزیان در خلیج فارس بسیار بالا ولی با جمعیت اندك است؛ بیش از 500 گونه گیاهی و جانوري در خلیج

 
فارس وجود دارد که بیش از 70 درصد گونه ها بومی منطقه اي و 30 درصد مهاجر هستند. 

خلیج فارس، همانند بسیاري از مناطق دریایی در جهان از صید بیش از حد (صید بی رویه) رنج می برد و میزان بالاي صید به کاهش

 
چشمگیر ذخایر دریایی منجر شده است. 

بسیاري از کشورهاي منطقه خلیج فارس آماري غیرواقعی در مورد میزان برداشت خود از ذخایر ماهیان و سایر آبزیان این منطقه ارائه

 
می دهند و چیزي که مشخص است، میزان بالاي صید است. 

دریابست راهی براي حفظ ذخایر دریا کارشناس صید و بهره برداري آبزیان اظهار داشت: افزایش صید و عوامل دیگر باعث شده تا

 
شاهد کاهش بیش از 50 درصدي ذخایر خلیج فارس باشیم. 

حسین شادکامی تاکید کرد: این موضوع باعث شده تا بعضی از گونه هاي آبزیان به خصوص کف زیان رو به نابودي رفته و خطر

 
انقراض جدي تر از گذشته دنبال شده و باعث ایجاد تنش بحران در ذخیره شود. 

وي افزود: براي بهبود و تنفس وضعیت سلامت محیط زیست دریایی در آب هاي انحصاري اقتصادي، می بایست مدیریت مسئولانه

 
ماهیگیري به منظور ترمیم این زنجیره غذایی در مناطق خاص از پروتکل هاي مناسب قانونی اجرا شود. 

کارشناس صید و بهره برداري آبزیان اضافه کرد: صدور پروانه صید، مجوز صید و رعایت استانداردهاي صید و محدودیت هاي زمانی و

 
مکانی و دیگر یکی از راه هاي پیشگیري در وقوع حوادث بحرانی و صید بی رویه با الحاق پروتکلی دیگر با عنوان «دریا بست» است. 

بازسازي ذخایر دریایی شادکامی ادامه داد: دریا بست به مفهوم به تعلیق درآمدن صید در بالاترین نقطه براي پیشگیري و ترمیم و

 
فرصت بازسازي و احیا و رشد و نمو گونه هاي متعدد ذخیره در منطقه است. 



وي تصریح کرد: از این طریق می توان فرصتی براي مطالبات عمومی و انسجام صنفی (صید و صیادي) را در مسیر قانون گذاري و
حمایت و پشتیبانی سایر نهادها و ارگان ها نسبت به رعایت این پروتکل که آینده ذخیره آبزیان و به دنبال آن اقتصاد صید را در بر

 
دارد به سوي پایداري و ماندگاري براي نسل هاي آینده گره زد. 

کارشناس صید و بهره برداري در استان بوشهر خاطرنشان کرد: فرداي دیگر شاید براي اجراي این پروتکل دریا بست با هزینه هاي

 
گزاف تر و غیرقابل جبران دور باشد. 

رد پاي آلودگی هاي نفتی در کاهش ذخایر دریایی البته صید بی رویه تنها دلیل کاهش ذخایر دریایی نیست و عوامل دیگري به ویژه

 
آلودگی هاي دریایی باعث شده تا ذخایر دریایی با خطر جدي روبرو شوند و نسل این آبزیان با تهدید جدي روبرو شود. 

مدیرکل محیط زیست استان بوشهر اظهار داشت: بروز آلودگی هاي نفتی متعدد در خلیج فارس تأثیر منفی زیادي بر روي آبزیان و

 
اکوسیستم این منطقه داشته است. 

فرهاد قلی نژاد نشت نفت از شناورها، تأسیسات و خطوط انتقال دریایی را از مهمترین آلودگی هاي نفتی دانست و افزود: تعویض

 
خطوط و نوسازي خطوط انتقال یکی از مسائل ضروري است. 

وي پیشگیري از بروز آلودگی هاي نفتی در خلیج فارس را ضروري دانست و تصریح کرد: شرکت هاي نفتی در قالب برنامه هاي

 
مدیریت زیست محیطی الزامات را رعایت و با اقدامات کنترلی از ورود و نشت نفت جلوگیري کنند. 

مدیرکل محیط زیست استان بوشهر بیان کرد: با توجه به اهمیت زیست محیطی خلیج فارس همه کشورهاي حاشیه این آبراه بین

 
المللی باید استانداردهاي زیست محیطی را در فعالیت هاي اقتصادي بویژه نفت و گردشگري رعایت کنند. 

وي ادامه داد: منطقه خلیج فارس به عنوان یکی از مهم ترین پهنه هاي آبی جهان به لحاظ تنوع زیستی، منابع شیلاتی و به خصوص

 
منابع نفتی غنی، اکوسیستمی منحصربه فرد به شمار می رود. 

با توجه به نقش مهم اکوسیستم دریایی خلیج فارس به عنوان یک زیستگاه ارزشمند و نقش مهم آن در معیشت و زندگی ساحل

 
نشینان و اقتصاد کشور باید جلوگیري از آلودگی آن در اولویت برنامه ها قرار بگیرد. 

 
براي حفظ و پایداري ذخیره آبزیان در خلیج فارس باید در راستاي قوانین و دستور العمل هاي ماهیگیري مسئولانه گام برداشت. 

آلودگی هاي نفتی در خلیج فارس قابل پیشگیري است و باید شرکت هاي نفتی در قالب برنامه هاي مدیریت زیست محیطی الزامات

 
را رعایت و با اقدامات کنترلی از ورود و نشت نفت جلوگیري کنند. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



بسیج سازندگی البرز وارد میدان ترویج کشاورزي می شود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/04/12

رییس بسیج سازندگی استان البرز: این مجموعه با امضاي تفاهم نامه اي با سازمان جهاد کشاورزي استان، براي رونق تولید و
اشتغالزایی وارد عرصه خواهد شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز البرز، سرهنگ
مهران طیران در حاشیه امضاي تفاهم نامه با سازمان جهاد
کشاورزي استان گفت: در راستاي اجرایی نمودن منویات
مقام معظم رهبري در بخش اقتصاد مقاومتی و توسعه ي

 
بخش کشاورزي این تفاهم نامه همکاري منعقد شد. 

سرهنگ طیران افزود: استفاده از توان و ظرفیت هاي 2
سازمان بسیج سازندگی و جهاد کشاورزي استان در اجراي
فعالیت هاي آموزشی و ترویجی در شهرها ، روستاها و
مناطق محروم براي افزایش تولید در بخش کشاورزي ،
ترویج و توسعه ي فرهنگ کار و تلاش در بین آحاد مردم

روستایی و بسیجیان و جلوگیري از مهاجرت و کمک و تسریع به امر آموزش، توانمندسازي و ارتقا سطع دانش علمی و فنی متقاضیان

 
فعالیت در حوزه کشاورزي از دیگر اهداف این همکاري دو جانبه است. 

رییس بسیج سازندگی البرز، توسعه عدالت اجتماعی و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق کمتر توسعه یافته و کشاورزي و فراهم نمودن
شرایط جهت توسعه فضاي کسب وکار و زنجیره ي ارزش محصولات کشاورزي و استفاده بهینه از منابع، ظرفیت ها وامکانات و توانایی

 
هاي علمی و فنی طرفین در جهت توسعه سرمایه گذاري و مشارکت در تولید کشور را از دیگر این اهداف برشمرد. 

طیران گفت: فراهم نمودن زمینه مناسب جهت حضور داوطلبانه آحاد مردم به ویژه جوانان براي مشارکت در فعالیت هاي عام المنفعه
و محرومیت زدایی در حوزه وظایف دو طرف از دیگر این اهداف به شمار می رود.



بهره برداري از 1100 طرح اشتغالزایی افراد تحت پوشش بهزیستی

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/04/12

تهران - تجارت گردان - رئیس سازمان بهزیستی کشور از بهره برداري از 1100 طرح اشتغالزایی افراد تحت پوشش بهزیستی
و انعقاد تفاهمنامه ایجاد شغل براي دو هزار معلول با همکاري بنیاد برکت خبر داد و گفت: تاکنون با سرمایه گذاري بیش از

270 میلیارد تومان براي حدود 6 هزار نفر از جامعه هدف اشتغالزایی شد. نوشته ...

تهران &– تجارت گردان &– رئیس سازمان بهزیستی
کشور از بهره برداري از 1100 طرح اشتغالزایی افراد تحت
پوشش بهزیستی و انعقاد تفاهمنامه ایجاد شغل براي دو
هزار معلول با همکاري بنیاد برکت خبر داد و گفت: تاکنون
با سرمایه گذاري بیش از 270 میلیارد تومان براي حدود 6

 
هزار نفر از جامعه هدف اشتغالزایی شد. 

به گزارش ایرنا از سازمان بهزیستی کشور، وحید قبادي دانا
روز شنبه ایرنا آئین بهره برداري از 1100 طرح اشتغالزایی

معلولین و افراد تحت پوشش بهزیستی و انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي دو هزار معلول با همکاري بنیاد برکت و سازمان
بهزیستی کشور افزود: اکنون شاهد اجرایی شدن 1100 پروژه اشتغالزایی براي افراد داراي معلولیت و جامعه هدف در سراسر کشور
هستیم که باعث ایجاد اشتغال براي حداقل 3300 نفر از این افراد شده و بالغ بر یکصد میلیارد تومان تسهیلات و شرایط مناسبی

 
ایجاد شده تا سرمایه گذاري صورت گیرد براي اینکه این اشتغال هاي خرد در سراسر کشور شکل بگیرد. 

وي با بیان اینکه این مهم زمینه شکل گیري دو هزار طرح جدید اشتغالزایی را با همکاري نزدیک بنیاد برکت و سازمان بهزیستی
کشور در سال 1400 رقم خواهد زد، ادامه داد: با سرمایه گذاري بالغ بر 270 میلیارد تومان اشتغالزایی براي حدود 6 هزار نفر از افراد

 
داراي معلولیت و جامعه هدف ایجاد می شود. 

به گفته قبادي دانا، مدل خوب تسهیلگري که تسهیلگران با شبکه 800 نفري بنیاد برکت در سطح کشور ایجاد کردند می تواند زمینه

 
اي را ایجاد کند که جامعه هدفی که تمایل به فعالیت و اشتغال دارند جذب کارآفرینی هاي خرد و متوسط در سطح کشور شوند. 

 
  

 
 بهره مندي بیش از 40 هزار نفر از تسهیلات 1750 میلیارد تومانی 

رئیس سازمان بهزیستی کشور یکی از زمینه هاي فعالیت بهزیستی ایجاد توانمندي و توانمندسازي جامعه هدف برشمرد و عنوان
کرد: در سال 1399 از محل بند ب تبصره 16، 1750 میلیارد تومان تسهیلات در اختیار جامعه هدف بهزیستی قرار داده شد که بیش

 
از 40 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند و مشغول به کار شدند. 

وي ادامه داد: همچنین در ارتباط با ایجاد شرایط مناسب و مشوق هاي دیگر براي اشتغال از محل بیمه ها در ارتباط با پرداخت حق



بیمه سهم کارفرمایی و خویش فرمایی در سال 1399 بالغ بر 16 هزار نفر از این تسهیلات بهره مند شدند و مشوق ها براي آنها

 
پرداخت شده است. 

 
تحصیل بیش از 22 هزار مددجو بهزیستی در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی 

قبادي دانا با بیان اینکه بیش از 22 هزار نفر از مددجویان سازمان بهزیستی کشور در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی مشغول تحصیل
هستند، گفت: هزینه هاي تحصیل این افراد به صورت کامل از طرف بهزیستی تقبل می شود و همچنین زمینه اشتغال را براي فارغ
التحصیلان فراهم کردیم بطوري که در بحث حرفه آموزي در تعامل با سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي لازم را کسب کردند که با

 
زمینه سازي مناسب می توانند اشتغال پایدار و موثر را داشته باشند. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه مفتخریم در سال تولید، رفع موانع و پشتیبانی از تولید را در دستور کار خود داریم از
ستاد اجرایی فرمان امام و بنیاد برکت که زمینه هاي لازم را فراهم کردند قدردانی کرد و گفت: امیدواریم امروز فتح بابی براي
همکاري بیشتر و جهشی در ایجاد اشتغال براي افراد داراي معلولیت، زنان سرپرست خانوار و معتادان بهبودیافته باشد تا بتوانیم

 
افرادي که تحت پوشش نهادهاي حمایتی قرار دارند مستقل شوند و زندگی با منزلت اجتماعی داشته باشند. 

 
  

 
انعقاد تفاهمنامه با بنیاد برکت زمینه ساز اشتغال براي 300 هزار نفر از جامعه هدف بهزیستی  

وي با بیان اینکه اعتبارات سازمان بهزیستی کشور در سال 1400 در بند ب تبصره 16 با حمایت دولت و مجلس شوراي اسلامی به 3

 
هزار میلیارد تومان افزایش یافته، ادامه داد: با جذب مناسب منابع گام موثري در راستاي توانمندسازي جامعه هدف برخواهیم داشت. 

قبادي دانا با اشاره به انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور، تصریح کرد: این مهم زمینه
ساز اشتغال براي 300 هزار نفر از جامعه هدف بهزیستی خواهد بود؛ این در حالی است که در سال 99 تعهد ما براي اشتغال 56 هزار

 
شغل بود که با حرکت جهادي توانستیم 60 هزار شغل ایجاد کنیم. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت:  هم افزایی دستگاه هاي مختلف برکات بسیاري ایجاد می کند. مقام معظم رهبري در سالروز
جهانی افراد داراي معلولیت فرمودند که مسئولیت امور معلولین فقط سازمان بهزیستی نیست بلکه همه دستگاه ها و نهادهاي انقلابی
موطف اند شرایط را براي افراد داراي معلولیت تسریع کنند که این فرمایش پیاده سازي شد بطوري که به همت جوانان انقلابی،

 
متخصص و جهادي شرایطی فراهم شده است که مردم ایران بالاخص خانواده هایی که نیاز بیشتر دارند به رفاه دست پیدا کنند. 

براساس این گزارش، در این مراسم در ارتباط برخط با لرستان، ایلام، بوشهر و فارس از طرح هاي اشتغالزایی بهره برداري شد و در
پایان تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي دو هزار معلول با حضور وحید قبادي دانا سازمان بهزیستی کشورو امیرحسین مدنی مدیرعامل

بنیاد برکت امضاء شد.



جهانگیري: آسیب هاي اجتماعی امروزحاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي

گذشته است

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/04/12

جهانگیري: آسیب هاي اجتماعی امروزحاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي گذشته است وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز
جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن، حاصل تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال

 
هاي گذشته است. 

به گزارش حلقه وصل، نهمین جلسه ستاد هماهنگی و راهبري
نقشه مهندسی فرهنگی کشور ظهر امروز(شنبه 12 تیرماه) به

 
ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري با اشاره به گزارش دبیرخانه ستاد در خصوص
وضعیت اجراي نظام نامه پیوست فرهنگی طرح هاي مهم و کلان
کشور، گفت: لازم است تهیه پیوست فرهنگی برنامه ها و طرح ها
مشتمل بر شاخص هاي شفاف و قابل ارزیابی با چارچوبی دقیق

 
باشد تا دستگاه هاي مجري طرح هاي کلان به صورت دقیق و روشن وظایف و تکالیف خود را بدانند. 

معاون اول رییس جمهور از بروکراسی موجود نظام اداري ایران به عنوان یکی از عوامل مخل توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و
تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده تا برخی از طرح ها و برنامه ها متوقف شود و بعضاً این اسناد خود به عاملی براي جلوگیري و

 
ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده اند. 

وي با اشاره به اهتمام دبیرخانه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور براي اجراي مطالبه مقام معظم رهبري مبنی
بر تدوین و تهیه پیوست فرهنگی براي طرح هاي پولی، مالی و عمرانی کشور، اظهار داشت: تجربه موفق تهیه پیوست زیست محیطی
براي طرح هاي کلان کشور نشان می دهد که اگر شاخص ها به درستی تعیین شوند، دستگاه هاي مجري طرح ها قادر خواهند بود
براي اجراي سیاست هاي تعیین شده برنامه ریزي کنند. لازم است از این تجربه موفق در تدوین پیوست هاي فرهنگی استفاده شود تا

 
از اجراي طرح هایی که پیامدهاي نامطلوب فرهنگی و اجتماعی دارند، جلوگیري شود. 

جهانگیري افزود: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن،
حاصل تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است که اگر در آن سالها پیامدهاي اجتماعی هر تصمیم در قالب پیوست

 
فرهنگی مدنظر قرار می گرفت شاید وضعیت امروز جامعه به لحاظ آسیب هاي اجتماعی متفاوت بود. 

وي با یادآوري جلسات برگزار شده در خصوص آسیب هاي اجتماعی که در حضور مقام معظم رهبري برگزار شد، تصریح کرد: در یکی
از این جلسات پیشنهاد دادم که 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی براي اجراي طرح هاي اشتغال زاي روستایی که منجر به
ماندگاري روستاییان در روستاها و جلوگیري از حاشیه نشینی و گسترش حاشیه نشینی می شود، اختصاص یابد که خوشبختانه

 
گزارش ها نشان می دهد این طرح با نتایج مثبتی همراه بوده و بعضا شاهد مهاجرت معکوس به روستاها هستیم. 



معاون اول رییس جمهور از اعضاي ستاد و دبیرخانه به خاطر تلاش و پیگیري هاي مجدانه در سالهاي اخیر قدردانی و اظهار امیدواري

 
کرد این روند در دولت آینده با جدیت هر چه بیشتر ادامه پیدا کند. 

در این جلسه که وزراي آموزش و پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش و جوانان و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده نیز
حضور داشتند، حجت الاسلام سید رضا عاملی دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گزارشی از ارزیابی وضعیت اجراي نظام نامه پیوست
فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور ارائه کرد و گفت: این موضوع مطالبه مقام معظم رهبري در سال 1386 است که تاکنون آنطور

 
که باید مورد توجه قرار نگرفته اما امروز مصوبه اي توسط ستاد براي اجراي آن پیشنهاد شده است. 

در این نشست پیشنهاد مصوبه ستاد مبنی بر تجمیع اجراي پیوست هاي چهارگانه حوزه فرهنگ مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و
پس از ارائه پیشنهادات و دیدگاه هاي اعضاي ستاد، مقرر شد شاخص هاي قابل ارزیابی براي پیوست هاي فرهنگی طرح ها و برنامه ها

 
در نظر گرفته شود و نظرات اصلاحی مطرح شده در جلسه نیز در تدوین نهایی آن لحاظ شود. 

در ادامه این جلسه گزارشی از عملکرد کارگروه رصد فرهنگی ارائه شد و دبیر ستاد به تشریح اهم مصوبات هشت جلسه گذشته و

 
وضعیت اجرایی این مصوبات پرداخت. 

منبع: فارس



معرفی به محاکم قضایی و اعمال محرومیت هاي اجتماعی براي مشمولان غایب

وظیفه عمومی

منبع: بازار کارشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/04/12

معاون وظیفه عمومی استان از محرومیت هاي اجتماعی مشمولان غایب برابر قانون خدمت وظیفه عمومی و لزوم انجام
خدمت سربازي، خبر داد.

معاون وظیفه عمومی استان از محرومیت هاي اجتماعی مشمولان غایب برابر قانون خدمت وظیفه عمومی و لزوم انجام خدمت

 
سربازي، خبر داد. 

به گزارش خبرنگار بازارکار از اهواز به نقل از پلیس، سرهنگ سید فرشاد موسوي تبار ضمن اعلام این خبر اظهار کرد: برابر ماده 10
انجام امور زیر در مورد مشمولان وظیفه عمومی مستلزم ارایه مدرك دال بر رسیدگی به وضع مشمولیت آنان از اداره وظیفه عمومی و

 
فتوکپی مدرك ارایه شده از جمله ضمیمه هاي ضروري پرونده متشکله است. 

او گفت: دریافت هر گونه وام و کمک هاي کشاورزي و صنعتی و دامداري و مسکن از طریق بانک هاي و وزارتخانه ها و موسسه هاي
دولتی وابسته به دولت و نهادهاي قانونی، کاندیدا شدن براي انتخابات مجلس شوراي اسلامی و سایر شوراها و انجمن هاي قانونی،
تحویل اصل گواهی نامه یا پایان دوره هاي تحصیلی دیپلم و بالاتر از وزارتخانه مربوطه، صدور پروانه کسب و اجازه اشتغال و عضویت
در شرکت هاي تعاونی، دریافت مستمري از سازمان هاي دولتی و وابسته به نهادهاي قانونی و استخدام به هر صورت(رسمی، پیمانی،
روزمزد و خرید خدمت) در وزارتخانه و موسسه هاي دولتی و وابسته به دولت و نهادهاي قانونی و شرکت هاي دولتی شامل ماده 10

 
می شود. 

معاون وظیفه عمومی استان خوزستان در پایان با اشاره به تبصره 3 ماده ماده 10 قانون خدمت وظیفه عمومی افزود: متخلفین از
مقررات این ماده به محاکم قضایی معرفی می شوند مجازات اینگونه افراد براي مرتبه اول پرداخت هزینه سالانه یک سرباز طبق قانون
بودجه سالانه و نرخ اعلامی دولت است و مرتبه دوم علاوه بر جریمه فوق سه ماه انفصال از خدمت و براي مرتبه سوم و بالاتر انفصال

از خدمات دولتی است.



تشریح عملکرد منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس

منبع: برداشت روزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/04/12

به گزارش برداشت روز، این منطقه عظیم اقتصادي جزو مناطق اقتصادي برتر کشور محسوب می شود و تاکنون عملکرد قابل
قبولی در عرصه ي تولید داشته و زمینه توسعه اقتصادي هرمزگان و ایران را فراهم آورده است. منطقه برتر کشور منطقه ویژه

اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس از مناطق برتر کشور در زمینه تولید ...

منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس به سبب اقدامات در حوزه ي اشتغال، تولید، صادرات و توسعه یکی از

 
موفق ترین مناطق اقتصادي کشور در سال گذشته بوده است. 

به گزارش برداشت روز، این منطقه عظیم اقتصادي جزو مناطق
اقتصادي برتر کشور محسوب می شود و تاکنون عملکرد قابل
قبولی در عرصه ي تولید داشته و زمینه توسعه اقتصادي

 
هرمزگان و ایران را فراهم آورده است. 

 
منطقه برتر کشور 

منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس از
مناطق برتر کشور در زمینه تولید فولاد، آلومینیوم و روي به
شمار می رود و اهدافی که براي این منطقه تعریف شده است این

منطقه را به قطب فولاد کشور، قطب تولید آلومینیوم، مرکز تخلیه و بارگیري مواد معدنی و نفتی، قطب انرژي و قطب صادرات و جذب

 
سرمایه گذاري خارجی و داخلی تبدیل خواهد کرد. 

 
احیاي واحد هاي تولیدي/ اشتغال بومیان در منطقه ویژه 

مدیریت این منطقه تاکنون تلاش زیادي براي احیاي واحدهاي تولیدي و همچنین تکمیل و افزایش ظرفیت این واحدها کرده است
که این امر، ضمن بازگشت سرمایه، از خروج ارز جلوگیري می کند و بازآفرینی در تولید و اشتغال جمعیت کثیري از مردم بومی

 
منطقه را در پی دارد. 

 
مکانی امن براي صاحبان سرمایه و توسعه صنعت کشور 

بنا بر آخرین آمار بیش از 12 هزار نفر در این منطقه عظیم اقتصادي مشغول به کار هستند و 3695 میلیون دلار جذب سرمایه در
منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس حاصل شده است و از همین رو می توان این منطقه را مکانی امن براي صاحبان سرمایه وتوسعه

 
صنعت کشور به شمار آورد. 

 
پتانسیل هاي منطقه ویژه در سرمایه گذاري 



با توجه به اینکه این مجموعه ظرفیت ها و پتانسیل هاي فراوانی براي سرمایه گذاري و همچنین اجراي طرح هاي صادرات محور دارد،

 
موفق شده است در سال 1399 تعداد 9 قرارداد سرمایه گذاري را منعقد کند که قطعاً نتایج چشمگیري را در پی خواهد داشت. 

 
رتبه هاي اشتغال جوانان بومی 

در سال گذشته شرکت «ستاره سیمین هرمز» با سرمایه گذاري 2466 میلیون یورو و ایجاد 11 هزار شغل سهم بیشتري در اشتغال
جوانان بومی منطقه داشته است و «گروه گسترش سرمایه گذاري بین المللی ارزش» نیز با 46 میلیون دلار سرمایه گذاري با اشتغال
زایی 135 نفر، شرکت «مادشیمی» با سرمایه گذاري 300 میلیون دلاري و ایجاد 122 ظرفیت شغلی در جایگاه سوم قرار گرفته است.

همچنین دو شرکت «کرومیت میامی فردوس» و «لاستیک هاي صنعتی مبارکه» هم با سرمایه گذاري به ترتیب 126 و 10 میلیون

 
دلاري در ایجاد مجموعاً 235 فرصت شغلی نقش دارند. 

 
محرك اقتصاد و ارزآوري در کشور 

منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس نیز تلاش هاي تحسین برانگیزي در جهت تسهیل هرچه بیشتر بستر تولید و توسعه زیرساخت هاي
مورد نیاز براي دستیابی به این هدف و به حرکت درآوردن چرخه اي اقتصاد کشور و افزایش ارزآوري داشته و در تلاش است با تأمین

 
و توسعه زیرساخت ها در منطقه شرکت هاي بیشتري را براي سرمایه گذاري جذب و زمینه اشتغال جوانان را فراهم کند. 

 
عملکرد دوماهه سال 1400 منطقه ویژه 

جذب سرمایه گذاري در دوماهه سال 1400 که با فرمایش مقام معظم رهبري با نگاه ویژه به تولیدلحاظ شده است و جمعاً 14
سرمایه گذار جدید بالغ بر سه هزار و 915 میلیون دلار سرمایه گذاري این منطقه ویژه با حمایت و پشتیبانی استاندار و ریاست محترم
هیئت عامل ایمیدرو جذب شده است و امیدواریم این منطقه ویژه اقتصادي بتواند به توسعه ي کشور و کاهش نرخ بیکاري کمک کند.

 
اشتغال زایی 

ازجمله فعالیت هاي چشمگیر می توان به میزان اشتغال زایی این منطقه عظیم اقتصادي اشاره کرد که میزان اشتغال زایی تعهد شده
از سوي منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس در سال 99 یک هزار و 500 نفر و میزان اشتغال ثبت شده در سامانه
تا پایان سال 1399، 9 هزار و 461 نفر بوده است که از رونق کار و تلاش در منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس

 
حکایت دارد. 

 
رقابت در بازارهاي جهانی 

فراهم آوردن شرایط جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی و هدایت آن ها در جهت احداث واحدهاي صنعتی و معدنی انرژي بر و
فرآوري مواد معدنی و همچنین رشد توسعه اقتصادي، افزایش فرصت هاي شغلی، افزایش و توسعه فناوري هاي جدید حوزه تولید،
مهارت هاي مدیریتی، ارتقاي کیفیت تولیدات و افزایش توان صادرات به منظور رقابت در بازارهاي جهانی ازجمله مهم ترین اهداف

 
ترسیم شده این منطقه است. 



این منطقه براي اهالی استان هرمزگان یک نعمت است و نقشی اساسی در رشد اقتصادي این استان دارد و همواره تأثیراتی مستقیم و

 
غیرمستقیم بر معیشت مردم این استان گذاشته است. 

روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی وفلزي خلیج فارس



دولت جدید فرش قرمز براي بهبود فضاي کسب وکار پهن کند/ مقررات زدایی

ضرورت غیرقابل انکار

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/04/12

فصل اقتصاد - رئیس فراکسیون بهبود فضاي کسب و کار مجلس معتقد است؛ دولت سیزدهم براي موفقیت اقتصادي در بازه
زمانی کوتاه مدت باید مقررات زدایی و تسهیل محیط کسب و کار را در اولویت قرار دهد، البته بروکرات ها و دستگاه هاي

دولتی می توانند عامل شکست دولت در اجراي این سیاست شوند.

فصل اقتصاد - رئیس فراکسیون بهبود فضاي کسب و کار
مجلس معتقد است؛ دولت سیزدهم براي موفقیت اقتصادي
در بازه زمانی کوتاه مدت باید مقررات زدایی و تسهیل
محیط کسب و کار را در اولویت قرار دهد، البته بروکرات ها
و دستگاه هاي دولتی می توانند عامل شکست دولت در

 
اجراي این سیاست شوند. 

سیداحسان خاندوزي عضو هیئت رئیسه کمیسیون اقتصادي مجلس در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، با بیان اینکه یکی
از مهمترین ویژگی هاي اقتصاد کلان ایران طی سال هاي اخیر گرفتار شدن در دام رشد پایین اقتصادي است، گفت: این موضوع

 
سرمنشا پایین بودن درآمد سرانه و افزایش جمعیت زیر خط فقر در سال هاي اخیر شده و کشور را به آستانه خطیري رسانده است. 

رئیس فراکسیون بهبود فضاي کسب و کار مجلس ادامه داد: براي مقابله با رشد پایین اقتصادي که باید جزو یکی از سه اولویت دولت
سیزدهم قرار داشته باشد، دو دسته تدبیر باید انجام شود. ابتدا سیاست هاي ناظر به تحریک سرمایه گذاري در اقتصاد که در نهایت

 
منجر به افزایش رشد و اشتغال می شود و دیگري سیاست هاي ناظر به تحریک رشد کوتاه مدت باید مدنظر قرار بگیرد. 

 
مقررات زدایی، عاملی براي رشد اقتصادي در کوتاه مدت 

نماینده مردم تهران، شمیرانات، ري، اسلامشهر و پردیس در مجلس تصریح کرد: سیاست ابتدایی یعنی افزایش سرمایه گذاري بر رشد
به جهت اینکه از جمله سیاست هاي طرف عرضه است، ماهیتی زمان بر دارد و اگر دولت سیزدهم در همین ماه هاي اول شروع به

 
اقداماتی در این زمینه کند، محصول و نتیجه آن را از حدود یکسال و نیم به بعد خواهد دید. 

عضو هیئت رئیسه کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید و نظارت بر اجراي اصل 44 افزود: براین اساس در شرایط فعلی براي اینکه نمی
توان خروج از رشد اقتصادي پایین را موکول به سال هاي آینده کرد، نیازمند تدابیر دسته دوم و سیاست هاي ناظر به تحریک رشد

 
کوتاه مدت که مستلزم حداکثر استفاده از پتانسیل هاي موجود رشد اقتصادي، هستیم. 

خاندوزي موضوع مقررات زدایی را یکی از اولویت هاي دولت سیزدهم در سال ابتدایی و جزو دسته دوم سیاست هاي اقتصادي
برشمرد و اظهار کرد: اگر دولت به سرعت از ابزارهاي تسهیل محیط کسب و کار استفاده کرده و موانع را از پیش پاي فعالان اقتصادي
بر دارد، می توان شاهد رشد اقتصادي در مدت زمانی کوتاه بود. متاسفانه وضع مقررات جدید، متکثر و دست و پاگیر از سوي دستگاه
هاي اجرایی فعالیت را براي تولیدکندگان و صادرکنندگان سخت کرده و این تسهیل فرایند مجوزها را با سهولت و شفافیت بیشتري به

 
دست فعالان اقتصادي می رساند. 

 
استفاده از مشوق هاي جدید مالی و مالیاتی براي افزایش ظرفیت تولید 



وي بیان کرد: فعالان اقتصادي براین اساس می توانند، در جاده اي هموارتر حرکت کنند و دولت هم در این راستا از مشوق هاي
جدید مالی و مالیاتی براي افزایش ظرفیت بالفعل نسبت به ظرفیت اسمی بنگاه ها و شهرك هاي صنعتی استفاده کند، این دسته از
تدابیر جزو روشی محسوب می شود که در ماه هاي ابتدایی دولت سیزدهم خودش را در قالب افزایش رشد و اشتغال در کشور بدون

 
نیازمندي به افزایش سرمایه گذاري جدید نشان خواهد داد. 

عضو هیئت رئیسه کمیسیون اقتصادي مجلس تاکید کرد: به عبارتی دیگر سرمایه گذاري هاي پیشینی انجام شده در کنار مولفه اي به
نام پایین بودن سطح تولید زیر ظرفیت اسمی، دولت را در ماه هاي اول به جاي جلب سرمایه گذاري هاي داخلی و خارجی جدید به
عنوان هدفگذاري اولیه، بر استفاده از پتانسیل هاي موجود براي افزایش رشد و اشتغال متمرکز می کند که این موضوع در

 
سخنان آقاي رئیسی در مناظرات انتخاباتی عنوان شد. 

رئیس فراکسیون بهبود فضاي کسب و کار مجلس با بیان اینکه کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید براي حمایت از تولید در قالب
طرح رفع موانع اقداماتی را انجام داده است، گفت: دولت با استفاده از این مصوبات می تواند، با سرعت بیشتري زنجیر را از پاي فعال
اقتصادي باز کند و بنابراین اگر نمی توان در شرایط فعلی کمک ویژه اي براي دوپینگ فعالان اقتصادي انجام داد، حداقل زنجیرهایی

 
را که دستگاه هاي اجرایی به پاي تولیدکنندگان و صادرکنندگان بسته اند، را باز کرد. 

نماینده مردم تهران، شمیرانات، ري، اسلامشهر و پردیس در مجلس مهمترین مانع و عامل شکست احتمالی دولت سیزدهم را در این
مسیر مقاومت خود بروکرات ها و دستگاه هاي دولتی دانست و افزود: آنها منافعشان ایجاب می کند که اتوریته فعلی را یعنی وضع
مقررات جدید و تطویل فرایند صدور مجوزها همچنان حفظ کنند زیرا اینگونه هم قدرت و نفوذ دستگاه هاي اجرایی و مدیران دولتی
حفظ می شود و هم مبالغ بسیاري تحت عنوان پرداخت هاي ناسالم و پول هاي کثیف بین فعالان اقتصادي و دستگاه هاي دولتی رد

 
و بدل می شود. 

خاندوزي تاکید کرد: این موضوع هم البته با جهت گیري ضد فسادي که دولت آقاي رئیسی در پیش گرفته، سازگار است بنابراین به
عنوان یک معلم اقتصاد پیشنهاد اکید من این است، یکی از اولویت هاي فوري دولت سیزدهم در همین شش ماه و یکسال اول که می
تواند منجر به نتیجه شود، تمرکز بر رفع مقررات زدایی و تسهیل محیط کسب و کار و کاهش مجوزهاي پیشینی و محدود کردن
مقررات گذاري جدید و متکثر دستگاه هاي اجرایی است البته به موازات این اقدامات می تواند سیاست هاي بلند مدت که جلب

 
سرمایه گذاري داخلی و خارجی است را نیز انجام دهد./ 

پایان پیام



صندوق کارآفرینی امید به بنگاههاي کوچک در مناطق آزاد وام می دهد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/04/12

فصل اقتصاد - صندوق کارآفرینی امید و دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد براي اعطاي تسهیلات به بنگاه هاي تولیدي
کوچک و متوسط مستقر در مناطق آزاد تفاهم نامه همکاري امضا کردند.

فصل اقتصاد - صندوق کارآفرینی امید و دبیرخانه شوراي
عالی مناطق آزاد براي اعطاي تسهیلات به بنگاه هاي
تولیدي کوچک و متوسط مستقر در مناطق آزاد تفاهم نامه

 
همکاري امضا کردند. 

مراسم امضاي یادداشت تفاهم همکاري شوراي عالی
مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با صندوق کارآفرینی امید عصر

امروز با حضور حمیدرضا مؤمنی مشاور رئیس جمهور و دبیر شوراي عالی مناطق ازاد و اصغر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی

 
امید به امضا رسید. 

در این مراسم نوراالله زاده با بیان اینکه سقف تسهیلات پرداختی در مناطق آزاد 10 میلیارد تومان به ازاي هر طرح است، گفت: به

 
طرح هایی که کمتر از این رقم نیاز به تأمین مالی داشته باشند صندوق کارافرینی امید تسهیلات خواهد داد 

وي ادامه داد: میزان سرمایه گذاري در پروژه هاي مناطق آزاد بستگی به منابعی دارد که هر منطقه آزاد به عنوان آورده در صندوق

 
سرمایه گذاري می کند، ما نیز دو برابر آن را تأمین می کنیم تا بومیان و روستاییان هر منطقه آزاد تحت پوشش قرار بگیرند. 

به گفته وي اجراي این تفاهم نامه دو ساله بوده و از زمان اجرایی شدن هر پروژه تا سقف سه ماه تسهیلات مربوطه پرداخت خواهد

 
شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید موضوع تفاهم نامه را حمایت از تولیدکنندگان و کسب و کارهاي مستقر در مناطق آزاد عنوان کرد
و گفت: استارت آپ هاي برگزیده در جشنواره ها طرح هاي گردشگري، بوم گردي، صنایع دستی، توسعه زنجیره ارزش کسب و کار و
همچنین توانمندسازي جامعه روستایی و خانوارهاي داراي کسب و کارهاي روستایی در مناطق آزاد از این تسهیلات بهره مند خواهند

 
شد. 

در ادامه این مراسم، حمیدرضا مؤمنی دبیر شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي اقدامات دبیرخانه شوراي عالی براي اجرایی کردن
این تفاهم نامه را هم افزایی مناطق به صورت یکجا و تدریجی جهت پرداخت تسهیلات به کسب و کارها و واحدهاي تولیدي کوچک و
متوسط، همکاري سازمان هاي مناطق آزاد با صندوق کارآفرینی امید در خصوص استفاده از پایانه فروشگاهی و انتقال بخشی از
فعالیت هاي مالی یا حقوق و دستمزد پرسنل سازمان هاي مناطق آزاد به صندوق کارآفرینی امید برشمرد و گفت: سازمان هاي
مناطق آزاد بستر لازم را براي کمک به توسعه بازار فروش محصولات تولیدي در واحدهاي صنعتی و تولیدي کوچک مستقر در مناطق
آزاد فراهم خواهد کرد ضمن اینکه این سازمان ها با صندوق کارآفرینی امید در خصوص دریافت اقساط واریزي شرکت هاي تولیدي

 
مستقر در مناطق آزاد همکاري خواهد کرد. 

به گفته مؤمنی بخشی از منابع و اعتبارات مورد نیاز براي اجراي این همکاري مشترك از محل منابع سازمان هاي مناطق آزاد تأمین
خواهد شد؛ تسهیلات به صورت مرحله اي و متناسب با پیشرفت کار به متقاضیان داراي شرایط اعطا می شود.





بهره برداري از 66 پروژه عمرانی، تولیدي و زیربنایی در مناطق آزاد تجاري

ـ صنعتی

منبع: صداي دیپلماسی ایرانشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/04/12

بهره برداري از 66 پروژه عمرانی، تولیدي و زیربنایی با ارزش 58 هزار و 876 میلیارد ریال در مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی با
فرمان رئیس جمهور و از طریق ویدئو کنفرانس آغاز خواهد شد. به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی ایران (idva)روابط

عمومی و امور بین الملل دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، ...

بهره برداري از 66 پروژه عمرانی، تولیدي و زیربنایی با
ارزش 58 هزار و 876 میلیارد ریال در مناطق آزاد تجاري
ـ صنعتی با فرمان رئیس جمهور و از طریق ویدئو کنفرانس
آغاز خواهد شد. به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی
ایران (idva)روابط عمومی و امور بین الملل دبیرخانه

 
شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، «حمیدرضا (...) 

بهره برداري از 66 پروژه عمرانی، تولیدي و زیربنایی با
ارزش 58 هزار و 876 میلیارد ریال در مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی با فرمان رئیس جمهور و از طریق ویدئو کنفرانس آغاز خواهد شد.
به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی ایران (idva)روابط عمومی و امور بین الملل دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه
اقتصادي، «حمیدرضا مومنی» مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با اعلام این خبر گفت: ششمین
دوره از افتتاح پروژه هاي مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی با حضور دکتر روحانی رییس جمهور؛ روز دوشنبه 14 تیرماه برگزار خواهد شد.

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با تشریح تعداد پروژه ها، اعتبار سرمایه گذاري و میزان اشتغال هر یک از مناطق آزاد
تجاري ـ صنعتی (ارس، انزلی، چابهار، کیش و ماکو) که قرار است در این مراسم افتتاح شوند اظهار داشت: 38 پروژه در منطقه آزاد
ارس با اعتبار سرمایه گذاري 15 هزار و 144 میلیارد ریال و با اشتغالزایی 663  نفر، 14 پروژه در منطقه آزاد انزلی با اعتبار سرمایه
گذاري 6 هزار و 164 میلیارد ریال و با اشتغالزایی 446 نفر، 6 پروژه در منطقه آزاد چابهار با اعتبار سرمایه گذاري 2 هزار و 162
میلیارد ریال و با اشتغالزایی 169 نفر، 4 پروژه در منطقه آزاد کیش با اعتبار سرمایه گذاري 27 هزار و 825 میلیارد ریال و با
اشتغالزایی 750 نفر و 4 پروژه در منطقه آزاد ماکو با اعتبار سرمایه گذاري 7 هزار و 581 میلیارد ریال و با اشتغالزایی 360 نفر افتتاح

 
می شود. 

مومنی ادامه داد: مجموع سرمایه گذاري هاي انجام شده در پروژه هاي آماده بهره برداري مناطق آزاد (ارس، انزلی، چابهار، کیش و

 
ماکو) 58 هزار و 876 میلیارد ریال است که 2 هزار و 388 نفر اشتغالزایی نیز به همراه داشته است. 

در ششمین دوره از افتتاح پروژه هاي مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی، «منطقه آزاد ارس» با طرح هاي؛ تولید کشنده 2631 یورو5 ارس
خودرو دیزل، مجتمع مشاهیر آذربایجان فازهاي دو، سه و چهار در 35 هزار متر مربع، مجتمع تجاري هایپر اسکار در زمینی به



مساحت 20672 متر مربع، 10 مجتمع مسکونی خدماتی، آزمایشگاه غذا و دارو، 6 پروژه عمرانی و 18 پروژه سرمایه گذاري، «منطقه
آزاد انزلی» با طرح هاي؛ «واحد صنعتی تولید لامپ، مجتمع مسکونی تجاري مهتاب، و 12 پروژه دیگر»، «منطقه آزاد چابهار» با طرح
هاي؛ فاز 3 آریا پروفیل، هتل چهار ستاره گیلان، شهرك مسکونی یاس، واحد بازیافت آلومینیوم، آبرسانی به روستاي تیس، طرح
مسئولیت اجتماعی، «منطقه آزاد کیش» با طرح هاي؛ ترمینال جدید فرودگاه، هتل 5 ستاره پالاس، واحد تولیدي و بسته بندي انواع
لوازم آرایشی ـ بهداشتی، مرکز بزرگ اسلامی کیش و همچنین «منطقه آزاد ماکو» نیز با طرح هاي؛ بزرگراه شهید سردار سلیمانی،
تاسیسات زیربنایی فرودگاه منطقه آزاد ماکو، پروژه مشارکتی پایانه هوشمند و چندمنظوره نوبت دهی و خدماتی 650 کامیون، پل

 
تقاطع غیرهمسطح فرودگاه حضور دارد. 

گفتنی است؛ در دوره اول (شهریور 99) افتتاح طرح هاي مناطق آزاد و ویژه اقتصادي؛ 58 پروژه به ارزش سرمایه گذاري 16 هزار و
190 میلیارد تومان و اشتغال 4 هزار و 312 نفر؛ در دوره دوم (دي ماه 99) 60 پروژه به ارزش سرمایه گذاري 8 هزار و 574 میلیارد
تومان و اشتغال 3 هزار و 223  نفر؛ در دوره سوم (فروردین 1400) نیز 39 طرح با سرمایه گذاري 5 هزار و 735 میلیارد تومان و
اشتغالزایی براي حدود 4 هزار و 862 نفر، در دوره چهارم (اردیبهشت 1400 همزمان با عید سعید فطر) 94 پروژه به ارزش 6 هزار و
200 میلیارد تومان و اشتغال 2 هزار و 943 نفر و در دوره پنجم (خردادماه 1400) بهره برداري و احداث 102 پروژه به ارزش 70

 
هزار میلیارد تومان و اشتغال 9 هزار و 207 نفر به بهره برداري رسید. 

در مجموع پنج دوره گذشته از افتتاح پروژه هاي مناطق آزاد و ویژه اقتصادي از سال 99 تاکنون، 353 طرح با  اعتبار 106 هزار و

 
699 میلیارد تومان و نزدیک به 24 هزار و 547 نفر اشتغال به بهره برداري رسید. 

با احتساب برگزاري دوره ششم افتتاح ها؛ سرمایه گذاري هاي جدید در پروژه هاي افتتاح شده در مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی
نزدیک به 113 هزار میلیارد تومان رسیده که این عدد شامل 419 طرح و اشتغالزایی نزدیک به 27 هزار نفر است.



اجراي 428 طرح صنعتی با سرمایه گذاري حدود 13 هزار میلیارد تومانی

منبع: خوزناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/04/12

ایرنا:معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اجراي 428 طرح در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور، گفت: ارزش سرمایه

 
گذاري این طرح ها بیش از 12 هزار و 900 میلیارد تومان است. 

«علی رسولیان» امروز (شنبه) افزود: اکنون سه هزار و 212 واحد تولیدي مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی در حال نصب ماشین

 
آلات هستند و پیشرفت بیش از 60 درصدي دارند. 

به گفته این مقام مسوول، 11 هزار و 635 طرح نیز در مرحله نصب سوله هستند که 27 درصد از کل طرح هاي شهرك ها و نواحی

 
صنعتی را شامل می شود. 

وي خاطرنشان کرد: مطابق آخرین آمارها (تا ششمین روز از تابستان 1400)، تاکنون 48 هزار و 605 واحد تولیدي در شهرك ها و

 
نواحی صنعتی به بهره برداري رسیده است و پروانه بهره برداري دارند. 

 
رسولیان ادامه داد: بیش از 980 هزار نفر به طور مستقیم در این واحدها مشغول به کارند. 

 
وي گفت: از ابتداي امسال 790 قرارداد جدید براي واگذاري اراضی منعقد شد و 633 واحد جدید نیز به بهره برداري رسید. 

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران توضیح داد: گرچه اشتغال 10 هزار و 730 نفري از محل آغاز به کار
واحدهاي جدید پیش بینی شده بود، اما در عمل 16 هزار و 744 شغل ایجاد شد که به معناي فعالیت بیش از ظرفیت این

 
واحدهاست. 

وي خاطرنشان کرد: تا پارسال راه اندازي هر واحد جدید صنعتی به اشتغال زایی متوسط 20 نفر می انجامید، اما اکنون به 26 نفر

 
افزایش یافته است. 

 
برنامه ایجاد یکصد هزار شغل 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه گفت: امسال برنامه ایجاد 100 هزار شغل را در مجموعه شهرك ها و نواحی صنعتی در

 
برنامه داریم که از سه مسیر بهره برداري از واحدهاي جدید، احیاء واحدهاي راکد و افزایش ظرفیت بنگاه هاي موجود دنبال می شود. 

وي بیان داشت: در سال جاري همچنین ایجاد بیش از یک هزار واحد کارگاهی در سطح کشور در این مجموعه برنامه ریزي شده

 
است. 



رسولیان ادامه داد: در بحث زیرساختی، اضافه شدن 10 هزار هکتار اراضی جدید به شهرك ها و نواحی صنعتی و تامین آب و برق
براي واحدها به میزان 2 برابر سال گذشته در برنامه است، همچنین در حاشیه بزرگراه «غدیر» شهرك هاي صنعتی جدید ایجاد می

 
شود که به دور از تهران و با هدف کمک به سالم سازي پایتخت خواهد بود. 

وي خاطرنشان کرد: امسال ایجاد شهرك هاي بزرگ با مساحت دست کم پنج هزار هکتاري را با مشارکت بخش خصوصی در برنامه

 
داریم که به طور قطع با هزینه هاي تامین زیرساخت کمتري همراه است. 

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران اضافه کرد: در سال جاري همچنین کمک به 68 کنسرسیوم صادراتی

 
مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی را به منظور توسعه صادرات محصولات بنگاه ها در برنامه داریم. 

وي گفت: مشارکت دادن بخش خصوصی در ایجاد شهرك ها و نواحی صنعتی در کنار دولت و ایجاد شهرك هاي صنفی با کمک
اصناف و فعالان صنفی در جوار شهرهاي بزرگ به ویژه براي اصناف بزرگی که قادر به اشتغال زایی مناسب هستند، 2 پیشنهاد جدي

 
این سازمان در سال جاري است که از سوي دولت در دست بررسی است. 

مطابق آخرین آمارها اکنون یک هزار و 11 شهرك، ناحیه صنعتی و منطقه ویژه اقتصادي در کشور وجود دارد که 828 شهرك و

 
ناحیه صنعتی در حال واگذاري بوده و بنگاه هاي اقتصادي در آنها فعال هستند. 

تاکنون 9 هزار و 941 مگاوات برق و 16 هزار و 305 لیتر بر ثانیه آب براي این شهرك ها و نواحی صنعتی تامین شده و 191 شهرك
و ناحیه مجهز به تصفیه خانه آب شده است.



جهانگیري: آسیب هاي اجتماعی امروزحاصل تبعات منفی تصمیمات سال هاي

گذشته است

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/04/12

وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه
نشینی کلان شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از
آن، حاصل تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي

 
گذشته است. 

به گزارش فرتاك نیوز، نهمین جلسه ستاد هماهنگی و
راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور ظهر امروز(شنبه 12

 
تیرماه) به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري با اشاره به گزارش دبیرخانه ستاد در خصوص وضعیت اجراي نظام نامه پیوست فرهنگی طرح هاي مهم و کلان
کشور، گفت: لازم است تهیه پیوست فرهنگی برنامه ها و طرح ها مشتمل بر شاخص هاي شفاف و قابل ارزیابی با چارچوبی دقیق

 
باشد تا دستگاه هاي مجري طرح هاي کلان به صورت دقیق و روشن وظایف و تکالیف خود را بدانند. 

معاون اول رییس جمهور از بروکراسی موجود نظام اداري ایران به عنوان یکی از عوامل مخل توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و
تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده تا برخی از طرح ها و برنامه ها متوقف شود و بعضاً این اسناد خود به عاملی براي جلوگیري و

 
ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده اند. 

وي با اشاره به اهتمام دبیرخانه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور براي اجراي مطالبه مقام معظم رهبري مبنی
بر تدوین و تهیه پیوست فرهنگی براي طرح هاي پولی، مالی و عمرانی کشور، اظهار داشت: تجربه موفق تهیه پیوست زیست محیطی
براي طرح هاي کلان کشور نشان می دهد که اگر شاخص ها به درستی تعیین شوند، دستگاه هاي مجري طرح ها قادر خواهند بود
براي اجراي سیاست هاي تعیین شده برنامه ریزي کنند. لازم است از این تجربه موفق در تدوین پیوست هاي فرهنگی استفاده شود تا

 
از اجراي طرح هایی که پیامدهاي نامطلوب فرهنگی و اجتماعی دارند، جلوگیري شود. 

جهانگیري افزود: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن،
حاصل تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است که اگر در آن سالها پیامدهاي اجتماعی هر تصمیم در قالب پیوست

 
فرهنگی مدنظر قرار می گرفت شاید وضعیت امروز جامعه به لحاظ آسیب هاي اجتماعی متفاوت بود. 

وي با یادآوري جلسات برگزار شده در خصوص آسیب هاي اجتماعی که در حضور مقام معظم رهبري برگزار شد، تصریح کرد: در یکی
از این جلسات پیشنهاد دادم که 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی براي اجراي طرح هاي اشتغال زاي روستایی که منجر به
ماندگاري روستاییان در روستاها و جلوگیري از حاشیه نشینی و گسترش حاشیه نشینی می شود، اختصاص یابد که خوشبختانه



 
گزارش ها نشان می دهد این طرح با نتایج مثبتی همراه بوده و بعضا شاهد مهاجرت معکوس به روستاها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور از اعضاي ستاد و دبیرخانه به خاطر تلاش و پیگیري هاي مجدانه در سالهاي اخیر قدردانی و اظهار امیدواري

 
کرد این روند در دولت آینده با جدیت هر چه بیشتر ادامه پیدا کند. 

در این جلسه که وزراي آموزش و پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش و جوانان و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده نیز
حضور داشتند، حجت الاسلام سید رضا عاملی دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گزارشی از ارزیابی وضعیت اجراي نظام نامه پیوست
فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور ارائه کرد و گفت: این موضوع مطالبه مقام معظم رهبري در سال 1386 است که تاکنون آنطور

 
که باید مورد توجه قرار نگرفته اما امروز مصوبه اي توسط ستاد براي اجراي آن پیشنهاد شده است. 

در این نشست پیشنهاد مصوبه ستاد مبنی بر تجمیع اجراي پیوست هاي چهارگانه حوزه فرهنگ مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و
پس از ارائه پیشنهادات و دیدگاه هاي اعضاي ستاد، مقرر شد شاخص هاي قابل ارزیابی براي پیوست هاي فرهنگی طرح ها و برنامه ها

 
در نظر گرفته شود و نظرات اصلاحی مطرح شده در جلسه نیز در تدوین نهایی آن لحاظ شود. 

در ادامه این جلسه گزارشی از عملکرد کارگروه رصد فرهنگی ارائه شد و دبیر ستاد به تشریح اهم مصوبات هشت جلسه گذشته و
وضعیت اجرایی این مصوبات پرداخت.



بانک ها و شهرداري ها از عوامل دلالی بازار مسکن هستند

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/04/12

یک کارشناس اقتصادي، دلالی زمین و مسکن را از عوامل قرار نگرفتن ایران در شبکه اقتصاد جهانی دانست و گفت: امروزه
خرید و فروش زمین و مسکن به کالاي سرمایه اي و به شغل دلالی براي یک عده خاص رانت خوار وابسته به شهرداري و

مراکز قدرت تبدیل شده و درآمد سرشار آن توسط افراد غیرمصرف کننده روز به روز افزایش ...

یک کارشناس اقتصادي، دلالی زمین و مسکن را از عوامل قرار نگرفتن ایران در شبکه اقتصاد جهانی دانست و گفت: امروزه
خرید و فروش زمین و مسکن به کالاي سرمایه اي و به شغل دلالی براي یک عده خاص رانت خوار وابسته به شهرداري و مراکز قدرت

 
تبدیل شده و درآمد سرشار آن توسط افراد غیرمصرف کننده روز به روز افزایش می یابد. 

به گزارش جهان صنعت نیوز:  علی شماعی اظهار کرد: اقتصاد دلالی زمین و مسکن که مسبب بیشتر آن بانکها و موسسات مالی
هستند موجب شده ایران در شبکه اقتصاد جهانی قرار نگیرد و از مواهب تولید شبکه اي بهره مند نباشد. یکی از عوامل این اقتصاد

 
دلالی و پول پاشی، تفکرات غلط لیبرالیسم در برخی از مدیران و سیستم مالی کشور است. 

 
وابستگی 1300 شغل به بازار مسکن 

وي افزود: توجه به مدیریت و تولید مسکن در کشور به عنوان یکی از بخش هاي مهم و اشتغالزا که بیش از 1300 شغل را دربرمی
گیرد در توسعه اقتصادي کشور بسیار مهم است. تولید و توسعه مصالح ساختمانی و ساخت مسکن به صورت مجتمع هاي مسکونی با
تجمیع پلاکهاي مسکونی در بافت هاي فرسوده شهري و روستایی و شهرکهاي مسکونی و کار و تولید در اراضی بایر درون و برون یا

 
حاشیه شهرها بر اساس اصول شهر سازي سالم و شهر زیست پذیر به توسعه اشتغال و رونق و سرزندگی کمک می کند. 

این استاد دانشگاه، نظارت بر بازار و معاملات زمین و مسکن و نظارت بر زنجیره تولید و توزیع کالا و معاملات زمین و مسکن که در
چند دهه موجب شده رانت خواران و با نفوذان دسترسی بیشتري به زمین و وام و امکانات تولید پیدا کنند را مورد توجه قرار داد و
گفت: باید براي جلوگیري از افزایش قیمت ها و دلال بازي و احتکار زمین و مسکن و خالی نگه داشتن واحدهاي مسکونی،

 
قوانین بازنگري و مناسب سازي و فرصت برابر و عدالت براي همه فراهم شود. 

 
برخی وابستگان به شهرداري و مراکز قدرت مشغول دلالی زمین و مسکن هستند 

شماعی تاکید کرد: امروزه خرید و فروش زمین و مسکن به کالاي سرمایه اي و به شغل دلالی براي یک عده خاص رانت خوار وابسته
به شهرداري و مراکز قدرت تبدیل شده و درآمد سرشار آن توسط افراد غیرمصرف کننده روز به روز افزایش می یابد. در این راستا
تاکید بر عدم بایکوت زمین، مسکن و منابع ضروري است. باید امکانات، سرمایه ها و بخش مالی اقتصاد کشور تماما شفاف سازي شود

 
و در چرخه تولید و توسعه قرار گیرد.   



وي با بیان اینکه تولید، زمینه ساز قرارگیري در شبکه اقتصاد جهانی و روابط دیپلماتیک می شود گفت: باید همزمان با توسعه شهري،
روستاها را بازسازي کرد و توسعه داد و با بهبود توزیع متعادل بودجه و زیرساخت هاي توسعه عادلانه در کشور زمینه هاي توسعه
پایدار در تمام سطوح کشور را فراهم ساخت.  باید با مجوز بلند مرتبه سازي و برج سازي در کلان شهرها بدون هزینه هاي دست و پا

 
گیر رونق تولید را فراهم ساخت و پس ساخت از کسانی که سرمایه بیش از اندازه دارند؛ مالیات مضاعف دریافت شود. 

این کارشناس اقتصادي تاکید کرد: باید مجوز بلندمرتبه سازي حتی برج سازي محل سکونت و کار با رعایت استانداردها و فضاهاي باز
و ارائه خدمات عمومی لازم در برخی از بافت هاي فرسوده با تجمیع چندین پلاك ثبتی به راحتی را فراهم ساخت و نوسازي و
بازآفرینی شهرها و روستاها و با ساخت و ساز صنعتی و پیشرفته در محل کار و تولید با وام هاي درازمدت و یارانه ها بستر کار و تولید

 
و امکان زندگی سالم را براي همه مردم و در همه جا فراهم کرد. 

 
مجتمع هاي مسکونی در کنار مراکز کشاورزي و صنعتی ایجاد شود 

شماعی تصریح کرد: باید با تجمیع اراضی در سراسر کشور و با تجمیع زمین هاي کشاورزي و مسکونی و صنعتی با مشارکت ها و با
مساعدت و با نازلترین قیمت یا فقط دریافت هزینه تامین و تجهیز زیرساخت آب و برق و گاز و خدمات شهري و روستایی باید زمینه
تولید را فعلا فراهم سازیم. در واقع با کسب درآمد امکان مالیات مناسب فراهم می شود، درواقع باید با مدیرت یکپارچه و تجمیع

 
پلاك هاي ثبتی و مشارکت مردم و بخش خصوصی و دولت و شهرداري ها و تمام دستگاهها، کار و تولید را رونق و جهش داد. 

وي در عین حال سیاست هاي انقباضی و سخت گیرانه در حوزه مسکن و بازآفرینی و مقاوم سازي و زیبایی شهري را درست ندانست
و افزود: دستگاه ها، سازمانها و تمامی شرکت ها در درجه نخست باید از زمین هاي واگذاري از طرف دولت اقدام به مجتمع هاي
مسکونی و کاري براي تمام کارکنان و کارگران خود کنند و با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت و طولانی مدت براي خانه دارکردن
کارکنان فاقد مسکن خود اقدام نمایند. دولت همچنین باید با استفاده از زمین هاي دولتی در داخل و حاشیه شهرها به توسعه شهرك
سازي هاي استاندارد سکونت و کار کمک کند. در این زمینه با شفافیت و اطلاعات دقیق باید از افرادي که بیش از اندازه زمین و
املاك بدون استفاده در اختیار دارند، مالیات مضاعف به شکلی دریافت شود که نگه داري آنها مقرون به صرفه نباشد.  این سیاست ها

 
در درازمدت موجب توسعه و پیشرفت کشور می شود. 

به گفته این استاد دانشگاه، توجه به صادرات خدمات فنی و مهندسی صادرات خدمات فنی و مهندسی یکی از مزیت هاي عمده کشور
براي توسعه روابط علمی و فنی با جهان است. براي استفاده از این ظرفیت، دولت باید براي کلیه قراردادهاي صادرکنندگان خدمات
فنی و مهندسی، به شکل مستقیم یا از طریق بانک توسعه صادرات و صندوق ضمانت صادرات(حسب درخواست کشوري که کار در آن

 
انجام خواهد شد)، بدون وثیقه یا با حداقل وثیقه، ضمانت نامه صادر کند.   

 
پول پاشی منجر به تورم می شود 

شماعی، کنترل پولپاشی و به جاي آن توسعه بسترهاي کار و تولید براي همه از طریق تعاونی ها و شرکت ها را ضروري دانست و
گفت: یکی از عوامل تورم پولپاشی دولت است. براي رشد و توسعه اقتصادي، دولت باید براي بخش تولید اعتبارات ویژه در نظر بگیرد
و سود بانکی را براي تولید کننده متناسب و متعادل سازد. دولت باید از اقتصاد دولتی دوري کند و با مشارکت مردم و بخش

 
خصوصی، شرکت هاي تعاونی را براي فعالیت هاي اقتصادي فراهم سازد.   

به گفته وي، با توجه به تحریم موجود اگر دولت سیزدهم مساله مسکن، کار، معیشت جوانان و بیکاران و افراد بدون مسکن را از طریق



ایجاد بسترهاي تولید و مسکن و محیط کار با مشارکت مردم  در شهرکهاي مسکونی، صنعتی، کشاورزي، خدماتی و اداري و تجاري

 
در شهرها و پیرامون روستاها فراهم سازد بیش از 80  درصد مشکلات اقتصادي و اجتماعی  مردم و کشور حل خواهد شد. 

 
 -
-



بروکراسی نظام اداري ایران از عوامل مخل توسعه کشور است

منبع: ایلناشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/04/12

نهمین جلسه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور امروز (شنبه) به ریاست معاون اول رییس جمهور
برگزار شد.

نهمین جلسه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی
فرهنگی کشور امروز (شنبه) به ریاست معاون اول رییس

 
جمهور برگزار شد. 

به گزارش ایلنا، اسحاق جهانگیري با اشاره به گزارش
دبیرخانه ستاد در خصوص وضعیت اجراي نظام نامه
پیوست فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور، گفت: لازم
است تهیه پیوست فرهنگی برنامه ها و طرح ها مشتمل بر
شاخص هاي شفاف و قابل ارزیابی با چارچوبی دقیق باشد

 
تا دستگاه هاي مجري طرح هاي کلان به صورت دقیق و روشن وظایف و تکالیف خود را بدانند. 

معاون اول رییس جمهور از بروکراسی موجود نظام اداري ایران به عنوان یکی از عوامل مخل توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و
تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده تا برخی از طرح ها و برنامه ها متوقف شود و بعضاً این اسناد خود به عاملی براي جلوگیري و

 
ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده اند. 

وي با اشاره به اهتمام دبیرخانه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور براي اجراي مطالبه مقام معظم رهبري مبنی
بر تدوین و تهیه پیوست فرهنگی براي طرح هاي پولی، مالی و عمرانی کشور، اظهار داشت: تجربه موفق تهیه پیوست زیست محیطی
براي طرح هاي کلان کشور نشان می دهد که اگر شاخص ها به درستی تعیین شوند، دستگاه هاي مجري طرح ها قادر خواهند بود
براي اجراي سیاست هاي تعیین شده برنامه ریزي کنند. لازم است از این تجربه موفق در تدوین پیوست هاي فرهنگی استفاده شود تا

 
از اجراي طرح هایی که پیامدهاي نامطلوب فرهنگی و اجتماعی دارند، جلوگیري شود. 

جهانگیري افزود: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی کلان شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن،
حاصل تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته است که اگر در آن سالها پیامدهاي اجتماعی هر تصمیم در قالب پیوست

 
فرهنگی مدنظر قرار می گرفت شاید وضعیت امروز جامعه به لحاظ آسیب هاي اجتماعی متفاوت بود. 

وي با یادآوري جلسات برگزار شده در خصوص آسیب هاي اجتماعی که در حضور مقام معظم رهبري برگزار شد، تصریح کرد: در یکی
از این جلسات پیشنهاد دادم که 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی براي اجراي طرح هاي اشتغال زاي روستایی که منجر به
ماندگاري روستاییان در روستاها و جلوگیري از حاشیه نشینی و گسترش حاشیه نشینی می شود، اختصاص یابد که خوشبختانه

 
گزارش ها نشان می دهد این طرح با نتایج مثبتی همراه بوده و بعضا شاهد مهاجرت معکوس به روستاها هستیم. 



معاون اول رییس جمهور از اعضاي ستاد و دبیرخانه به خاطر تلاش و پیگیري هاي مجدانه در سالهاي اخیر قدردانی و اظهار امیدواري

 
کرد این روند در دولت آینده با جدیت هر چه بیشتر ادامه پیدا کند. 

در این جلسه که وزراي آموزش و پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش و جوانان و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده نیز
حضور داشتند، حجت الاسلام سید رضا عاملی دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گزارشی از ارزیابی وضعیت اجراي نظام نامه پیوست
فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور ارائه کرد و گفت: این موضوع مطالبه مقام معظم رهبري در سال 1386 است که تاکنون آنطور

 
که باید مورد توجه قرار نگرفته اما امروز مصوبه اي توسط ستاد براي اجراي آن پیشنهاد شده است. 

در این نشست پیشنهاد مصوبه ستاد مبنی بر تجمیع اجراي پیوست هاي چهارگانه حوزه فرهنگ مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و
پس از ارائه پیشنهادات و دیدگاه هاي اعضاي ستاد، مقرر شد شاخص هاي قابل ارزیابی براي پیوست هاي فرهنگی طرح ها و برنامه ها

 
در نظر گرفته شود و نظرات اصلاحی مطرح شده در جلسه نیز در تدوین نهایی آن لحاظ شود. 

در ادامه این جلسه گزارشی از عملکرد کارگروه رصد فرهنگی ارائه شد و دبیر ستاد به تشریح اهم مصوبات هشت جلسه گذشته و
وضعیت اجرایی این مصوبات پرداخت.



بررسی مطالبات کارکنان صنعت نفت در کمیسیون انرژي مجلس

منبع: همشهريشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/04/12

رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی گفت: مطالبات کارکنان صنعت نفت در کمیسیون انرژي و همچنین کمیسیون
هاي تخصصی و مرتبط مجلس در دست بررسی است و در چند روز آینده نتیجه اقدام ها مشخص خواهد شد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از شرکت پایانه هاي
نفتی ایران، فریدون حسنوند ضمن بازدید از منطقه
عملیاتی خارك در نشستی که با حضور کارکنان عملیاتی
این منطقه برگزار شد، گفت: نوسازي، بهسازي، ایمن سازي
تجهیزات حیاتی کشور در پایانه هاي نفتی ایران با تکیه بر
توان داخلی کشور در حال انجام است و شاهد هستیم
تلاش براي بومی سازي تجهیزات در این شرکت به صورت

 
ویژه در دستور کار قرار گرفته است. 

وي افزود: نارضایتی هاي به حقی در باب حقوق کارکنان صنعت نفت در سال جاري وجود دارد که در حال حاضر بین مجلس و دولت
در زمینه بهبود حقوق و مزایا اتفاق نظر است و به زودي اقدام هاي لازم در این زمینه صورت خواهد پذیرفت.



پرداخت تسهیلات به بنگاههاي کوچک در مناطق آزاد

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/04/12

صندوق کارآفرینی امید و دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد براي اعطاي تسهیلات به بنگاه هاي تولیدي کوچک و متوسط
مستقر در مناطق آزاد تفاهم نامه همکاري امضا کردند.

از سوي صندوق کارآفرینی امید صورت می گرد؛ پرداخت
تسهیلات به بنگاههاي کوچک در مناطق آزاد اقتصاد ایران:
صندوق کارآفرینی امید و دبیرخانه شوراي عالی مناطق
آزاد براي اعطاي تسهیلات به بنگاه هاي تولیدي کوچک و
متوسط مستقر در مناطق آزاد تفاهم نامه همکاري امضا

 
کردند. 

به گزارش خبرگزاري اقتصادایران ، مراسم امضاي یادداشت
تفاهم همکاري شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با
صندوق کارآفرینی امید عصر امروز با حضور حمیدرضا

 
مؤمنی مشاور رئیس جمهور و دبیر شوراي عالی مناطق ازاد و اصغر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به امضا رسید. 

در این مراسم نوراالله زاده با بیان اینکه سقف تسهیلات پرداختی در مناطق آزاد 10 میلیارد تومان به ازاي هر طرح است، گفت: به

 
طرح هایی که کمتر از این رقم نیاز به تأمین مالی داشته باشند صندوق کارافرینی امید تسهیلات خواهد داد 

وي ادامه داد: میزان سرمایه گذاري در پروژه هاي مناطق آزاد بستگی به منابعی دارد که هر منطقه آزاد به عنوان آورده در صندوق

 
سرمایه گذاري می کند، ما نیز دو برابر آن را تأمین می کنیم تا بومیان و روستاییان هر منطقه آزاد تحت پوشش قرار بگیرند. 

به گفته وي اجراي این تفاهم نامه دو ساله بوده و از زمان اجرایی شدن هر پروژه تا سقف سه ماه تسهیلات مربوطه پرداخت خواهد

 
شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید موضوع تفاهم نامه را حمایت از تولیدکنندگان و کسب و کارهاي مستقر در مناطق آزاد عنوان کرد
و گفت: استارت آپ هاي برگزیده در جشنواره ها طرح هاي گردشگري، بوم گردي، صنایع دستی، توسعه زنجیره ارزش کسب و کار و
همچنین توانمندسازي جامعه روستایی و خانوارهاي داراي کسب و کارهاي روستایی در مناطق آزاد از این تسهیلات بهره مند خواهند

 
شد. 

در ادامه این مراسم، حمیدرضا مؤمنی دبیر شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي اقدامات دبیرخانه شوراي عالی براي اجرایی کردن
این تفاهم نامه را هم افزایی مناطق به صورت یکجا و تدریجی جهت پرداخت تسهیلات به کسب و کارها و واحدهاي تولیدي کوچک و
متوسط، همکاري سازمان هاي مناطق آزاد با صندوق کارآفرینی امید در خصوص استفاده از پایانه فروشگاهی و انتقال بخشی از
فعالیت هاي مالی یا حقوق و دستمزد پرسنل سازمان هاي مناطق آزاد به صندوق کارآفرینی امید برشمرد و گفت: سازمان هاي



مناطق آزاد بستر لازم را براي کمک به توسعه بازار فروش محصولات تولیدي در واحدهاي صنعتی و تولیدي کوچک مستقر در مناطق
آزاد فراهم خواهد کرد ضمن اینکه این سازمان ها با صندوق کارآفرینی امید در خصوص دریافت اقساط واریزي شرکت هاي تولیدي

 
مستقر در مناطق آزاد همکاري خواهد کرد. 

به گفته مؤمنی بخشی از منابع و اعتبارات مورد نیاز براي اجراي این همکاري مشترك از محل منابع سازمان هاي مناطق آزاد تأمین
خواهد شد؛ تسهیلات به صورت مرحله اي و متناسب با پیشرفت کار به متقاضیان داراي شرایط اعطا می شود.



50 طرح اشتغال مددجویان بهزیستی ایلام افتتاح شد

منبع: شبستانشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/04/12

آئین بهره برداري از یک هزار و 100 طرح اشتغالزایی مددجویان بهزیستی بصورت همزمان در 5 استان کشور از جمله ایلام
روز شنبه از طریق ویدئو کنفرانس انجام که از این تعداد 50 طرح مربوط به این استان است.

آئین بهره برداري از یک هزار و 100 طرح اشتغالزایی
مددجویان بهزیستی بصورت همزمان در 5 استان کشور از
جمله ایلام روز شنبه از طریق ویدئو کنفرانس انجام که از

 
این تعداد 50 طرح مربوط به این استان است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از ایلام، این ایین با حضور
رئیس سازمان بهزیستی کشور، مدیرعامل بنیاد برکت و

 
مدیر کل اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام برگزار شد. 

همچنین در این ایین تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي دو هزار فرد داراي معلولیت با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور به

 
عنوان آغاز رویداد«حرکت با برکت» با هدف سرمایه گذاري در ایده هاي کارآفرینی افراد معلول منعقد شد. 

به گفته مدیر کل بهزیستی ایلام، این طرح ها با همکاري بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام (ره) و سازمان بهزیستی به بهره برداري

 
رسیدند. 

«زهرا همتی» طرح هاي افتتاح شده اشتغال مددجویان زیر پوشش را در زمینه هاي مشاغل خانگی، صنعت و غیره عنوان کرد که

 
نقش موثري در خودکفایی و استقلال مالی مددجویان خواهد داشت. 

گفتنی است، 38 هزار نفر در ایلام از خدمات بهزیستی برخوردارند.



سرمایه گذاري در بخش تولید، پیشران توسعه است

منبع: پاناشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/04/12

تبریز (پانا) - استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به اینکه باید از توان فارغ التحصیلان دانشگاهی در صنعت بهره مند شد،
تاکید کرد: اگر به دنبال توسعه و پیشرفت هستیم باید در بخش تولید سرمایه گذاري کرد.

تبریز (پانا) - استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به اینکه
باید از توان فارغ التحصیلان دانشگاهی در صنعت بهره مند
شد، تاکید کرد: اگر به دنبال توسعه و پیشرفت هستیم باید

 
در بخش تولید سرمایه گذاري کرد. 

محمدرضا پورمحمدي روز شنبه در دیدار با جوانان نخبه
صنعت استان اظهار کرد: آذربایجان شرقی از استان هاي

 
صنعتی کشور بوده و اگر صنایع خود را با فناوري هاي روز تطبیق ندهد از چرخه رقابتی عقب خواهد ماند. 

وي اظهار کرد: با بین المللی شدن رقابت ها صنعت ما از لحاظ کیفیت و رقابت پذیري با مشکل مواجه خواهد شد از این رو صنایع

 
باید خود را به تجهیزات و فناوري روز مجهز کرده و دانش بنیان شوند. 

پورمحمدي با اشاره به اینکه براي ورود به عرصه کارآفرینی، ریسک پذیري لازم است، ادامه داد: ورود به عرصه تولید و صنعت موجب

 
ایجاد اشتغال، افزایش درآمد سرانه و تولید ملی و پیشرفت و توسعه جامعه می شود. 

وي گفت: آذربایجان شرقی با تلاش صنعتگران و تولیدکنندگان در سال هاي گذشته از نظر واحدهاي توسعه اي و تولیدي رتبه هاي

 
اول و دوم کشور را به خود اختصاص داده است. 

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه تولیدکنندگان و صنعتگران جهادگران خط مقدم جبهه اقتصادي هستند، خاطرنشان کرد:
صنعتگران آذربایجان شرقی غیرتمند و ایثارگر هستند و در دوران کرونا با وجود تمام سختی ها و مشکلات هیچ واحد تولیدي در

 
استان تعطیل نشد. 

وي با اشاره به مشکلات بیان شده از سوي صنعتگران جوان استان گفت: در شرایط اقتصادي حاکم بر جامعه مهم ترین رسالت مدیران
استانی و اقتصادي حمایت از تولید و سرمایه گذاري است و رفع چالش هاي پیشروي صنایع می تواند تاثیر به سزایی بر اقتصاد استان

 
داشته باشد. 

پورمحمدي اظهار کرد: کشور امروز در شرایط تحریم قرار دارد و به همت جوانان و تولیدکنندگان این تحریم ها را پشت سر خواهیم
گذاشت. 



رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی نیز در این دیدار گفت: مدیران و مسئولان برخی از واحدهاي صنعتی استان
افراد جوان و متخصص هستند که با فعال کردن بخش هاي پژوهشی، در فناوري هاي جدید، صادرات و توسعه ظرفیت هاي صنعتی و

 
تولیدي کارهاي خوبی انجام داده اند. 

حبیب امین زاده افزود: ضروري است از ظرفیت نیروهاي کارآمد و کارآفرین جوان در حوزه صنعت و تولید بهره گیري شود و از فکر و
ایده خلاقان و نخبگان در این حوزه براي ایجاد تحرك در بخش اقتصاد و صنعت بی نصیب نمانیم تا از این طریق شاهد ایجاد رونق در

 
فضاي کسب و کار و پویایی در سطح جامعه باشیم. 

نائب رییس اتاق بازرگانی تبریز در این جلسه با اشاره اي به جایگاه کارآفرینان و صنعتگران جوان استان، گفت: کارآفرینان و
تولیدکنندگان را می توان از جمله افرادي دانست که علاقمند به وطن و کشور خود هستند و در این راه تمامی سختی ها را قبول و به

 
رسالت خود به بهترین شکل عمل می کنند. 

ابوالفتح ابراهیمی ادامه داد: این افراد با وجود دارا بودن تمکن مالی و استعدادهاي لازم، ماندن و تلاش کردن در کشور خودشان را

 
برگزیده و با تحمل تمام دشواري ها، به امر تولید و کارآفرینی مبادرت ورزیده اند. 

وي با بیان اینکه باید این افراد را چکیده اي از تخصص و تعهد در کشور دانست، گفت: جوانان کارآفرین از یک سو باید مورد تشویق

 
قرار گرفته و از سوي دیگر، میدان وسیع براي فعالیت آن ها فراهم شود. 

در این دیدار صنعتگران جوان علیرضا کاظمی نژاد، نوید نواده اباذر، محمدرضا تقوي، مسعود محجل امامی، هادي ارجمندي، داوود
غلامی ، آرین محبوبیان، حسن اصیل و خانم طبیبی به بیان برخی از مشکلات خود پرداختند که از جمله آنها می توان به کمبود

 
نیروي کار ماهر، وجود بروکراسی اداري و نبود زیرساخت ها، همخوان نبودن نرخ ارز و مواد اولیه اشاره کرد. 

استاندار اذربایجان شرقی محمدرضا پورمحمدي نائب رییس اتاق بازرگانی سرمایه گزاري نخبه دیدار صنعت



سرمایه گذاري در بخش تولید پیشران توسعه است

منبع: تابناكشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/04/12

 
سرمایه گذاري در بخش تولید پیشران توسعه است 

استاندار آذربایجان شرقی با اشاره به اینکه باید از توان فازغ التحصیلان دانشگاهی در صنعت بهره مند شد، تاکید کرد: اگر به دنبال

 
توسعه و پیشرفت هستیم باید در بخش تولید سرمایه گذاري کرد 
به گزارش تابناك تبریز، محمدرضا پورمحمدي روز شنبه در
دیدار با جوانان نخبه صنعت استان اظهار کرد: آذربایجان شرقی
از استان هاي صنعتی کشور بوده و اگر صنایع خود را با فناوري
هاي روز تطبیق ندهد از چرخه رقابتی عقب خواهد ماند. وي
اظهار کرد: با بین المللی شدن رقابت ها صنعت ما از لحاظ
کیفیت و رقابت پذیري با مشکل مواجه خواهد شد از این رو
صنایع باید خود را به تجهیزات و فناوري روز مجهز کرده و دانش
بنیان شوند. پورمحمدي با اشاره به اینکه براي ورود به عرصه
کارآفرینی، ریسک پذیري لازم است، ادامه داد: ورود به عرصه
تولید و صنعت موجب ایجاد اشتغال، افزایش درآمد سرانه و تولید

ملی و پیشرفت و توسعه جامعه می شود. وي گفت: آذربایجان شرقی با تلاش صنعتگران و تولیدکنندگان در سال هاي گذشته از نظر
واحدهاي توسعه اي و تولیدي رتبه هاي اول و دوم کشور را به خود اختصاص داده است. استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه
تولیدکنندگان و صنعتگران جهادگران خط مقدم جبهه اقتصادي هستند، خاطرنشان کرد: صنعتگران آذربایجان شرقی غیرتمند و
ایثارگر هستند و در دوران کرونا با وجود تمام سختی ها و مشکلات هیچ واحد تولیدي در استان تعطیل نشد. وي با اشاره به مشکلات
بیان شده از سوي صنعتگران جوان استان گفت: در شرایط اقتصادي حاکم بر جامعه مهم ترین رسالت مدیران استانی و اقتصادي
حمایت از تولید و سرمایه گذاري است و رفع چالش هاي پیشروي صنایع می تواند تاثیر به سزایی بر اقتصاد استان داشته باشد.
پورمحمدي اظهار کرد: کشور امروز در شرایط تحریم قرار دارد و به همت جوانان و تولیدکنندگان این تحریم ها را پشت سر خواهیم
گذاشت. رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی نیز در این دیدار گفت: مدیران و مسئولان برخی از واحدهاي صنعتی
استان افراد جوان و متخصص هستند که با فعال کردن بخش هاي پژوهشی، در فناوري هاي جدید، صادرات و توسعه ظرفیت هاي
صنعتی و تولیدي کارهاي خوبی انجام داده اند. حبیب امین زاده افزود: ضروري است از ظرفیت نیروهاي کارآمد و کارآفرین جوان در
حوزه صنعت و تولید بهره گیري شود و از فکر و ایده خلاقان و نخبگان در این حوزه براي ایجاد تحرك در بخش اقتصاد و صنعت بی
نصیب نمانیم تا از این طریق شاهد ایجاد رونق در فضاي کسب و کار و پویایی در سطح جامعه باشیم. نائب رییس اتاق بازرگانی تبریز
در این جلسه با اشاره اي به جایگاه کارآفرینان و صنعتگران جوان استان، گفت: کارآفرینان و تولیدکنندگان را می توان از جمله
افرادي دانست که علاقمند به وطن و کشور خود هستند و در این راه تمامی سختی ها را قبول و به رسالت خود به بهترین شکل عمل
می کنند. ابوالفتح ابراهیمی ادامه داد: این افراد با وجود دارا بودن تمکن مالی و استعدادهاي لازم، ماندن و تلاش کردن در کشور
خودشان را برگزیده و با تحمل تمام دشواري ها، به امر تولید و کارآفرینی مبادرت ورزیده اند. وي با بیان اینکه باید این افراد را
چکیده اي از تخصص و تعهد در کشور دانست، گفت: جوانان کارآفرین از یک سو باید مورد تشویق قرار گرفته و از سوي دیگر، میدان
وسیع براي فعالیت آن ها فراهم شود. در این دیدار صنعتگران جوان علیرضا کاظمی نژاد، نوید نواده اباذر، محمدرضا تقوي، مسعود



محجل امامی، هادي ارجمندي، داوود غلامی ، آرین محبوبیان، حسن اصیل و خانم طبیبی به بیان برخی از مشکلات خود پرداختند
که از جمله آنها می توان به کمبود نیروي کار ماهر، وجود بروکراسی اداري و نبود زیرساخت ها، همخوان نبودن نرخ ارز و مواد اولیه

اشاره کرد.



می خواهیم "ماد" جایی باشد که براي همه افراد حوزه مواد شیمیایی با هر مدلی که بخواهند،

کار وجود داشته باشد.

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/04/12

متولد 1366، برنده مدال برنز المپیاد دانش آموزي رشته شیمی در سال1384، فارغ التحصیل کارشناسی و کارشناسی ارشد
شیمی آلی دانشگاه صنعتی شریف و دکتراي تخصصی این رشته در دانشگاه (...)

متولد 1366، برنده مدال برنز المپیاد دانش آموزي رشته شیمی در سال1384، فارغ التحصیل کارشناسی و کارشناسی ارشد

 
شیمی آلی دانشگاه صنعتی شریف و دکتراي تخصصی این رشته در دانشگاه (...) 

متولد 1366، برنده مدال برنز المپیاد دانش آموزي رشته شیمی در سال1384، فارغ التحصیل کارشناسی و کارشناسی ارشد شیمی
آلی دانشگاه صنعتی شریف و دکتراي تخصصی این رشته در دانشگاه تربیت مدرس؛ نخبه اي که با علاقه اي وافر به صنعت، بارها طعم
شکست را چشید اما با همراهی همسر فداکارش، تسلیم ناکامی ها نشد تا بالاخره توانست در دي ماه 1398 اولین شتابدهنده

 
تخصصی مواداولیه دارویی ایران را راه اندازد. 

 
با دکتر علی اکبر احمدي، به گفت و گو نشستیم تا با شتابدهنده “ماد”، چالش ها و فرصت هاي این مسیر، بیشتر آشنا شویم. 

چه شد که تصمیم به تاسیس شتابدهنده ماد گرفتید؟  در اوایل دوران کارشناسی ارشد، از آنجا که مجموعه شهیدرضایی شریف
بیشتر در حوزه مکانیک و هوافضا، فعالیت داشت، با رفقاي مهندسی صنایع ام تصمیم گرفتیم که وارد فضاي مواد و تهیه نقشه

 
راهبردي براي دیگر صنایع مختلف کشور شویم؛ مثلا براي انستیتو پاستور، طرحی تدوین کردیم. 

همچنین در بخش شیمایی پروژه هاي نظامی، تولیداتی مثل روغن روانکار داشتیم تا اینکه کم کم وارد فضاي سلامت و داروسازي
شدیم و سامانه جابر بن حیان را طراحی کردیم که قرار بود پل اتصال دهنده صنعت و جامعه دانشگاهی باشد که با تغییر دولت و

 
رویکرد وزارت بهداشت، به نتیجه نرسید اما دید خوبی در حوزه دارو و حدواسط هاي آن به من بخشید. 

همچنین، براساس تجربه کاري اي که در یک شرکت زیرمجموعه تیپیکو داشتم و به موازات آن، مسئولیت ارزیابی شرکت هاي دانش
بنیان وزارت علوم، در سالهاي 94-93 متوجه شدم که در حوزه بیوتکنولوژي، حرکت هاي خوبی در حال انجام است اما با وجود
صنعت قدیمی اي که از تولید ماده موثره در کشور موجود هست، رویشی که باید، در آن رخ نداده است. در عین حال، تعداد فارغ

 
التحصیلان توانمند شیمی و مهندسی شیمی ایران هم کم نیست اما ارتباط با صنعت، برقرار نشده است. 

در کنار آن، یکسري افراد جوان هم هستند که اولین مشکل شان، عدم وجود امکانات لازم آزمایشگاهی است و یا توانسته اند که

 
دانشی را توسعه دهند اما این دانش، مورد نیاز صنعت داروسازي کشور نیست. 

لذا ایده شتابدهندهی در این حوزه، با مسئولین پارك فناوري پردیس مطرح شد که مورداستقبال آنان نیز قرار گرفت اما شرط کردند
که براي اعطاي مجوز، باید به یکی از هولدینگ هاي دارویی ایران مثل تیپیکو یا برکت اتصال یابیم اما از آنجا که مفهوم شتابدهندهی

 
هنوز در ایران شناخته نشده بود، نتوانستیم همراهی شان را جلب کنیم و این بحث شتابدهنده متوقف شد. 



 تا این که در سال 1397 با توجه به ارزبري هاي بالاي این حوزه و تاسیس شتابدهنده پرسیس ژن در سال  1395 که مفهوم
شتابدهی را جا انداخته بود، به کمک دکتر مصطفی قانعی و دکتر سیدمحسن دهنوي که با این فضا آشنایی داشتند و با حمایت

 
صندوق توسعه زیست فناوري، ماد را تاسیس کردیم. 

شما به عنوان یک شتابدهنده زیست فناوري شناخته می شوید که آیا این بدین معنی است که مواد تولیدي شما صرفا در تولید
داروهاي بیولوژیک، مورداستفاده قرار خواهند گرفت؟ در حال حاضر، ما عملا بر روي داروهاي شیمیایی کار می کنیم که نیازمندي
مردم به مصرف آن ها بالاست؛ اگرچه در حوزه بیوتکنولوژي هم مواد اولیه لازم براي تولید واکسن -چه ویروس کشته شده و چه

 
mRNA- به ما ارجاع شده و در حال انجام است؛ مثلا تهیه محیط کشت لازم براي تولید واکسن نوترکیب را آغاز کرده ایم. 

در کنار شتابدهنده، از عنوان “کارخانه نوآوري” استفاده می کنید؛ چرا ماد را یک کارخانه نوآوري می دانید؟ یک کارخانه نوآوري، از
مجموعه اي از شتابدهنده هاي مختلف تشکیل شده است و صادقانه، هنوز زود است که ماد را کارخانه نوآوري بدانیم اما چون این
هدف غایی ماست، به آن اشاره می کنیم و براي تحقق اش نیز در تلاشیم از جمله این که اخیرا با شتابدهنده بیوتکنولوژي فن یاخته،
پیمان همکاري بسته ایم و یک مجموعه میانی شیمیایی- بیوتک تشکیل داده ایم که طرح هایی از حوزه بیوتکنولوژي هم داشته

 
باشیم. 

 
تیم شتابدهنده ماد 

لذا با وجود این که تمرکز فعلی ما در حوزه مواد اولیه است و نمی خواهیم آن را از دست دهیم ولی براي بخش هاي دیگر نیز برنامه

 
هاي توسعه اي درنظر گرفته ایم. 

معیارهاي ماد براي پذیرش یک کسب و کار چیست؟ ما علاوه بر شتابدهی، استارتاپ استودیو هم هستیم که به نظر من، این مدل در
ایران بیشتر جواب می دهد. ما براساس شناختی که از صنعت داریم و نیازهاي تحقیقاتی و فناوري که از درون آن برخاسته است، با
مدل هاي درگیرکننده و جذاب، به گونه اي تیم تشکیل می دهیم که افراد، خود را کارمند فرض نکرده و هسته ها، به شرکت تبدیل

 
شوند. 

اما به طور کلی، دو معیار درنظر گرفته ایم: تیم که قابلیت ها و پتانسیل هاي اعضاي تشکیل دهنده آن را بررسی می کنیم و
همینطور، ایده و طرحی که ارائه می دهند، از نظر تجاري سازي آنالیز می شود. ممکن است که یک طرح، از نظر بیزینس، خوب

 
نباشد اما تیم خوبی تشکیل شده باشد که دراین صورت، ما یک طرح جایگزین به آنها پیشنهاد می کنیم. 

ماد، چه تسهیلاتی را در اختیار استارتاپ ها قرار می دهد؟ ما یک شتابدهنده تخصصی هستیم و مهم ترین زیرساخت هاي موردنیاز،

 
از آزمایشگاه ها، آنالیزها و تولید پایلوت را بسته به هر تیم، با مدل هاي مختلف دراختیار قرار می دهیم. 

بعضی تیم ها هم فقط سرمایه گذار می خواهند و طبق ارتباطاتی که داریم، با صندوق نوآوري و VC هاي مختلف، وارد مذاکره می

 
شویم. 

 
 



تاکنون چند استارتاپ را جذب کرده اید و زمینه فعالیت آن ها چیست؟ تاکنون 10 پروژه پذیرش شده اند که دانش فنی7 ماده اولیه

 
دارویی، ایجاد شده و دو تا از آنها در مرحله تولید قرار دارند. 

ماد همچنین در زمینه فرمولاسیون هاي نوین و مواداولیه مواد آرایشی هم ورود کرده است و یک زیرمجموعه بیوتکنولوژي غذایی نیز

 
تشکیل داده ایم. 

 
شتابدهنده ماد 

منتورشیپ در ماد، چگونه انجام می گیرد؟ منتورشیپ در ماد چه در زمینه علمی و چه در بحث هاي بازار و مارکتینگ، با افراد فعالی
که کاملا ستادي، جذب شده و در اینجا، مستقر هستند و یا بسته به نیاز دعوت می شوند، انجام می گیرد تا به کمک مشاوره آن ها،

 
کار جلو برود. 

آیا براي پساشتابدهی استارتاپ ها هم برنامه اي تدوین کرده اید؟ اگر تیم ها، KPI خوبی داشته باشند یا افرادي علاقه مند باشند، با
پروژه هاي بیشتري درگیر می شوند تا چندین سبد محصول داشته باشند و ممکن است که آن ها را به سمت شرکت داري سوق

 
دهیم یا اینکه می توانند منتور سایر تیم ها شوند. 

در مسیر شتابدهی، به چه مشکلاتی برخورده اید؟ بعضی از مشکلات، عمومی است مثلا افراد در این مسیر طولانی که زمان زیادي
براي رسیدن به یک محصول، صرف می شود، با درنظرگرفتن بازار سخت و فرایند پیچیده اخذ مجوزها، ممکن است کم طاقت شده و

 
تیم از هم بپاشد. 

چون زمینه فعالیت ما، تخصصی و یک پلتفرم جدید است، باید خیلی از راه ها و مدل هاي شتابدهی را امتحان کنیم تا به یک مدل

 
بومی تخصصی در حوزه خودمان دست یافته و بهترین خروجی را بگیریم. 

 
 

فعالیت هاي ستاد توسعه زیست فناوري را چگونه ارزیابی می کنید؟ ستاد، محدوده خاص خودش را دارد و تا جایی که در مقدوراتش
بوده است، ما از ظرفیت هاي آن استفاده کرده ایم و صرفا بحث، مادي نیست. ستاد تعاملات سازنده اي با سازمان غذا و دارو داشته و

 
پیگیري هاي مفیدي انجام داده است. 

لذا درمجموع با حمایت هاي خود، نقش مثبتی را در راه اندازي شتابدهنده ها و توسعه آنها، ایفا کرده است و ظرفیت هاي کشور را به

 
کار گرفته تا این اکوسیستم را شکل دهد که جاي تقدیر و تشکر دارد. 

شروع رسمی فعالیت شما با پاندمی کرونا، همزمان شد. این پاندمی، چه تاثیري بر روند شما داشت؟ مثل عموم جامعه، براي ما هم
تاثیري منفی داشت و در اوایل کار، فعالیت ها را کند کرد اما مثبت هم بود. در اوایل پاندمی، بعضی از تیم هاي ما، به حوزه تولید
محلول ضدعفونی کننده و ماسک ورود کرده و از صفر تا صد تولید و فروش را با تشویق و تسهیل ما انجام دادند که هم براي خودشان
جذاب بود و هم توانستیم بخشی از عطش بازار را پاسخ دهیم که سوددهی خوبی براي تیم و شتابدهنده ماد داشت ولی چون می

 
توانست روي کار اصلی ما اثر بگذارد، خرداد 99 متوقف اش کردیم. 



 وضعیت شتاب دهنده هاي مرتبط با حوزه هاي علوم زیستی را در ایران، چگونه می بینید؟ دنیا در تمام عرصه ها، به سمت زیست
فناوري پیش می رود و با وجود نگرش هایی که علیه زیست فناوري وجود دارد، من آینده درخشانی را هم در بخش دارو و هم در

 
سایر مباحث براي آن می بینم. 

ما با تشکیل یک اکوسیستم درست، می توانیم یک جهش خوب در این حوزه داشته باشیم مثل کوبا که این علم را از آن گرفتیم و
صادرکننده بیوتکنولوژي در منطقه باشیم که حرکت در این مسیر، آغاز شده و می توانیم با همکاري، کارهاي بزرگتري نیز انجام

 
دهیم. 

شما اولین شتابدهنده مواد اولیه دارویی هستید اما با گذر زمان، احتمال رقابت در این حوزه وجود دارد. آیا مزیت رقابتی اي براي ماد
ترسیم کرده اید؟ ما از رقابت در این حوزه خوشحال می شویم و رقابتی شدن، به توسعه این فضا کمک می کند اما نقطه تمایز ماد،

 
تخصص و تجربه است و همینطور، زیرساخت ها و ارتباطاتی که در حوزه صنایع مواداولیه داریم. 

چه چشم اندازي را براي آینده ماد متصور هستید؟ دوست داریم که در حوزه مواداولیه، یکسري پلتفرم هایی که در کشور وجود ندارد
را ایجاد کرده و دید خوبی از مواد اولیه به لحاظ یک فناوري جدید در جامعه شکل دهیم. همینطور با همکاري هاي مختلف، در حوزه

 
هاي علمی دیگر هم ورودي موثر داشته باشیم. 

 
می خواهیم ماد جایی باشد که براي همه افراد حوزه مواد شیمیایی با هر مدلی که بخواهند، کار وجود داشته باشد. 

کلام آخر؟ در کشور ما، تهدیدها و محدودیت ها، زیاد است اما درعین حال، فرصت هاي زیادي وجود دارد و با انگیزه و جنگیدن، می

 
توانیم فرصت هاي خوبی براي خود و دیگران بسازیم. 

همچنین، قرار نیست که همه کارآفرین باشند؛ بعضی مدل و ظرفیت شان، کارآفرینی و بعضی، کارمندي است و باید براي هر دو

 
بخش، فضایل لازم ایجاد گردد. 

 
به این مطلب چه امتیازي می دهید ؟ 

(Total: 0 Average: 0)



اجراي 428 طرح صنعتی با سرمایه گذاري حدود 13 هزار میلیارد تومانی

منبع: ایرناشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/04/12

تهران- ایرنا- معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اجراي 428 طرح در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور، گفت:
ارزش سرمایه گذاري این طرح ها بیش از 12 هزار و 900 میلیارد تومان است.

تهران- ایرنا- معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره
به اجراي 428 طرح در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور،
گفت: ارزش سرمایه گذاري این طرح ها بیش از 12 هزار و

 
900 میلیارد تومان است. 

«علی رسولیان» امروز (شنبه) در گفت وگو با خبرنگار
اقتصادي ایرنا افزود: اکنون سه هزار و 212 واحد تولیدي
مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی در حال نصب ماشین

 
آلات هستند و پیشرفت بیش از 60 درصدي دارند. 

به گفته این مقام مسوول، 11 هزار و 635 طرح نیز در مرحله نصب سوله هستند که 27 درصد از کل طرح هاي شهرك ها و نواحی

 
صنعتی را شامل می شود. 

وي خاطرنشان کرد: مطابق آخرین آمارها (تا ششمین روز از تابستان 1400)، تاکنون 48 هزار و 605 واحد تولیدي در شهرك ها و

 
نواحی صنعتی به بهره برداري رسیده است و پروانه بهره برداري دارند. 

 
رسولیان ادامه داد: بیش از 980 هزار نفر به طور مستقیم در این واحدها مشغول به کارند. 

 
وي گفت: از ابتداي امسال 790 قرارداد جدید براي واگذاري اراضی منعقد شد و 633 واحد جدید نیز به بهره برداري رسید. 

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران توضیح داد: گرچه اشتغال 10 هزار و 730 نفري از محل آغاز به کار
واحدهاي جدید پیش بینی شده بود، اما در عمل 16 هزار و 744 شغل ایجاد شد که به معناي فعالیت بیش از ظرفیت این

 
واحدهاست. 

وي خاطرنشان کرد: تا پارسال راه اندازي هر واحد جدید صنعتی به اشتغال زایی متوسط 20 نفر می انجامید، اما اکنون به 26 نفر

 
افزایش یافته است. 

 
برنامه ایجاد یکصد هزار شغل 



معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه گفت: امسال برنامه ایجاد 100 هزار شغل را در مجموعه شهرك ها و نواحی صنعتی در

 
برنامه داریم که از سه مسیر بهره برداري از واحدهاي جدید، احیاء واحدهاي راکد و افزایش ظرفیت بنگاه هاي موجود دنبال می شود. 

وي بیان داشت: در سال جاري همچنین ایجاد بیش از یک هزار واحد کارگاهی در سطح کشور در این مجموعه برنامه ریزي شده

 
است. 

رسولیان ادامه داد: در بحث زیرساختی، اضافه شدن 10 هزار هکتار اراضی جدید به شهرك ها و نواحی صنعتی و تامین آب و برق
براي واحدها به میزان 2 برابر سال گذشته در برنامه است، همچنین در حاشیه بزرگراه «غدیر» شهرك هاي صنعتی جدید ایجاد می

 
شود که به دور از تهران و با هدف کمک به سالم سازي پایتخت خواهد بود. 

وي خاطرنشان کرد: امسال ایجاد شهرك هاي بزرگ با مساحت دست کم پنج هزار هکتاري را با مشارکت بخش خصوصی در برنامه

 
داریم که به طور قطع با هزینه هاي تامین زیرساخت کمتري همراه است. 

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران اضافه کرد: در سال جاري همچنین کمک به 68 کنسرسیوم صادراتی

 
مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی را به منظور توسعه صادرات محصولات بنگاه ها در برنامه داریم. 

وي گفت: مشارکت دادن بخش خصوصی در ایجاد شهرك ها و نواحی صنعتی در کنار دولت و ایجاد شهرك هاي صنفی با کمک
اصناف و فعالان صنفی در جوار شهرهاي بزرگ به ویژه براي اصناف بزرگی که قادر به اشتغال زایی مناسب هستند، 2 پیشنهاد جدي

 
این سازمان در سال جاري است که از سوي دولت در دست بررسی است. 

به گزارش ایرنا، مطابق آخرین آمارها اکنون یک هزار و 11 شهرك، ناحیه صنعتی و منطقه ویژه اقتصادي در کشور وجود دارد که

 
828 شهرك و ناحیه صنعتی در حال واگذاري بوده و بنگاه هاي اقتصادي در آنها فعال هستند. 

تاکنون 9 هزار و 941 مگاوات برق و 16 هزار و 305 لیتر بر ثانیه آب براي این شهرك ها و نواحی صنعتی تامین شده و 191 شهرك

 
و ناحیه مجهز به تصفیه خانه آب شده است. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- توسعه ایران 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- تولید داخلی 

 
- شهرك صنعتی 

 
- اشتغال زایی 

 
- علی رسولیان 
- سرمایه گذاري



کارآفرینی با 16 هزار تومان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/04/12

شغل پُر رونق که در نتیجه تلفیق استعداد و هنر ایجاد شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، یک بانوي هنرمند بیرجندي با سرمایه ي اندك در مدت چهار سال،

 
توانسته در یک کارگاه کوچک و در قالب حکاکی روي چرم ، محصولاتی متنوع و مشتري پسند، تولید و به بازار عرضه کند. 

محصولات این کارگاه کوچک در ویترین بزرگ فضاي مجازي حالا مشتري هاي در نقاط مختلف کشور و حتی کشورهاي اروپایی دارد.

 
این کارآفرین با آموزش به کارآموزان ، زمینه افتتاح 30 کارگاه مشابه دیگر در استان و ایجاد اشتغال شده است. 

{sepehr_media_6663046_400_300$}



مغایرت هاي قانونی طرح تقویت امنیت غذایی کشور

منبع: شعار سالشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/04/12

شعار سال: طرح پشتیبانی و رفع موانع تولیدي کشاورزي جهت بررسی در دستور کار این هفته مجلس شوراي اسلامی
قرارگرفته است. هدف اصلی این طرح ارائه راهکارهایی براي ساماندهی زنجیره ارزش بخش کشاورزي از نظر فرایندي،

ساختاري، بازاري و مالی است. اما کلیات طرح تدوین شده با برخی از قوانین بالادستی و سیاست هاي ...

شعار سال: طرح پشتیبانی و رفع موانع تولیدي کشاورزي جهت بررسی در دستور کار این هفته مجلس شوراي اسلامی
قرارگرفته است. هدف اصلی این طرح ارائه راهکارهایی براي ساماندهی زنجیره ارزش بخش کشاورزي از نظر فرایندي، ساختاري،

 
بازاري و مالی است. 

اما کلیات طرح تدوین شده با برخی از قوانین بالادستی و سیاست هاي کلی کشور داراي مغایرت است که در ادامه به آن اشاره می

 
شود: 

 
1- مغایرت با قانون اساسی 

 
اصل 3: دولت جمهوري اسلامی ایران باید همه امکانات خود را براي امور زیر به کار برد: 

 
بند 10: ایجاد نظام اداري صحیح و حذف تشکیلات غیرضروري 

 
اصل 57: بیان شفاف طریق جبران کاهش درآمد یا تأمین هزینه طرح مذکور در مجلس 

 
2- مغایرت با سیاست هاي کلی نظام اداري ابلاغی مقام معظم رهبري 

 
بند 10: چابک سازي و متناسب سازي تشکیلات نظام اداري 

 
بند 11: انعطاف پذیري و عدم تمرکز سازمانی 

 
بند 12: توجه به اثربخشی و کارایی در فرآیندهاي اداري 

 
3- مغایرت با سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی 

 
بند 1: تأمین شرایط توسعه کارآفرینی 

 
بند 16: صرفه جویی در هزینه هاي عمومی کشور 



 
بند 23: شفاف سازي و روزآمدسازي نظام توزیع، قیمت گذاري و نظارت بر بازار 
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کمیسیون کشاورزي مجلس باید ضمن پاسداري، پیگیري و نظارت بر اجراي قوانین مصوب قبلی و نیز توجه نسبت به تصویب طرح
هاي داراي ضمانت اجرایی، نسبت به تدوین و تصویب طرح هاي داراي مغایرت هاي قانونی که ممکن است فرایند تصویب و اجراي
قوانین را زمان بر، هزینه بر و چالش برانگیز جدا بپرهیزد. همچنین مجلس شوراي اسلامی باید از تصویب طرح هایی که موازي با سایر

 
قوانین بخش کشاورزي و درنتیجه زمینه ساز تعارض منافع و درگیري ذینفعان دولتی است، بر حذر باشد. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازپایگاه خبري تحلیلی مشرق ، تاریخ انتشار: 8 تیر 1400، کدخبر: 1238530،
www.mashreghnews.ir



حمایت صندوق کار آفرینی امید از واحدهاي کوچک تولیدي در مناطق آزاد

منبع: فریناشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/04/12

امروز شنبه (12 تیرماه) تفاهم نامه همکاري بین دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي و صندوق کارآفرینی امید
به امضاء رسید....

امروز شنبه (12 تیرماه) تفاهم نامه همکاري بین دبیرخانه
شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي و صندوق کارآفرینی

 
امید به امضاء رسید. 

به گزارش فرینا، این تفاهم نامه با هدف توسعه اشتغال و
رونق تولید و حمایت از افراد توانمند و کارآفرین و ایجاد
کسب وکارهاي ارزش آفرین از طریق حمایت از پشتیبان
هاي کسب و کار، شبکه هاي همکاري بین فعالان صنعت و
ارتقاء زنجیره ارزش و تامین مالی بهنگام در راستاي تحقق
شعار سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدائی ها»، با حضور

«حمیدرضا مؤمنی» مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی و ویژه اقتصادي و «اصغر نوراله زاده» و «علی

 
اصحابی» مدیرعامل و عضو هیأت مدیره صندوق کار آفرینی امید به امضاء طرفین رسید. 

مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در آیین امضاي این تفاهم نامه همکاري گفت: حدود 4200 واحد

 
تولیدي ـ خدماتی در مناطق آزاد کشور وجود دارند که از این تعداد 90 درصد فعال هستند. 

حمیدرضا مومنی افزود: با توجه به شعار سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» این موضوع جدي در دستور کار دبیرخانه
شورایعالی مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی و ویژه اقتصادي قرارگرفت و در فاصله یک ماه بیش از 180 مشکل در بخش هاي مختلف
شناسایی شد؛ امروز بخش اعظمی از مشکلاتی که در مناطق آزاد وجود داشت مرتفع شده است و موفق شدیم در حوزه مانع زدایی

 
کارنامه قابل قبولی را کسب کنیم. 

مومنی با بیان اینکه یکی از ماموریت هاي جدي صندوق کار آفرینی امید، حمایت، پشتیبانی و تامین منابع مالی از واحدهاي تولیدي
کوچک است اظهار داشت: با توجه به اینکه مناطق آزاد کشور در کانون هاي جمعیتی قرار دارند و افراد بومی از توانمندي مالی
مناسبی برخوردار نیستند، ضروریست واحد پشتیبانی کننده، امکاناتی که در اختیار دارند را معرفی و عرضه کنند و ما هم پلی براي

 
این ارتباط باشیم. 

 
او ادامه داد: امیدواریم با امضاي این تفاهم نامه بتوانیم از این ظرفیت به عنوان یک الگو براي توسعه مناطق آزاد جدید استفاده کنیم. 

 
تخصیص ده میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي تولیدي مناطق آزاد 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم با بیان اینکه سقف تسهیلات پرداختی در مناطق آزاد 10 میلیارد تومان به ازاي

 
هر طرح است، گفت: به طرح هایی که کمتر از این رقم نیاز به تأمین مالی داشته باشند صندوق کارافرینی امید تسهیلات خواهد داد. 
اصغر نوراله زاده ادامه داد: میزان سرمایه گذاري در پروژه هاي مناطق آزاد بستگی به منابعی دارد که هر منطقه آزاد به عنوان آورده
در صندوق سرمایه گذاري می کند، ما نیز دو برابر آن را تأمین می کنیم تا بومیان و روستاییان هر منطقه آزاد تحت پوشش قرار



 
بگیرند. 

به گفته نوراله زاده، اجراي این تفاهم نامه دو ساله بوده و از زمان اجرایی شدن هر پروژه تا سقف سه ماه تسهیلات مربوطه پرداخت

 
خواهد شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید موضوع تفاهم نامه را حمایت از تولیدکنندگان و کسب و کارهاي مستقر در مناطق آزاد عنوان کرد
و گفت: استارت آپ هاي برگزیده در جشنواره ها طرح هاي گردشگري، بوم گردي، صنایع دستی، توسعه زنجیره ارزش کسب و کار و
همچنین توانمندسازي جامعه روستایی و خانوارهاي داراي کسب و کارهاي روستایی در مناطق آزاد از این تسهیلات بهره مند خواهند

 
شد. 

گفتنی است؛ حمایت از تولیدکنندگان و کسب و کارهاي مستقر در مناطق مذکور، حمایت از راه اندازي کسب و کارهاي کوچک و
داراي مزیت رقابتی در مناطق، حمایت از استارت هاي آپ هاي برگزیده در جشنواره ها و یا رویدادهاي مرتبط با رویکرد ایجاد توسعه
محلی در مناطق، حمایت از طرح هاي گردشگري، بوم گردي و صنایع دستی با محوریت جوامع محلی، کمک به توسعه زنجیره ارزش
کسب و کارهاي فعال در مناطق پیرامونی، توانمندسازي جامعه روستایی مناطق آزاد و تقویت معیشت و اقتصاد خانواده هاي روستایی

و همچنین حمایت از کسب و کارهاي روستایی در مناطق آزاد نیز از دیگر مفاد این تفاهم نامه است.



رییس مرکز آمار و اطلاعات راهبردي خبر داد: سهم 65 درصدي مهاجرت شهر

به روستا

منبع: خبر داغشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/04/12

رییس مرکز آمار و اطلاعات راهبردي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان این که مهاجرت شهر به روستا بیش از
مهاجرت روستا به شهر بوده است، گفت: در سال 1398 سهم برآورد شده براي مهاجرت از شهر به روستا 65.4 درصد بوده

است

به گزارش خبرداغ به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع
رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، علیرضا زاهدیان
با اشاره به گزارش " بررسی سهم نیروي کار مهاجر غیر
بومی در بازار کار کشور (بر اساس داده هاي طرح
آمارگیري از نیروي کار مرکز آمار ایران) گفت: این برآورد
نشان می دهد در سال هاي 1396 تا 1398، مهاجرت شهر

 
به روستا بیش از مهاجرت روستا به شهر بوده است. 

وي تصریح کرد: تعداد مهاجران شهر به روستا در سال
1396، 49 هزار و 853 نفر، در سال 1397 ،46 هزار و
788 نفر و در سال 1398 ، 50 هزار و 216 نفر بوده است.

رییس مرکز آمار و اطلاعات راهبردي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: به عبارت دیگر، در سال 1396 ، 26 هزار و 744

 
نفر، در سال 1397 ، 12 هزار و 924 نفر و در سال 1398 ،50 هزار و 216 نفر بیشتر از روستا به شهر مهاجرت کرده اند. 

زاهدیان تاکید کرد: این پدیده را باید حاصل عوامل مختلف از جمله اثرات طرح حمایــت از توســعه و ایجــاد اشــتغال پایــدار در
مناطــق روســتایی و عشــایري دانست که امید است با توجه ویژه محققین، عوامل مختلف و سهم هریک از آنها با روش هاي علمی

 
تشریح و تبیین شود. 

وي همچنین خاطرنشان کرد: مهاجرت داخلی و بین المللی یکی از موضوعاتی است که باید از دیدگاه رفاه و تامین اجتماعی نیز مورد
توجه ویژه قرار گیرد. در این خصوص در آمارگیري از نیروي کار مرکز آمار ایران محل اقامت قبلی سوال می شود، که با استفاده از

پردازش داده هاي آن می توان برآورد مهاجرت بین نقاط شهري و روستایی را به دست آورد.



بهره برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغال زایی افراد تحت پوشش بهزیستی و

انعقاد تفاهم نامه ایجاد شغل براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت

منبع: خبر داغشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/04/12

رئیس سازمان بهزیستی کشور در آئین بهره برداري از یکهزار و 100 طرح اشتغال زایی معلولین و افراد تحت پوشش
بهزیستی و انعقاد تفاهم نامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور، گفت:

اعتبارات سازمان بهزیستی کشور در سال 1400 با حمایت دولت و مجلس شوراي اسلامی به 3 هزار ...

به گزارش خبرداغ به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل
سازمان بهزیستی کشور، آئین بهره برداري از یکهزار و 100
طرح اشتغالزایی معلولین و افراد تحت پوشش بهزیستی و
انعقاد تفاهم نامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با
همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور به عنوان
آغاز رویداد«حرکت با برکت» با هدف سرمایه گذاري در
ایده هاي کارآفرینی معلولین با حضور «وحید قبادي دانا»
رئیس سازمان بهزیستی کشور، «امیرحسین مدنی»
مدیرعامل بنیاد برکت و «محمد جعفریان» مدیرکل

 
اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام برگزار شد. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور ضمن قدردانی از دو مجموعه براي توجه ویژه به جامعه هدف بهزیستی، گفت: خرسندیم که اکنون
شاهد اجرایی شدن یکهزار و صد پروژه اشتغالزایی براي افراد داراي معلولیت و جامعه هدف در سراسر کشور هستیم که باعث ایجاد
اشتغال براي حداقل 3 هزار و 300 نفر از این افراد شده و بالغ بر یکصد میلیارد تومان تسهیلات و شرایط مناسبی ایجاد شده تا

 
سرمایه گذاري صورت گیرد براي اینکه این اشتغال هاي خرد در سراسر کشور شکل بگیرد. 

 
با سرمایه گذاري بالغ بر 270 میلیارد تومان براي حدود 6 هزار نفر از جامعه هدف اشتغالزایی شد 

وي با بیان اینکه این مهم زمینه شکل گیري 2 هزار طرح جدید اشتغالزایی را با همکاري نزدیک بنیاد برکت و سازمان بهزیستی
کشور در سال 1400 رقم خواهد زد، ادامه داد: بطوري که با سرمایه گذاري بالغ بر 270 میلیارد تومان اشتغالزایی براي حدود 6 هزار

 
نفر از افراد داراي معلولیت و جامعه هدف ایجاد می شود. 

به گفته قبادي دانا، مدل خوب تسهیلگري که تسهیلگران با شبکه 800 نفري بنیاد برکت در سطح کشور ایجاد کردند می تواند زمینه

 
اي را ایجاد کند که جامعه هدفی که تمایل به فعالیت و اشتغال دارند جذب کارآفرینی هاي خرد و متوسط در سطح کشور شوند. 

 
بهره مندي بیش از 40 هزار نفر از تسهیلات یکهزار و 750 میلیارد تومانی 

رئیس سازمان بهزیستی کشور یکی از زمینه هاي فعالیت بهزیستی ایجاد توانمندي و توانمندسازي جامعه هدف برشمرد و عنوان کرد:
در سال 1399 از محل بند ب تبصره 16، یکهزار و 750 میلیارد تومان تسهیلات در اختیار جامعه هدف بهزیستی قرار داده شد که

 
بیش از 40 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند و مشغول به کار شدند. 

وي، ادامه داد: همچنین در ارتباط با ایجاد شرایط مناسب و مشوق هاي دیگر براي اشتغال از محل بیمه ها در ارتباط با پرداخت حق
بیمه سهم کارفرمایی و خویش فرمایی در سال 1399 بالغ بر 16 هزار نفر از این تسهیلات بهره مند شدند و مشوق ها براي آنها

 
پرداخت شده است. 

 
بیش از 22 هزار نفر از مددجویان سازمان بهزیستی کشور در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی مشغول تحصیل هستند 



قبادي دانا با بیان اینکه بیش از 22 هزار نفر از مددجویان سازمان بهزیستی کشور در دانشگاه هاي دولتی و غیردولتی مشغول تحصیل
هستند، گفت: هزینه هاي تحصیل این افراد به صورت کامل از طرف بهزیستی تقبل می شود و همچنین زمینه اشتغال را براي فارغ
التحصیلان فراهم کردیم بطوري که در بحث حرفه آموزي در تعامل با سازمان فنی و حرفه اي آموزش هاي لازم را کسب کردند که با

 
زمینه سازي مناسب می توانند اشتغال پایدار و موثر را داشته باشند. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه مفتخریم در سال تولید، رفع موانع و پشتیبانی از تولید را در دستور کار خود داریم از
ستاد اجرایی فرمان امام و بنیاد برکت که زمینه هاي لازم را فراهم کردند قدردانی کرد و گفت: امیدواریم امروز فتح بابی براي
همکاري بیشتر و جهشی در ایجاد اشتغال براي افراد داراي معلولیت، زنان سرپرست خانوار و معتادان بهبودیافته و ... باشد تا بتوانیم

 
افرادي که تحت پوشش نهادهاي حمایتی قرار دارند مستقل شوند و زندگی با منزلت اجتماعی داشته باشند. 

 
انعقاد تفاهمنامه با بنیاد برکت زمینه ساز اشتغال براي 300 هزار نفر از جامعه هدف بهزیستی خواهد شد 

وي در ادامه با بیان اینکه اعتبارات سازمان بهزیستی کشور در سال 1400 در بند ب تبصره 16 با حمایت دولت و مجلس شوراي
اسلامی به 3 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است، ادامه داد: با جذب مناسب منابع گام موثري در راستاي توانمندسازي جامعه هدف

 
برخواهیم داشت. 

قبادي دانا با اشاره به انعقاد تفاهمنامه ایجاد اشتغال با همکاري بنیاد برکت و سازمان بهزیستی کشور، تصریح کرد: این مهم زمینه
ساز اشتغال براي 300 هزار نفر از جامعه هدف بهزیستی خواهد بود؛ این در حالی است که در سال 99 تعهد ما براي اشتغال 56 هزار

 
شغل بود که بحمداالله با حرکت جهادي توانستیم 60 هزار شغل ایجاد کنیم. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه هم افزایی دستگاه هاي مختلف برکات بسیاري ایجاد می کند، در پایان یادآور شد: مقام
معظم رهبري در سالروز جهانی افراد داراي معلولیت فرمودند که مسئولیت امور معلولین فقط سازمان بهزیستی نیست بلکه همه
دستگاه ها و نهادهاي انقلابی موطف اند شرایط را براي افراد داراي معلولیت تسریع کنند که این فرمایش پیاده سازي شد بطوري که
به همت جوانان انقلابی، متخصص و جهادي شرایطی فراهم شده است که مردم ایران بالاخص خانواده هایی که نیاز بیشتر دارند به

 
رفاه دست پیدا کنند. 

یادآوري می شود؛ در ابتداي این مراسم در ارتباط برخط با لرستان، ایلام، بوشهر و فارس از طرح هاي اشتغالزایی بهره برداري شد و
در پایان تفاهمنامه ایجاد اشتغال براي 2 هزار معلول با حضور «وحید قبادي دانا» سازمان بهزیستی کشورو «امیرحسین مدنی»

مدیرعامل بنیاد برکت امضاء شد.



افزایش 65 درصدي مهاجرت شهر به روستا

منبع: پارسینهشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/04/12

رئیس مرکز آمار و اطلاعات راهبردي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه مهاجرت شهر به روستا بیش از مهاجرت
روستا به شهر بوده است، گفت: در سال 1398 سهم برآورد شده براي مهاجرت از شهر به روستا 65.4 درصد بوده است.

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، «علیرضا زاهدیان» با اشاره به گزارش «بررسی سهم نیروي کار مهاجر غیر بومی در بازار کار
کشور (بر اساس داده هاي طرح آمارگیري از نیروي کار مرکز آمار ایران)» اظهار داشت: این برآورد نشان می دهد در سال هاي 1396

 
تا 1398، مهاجرت شهر به روستا بیش از مهاجرت روستا به شهر بوده است. 

وي تصریح کرد: تعداد مهاجران شهر به روستا در سال 1396 برابر 49 هزار و 853 نفر، در سال بعد از آن برابر با 46 هزار و 788 نفر

 
و در سال 1398 برابر با 50 هزار و 216 نفر بوده است. 

رئیس مرکز آمار و اطلاعات راهبردي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: به عبارت دیگر، در سال 1396، 26 هزار و 744

 
نفر، در سال 1397، 12 هزار و 924 نفر و در سال 1398، 50 هزار و 216 نفر بیشتر از روستا به شهر مهاجرت کرده اند. 

زاهدیان تاکید کرد: این پدیده را باید حاصل عوامل مختلف از جمله اثرات طرح حمایــت از توســعه و ایجــاد اشــتغال پایــدار در
مناطــق روســتایی و عشــایري دانست که امید است با توجه ویژه محققین، عوامل مختلف و سهم هریک از آنها با روش هاي علمی

 
تشریح و تبیین شود. 

وي همچنین خاطرنشان کرد: مهاجرت داخلی و بین المللی یکی از موضوعاتی است که باید از دیدگاه رفاه و تامین اجتماعی نیز مورد

 
توجه ویژه قرار گیرد. 

به گزارش ایرنا، طرح اشتغال روستایی یکی از طرح هایی است که از سال 1396 توسط «حسن روحانی» در روستاها و مناطق زیر 10

 
هزار نفر جمعیت به اجرا درآمد. 

به کمک طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري فضاي اشتغال و کسب و کار در سطح روستاها با تغییر و تحولات اساسی روبه رو شد
و باعث کاهش نرخ بیکاري و ماندگاري ساکنین روستا شد. همچنین با اجراي این طرح سهم اشتغال روستایی از سبد اشتغال کشور از

 
سه درصد قبل از اجراي طرح به 29 درصد تا سال 1399 افزایش یافت. 

برنامه دولت براي اختصاص 1.5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی جهت اجراي طرح اشتغال روستایی و اذن رهبر معظم
انقلاب براي برداشت آن، طی سه سال گذشته، مبلغ 20 هزار میلیارد تومان وام براي اجراي طرح هاي اشتغال پایدار در اختیار

روستاییان قرار گرفت.



بانک ها و شهرداري ها از عوامل دلالی بازار مسکن هستند

بانک ها و شهرداري ها از عوامل دلالی بازار مسکن هستند

منبع: ریسک نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/04/12

علی شماعی اظهار کرد: اقتصاد دلالی زمین و مسکن که مسبب
بیشتر آن بانکها و موسسات مالی هستند موجب شده ایران در شبکه اقتصاد جهانی قرار نگیرد و از مواهب تولید شبکه اي بهره مند

 
نباشد. یکی از عوامل این اقتصاد دلالی و پول پاشی، تفکرات غلط لیبرالیسم در برخی از مدیران و سیستم مالی کشور است. 

 
وابستگی 1300 شغل به بازار مسکن 

وي افزود: توجه به مدیریت و تولید مسکن در کشور به عنوان یکی از بخش هاي مهم و اشتغالزا که بیش از 1300 شغل را دربرمی
گیرد در توسعه اقتصادي کشور بسیار مهم است. تولید و توسعه مصالح ساختمانی و ساخت مسکن به صورت مجتمع هاي مسکونی با
تجمیع پلاکهاي مسکونی در بافت هاي فرسوده شهري و روستایی و شهرکهاي مسکونی و کار و تولید در اراضی بایر درون و برون یا

 
حاشیه شهرها بر اساس اصول شهر سازي سالم و شهر زیست پذیر به توسعه اشتغال و رونق و سرزندگی کمک می کند. 

این استاد دانشگاه، نظارت بر بازار و معاملات زمین و مسکن و نظارت بر زنجیره تولید و توزیع کالا و معاملات زمین و مسکن که در
چند دهه موجب شده رانت خواران و با نفوذان دسترسی بیشتري به زمین و وام و امکانات تولید پیدا کنند را مورد توجه قرار داد و
گفت: باید براي جلوگیري از افزایش قیمت ها و دلال بازي و احتکار زمین و مسکن و خالی نگه داشتن واحدهاي مسکونی، قوانین

 
بازنگري و مناسب سازي و فرصت برابر و عدالت براي همه فراهم شود. 

 
برخی وابستگان به شهرداري و مراکز قدرت مشغول دلالی زمین و مسکن هستند 

شماعی تاکید کرد: امروزه خرید و فروش زمین و مسکن به کالاي سرمایه اي و به شغل دلالی براي یک عده خاص رانت خوار وابسته
به شهرداري و مراکز قدرت تبدیل شده و درآمد سرشار آن توسط افراد غیرمصرف کننده روز به روز افزایش می یابد. در این راستا
تاکید بر عدم بایکوت زمین، مسکن و منابع ضروري است. باید امکانات، سرمایه ها و بخش مالی اقتصاد کشور تماما شفاف سازي شود

 
و در چرخه تولید و توسعه قرار گیرد. 

وي با بیان اینکه تولید، زمینه ساز قرارگیري در شبکه اقتصاد جهانی و روابط دیپلماتیک می شود گفت: باید همزمان با توسعه شهري،
روستاها را بازسازي کرد و توسعه داد و با بهبود توزیع متعادل بودجه و زیرساخت هاي توسعه عادلانه در کشور زمینه هاي توسعه
پایدار در تمام سطوح کشور را فراهم ساخت. باید با مجوز بلند مرتبه سازي و برج سازي در کلان شهرها بدون هزینه هاي دست و پا

 
گیر رونق تولید را فراهم ساخت و پس ساخت از کسانی که سرمایه بیش از اندازه دارند؛ مالیات مضاعف دریافت شود. 

این کارشناس اقتصادي تاکید کرد: باید مجوز بلندمرتبه سازي حتی برج سازي محل سکونت و کار با رعایت استانداردها و فضاهاي باز
و ارائه خدمات عمومی لازم در برخی از بافت هاي فرسوده با تجمیع چندین پلاك ثبتی به راحتی را فراهم ساخت و نوسازي و



بازآفرینی شهرها و روستاها و با ساخت و ساز صنعتی و پیشرفته در محل کار و تولید با وام هاي درازمدت و یارانه ها بستر کار و تولید

 
و امکان زندگی سالم را براي همه مردم و در همه جا فراهم کرد. 

 
مجتمع هاي مسکونی در کنار مراکز کشاورزي و صنعتی ایجاد شود 

شماعی تصریح کرد: باید با تجمیع اراضی در سراسر کشور و با تجمیع زمین هاي کشاورزي و مسکونی و صنعتی با مشارکت ها و با
مساعدت و با نازلترین قیمت یا فقط دریافت هزینه تامین و تجهیز زیرساخت آب و برق و گاز و خدمات شهري و روستایی باید زمینه
تولید را فعلا فراهم سازیم. در واقع با کسب درآمد امکان مالیات مناسب فراهم می شود، درواقع باید با مدیرت یکپارچه و تجمیع

 
پلاك هاي ثبتی و مشارکت مردم و بخش خصوصی و دولت و شهرداري ها و تمام دستگاهها، کار و تولید را رونق و جهش داد. 

وي در عین حال سیاست هاي انقباضی و سخت گیرانه در حوزه مسکن و بازآفرینی و مقاوم سازي و زیبایی شهري را درست ندانست
و افزود: دستگاه ها، سازمانها و تمامی شرکت ها در درجه نخست باید از زمین هاي واگذاري از طرف دولت اقدام به مجتمع هاي
مسکونی و کاري براي تمام کارکنان و کارگران خود کنند و با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت و طولانی مدت براي خانه دارکردن
کارکنان فاقد مسکن خود اقدام نمایند. دولت همچنین باید با استفاده از زمین هاي دولتی در داخل و حاشیه شهرها به توسعه شهرك
سازي هاي استاندارد سکونت و کار کمک کند. در این زمینه با شفافیت و اطلاعات دقیق باید از افرادي که بیش از اندازه زمین و
املاك بدون استفاده در اختیار دارند، مالیات مضاعف به شکلی دریافت شود که نگه داري آنها مقرون به صرفه نباشد. این سیاست ها

 
در درازمدت موجب توسعه و پیشرفت کشور می شود. 

به گفته این استاد دانشگاه، توجه به صادرات خدمات فنی و مهندسی صادرات خدمات فنی و مهندسی یکی از مزیت هاي عمده کشور
براي توسعه روابط علمی و فنی با جهان است. براي استفاده از این ظرفیت، دولت باید براي کلیه قراردادهاي صادرکنندگان خدمات
فنی و مهندسی، به شکل مستقیم یا از طریق بانک توسعه صادرات و صندوق ضمانت صادرات(حسب درخواست کشوري که کار در آن

 
انجام خواهد شد)، بدون وثیقه یا با حداقل وثیقه، ضمانت نامه صادر کند. 

 
پول پاشی منجر به تورم می شود 

شماعی، کنترل پولپاشی و به جاي آن توسعه بسترهاي کار و تولید براي همه از طریق تعاونی ها و شرکت ها را ضروري دانست و
گفت: یکی از عوامل تورم پولپاشی دولت است. براي رشد و توسعه اقتصادي، دولت باید براي بخش تولید اعتبارات ویژه در نظر بگیرد
و سود بانکی را براي تولید کننده متناسب و متعادل سازد. دولت باید از اقتصاد دولتی دوري کند و با مشارکت مردم و بخش

 
خصوصی، شرکت هاي تعاونی را براي فعالیت هاي اقتصادي فراهم سازد. 

به گفته وي، با توجه به تحریم موجود اگر دولت سیزدهم مساله مسکن، کار، معیشت جوانان و بیکاران و افراد بدون مسکن را از طریق
ایجاد بسترهاي تولید و مسکن و محیط کار با مشارکت مردم در شهرکهاي مسکونی، صنعتی، کشاورزي، خدماتی و اداري و تجاري در

 
شهرها و پیرامون روستاها فراهم سازد بیش از 80 درصد مشکلات اقتصادي و اجتماعی مردم و کشور حل خواهد شد. 

منبع: ایسنا



سفیر ایران در کرواسی: بیشترین تلاش را براي پایداري برجام انجام داده ایم

منبع: پارسینهشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/04/12

سفیر ایران در کرواسی در گفت وگویی با بیان این که بیشترین تلاش را براي پایداري برجام انجام داده ایم، گفت: اکنون هم
به دنبال تضمین براي اجراي کامل توافق و اجراي پایدار قطعنامه 2231 سازمان ملل هستیم.

«پرویز اسماعیلی» سفیر جمهوري اسلامی ایران در زاگرب در گفت وگویی با نشریه «دیپلماسی و تجارت کرواسی» به تشریح

 
روند کنونی مناسبات ایران و کرواسی، تحولات منطقه اي و بین المللی و رویکرد هاي دولت سیزدهم در مناسبات خارجی پرداخت. 

 
همزمان با کرونا باید با مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه آمریکا هم مقابله می کردیم 

وي در پاسخ به سؤالی درباره وضعیت کرونا در ایران و مدیریت دولت ایران براي مقابله با این چالش بیان کرد: ایران در فاز اول همه
گیري کووید- 19 با تکیه بر نظام بهداشتی کارآمد و فداکاري کادر متخصص پزشکی خود تدابیر علمی و مناسبی براي مهار کرونا به

 
کار بست و نتایج بسیار خوبی هم گرفت. موضوعی که سازمان بهداشت جهانی هم آن را تایید کرد. 

سفیر ایران در زاگرب اضافه کرد: راهبرد ایران در مقابله با کرونا، اعمال محدودیت هاي اجتماعی بر اساس ارزیابی نرخ ریسک منطقه
اي، تشخیص و اقدام زودهنگام درمانی با استفاده سریع از دارو هاي ضدویروس، تاکید بر مراقبت در منزل و کاهش موارد بستري در

 
بیمارستان ها است. 

اسماعیلی با بیان این که در شرایط اضطراري که جان انسان ها در خطر است، همه کشور ها به دیگران کمک می کنند، یادآور شد:،
ولی ما همزمان با کرونا باید با مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه آمریکا هم مقابله می کردیم، که نگذاشت سریع تر و بیش از
تولیدات داخلی به دارو و امکانات پزشکی دسترسی داشته باشیم؛ لذا هرگز نباید نقش دولت آمریکا در افزایش بیماري و تلفات ناشی

 
از کرونا در ایران را انکار کرد. 

این دیپلمات ارشد ایرانی با ذکر این نکته که ایران سابقه خوبی در تولید واکسن در سطح منطقه و جهان دارد، ولی ما به دلیل تحریم
با کمبود منابع مالی و اولیه مواجه بودیم، اظهار داشت: در حالی که دارایی هاي ما در برخی کشور ها مثل کره جنوبی و هند بود،
تحریم و فشار آمریکا نگذاشت ما از پول خود براي تهیه دارو، مواد اولیه و واکسن استفاده کنیم. ما حتی به سراغ صندوق بین المللی
پول رفتیم تا پنج میلیارد دلار وام براي تهیه دارو و خرید واکسن بگیریم. آن ها موافق بودند، اما دولت ترامپ با تهدید جلوي آن را

 
هم گرفت. 

اسماعیلی اضافه کرد: مشکل منابع مالی قطعا بر روند و سرعت کنترل بیماري تاثیر منفی گذاشت، با وجود این ما تمام امکانات داخلی
را بسیج و به سرعت مواد و تجهیزات بهداشتی لازم را تولید کردیم. ما براي تامین واکسن از سبد کواکس با سازمان بهداشت جهانی
مذاکره کردیم. کارشکنی آمریکا در مسدود کردن کانال هاي بانکی، باز هم کار را براي ما سخت کرد. اما ملت ایران خسته یا ناامید

 
نمی شوند. 

سفیر ایران در کرواسی یادآور شد: با همه مشکلات ما از ابتداي بحران کووید-19 براي تولید واکسن داخلی تلاش کردیم و



خوشبختانه به نتیجه رسیدیم. دو واکسن ایرانی کرونا هفته گذشته مجوز مصرف اضطراري گرفت و همزمان تولید واکسن «اسپوتنیک
وي» در ایران هم آغاز شد. ما بسیار امیدواریم که با تولید 4 تا 10 میلیون دُز واکسن داخلی طی ماه هاي آینده و ادامه واردات
واکسن از کشور هاي روسیه و چین، همینطور انجام سریع تر و گسترده تر واکسیناسیون از پاییز آینده بتوانیم شرایط را به تدریج به

 
سمت عادي شدن و رسیدن به نقطه ایمنی جمعی پیش ببریم. 

اسماعیلی بیان کرد: از نظر آماري اگر بخواهم مقایسه کنم، ما علیرغم همه مشکلات، تلفات کمتري نسبت به بسیاري از کشور هاي
غربی داشتیم. اگر چه هیچ موضوعی مهمتر از جان تک تک انسان ها نیست. من امیدوارم هرچه زودتر به موقعیتی برسیم که هیچ
انسانی در تمام دنیا جان خود را بخاطر کووید -19 از دست ندهد و زندگی شهروندان هیچ کشوري با اقدامات سیاسی مانند تحریم به

 
خطر نیفتد. 

 
روابط ایران و کرواسی در بخش اقتصادي و تجاري به دلیل تحریم هاي آمریکا پس از خروج از برجام به حداقل کاهش یافته 

سفیر ایران در ارزیابی از مناسبات ایران و کرواسی و فرصت ها و ظرفیت هاي پیش روي دو کشور هم گفت: ایران در روز هاي سختی
کنار مردم کرواسی بوده و اولین کشور مسلمان و آسیایی بود که استقلال کرواسی را به رسمیت شناخت. به همین دلیل روابط
دوجانبه همواره در حوزه سیاسی خوب و دوستانه بوده است. در بخش فرهنگی با توجه به اشتراکات فرهنگی و علاقه مندي دو ملت

 
به یکدیگر، روابط ما حتی بهتر از بخش هاي دیگر بوده است. 

وي افزود: رابطه سیاسی دو کشور با توجه به عضویت کرواسی در اتحادیه اروپا و در چارچوب سیاست خارجی مشترك اتحادیه که به
ویژه در سال هاي اخیر در مسیر هماهنگی براي انجام مذاکرات برجام و سپس در حمایت از آن قرار داشته، مثبت و مبتنی بر درك و
احترام متقابل بوده و اکنون نیز هست. وزراي خارجه دو کشور آخرین بار 18 ژوئن (هفته گذشته) در آنتالیا دیدار داشتند. تاکید کنم
که ما هم از اتحادیه اروپا و هم از کرواسی انتظار داریم که اجازه ندهند نیرو هاي دیگر روابط شان با ایران را که می تواند منافع دو
طرف را به خوبی تامین کند، تحت تاثیر قرار دهند. به عقیده من اتحادیه هاي منطقه اي امري مثبت و موجب تقویت چند جانبه

 
گرایی است؛ اما عضویت در این اتحادیه ها نباید نافی استقلال، مسئولیت ها و منافع کشور ها در روابط دو جانبه شان شود. 

سفیر ایران در کرواسی ادامه داد: متاسفانه روابط ایران و کرواسی در بخش اقتصادي و تجاري به دلیل تحریم هاي آمریکا پس از
خروج از برجام به حداقل کاهش یافته است. این حتما بیشتر به ضرر کرواسی بوده است تا ایران. چنانکه احتمالا می دانید شرکت
نفت «اینا» مشغول فعالیت در پروژه اي بزرگ در ایران بود که با اقدام غیر قانونی ترامپ و اعمال مجدد تحریم ها، به طور یکجانبه
فعالیتش را متوقف و از ایران خارج شد. از نظر ما فضا براي توسعه و گسترش روابط اقتصادي بین دو کشور در همه حوزه ها وجود

 
دارد. مسئولان اقتصادي و فعالان تجاري در کرواسی هم به خوبی می دانند که رابطه با ایران ظرفیت تامین منافع آن ها را دارد. 

وي بیان کرد: من با مدیران شرکت هاي زیادي در کرواسی ملاقات کرده ام. آن ها از پیشرفت ها، جایگاه بالاي فنی و توان سرمایه
گذاري شرکت هاي ایرانی کاملا مطلع هستند. فرصت هاي بسیار زیادي براي همکاري شرکت هاي دو کشور در بخش هاي صنعتی،
کشاورزي، فناوري و توریسم وجود دارد. شرایط ناعادلانه و سخت است، اما من ناامید یا خسته نشدم. ما زمینه سازي خوبی براي

 
ارتباط شرکت هاي دو کشور کردیم و آن را بسیار گسترش دادیم. مطمئن و رو به جلو حرکت می کنیم. 

 
اسماعیلی ادامه داد: ایران همواره از توسعه روابط اقتصادي، صنعتی و فناوري با کرواسی استقبال می کند. 

 
ایران تاکنون بیشترین تلاش را براي پایداري برجام داشته 



وي درباره مذاکرات هسته اي نیز گفت: مذاکرات مربوط به برنامه و فعالیت هاي هسته اي ایران از سال 2003 و با سه کشور اروپائی
یعنی انگلیس، آلمان و فرانسه آغاز شد که به توافقات تهران و پاریس انجامید. بعد هم با آغاز دولت دکتر روحانی در سال 2013
مذاکرات ایران و 1+5 در دستور کار قرار گرفت که در نهایت منجر به توافق برجام شد. من هم در مذاکرات ایران و سه کشور اروپایی

 
و هم در فرآیند مذاکرات برجام در جریان مذاکرات و گاهی همراه تیم مذاکره کننده بودم. 

اسماعیلی افزود: دریافت عمومی من از هر دو مرحله مذاکرات این است که هرگاه طرف هاي غربی با رویکرد مثبت، برابر، حسن نیت و
بر اساس احترام متقابل به میز مذاکره آمدند، نتیجه مثبت و به نفع همه طرف ها بوده است. هرگاه که غربی ها و در راس آن ها

 
آمریکا زبان تهدید و رویکرد تحریم را برگزیدند، خودشان موجب گسترش غیر ضروري تنش شده و همه خسارت دیده اند. 

وي اضافه کرد: در حالی که شوراي امنیت سازمان ملل از برجام حمایت می کرد و همه دنیا از اجراي آن راضی بودند؛ دونالد ترامپ
تعهدات دولت آمریکا را نقض کرد، از برجام خارج شد و براي همه مشکل آفرید. او سیاست فشار حداکثري علیه ایران را اعلام و آن را
در غیر انسانی ترین شکل ممکن توسعه داد که جنایت علیه بشریت بود، اما از استواري ملت ما شکست خورد. در حالی که ما
همچنان به تعهدات خود در برجام عمل می کردیم؛ اتحادیه اروپا به تعهدات خود براي عادي شدن روابط اقتصادي ایران و جبران

 
خروج آمریکا عمل نکرد. 

سفیر ایران در زاگرب خاطرنشان کرد: اعلام آقاي بایدن براي بازگشت به برجام بهترین نشانه بی نتیجه بودن تهدید ایران و شکست
سیاست فشار حداکثري ترامپ است. تجربه 20 ساله گذشته پیش روي ما است. به همین خاطر ما در مذاکرات وین که در جریان
است؛ تلاش می کنیم به فرمولی دست یابیم که در آینده هیچ یک از طرف هاي برجام نتواند با خروج و ترك تعهدات خود، براي این

 
توافق مهم بین المللی و دیگران مشکل ایجاد کند. 

اسماعیلی گفت: ایران تاکنون بیشترین تلاش را براي پایداري برجام داشته و حالا هم به دنبال تضمین براي اجراي کامل برجام و در

 
حقیقت اجراي پایدار قطعنامه 2231 سازمان ملل است. 

وي ادامه داد: ما فراتر از تعهدات خود با آژانس همکاري کرده ایم. بیشترین بازرسی هاي آژانس از تاسیسات هسته اي ایران بوده
است. تمام فعالیت هاي هسته اي ما تا این لحظه بر اساس گزارش هاي آژانس بین المللی انرژي هسته اي صلح آمیز بوده است. در

 
عین حال و در کمال تعجب همواره تحت فشار و تحریم بوده ایم. این وضعیت ناعادلانه دیگر نمی تواند ادامه داشته باشد. 

 
اسرائیل کانون اصلی بحران و ناآرامی مداوم در خاورمیانه بوده 

وي در پاسخ به این سؤال که راه حل ایران در خصوص تنش با اسرائیل چه خواهد بود و موضع شما چیست؟ چرا تهران رسما تل آویو
را مقصر بحران هاي خاورمیانه می داند؟ عنوان کرد: اجازه دهید از قسمت دوم سوال شما شروع کنم. دیدگاه ما در مورد اسرائیل
مبتنی بر یک حقیقت تاریخی و روشن است. این رژیم از ابتدا با اشغال سرزمین هاي فلسطینی ها و با تهدید و کشتار و غارت مردم
این سرزمین تاسیس شد که طی 70 سال گذشته بی وقفه ادامه و گسترش یافته است. حقوقدانان بین المللی می دانند که هرگز با
جنایت و رویکرد هاي قرون وسطایی نمی توان دولت مشروع و مقبول جامعه جهانی تشکیل داد. هر چند دولت اسرائیل با پشتیبانی

 
دولت آمریکا و با تهدید و تطمیع توانست شناسایی برخی کشور ها را به دست آورد، اما این مسئله پایدار نخواهد بود. 

اسماعیلی اضافه کرد: اقدامات اسرائیل در بیش از 70 سال گذشته کانون اصلی بحران و ناآرامی مداوم در خاورمیانه بوده که برخی از



مواقع همه جهان را درگیر ساخته است. بسیار باعث تعجب است اتحادیه اروپا که طی چند دهه گذشته مخالف سیاست هاي رژیم
اسرائیل در بی اثر ساختن حتی فرمول تشکیل دو دولت، توسعه شهرك سازي و نقض حقوق اولیه فلسطینی ها بوده است؛ چرا اقدام
جدي براي توقف آن اقدامات انجام نمی دهد. من عمیقا معتقدم بدون حل این بحران مزمن، نه خاورمیانه، بلکه جهان روي آرامش و

 
ثبات پایدار را نخواهد دید. 

سفیر ایران در زاگرب ادامه داد: شما در رسانه ها هر روز شاهد کشته و زخمی شدن مردم فلسطین، به ویژه کودکان، توسط سربازان
اسرائیلی و ویرانی منازل فلسطینی ها هستید. این موضوع موجب نگرانی و ناراحتی همه آزادیخواهان جهان است. راه حل این بحران
نیز از نظر ما دموکراسی است. همان چیزي که غرب شعار آن را می دهد، اما وقتی به فلسطینی ها یا مسلمانان می رسد، آن را

 
فراموش می کند. همانطور که شعار حقوق بشر را می دهد، اما در دفاع از حقوق ملت هاي مختلف یکسان برخورد نمی کند. 

وي ادامه داد: پیشنهاد ما برگزاري رفراندوم با حضور همه فلسطینی ها سراسر جهان اعم از یهودي، مسیحی و مسلمان براي تعیین
نوع حاکمیت در این سرزمین است. این پیشنهاد رسما به سازمان ملل هم ارائه و ثبت شده است. باید پرسید چرا جامعه جهانی و اروپا

 
حق ملت فلسطین براي تعیین حاکمیت خود و اداره کشورش را به رسمیت نمی شناسد و پیگیري نمی کند؟ 

 
در سال هاي اخیر تلاش براي بهبود هر چه بیشتر روابط با همسایگان به ویژه عربستان را متوقف نکرده ایم 

اسماعیلی در پاسخ به این پرسش که روابط با آمریکا و عربستان سعودي به نوعی به هم پیوند دارد. زیرا این دو کشور متحد نزدیکی
هستند. به نظر می رسد در جهت آرام سازي روابط با این دو کشور گام هایی به جلو برداشته شده است؟ اظهار داشت: براساس قواعد
و اصول روابط بین الملل، کشور ها براي ایجاد رابطه با یکدیگر بر اساس حفظ استقلال و تامین منافع شان آزادند. هر دولتی که این
آزادي را از خود سلب کند، در حق کشور و ملتش ظلم کرده است. رابطه برابر؛ مبتنی بر حسن نیت، دوستی و همکاري با همه کشور
ها به خصوص کشور هاي همسایه در اولویت سیاست خارجی ایران قرار دارد. ما رابطه با همسایگان را به عوامل دیگر پیوند نمی زنیم
و روابط با کشور ها را مستقل از هم و مبتنی بر منافع و مصالح ملی خودمان ارزیابی و تنظیم می کنیم. به همسایگان هم توصیه می

 
کنیم چنین باشند. 

وي ادامه داد: شرط مهم ما براي ایجاد رابطه با کشور ها رعایت احترام متقابل است. بر همین اساس ما در سال هاي اخیر تلاش براي
بهبود هر چه بیشتر روابط با همسایگان به ویژه عربستان را متوقف نکرده ایم. این عربستان بود که تمایلی نشان نمی داد. رئیس
جمهور فعلی ما آقاي روحانی حتی نامه به پادشاه عربستان نوشت. رئیس جمهور منتخب آقاي رئیسی هم در اولین نشست خبري
خود براي فعال شدن سفارتخانه هاي دو کشور در اولین فرصت ممکن اعلام آمادگی کرده است. دکتر ظریف هم در اجلاس آنتالیا

 
گفت آماده ایم همین فردا به عربستان سفیر بفرستیم. 

اسماعیلی بیان کرد: همه کشور هاي یک منطقه، از ناامنی هاي منطقه اي آسیب می بینند. نباید اجازه داد منطقه خاورمیانه تبدیل به
میدان دخالت یا رقابت قدرت هاي جهانی یا خارج از منطقه بشود. این اصل در مورد همه مناطق و از جمله منطقه بالکان هم صدق

 
می کند. 

وي اضافه کرد: در ماه هاي اخیر تلاش هاي زیادي شده تا بحران هاي منطقه اي مثل یمن که نتیجه اي جز کشتار بیگناهان و
خسارات فراوان ندارد پایان یافته و ثبات و همکاري جایگزین آن شود. ما تغییر رویکرد عربستان را لازم و مثبت می دانیم و از آن

 
استقبال می کنیم. هر چه زودتر، بهتر. 



سفیر ایران در زاگرب در پاسخ به سؤالی مبنی بر این که در تلاش براي بهبود روابط بین کرواسی و ایران، روي چه موضوعاتی بیشتر
تمرکز خواهید کرد؟ چگونه می خواهید زیبایی هاي ایران و به عبارتی حقایق ایران را به عموم مردم کرواسی نشان دهید؟ اظهار
داشت: ماموریت اصلی من به عنوان سفیر جمهوري اسلامی ایران در کرواسی، ارتقاي سطح روابط در همه عرصه هاي سیاسی،
اقتصادي و فرهنگی؛ و نزدیک تر کردن دیدگاه هاي مقامات دو کشور است. من معتقدم دستیابی به این هدف از مسیر توسعه و
پیشرفت ارتباطات دو ملت یا همان چیزي که در ادبیات بین الملل people to people relations شناخته می شود؛ آسان تر

 
به دست می آید، عمق بیشتري خواهد یافت و پایدارتر خواهد بود. 

اسماعیلی اضافه کرد: من علاوه بر مسئولیت هاي سیاسی، حدود سه دهه در حوزه ارتباطات اجتماعی و رسانه فعال بوده ام. معتقدم
ظرفیت هایی که ارتباطات بین مردمی ایجاد می کند، می تواند پتانسیل بسیار خوبی براي توسعه و تعمیق روابط دوجانبه در همه
زمینه ها ایجاد کند و به آن شتاب دهد. خوشحالم که دو ملت ایران و کرواسی روابط خوبی داشته و دارند. من تلاش خواهم کرد با
توسعه هر چه بیشتر ارتباطات فرهنگی، هنري و مردمی بین نخبگان دو طرف و با شناساندن کاملتر ویژگی هاي فرهنگی، جلوه هاي
گردشگري و عادات و رسوم اجتماعی دو کشور، مردم ایران و کرواسی را هر چه بیشتر به هم نزدیک کنم. به همین خاطر قبل از آمدن

 
به زاگرب به همتاي خودم دکتر دراگو اشتامبوك گفتم ما ماموریت مشترکی داریم و لذا از او دعوت کردم که مکمل هم باشیم. 

وي ادامه داد: براي ایجاد ارتباط نزدیک تر دو ملت و همچنین توسعه همکاري در بخش توریسم، ما پیشنهاد جدیدي براي پرواز
مستقیم تهران - زاگرب را به مقامات کرواسی ارائه داده و پیگیر و منتظر پاسخ آن هستیم. به شکلی که این پرواز ها همیشه پر از
مسافر به زاگرب می رسد. همچنین برنامه برگزاري «هفته ایران» در کرواسی را تهیه کرده ایم که در هماهنگی با طرف کروات اجرا
خواهیم کرد. در این برنامه طی یک هفته اطلاعات جدید و مفیدي در مورد جاذبه هاي تاریخی، گردشگري و جلوه هاي شگفت انگیز
و متفاوت فرهنگ، هنر و سبک متفاوت زندگی مردم در نقاط مختلف ایران را به مردم فرهنگ دوست کرواسی معرفی خواهیم کرد.

 
براي این طرح من با وزراي گردشگري و همچنین فرهنگ کرواسی گفتگو داشته ام. 

 
ظرفیت هاي خوب همکاري در بخش علمی و دانشگاهی 

سفیر ایران در کرواسی بیان کرد: در بخش علمی و دانشگاهی هم ظرفیت هاي خوبی براي همکاري وجود دارد. هم در علوم انسانی،
هم علوم طبیعی و هم در تکنولوژي هاي نوین فرصت هاي زیادي براي همکاري داریم که من با وزیر علوم و آموزش کرواسی و روساي
برخی دانشگاه ها آن را پیگیري می کنم. ایجاد کرسی زبان فارسی و کرواتی در دانشگاه هاي دو طرف و برگزاري نشست اشتراکات

 
فرهنگی دو ملت در دانشگاه هاي تهران و زاگرب از جمله برنامه ها است. 

اسماعیلی خاطرنشان کرد: در شرکت هاي دانش بنیان ایران پروژه هاي مختلف تحقیقاتی در بالاترین استاندارد ها و جدیدترین
فناوري ها وجود دارد که می تواند زمینه هاي مناسبی براي همکاري دو کشور ایجاد کند. ما این قابلیت ها را به طور مداوم به طرف

 
هاي کروات منعکس می کنیم. 

 
چارچوب روابط خارجی ما تغییري نخواهد کرد 

وي در خصوص پیروزي آیت االله سید ابراهیم رئیسی در انتخابات ریاست جمهوري و در پاسخ به این سؤال که اساس سیاست وي در
داخل ایران چیست و چه نوع سیاستی را می توان از او در سیاست خارجی و قبال غرب انتظار داشت؟ گفت: رئیس جمهور منتخب
ایران جناب آقاي رئیسی داراي تجربه سیاسی بالا، سابقه مدیریت هاي مهم ملی، آگاه به خواسته هاي مردم و همچنین روابط بین
الملل است. در مورد سیاست هاي داخلی، ایشان گفته اند که توجه بیشتري به معیشت بخشی از جامعه که از تحریم هاي ظالمانه



آمریکا بیشتر صدمه دیده اند، خواهد داشت. مثل کارگران، بازنشستگان و اقشار با درآمد ثابت. بهبود اوضاع کسب و کار، افزایش
اشتغال، توجه بیشتر به ظرفیت هاي اقتصادي داخلی و افزایش تولید کالا هاي اساسی تا حد تامین نیاز کشور، از برنامه هاي اصلی

 
ایشان است. 

وي ادامه داد: در زمینه هاي اجتماعی نیز آقاي رئیسی تامین آزادي هاي اجتماعی طبق قانون اساسی، گسترش عدالت و مبارزه با

 
هرگونه فساد را اولویت دولت آینده ایران اعلام کرده است. 

سفیر ایران در کرواسی خاطرنشان کرد: در خصوص روابط خارجی نیز باید ابتدا بگویم که تعیین اصول سیاست خارجی در ایران طبق
قانون اساسی بر عهده مقام معظم رهبري است و دولت ها مجري آن هستند؛ لذا چارچوب روابط خارجی ما تغییري نخواهد داشت.
ایشان در رقابت هاي انتخاباتی گفتند که از مذاکرات با طرف هاي برجام حمایت می کنند. البته با این هدف که هم آمریکا تحریم
هاي تعیین شده را بردارد و ایران آن را راستی آزمایی کند؛ هم اروپا و سایر طرف هاي برجام به تعهداتشان عمل کنند و هم ایران
ضمن عمل به تعهداتش طبق برجام، از همه حقوق خود براي تجارت و روابط اقتصادي عادي با جامعه بین المللی بهره مند شود.

 
گفتند که سیاست خارجی مدنظر ایشان نتیجه محور خواهد بود. 

 
دست دوستی ایران همیشه به سوي همسایگان گشوده است 

این دیپلمات ارشد ایرانی ادامه داد: همچنین جناب آقاي رئیسی در اولین نشست خبري خود بعد از پیروزي در انتخابات تاکید کرد
که توسعه روابط ایران با همه کشور ها به شکلی گسترده و متوازن، به ویژه با همسایگان در دستور کار دولت ایشان خواهد بود. این
رویکرد به ثبات و بهبود شرایط منطقه اي حتما کمک خواهد کرد. همانطور که گفتم در مورد عربستان، هم آقاي ظریف وزیر خارجه
ایران و هم آقاي رئیسی، رئیس جمهور بعدي ایران تاکید کردند که اگر عربستان هم آماده باشد، ایران همین فردا سفیر خود را به

ریاض اعزام می کند. دست دوستی ایران همیشه به سوي همسایگان گشوده است.



یک درصد زندانیان استان مرکزي زن هستند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/04/12

اراك- مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي گفت: ورودي زندان هاي استان نسبت به سال گذشته
کاهشی است و حدود یک درصد جمعیت زندانیان استان، زن هستند.

اراك- مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان
مرکزي گفت: ورودي زندان هاي استان نسبت به سال
گذشته کاهشی است و حدود یک درصد جمعیت زندانیان

 
استان، زن هستند. 

به گزارش خبرنگار مهر، علی اسلام خواه ظهر شنبه در
نشست خبري با اصحاب رسانه با اشاره به وضعیت زندان
هاي استان مرکزي عنوان کرد: سلامت روان در زمینه
خدمات حوزه بهداشت و درمان از اهمیت بسیاري برخوردار
است به همین سبب مشاوره فردي و گروهی انجام می

شود، ضمن اینکه بخش عمده جرایم زندانیان مربوط به اعتیاد و موارد مرتبط با مواد مخدر است به طوري که حدود 51 درصد جرایم

 
مربوط به مواد مخدر و موارد مرتبط با این حوزه است که باید اقدامات پیشگیرانه و فرهنگی مورد توجه قرار گیرد. 

وي با اشاره به اینکه استان 6 شعبه حل اختلاف دارد که به شکایت ها رسیدگی و آنها را بررسی می کند، گفت: تقریباً 218 نفر آزادي
و 748 نفر منجر به صلح و سازش (بدون پرداخت دیه) داشتیم همچنین 4 نفر از قصاص نجات پیدا کردند و 10 نفر قصاص مشروط

 
در حال پیگیري و بررسی داریم. 

 
حدود یک درصد زندانیان استان مرکزي زن هستند 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي تصریح کرد: ورودي هاي زندان نسبت به سال 99 کاهشی بوده و حدود

 
یک درصد جمعیت زندان زن هستند و ورودي زن ها در سال 1400 کمتر از سال 99 است. 

وي ادامه داد: زندانیان پس از آزادي مدتی زیر پوشش مرکز خدمات امور اجتماعی قرار می گیرند که در سال 99 تعداد 166 نفر
مراجعه کننده داشتیم که بر اساس آموزش هاي داخل زندان پیگیري هاي اشتغال آنها با پرداخت وام هاي خوداشتغالی انجام می

 
شود. 

اسلام خواه با اشاره به توزیع بسته هاي معیشتی، پیگیري براي آزادسازي زندانیان جرایم غیرعمد، خدمات مددکاري، روانشناسی،
پزشکی، کمک هاي نقدي به خانواده زندانیان، کمک هاي توانبخشی و بازدید از خانواده زندانیان گفت: در سه ماهه ابتداي امسال یک

 
میلیارد و 100 میلیون تومان به خانواده زندانیان در بخش هاي مختلف به صورت نقدي و سایر موارد کمک شده است. 



 
در حوزه اجراي احکام قضائی بالغ بر 529 نفر آزادي داشتیم 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي با اشاره به اینکه در حوزه اجراي احکام قضائی بالغ بر 529 نفر آزادي

 
داشتیم، گفت: 35 گروه جهادي در اقدامات تربیتی و اصلاحی زندان ها مشارکت داشتند و خدمات مختلفی ارائه کردند. 

وي ادامه داد: ورود گروه هاي جهادي و حمایت آنها در سازمان زندان ها اقدام جدیدي بود که بیش از 2 هزار و 390 مورد خدمات به

 
زندانیان ارائه شده است. 

اسلام خواه با بیان اینکه در بدو ورود به زندان غربالگري بیماران مزمن انجام می شود، اظهار کرد: تاکنون براي 5 هزار و 927 نفر

 
غربالگري انجام شده و در 3 ماهه نخست هزار و 145 نفر بوده و در سال گذشته هزار و 174 نفر اعزام به بیمارستان داشتیم. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي با اشاره به واکسیناسیون زندانیان گفت: دریافت واکسن آنفولانزا انجام
شده و براي بیماري کرونا به وزارت بهداشت درخواست ارسال شده است بنابراین در زمینه اقدامات پیشگیرانه در زندان مشکلی وجود

 
ندارد به طوري که همه زندان ها در زمینه سم زدایی محیط و تهویه هوا، ضدعفونی و غیره وضعیت خوبی دارند. 

وي با اشاره به آمار اشتغال زایی در استان مرکزي عنوان کرد: اقدامات مختلفی در حوزه هاي فرهنگی، تربیتی، اشتغال، حرفه آموزي،
بهداشت و درمان، قضائی و انفورماتیک به جامعه هدف و به خانواده زندانیان هم در حوزه هاي مختلف از جمله حمایت هاي قضائی،
فرهنگی، تربیتی و سایر موارد با همکاري نهادهاي فرهنگی، گروه هاي جهادي، مراکز نیکوکاري و انجمن حمایت از زندانیان انجام می

 
شود. 

 
اشتغال 53 درصدي زندانیان استان مرکزي 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي با اشاره به اینکه اولویت بعدي سازمان در زمینه اشتغال و حرفه آموزي
است، گفت: با توجه به سند تحول قضائی، امسال هدف 80 درصدي در این زمینه داریم که تاکنون حدود 53 درصد محقق شده است.

اسلام خواه افزود: 5 کارگاه اشتغال زایی راه اندازي شده که هزار و 943 نفر در حرفه آموزي با همکاري اداره کل فنی و حرفه اي،
صنایع دستی و مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي مشغول به فعالیت هستند و بالغ بر 700 نفر در بخش خصوصی خارج از زندان فعالیت

 
می کنند. 

وي بیان کرد: در زمینه اقدامات پیشگیرانه حوزه مقابله با بیماري کرونا از ابتداي شیوع این بیماري تاکنون هیچ مورد فوتی ناشی از
این بیماري نداشتیم و در سال 99 بالغ بر 33 هزار مورد ویزیت انجام شده و در سه ماه اخیر نیز این آمار به حدود 8 هزار و 300

 
مورد رسیده است. 

 
راه اندازي سامانه حمایت از زندانیان 

اسلام خواه تصریح کرد: امسال سامانه حمایت از خانواده هاي زندانیان براي دسترسی آسان خانواده ها به خدمات راه اندازي شد تا به

 
جاي مراجعه حضوري با ورود به سامانه، ثبت نام و احراز هویت با نزدیکترین انجمن حمایت از خانواده زندانیان ارتباط برقرار کنند. 



مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي گفت: در زمینه توانمندسازي زندانیان انجمن حمایت از زندانیان با بخش
خصوصی قرارداد می بندد و از ظرفیت زندانیان داراي استعداد و تبحر استفاده می کند و با پرداخت دستمزد به زندانیان سبب افزایش

 
توان مالی فرد می شود. 

وي عنوان کرد: وضعیت خانواده زندانیان فاقد دفترچه بیمه از طریق بیمه سلامت پیگیري شده و اکنون تحت پوشش این بیمه

 
هستند اما در مجموع همه اقدامات نیازمند کمک و مساعدت خیران و نهادهاي حمایتی است زیرا این قشر بسیار نیازمند هستند. 

اسلام خواه گفت: در حوزه اقدامات تربیتی و آموزشی، آموزش کلاسیک 174 نفر، مقطع متوسطه اول 128 نفر و دوره دوم متوسطه
115 نفر و بیش از 5 هزار نفر در حوزه تربیتی و اعتقادي با محوریت آشنایی با مهارت هاي زندگی، مسائل مذهبی و تربیتی زیر

 
پوشش هستند. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي عنوان کرد: در حوزه فعالیت هاي قرآنی و استفاده از اثر قرآن در تربیت
افراد، حفظ قرآن از یک تا پنج جز 130 نفر، از 5 تا 10 جز 12 نفر و 20 جز تا همه قرآن کریم یک نفر فعالیت می کنند که به دنبال

 
این هستیم تا زندانیان از بستر قرآن به خوبی استفاده و در زندگی خود بهره مند شوند. 

وي با بیان اینکه قوه قضائیه در زمینه الکترونیک کردن خدمات و ارائه خدمات به زندانیان و خانواده هاي آنها اقدامات خوبی انجام
داده است، گفت: در همه زندان هاي استان دفتر خدمات الکترونیک تأسیس شده که ارتباط زندانی با محاکم را تسهیل و دادرسی ها

 
را تسریع می کند بنابراین بیش از 83 درصد از دادرسی ها الکترونیک است. 

 
آزادي 290 نفر از محکومان مالی در سال گذشته 

اسلام خواه با اشاره به اینکه زمینه ملاقات الکترونیکی خانواده زندانیان با زندانی برقرار شده، گفت: در سال گذشته توسط ستاد دیه
290 نفر از محکومان مالی با بدهی 65 میلیارد تومان از زندان آزاد شدند که بخشی از بدهی توسط ستاد دیه فراهم شده که 14 نفر

 
از آنها زن بودند. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان مرکزي در پایان بیان کرد: در سه ماهه ابتداي امسال 67 محکوم که یک نفر زن
بوده از زندان آزاد شدند که بدهی آنها 5 میلیارد و 300 میلیون تومان بوده است که خیران و مردم استان با وجود اینکه وضعیت
اقتصادي خوبی وجود نداشت اما همکاري خوبی داشتند و در ماه مبارك رمضان امسال بالغ بر 2 میلیارد و 900 میلیون تومان کمک

کردند.



تشریح عملکرد منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/04/12

منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس به سبب اقدامات در حوزه اشتغال، تولید، صادرات و توسعه یکی از
موفق ترین مناطق اقتصادي کشور در سال گذشته بوده است.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج
فارس، این منطقه عظیم اقتصادي جزو مناطق اقتصادي برتر کشور محسوب می شود و تاکنون عملکرد قابل قبولی در عرصه تولید

 
داشته و زمینه توسعه اقتصادي هرمزگان و ایران را فراهم آورده است. 

 
منطقه برتر کشور 

منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس از مناطق برتر کشور در زمینه تولید فولاد، آلومینیوم و روي به شمار می رود
و اهدافی که براي این منطقه تعریف شده است این منطقه را به قطب فولاد کشور، قطب تولید آلومینیوم، مرکز تخلیه و بارگیري مواد

 
معدنی و نفتی، قطب انرژي و قطب صادرات و جذب سرمایه گذاري خارجی و داخلی تبدیل خواهد کرد. 

 
احیاي واحد هاي تولیدي/ اشتغال بومیان در منطقه ویژه 

مدیریت این منطقه تاکنون تلاش زیادي براي احیاي واحدهاي تولیدي و همچنین تکمیل و افزایش ظرفیت این واحدها کرده است
که این امر، ضمن بازگشت سرمایه، از خروج ارز جلوگیري می کند و بازآفرینی در تولید و اشتغال جمعیت کثیري از مردم بومی

 
منطقه را در پی دارد. 

 
مکانی امن براي صاحبان سرمایه و توسعه صنعت کشو 

بنا بر آخرین آمار بیش از 12 هزار نفر در این منطقه عظیم اقتصادي مشغول به کار هستند و سه هزار و 695 میلیون دلار جذب
سرمایه در منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس حاصل شده است و از همین رو می توان این منطقه را مکانی امن براي صاحبان سرمایه

 
وتوسعه صنعت کشور به شمار آورد. 

 
پتانسیل هاي منطقه ویژه در سرمایه گذاري 

با توجه به اینکه این مجموعه ظرفیت ها و پتانسیل هاي فراوانی براي سرمایه گذاري و همچنین اجراي طرح هاي صادرات محور دارد،

 
موفق شده است در سال 1399 تعداد 9 قرارداد سرمایه گذاري را منعقد کند که قطعا نتایج چشمگیري را در پی خواهد داشت. 

 
رتبه هاي اشتغال جوانان بومی 

در سال گذشته شرکت «ستاره سیمین هرمز» با سرمایه گذاري دو هزار و 466 میلیون یورو و ایجاد 11 هزار شغل سهم بیشتري در



اشتغال جوانان بومی منطقه داشته است و «گروه گسترش سرمایه گذاري بین المللی ارزش» نیز با 46 میلیون دلار سرمایه گذاري با
اشتغال زایی 135 نفر، شرکت «مادشیمی» با سرمایه گذاري 300 میلیون دلاري و ایجاد 122 ظرفیت شغلی در جایگاه سوم قرار

 
گرفته است 

همچنین دو شرکت «کرومیت میامی فردوس» و «لاستیک هاي صنعتی مبارکه» هم با سرمایه گذاري به ترتیب 126 و 10 میلیون

 
دلاري در ایجاد مجموعا 235 فرصت شغلی نقش دارند. 

 
محرك اقتصاد و ارزآوري در کشور 

منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس نیز تلاش هاي تحسین برانگیزي در جهت تسهیل هرچه بیشتر بستر تولید و توسعه زیرساخت هاي
مورد نیاز براي دستیابی به این هدف و به حرکت درآوردن چرخه اي اقتصاد کشور و افزایش ارزآوري داشته و در تلاش است با تامین

 
و توسعه زیرساخت ها در منطقه شرکت هاي بیشتري را براي سرمایه گذاري جذب و زمینه اشتغال جوانان را فراهم کند. 

 
عملکرد دوماهه سال 1400 منطقه ویژه 

جذب سرمایه گذاري در دوماهه سال 1400 که با فرمایش مقام معظم رهبري با نگاه ویژه به تولیدلحاظ شده است و جمعا 14
سرمایه گذار جدید بالغ بر سه هزار و 915 میلیون دلار سرمایه گذاري این منطقه ویژه با حمایت و پشتیبانی استاندار و ریاست محترم
هیئت عامل ایمیدرو جذب شده است و امیدواریم این منطقه ویژه اقتصادي بتواند به توسعه ي کشور و کاهش نرخ بیکاري کمک کند.

 
اشتغال زایی 

ازجمله فعالیت هاي چشمگیر می توان به میزان اشتغال زایی این منطقه عظیم اقتصادي اشاره کرد که میزان اشتغال زایی تعهد شده
از سوي منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس در سال 99 یک هزار و 500 نفر و میزان اشتغال ثبت شده در سامانه
تا پایان سال 1399، 9 هزار و 461 نفر بوده است که از رونق کار و تلاش در منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس

 
حکایت دارد. 

 
رقابت در بازارهاي جهانی 

فراهم آوردن شرایط جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی و هدایت آن ها در جهت احداث واحدهاي صنعتی و معدنی انرژي بر و
فرآوري مواد معدنی و همچنین رشد توسعه اقتصادي، افزایش فرصت هاي شغلی، افزایش و توسعه فناوري هاي جدید حوزه تولید،
مهارت هاي مدیریتی، ارتقاي کیفیت تولیدات و افزایش توان صادرات به منظور رقابت در بازارهاي جهانی ازجمله مهم ترین اهداف

 
ترسیم شده این منطقه است. 

این منطقه براي اهالی استان هرمزگان یک نعمت است و نقشی اساسی در رشد اقتصادي این استان دارد و همواره تاثیراتی مستقیم و

 
غیرمستقیم بر معیشت مردم این استان گذاشته است. 

انتهاي پیام//



زمینه تخصصی فعالیت خانه هاي خلاق چگونه است؟

منبع: روزنامه آفرینششماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/04/12

 
در واحدهاي دانشگاهی فارس بررسی شد؛ 

 
زمینه تخصصی فعالیت خانه هاي خلاق چگونه است؟ 

مدیرکل ایجاد و توسعه آموزش هاي فناوري و خلاقیت دانشگاه آزاد اسلامی عنوان کرد: زمینه تخصصی فعالیت خانه هاي خلاق در

 
کنار شتاب دهنده ها و سراهاي نوآوري تخصصی تعیین می شود. 

به گزارش آنا ، با توجه به ارائه طرح پیشنهادي راه اندازي خانه خلاق در واحدهاي شیراز، فیروزآباد، کازرون، مرودشت و جهرم، علی
رئیس پور مدیرکل ایجاد و توسعه آموزش هاي فناوري و خلاقیت دانشگاه آزاد اسلامی، مدیر اداره امور شتاب دهنده ها و مدارس
عالی کسب وکار به همراهی رئیس شوراي تخصصی پژوهش و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس از واحدهاي متقاضی بازدید
کردند. مدیرکل ایجاد و توسعه آموزش هاي فناوري و خلاقیت دانشگاه آزاد اسلامی در این بازدیدها با بررسی شرایط و ظرفیت
واحدهاي متقاضی شرایط صدور مجوز راه اندازي خانه هاي خلاق در واحدهاي دانشگاهی را عنوان و اظهار کرد: یکی از اقدامات
راهبردي اداره کل ایجاد و توسعه آموزش هاي فناوري و خلاقیت، راه اندازي خانه هاي خلاق در واحدهاي دانشگاهی و بهره گیري از

 
حمایت هاي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري است. 

وي اضافه کرد: در این راستا با شناسایی و بررسی ظرفیت و توانمندي هاي واحدهاي دانشگاهی و ظرفیت هاي منطقه اي، زمینه

 
تخصصی فعالیت خانه هاي خلاق در کنار شتاب دهنده ها و سراهاي نوآوري تخصصی تعیین می شود. 

مدیر اداره امور شتاب دهنده ها و مدارس عالی کسب وکار نیز با بررسی ظرفیت واحدهاي دانشگاهی مورد بازدید به تبیین شرایط راه
اندازي شتاب دهنده ها در واحدهاي مختلف پرداخت. رئیس شوراي تخصصی پژوهش و فناوري استان فارس نیز از حمایت این استان
از واحدهاي متقاضی ایجاد خانه هاي خلاق خبر داد و تلاش در راستاي تقویت اکوسیستم کارآفرینی در واحدهاي دانشگاهی استان را

از برنامه هاي پیش رو براي دستیابی به اهداف دانشگاه هاي کارآفرین و فناور در این استان برشمرد.



فراخوانی براي هفته هوش مصنوعی

منبع: روزنامه آفرینششماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/04/12

صندوق نوآوري و شکوفایی همزمان با هفته هوش مصنوعی اقدام به برگزاري سلسله رویدادهاي استارت آپی کرده است که این
رویدادها با همکاري مرکز نوآوري و توسعه هوش مصنوعی پژوهشگاه ارتباطات و فناوري اطلاعات و ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد
دیجیتال و هوشمندسازي برگزار خواهد شد و هدف آن هم رسانی بین استارت آپ ها و طرح هاي نوآورانه با سرمایه گذاران و

 
شتابدهنده هاي اکوسیستم کارآفرینی کشور است. 

صندوق نوآوري و شکوفایی همزمان با هفته هوش مصنوعی اقدام به برگزاري سلسله رویدادهاي استارت
آپی کرده است که این رویدادها با همکاري مرکز نوآوري و توسعه هوش مصنوعی پژوهشگاه ارتباطات و

فناوري اطلاعات و ستاد توسعه فناوري هاي اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازي برگزار خواهد شد و هدف آن هم رسانی بین استارت

 
آپ ها و طرح هاي نوآورانه با سرمایه گذاران و شتابدهنده هاي اکوسیستم کارآفرینی کشور است. 

به گزارش ایسنا، رویدادهاي هفته هوش مصنوعی در سه محور سلامت دیجیتال، شهر هوشمند و حمل و نقل شهري و هوافضا و

 
سنجش از دور و و در دو بخش پیوند و دوشنبه هاي استارت آپی برگزار می شود. 

مخاطبان رویداد دوشنبه هاي استارت آپی، استارت آپ هاي مستقر در شتابدهنده ها و مراکز رشد، کارآفرینان و فناورانی هستند که
موفق به ایجاد نمونه اولیه محصول خود (MVP) شده اند و نیاز به جذب سرمایه براي رشد کسب و کار خود دارند. استارتآپ هاي
متقاضی حضور در رویداد پس از طییک فرآیند آموزشی کوتاه مدت، محصولات و خدمات خود را به سرمایه گذاران ارائه می دهند و

 
زمینه لازم براي جذب سرمایه مورد نیاز آن ها فراهم می شود. 

در طرح پیوند نیز ایده پردازان و استارت آپ هایی که هنوز به مرحله MVP نرسیده اند، براي تامین بخشی از هزینه هاي شتابدهی
کسب و کار به شتابدهنده ها (اعم از دانش بنیانیا غیر دانش بنیان) و سایر سرمایه گذاران و فعالین اکوسیستم نوآوري معرفی می

 
شوند. 

یکی از نقاط قوت این رویدادها، طرح هم سرمایه گذاري صندوق نوآوري و شکوفایی است. در این برنامه، در صورتی که یکی از عاملان
سرمایه گذاري صندوق و یا شتابدهنده ها، پس از ارزیابی و تایید طرح کسب وکار، تصمیم به سرمایه گذاري روي آن طرح بگیرد،

 
صندوق نوآوري و شکوفاییتا سقف 80 درصد سرمایه جسورانه مورد نیاز آن استارت آپ یا طرح سرمایه پذیر را تامین می کند. 

رویدادهاي هفته هوش مصنوعی در روزهاي دوشنبه تا چهارشنبه 4 تا 6 مرداد ماه سال جاري برگزاري می شود و تیم ها و استارت
آپ هایی که تمایل به حضور در هرکدام از دو رویداد پیوند و دوشنبه هاي استارت آپی را دارند تا روز یکشنبه 20 تیر ماه فرصت

 
دارند با مراجعه به سامانه غزال به آدرس 

https://ghazal.inif.ir/Nsfund_Project/new/ در این رویداد ثبت نام کرده و طرح هاي خود را ارسال کنند.



در دوران کرونا / هیچ واحد تولیدي در آذربایجان شرقی تعطیل نشده است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/04/12

به گزارش خبرگزاري فارس از تبریز، محمدرضا پورمحمدي
روز شنبه در دیدار با جوانان نخبه صنعت استان اظهار کرد:
آذربایجان شرقی از استان هاي صنعتی کشور بوده و اگر
صنایع خود را با فناوري هاي روز تطبیق ندهد از چرخه

 
رقابتی عقب خواهد ماند. 

 وي اظهار کرد: با بین المللی شدن رقابت ها صنعت ما از
لحاظ کیفیت و رقابت پذیري با مشکل مواجه خواهد شد از

 
این رو صنایع باید خود را به تجهیزات و فناوري روز مجهز کرده و دانش بنیان شوند. 

 پورمحمدي با اشاره به اینکه براي ورود به عرصه کارآفرینی، ریسک پذیري لازم است، ادامه داد: ورود به عرصه تولید و صنعت موجب

 
ایجاد اشتغال، افزایش درآمد سرانه و تولید ملی و پیشرفت و توسعه جامعه می شود. 

 وي گفت: آذربایجان شرقی با تلاش صنعتگران و تولیدکنندگان در سال هاي گذشته از نظر واحدهاي توسعه اي و تولیدي رتبه هاي

 
اول و دوم کشور را به خود اختصاص داده است. 

 استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه تولیدکنندگان و صنعتگران جهادگران خط مقدم جبهه اقتصادي هستند، خاطرنشان کرد:
صنعتگران  آذربایجان شرقی غیرتمند و ایثارگر هستند و در دوران کرونا با وجود تمام سختی ها و مشکلات هیچ واحد تولیدي در

 
استان تعطیل نشد. 

 وي با اشاره به مشکلات بیان شده از سوي صنعتگران جوان استان گفت: در شرایط اقتصادي حاکم بر جامعه مهم ترین رسالت
مدیران استانی و اقتصادي حمایت از تولید و سرمایه گذاري است و رفع چالش هاي پیشروي صنایع می تواند تاثیر به سزایی بر

 
اقتصاد استان داشته باشد.  

 پورمحمدي اظهار کرد: کشور امروز در شرایط تحریم قرار دارد و به همت جوانان و تولیدکنندگان این تحریم ها را پشت سر خواهیم

 
گذاشت.  

 رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی نیز در این دیدار گفت: مدیران و مسئولان برخی از واحدهاي صنعتی
استان افراد جوان و متخصص هستند که با فعال کردن بخش هاي پژوهشی، در فناوري هاي جدید، صادرات و توسعه ظرفیت هاي

 
صنعتی و تولیدي کارهاي خوبی انجام داده اند. 



 حبیب امین زاده افزود: ضروري است از ظرفیت نیروهاي کارآمد و کارآفرین جوان در حوزه صنعت و تولید بهره گیري شود و از فکر و
ایده خلاقان و نخبگان در این حوزه براي ایجاد تحرك در بخش اقتصاد و صنعت بی نصیب نمانیم تا از این طریق شاهد ایجاد رونق در

 
فضاي کسب و کار و پویایی در سطح جامعه باشیم. 

 نائب رییس اتاق بازرگانی تبریز در این جلسه با اشاره اي به جایگاه کارآفرینان و صنعتگران جوان استان، گفت: کارآفرینان و
تولیدکنندگان را می توان از جمله افرادي دانست که علاقمند به وطن و کشور خود هستند و در این راه تمام سختی ها را قبول و به

 
رسالت خود به بهترین شکل عمل می کنند. 

 ابوالفتح ابراهیمی ادامه داد: این افراد با وجود دارا بودن تمکن مالی و استعدادهاي لازم، ماندن و تلاش کردن در کشور خودشان را

 
برگزیده و با تحمل تمام دشواري ها، به امر تولید و کارآفرینی مبادرت ورزیده اند.  

وي با بیان اینکه باید این افراد را چکیده اي از تخصص و تعهد در کشور دانست، گفت: جوانان کارآفرین از یک سو باید مورد تشویق

 
قرار گرفته و از سوي دیگر، میدان وسیع براي فعالیت آن ها فراهم شود. 

در این دیدار صنعتگران جوان علیرضا کاظمی نژاد، نوید نواده اباذر، محمدرضا تقوي، مسعود محجل امامی، هادي ارجمندي، داوود
غلامی ، آرین محبوبیان، حسن اصیل و خانم طبیبی به بیان برخی از مشکلات خود پرداختند که از جمله آنها می توان به کمبود

 
نیروي کار ماهر، وجود بروکراسی اداري و نبود زیرساخت ها، همخوان نبودن نرخ ارز و مواد اولیه اشاره کرد. 

انتهاي پیام/60001



روایت جهانگیري از یک پیشنهاد در جلسه اي در حضور رهبرانقلاب

منبع: تیکشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/04/12

ایسنا نوشت: نهمین جلسه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور امروز (شنبه) به ریاست معاون اول رییس
جمهور برگزار شد.

ایسنا نوشت: نهمین جلسه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور امروز (شنبه) به ریاست معاون اول رییس

 
جمهور برگزار شد. 

اسحاق جهانگیري با اشاره به گزارش دبیرخانه ستاد در خصوص وضعیت اجراي نظام نامه پیوست فرهنگی طرح هاي مهم و کلان
کشور، گفت: لازم است تهیه پیوست فرهنگی برنامه ها و طرح ها مشتمل بر شاخص هاي شفاف و قابل ارزیابی با چارچوبی دقیق

 
باشد تا دستگاه هاي مجري طرح هاي کلان به صورت دقیق و روشن وظایف و تکالیف خود را بدانند. 

معاون اول رییس جمهور از بروکراسی موجود نظام اداري ایران به عنوان یکی از عوامل مخل توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و
تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده تا برخی از طرح ها و برنامه ها متوقف شود و بعضاً این اسناد خود به عاملی براي جلوگیري و

 
ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده اند. 

وي با اشاره به اهتمام دبیرخانه ستاد هماهنگی و راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور براي اجراي مطالبه مقام معظم رهبري مبنی
بر تدوین و تهیه پیوست فرهنگی براي طرح هاي پولی، مالی و عمرانی کشور، اظهار داشت: تجربه موفق تهیه پیوست زیست محیطی
براي طرح هاي کلان کشور نشان می دهد که اگر شاخص ها به درستی تعیین شوند، دستگاه هاي مجري طرح ها قادر خواهند بود
براي اجراي سیاست هاي تعیین شده برنامه ریزي کنند. لازم است از این تجربه موفق در تدوین پیوست هاي فرهنگی استفاده شود تا

 
از اجراي طرح هایی که پیامدهاي نامطلوب فرهنگی و اجتماعی دارند، جلوگیري شود. 

جهانگیري افزود: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر
حاشیه نشینی کلان شهرها و سایر آسیب هاي اجتماعی ناشی از
آن، حاصل تبعات و پیامدهاي منفی تصمیمات سال هاي گذشته
است که اگر در آن سالها پیامدهاي اجتماعی هر تصمیم در قالب
پیوست فرهنگی مدنظر قرار می گرفت شاید وضعیت امروز

 
جامعه به لحاظ آسیب هاي اجتماعی متفاوت بود. 

وي با یادآوري جلسات برگزار شده در خصوص آسیب هاي
اجتماعی که در حضور مقام معظم رهبري برگزار شد، تصریح کرد: در یکی از این جلسات پیشنهاد دادم که 1.5 میلیارد دلار از
صندوق توسعه ملی براي اجراي طرح هاي اشتغال زایی روستایی که منجر به ماندگاري روستاییان در روستاها و جلوگیري از حاشیه
نشینی و گسترش حاشیه نشینی می شود، اختصاص یابد که خوشبختانه گزارش ها نشان می دهد این طرح با نتایج مثبتی همراه



 
بوده و بعضا شاهد مهاجرت معکوس به روستاها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور از اعضاي ستاد و دبیرخانه به خاطر تلاش و پیگیري هاي مجدانه در سالهاي اخیر قدردانی و اظهار امیدواري

 
کرد این روند در دولت آینده با جدیت هر چه بیشتر ادامه پیدا کند. 

در این جلسه که وزراي آموزش و پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش و جوانان و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده نیز
حضور داشتند، حجت الاسلام سید رضا عاملی دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گزارشی از ارزیابی وضعیت اجراي نظام نامه پیوست
فرهنگی طرح هاي مهم و کلان کشور ارائه کرد و گفت: این موضوع مطالبه مقام معظم رهبري در سال 1386 است که تاکنون آنطور

 
که باید مورد توجه قرار نگرفته اما امروز مصوبه اي توسط ستاد براي اجراي آن پیشنهاد شده است. 

در این نشست پیشنهاد مصوبه ستاد مبنی بر تجمیع اجراي پیوست هاي چهارگانه حوزه فرهنگ مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و
پس از ارائه پیشنهادات و دیدگاه هاي اعضاي ستاد، مقرر شد شاخص هاي قابل ارزیابی براي پیوست هاي فرهنگی طرح ها و برنامه ها

 
در نظر گرفته شود و نظرات اصلاحی مطرح شده در جلسه نیز در تدوین نهایی آن لحاظ شود. 

در ادامه این جلسه گزارشی از عملکرد کارگروه رصد فرهنگی ارائه شد و دبیر ستاد به تشریح اهم مصوبات هشت جلسه گذشته و
وضعیت اجرایی این مصوبات پرداخت.



سفیر ایران در کرواسی: چارچوب سیاست خارجی ایران تغییر نخواهد کرد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/04/12

سفیر ایران در کرواسی: چارچوب سیاست خارجی ایران

 
تغییر نخواهد کرد 

ایرنا/ سفیر جمهوري اسلامی در کرواسی با تاکید بر اینکه
چهارچوب سیاست خارجی ایران تغییر نخواهد کرد، گفت:
ایران تاکنون بیشترین تلاش را براي پایداري برجام داشته
و حالا هم بدنبال تضمین براي اجراي کامل برجام و در

 
حقیقت اجراي پایدار قطعنامه 2231 سازمان ملل است. 

«پرویز اسماعیلی»، سفیر جمهوري اسلامی ایران در زاگرب طی مصاحبه اي مشروح به سوالات خبرنگار نشریه «دیپلماسی و تجارت
کرواسی» در خصوص آخرین وضعیت روابط تهران - زاگرب در حوزه هاي سیاسی، اقتصادي و فرهنگی؛ تحولات منطقه اي و بین

 
المللی، و همچنین رویکردهاي دولت سیزدهم در روابط خارجی پاسخ داد. این گفت و گو در شماره جولاي 2021 منتشر شده است. 

شما همزمان با شیوع کرونا به زاگرب و کرواسی آمدید. اکنون وضعیت COVID 19 در ایران چگونه است؟ دولت ایران چگونه این

 
چالش را مدیریت کرده است؟ 

اسماعیلی: ایران در فاز اول همه گیري کووید 19 با تکیه بر نظام بهداشتی کارآمد و فداکاري کادر متخصص پزشکی خود تدابیر علمی

 
و مناسبی براي مهار کرونا به کار بست و نتایج بسیار خوبی هم گرفت. موضوعی که سازمان بهداشت جهانی هم آن را تایید کرد. 

راهبرد ایران در مقابله با کرونا، اعمال محدودیت هاي اجتماعی بر اساس ارزیابی نرخ ریسک منطقه اي، تشخیص و اقدام زود هنگام

 
درمانی با استفاده سریع از داروهاي ضدویروس، تاکید بر مراقبت در منزل و کاهش موارد بستري در بیمارستان ها است. 

در شرایط اضطراري که جان انسانها در خطر است، همه کشورها به دیگران کمک می کنند. ولی ما همزمان با کرونا باید با مشکلات
ناشی از تحریم هاي ظالمانه آمریکا هم مقابله می کردیم، که نگذاشت سریعتر و بیش از تولیدات داخلی به دارو و امکانات پزشکی

 
دسترسی داشته باشیم. لذا هرگز نباید نقش دولت آمریکا در افزایش بیماري و تلفات ناشی از کرونا در ایران را انکار کرد. 

ایران سابقه خوبی در تولید واکسن در سطح منطقه و جهان دارد، ولی ما بدلیل تحریم با کمبود منابع مالی و اولیه مواجه بودیم. در
حالی که دارایی هاي ما در برخی کشورها مثل کره جنوبی و هند بود، تحریم و فشار آمریکا نگذاشت ما از پول خود براي تهیه دارو،
مواد اولیه و واکسن استفاده کنیم. ما حتی سراغ صندوق بین المللی پول رفتیم تا 5 میلیارد دلار وام براي تهیه دارو و خرید واکسن

 
بگیریم. آنها موافق بودند، اما دولت ترامپ با تهدید جلوي آن را هم گرفت. 



مشکل منابع مالی قطعا بر روند و سرعت کنترل بیماري تاثیر منفی گذاشت، با وجود این ما تمام امکانات داخلی را بسیج و به سرعت
مواد و تجهیزات بهداشتی لازم را تولید کردیم. ما براي تامین واکسن از سبد کواکس با سازمان بهداشت جهانی مذاکره کردیم.

 
کارشکنی آمریکا در مسدود کردن کانالهاي بانکی، باز هم کار را براي ما سخت کرد. اما ملت ایران خسته یا نا امید نمی شود. 

ما از ابتداي بحران کووید، براي تولید واکسن داخلی تلاش کردیم و خوشبختانه به نتیجه رسیدیم. دو واکسن ایرانی کرونا هفته
گذشته مجوز مصرف اضطراري گرفتند و همزمان تولید واکسن اسپوتنیک - وي در ایران هم آغاز شد. ما بسیار امیدواریم که با تولید
4 تا 10 میلیون دوز واکسن داخلی طی ماههاي آینده و ادامه واردات واکسن از کشورهاي روسیه و چین، همینطور انجام سریعتر و

 
گسترده تر واکسیناسیون از پاییز آینده بتوانیم شرایط را بتدریج به سمت عادي شدن و رسیدن به نقطه ایمنی جمعی پیش ببریم. 

از نظر آماري اگر بخواهم مقایسه کنم، ما علیرغم همه مشکلات، تلفات کمتري نسبت به بسیاري از کشورهاي غربی داشتیم. اگر چه
هیچ موضوعی مهمتر از جان تک تک انسان ها نیست. من امیدوارم هرچه زودتر به موقعیتی برسیم که هیچ انسانی در تمام دنیا جان

 
خود را بخاطر کووید 19 از دست ندهد و زندگی شهروندان هیچ کشوري با اقدامات سیاسی مانند تحریم به خطر نیفتد. 

روابط ایران و کرواسی را از لحاظ سیاسی و سپس از نظر اقتصادي و فرهنگی چگونه ارزیابی می کنید؟ با توجه به اینکه کرواسی عضو
اتحادیه اروپا است و به همین خاطر سیاست خارجی مشترکی با اتحادیه را در پیش می گیرد؛ بیشترین فرصت ها و ظرفیت هاي

 
توسعه روابط دوجانبه چیست؟ 

اسماعیلی: ایران در روزهاي سختی کنار مردم کرواسی بوده و اولین کشور مسلمان و آسیایی بود که استقلال کرواسی را به رسمیت
شناخت. بهمین دلیل روابط دو جانبه همواره در حوزه سیاسی خوب و دوستانه بوده است. در بخش فرهنگی با توجه به اشتراکات

 
فرهنگی و علاقمندي دو ملت به یکدیگر، روابط ما بهتر از بخش هاي دیگر بوده است. 

رابطه سیاسی دو کشور با توجه به عضویت کرواسی در اتحادیه اروپا و در چارچوب سیاست خارجی مشترك اتحادیه که به ویژه در
سال هاي اخیر در مسیر هماهنگی براي انجام مذاکرات برجام و سپس در حمایت از آن قرار داشته، مثبت و مبتنی بر درك و احترام
متقابل بوده و اکنون نیز هست. وزراي خارجه دو کشور آخرین بار 18 ژوئن (هفته گذشته) در آنتالیا دیدار داشتند. تاکید کنم که ما
هم از اتحادیه اروپا و هم از کرواسی انتظار داریم که اجازه ندهند نیروهاي دیگر روابط شان با ایران را که می تواند منافع دو طرف را
به خوبی تامین کند، تحت تاثیر قرار دهند. به عقیده من اتحادیه هاي منطقه اي امري مثبت و موجب تقویت چند جانبه گرایی است؛

 
اما عضویت در این اتحادیه ها نباید نافی استقلال، مسئولیت ها و منافع کشورها در روابط دو جانبه شان شود. 

متاسفانه روابط ایران و کرواسی در بخش اقتصادي و تجاري بدلیل تحریم هاي آمریکا پس از خروج از برجام به حداقل کاهش یافته
است. این حتما بیشتر به ضرر کرواسی بوده است تا ایران. چنانکه احتمالا می دانید شرکت نفت اینا مشغول فعالیت در پروژه اي
بزرگ در ایران بود که با اقدام غیر قانونی ترامپ و اعمال مجدد تحریم ها، بطور یکجانبه فعالیتش را متوقف و از ایران خارج شد. از
نظر ما فضا براي توسعه و گسترش روابط اقتصادي بین دو کشور در همه حوزه ها وجود دارد. مسئولین اقتصادي و فعالان تجاري در

 
کرواسی هم بخوبی می دانند که رابطه با ایران ظرفیت تامین منافع آنها را دارد. 

من با مدیران شرکت هاي زیادي در کرواسی ملاقات کرده ام. آنها از پیشرفت ها، جایگاه بالاي فنی و توان سرمایه گذاري شرکت هاي
ایرانی کاملا مطلع هستند. فرصت هاي بسیار زیادي براي همکاري شرکت هاي دو کشور در بخش هاي صنعتی، کشاورزي، فناوري و
توریسم وجود دارد. شرایط ناعادلانه و سخت است، اما من ناامید یا خسته نشدم. ما زمینه سازي خوبی براي ارتباط شرکت هاي دو

 
کشور کردیم و آن را بسیار گسترش دادیم. مطمئن و رو به جلو حرکت می کنیم. 



 
چقدر در جریان مذاکرات درباره برنامه هسته اي ایران بوده اید و ارزیابی شما چیست؟ 

اسماعیلی: مذاکرات مربوط به برنامه و فعالیت هاي هسته اي ایران از سال 2003 و با سه کشور اروپائی یعنی انگلیس، آلمان و فرانسه
آغاز شد که به توافقات تهران و پاریس انجامید. بعد هم با آغاز دولت دکتر روحانی در سال 2013 مذاکرات ایران و 1+5 در دستور کار
قرار گرفت که در نهایت منجر به توافق برجام شد. من هم در مذاکرات ایران و سه کشور اروپائی و هم در فرایند مذاکرات برجام در
جریان مذاکرات و گاهی همراه تیم مذاکره کننده بودم. دریافت عمومی من از هر دو مرحله مذاکرات این است که هرگاه طرف هاي
غربی با رویکرد مثبت، برابر، حسن نیت و بر اساس احترام متقابل به میز مذاکره آمدند، نتیجه مثبت و به نفع همه طرف ها بوده است.
هر گاه که غربی ها و در راس آنها آمریکا زبان تهدید و رویکرد تحریم را برگزیدند، خودشان موجب گسترش غیر ضروري تنش شده و

 
همه خسارت دیده اند. 

در حالی که شوراي امنیت سازمان ملل از برجام حمایت می کرد و همه دنیا از اجراي آن راضی بودند؛ دونالد ترامپ تعهدات دولت
آمریکا را نقض کرد، از برجام خارج شد و براي همه مشکل آفرید. او سیاست فشار حداکثري علیه ایران را اعلام و آن را در غیرانسانی
ترین شکل ممکن توسعه داد که جنایت علیه بشریت بود، اما از استواري ملت ما شکست خورد. در حالی که ما همچنان به تعهدات
خود در برجام عمل می کردیم؛ اتحادیه اروپا به تعهدات خود براي عادي شدن روابط اقتصادي ایران و جبران خروج آمریکا عمل نکرد.

اعلام آقاي بایدن براي بازگشت به برجام بهترین نشانه بی نتیجه بودن تهدید ایران و شکست سیاست فشار حداکثري ترامپ است.
تجربه بیست ساله گذشته پیش روي ما است. به همین خاطر ما در مذاکرات وین که در جریان است؛ تلاش می کنیم به فرمولی
دست یابیم که در آینده هیچ یک از طرف هاي برجام نتواند با خروج و ترك تعهدات خود، براي این توافق مهم بین المللی و دیگران
مشکل ایجاد کند. ایران تاکنون بیشترین تلاش را براي پایداري برجام داشته و حالا هم بدنبال تضمین براي اجراي کامل برجام و در

 
حقیقت اجراي پایدار قطعنامه 2231 سازمان ملل است. 

ما فراتر از تعهدات خود با آژانس همکاري کرده ایم. بیشترین بازرسی هاي آژانس از تاسیسات هسته اي ایران بوده است. تمام فعالیت
هاي هسته اي ما تا این لحظه بر اساس گزارش هاي آژانس بین المللی انرژي هسته اي صلح آمیز بوده است. در عین حال و در کمال

 
تعجب همواره تحت فشار و تحریم بوده ایم. این وضعیت ناعادلانه دیگر نمی تواند ادامه داشته باشد. 

راه حل ایران در خصوص تنش با اسرائیل چه خواهد بود و موضع شما چیست؟ چرا تهران رسما تل آویو را مقصر بحران هاي

 
خاورمیانه می داند؟ 

اسماعیلی: دیدگاه ما در مورد اسراییل مبتنی بر یک حقیقت تاریخی و روشن است. این رژیم از ابتدا با اشغال سرزمین هاي فلسطینی
ها و با تهدید و کشتار و غارت مردم این سرزمین تاسیس شد که طی هفتاد سال گذشته بی وقفه ادامه و گسترش یافته است. حقوق
دانان بین المللی می دانند که هرگز با جنایت و رویکردهاي قرون وسطائی نمی توان دولت مشروع و مقبول جامعه جهانی تشکیل داد.
هر چند دولت اسرائیل با پشتیبانی دولت آمریکا و با تهدید و تطمیع توانست شناسائی برخی کشورها را بدست آورد، اما این مساله

 
پایدار نخواهد بود. 

اقدامات اسرائیل در بیش از هفتاد سال گذشته کانون اصلی بحران و ناآرامی مداوم در خاورمیانه بوده که برخی از مواقع همه جهان را
درگیر ساخته است. بسیار باعث تعحب است اتحادیه اروپا که طی چند دهه گذشته مخالف سیاست هاي رژیم اسرائیل در بی اثر
ساختن حتی فرمول تشکیل دو دولت، توسعه شهرك سازي و نقض حقوق اولیه فلسطینیان بوده است؛ چرا اقدام جدي براي توقف آن



اقدامات انجام نمی دهد. من عمیقا معتقدم بدون حل این بحران مزمن، نه خاورمیانه، بلکه جهان روي آرامش و ثبات پایدار را نخواهد

 
دید. 

شما در رسانه ها هر روز شاهد کشته و زخمی شدن مردم فلسطین، بویژه کودکان، توسط سربازان اسراییلی و ویرانی منازل
فلسطینیان هستید. این موضوع موجب نگرانی و ناراحتی همه آزادیخواهان جهان است. راه حل این بحران نیز از نظر ما دموکراسی
است. همان چیزي که غرب شعار آن را می دهد، اما وقتی به فلسیطنی ها یا مسلمانان می رسد، آن را فراموش می کند. همانطور که

 
شعار حقوق بشر را می دهد اما در دفاع از حقوق ملتهاي مختلف یکسان برخورد نمی کند. 

پیشنهاد ما برگزاري رفراندوم با حضور همه فلسطینیان سراسر جهان اعم از یهودي، مسیحی و مسلمان براي تعیین نوع حاکمیت در
این سرزمین است. این پیشتهاد رسما به سازمان ملل هم ارائه و ثبت شده است. باید پرسید چرا جامعه جهانی و اروپا حق ملت

 
فلسطین براي تعیین حاکمیت خود و اداره کشورش را به رسمیت نمی شناسد و پیگیري نمی کند!؟ 

روابط با آمریکا و عربستان سعودي به نوعی به هم پیوند دارد. زیرا این دو کشور متحد نزدیکی هستند. به نظر می رسد در جهت آرام

 
سازي روابط با این دو کشور گام هایی به جلو برداشته شده است؟ 

اسماعیلی: بر اساس قواعد و اصول روابط بین الملل، کشورها براي ایجاد رابطه با یکدیگر بر اساس حفظ استقلال و تامین منافع شان
آزادند. هر دولتی که این آزادي را از خود سلب کند، در حق کشور و ملتش ظلم کرده است. رابطه برابر؛ مبتنی بر حسن نیت، دوستی
و همکاري با همه کشورها بخصوص کشورهاي همسایه در الویت سیاست خارجی ایران قرار دارد. ما رابطه با همسایگان را به عوامل
دیگر پیوند نمی زنیم و روابط با کشورها را مستقل از هم و مبتنی بر منافع و مصالح ملی خودمان ارزیابی و تنظیم می کنیم. به

 
همسایگان هم توصیه می کنیم چنین باشند. 

شرط مهم ما براي ایجاد رابطه با کشورها رعایت احترام متقابل است. بر همین اساس ما در سال هاي اخیر تلاش براي بهبود هر چه
بیشتر روابط با همسایگان به ویژه عربستان را متوقف نکرده ایم. این عربستان بود که تمایلی نشان نمی داد. رئیس جمهور فعلی ما
آقاي روحانی حتی نامه به پادشاه عربستان نوشت. رئیس جمهور منتخب آقاي رئیسی هم در اولین نشست خبري خود براي فعال
شدن سفارتخانه هاي دو کشور در اولین فرصت ممکن اعلام آمادگی کرده است. دکتر ظریف هم در اجلاس آنتالیا گفت آماده ایم

 
همین فردا به عربستان سفیر بفرستیم. 

همه کشورهاي یک منطقه، از نا امنی هاي منطقه اي آسیب می بینند. نباید اجازه داد منطقه خاورمیانه تبدیل به میدان دخالت یا

 
رقابت قدرتهاي جهانی یا خارج از منطقه بشود. این اصل در مورد همه مناطق و از جمله منطقه بالکان هم صدق می کند. 

در ماه هاي اخیر تلاش هاي زیادي شده تا بحران هاي منطقه اي مثل یمن که نتیجه اي جز کشتار بی گناهان و خسارات فراوان
ندارد پایان یافته و ثبات و همکاري جایگزین آن شود. ما تغییر رویکرد عربستان را لازم و مثبت می دانیم و از آن استقبال می کنیم.

 
هر چه زودتر، بهتر. 

در تلاش براي بهبود روابط بین کرواسی و ایران، روي چه موضوعاتی بیشتر تمرکز خواهید کرد؟ چگونه می خواهید زیبایی هاي ایران

 
و به عبارتی حقایق ایران را به عموم مردم کرواسی نشان دهید؟ 

اسماعیلی: ماموریت اصلی من به عنوان سفیر جمهوري اسلامی ایران در کرواسی، ارتقاي سطح روابط در همه عرصه هاي سیاسی،



اقتصادي و فرهنگی؛ و نزدیک تر کردن دیدگاه هاي مقامات دو کشور است. من معتقدم دست یابی به این هدف از مسیر توسعه و
پیشرفت ارتباطات دو ملت یا همان چیزي که در ادبیات بین الملل people to people relations شناخته می شود؛ آسان تر

 
بدست می آید، عمق بیشتري خواهد یافت و پایدارتر خواهد بود. 

من علاوه بر مسئولیت هاي سیاسی، حدود سه دهه در حوزه ارتباطات اجتماعی و رسانه فعال بوده ام. معتقدم ظرفیت هایی که
ارتباطات بین مردمی ایجاد می کند، می تواند پتانسیل بسیار خوبی براي توسعه و تعمیق روابط دو جانبه در همه زمینه ها ایجاد کند
و به آن شتاب دهد. خوشحالم که دو ملت ایران و کرواسی روابط خوبی داشته و دارند. من تلاش خواهم کرد با توسعه هر چه بیشتر
ارتباطات فرهنگی، هنري و مردمی بین نخبگان دو طرف و با شناساندن کاملتر ویژگی هاي فرهنگی، جلوه هاي گردشگري و عادات و
رسوم اجتماعی دو کشور، مردم ایران و کرواسی را هر چه بیشتر به هم نزدیک کنم. به همین خاطر قبل از آمدن به زاگرب به همتاي

 
خودم دکتر دراگو اشتامبوك گفتم ما ماموریت مشترکی داریم و لذا از او دعوت کردم که مکمل هم باشیم. 

براي ایجاد ارتباط نزدیکتر دو ملت و همچنین توسعه همکاري در بخش توریسم، ما پیشنهاد جدیدي براي پرواز مستقیم تهران -
زاگرب را به مقامات کرواسی ارائه داده و پیگیر. منتظر پاسخ آن هستیم. به شکلی که این پروازها همیشه پر از مسافر به زاگرب می
رسد. همچنین برنامه برگزاري «هفته ایران» در کرواسی را تهیه کرده ایم که در هماهنگی با طرف کروات اجرا خواهیم کرد. در این
برنامه طی یکهفته اطلاعات جدید و مفیدي در مورد جاذبه هاي تاریخی، گردشگري و جلوه هاي شگفت انگیز و متفاوت فرهنگ، هنر
و سبک متفاوت زندگی مردم در نقاط مختلف ایران را به مردم فرهنگ دوست کرواسی معرفی خواهیم کرد. براي این طرح من با

 
وزراي گردشگري و همچنین فرهنگ کرواسی گفتگو داشته ام. 

در بخش علمی و دانشگاهی هم ظرفیت هاي خوبی براي همکاري وجود دارد. هم در علوم انسانی، هم علوم طبیعی و هم در تکنولوژي
هاي نوین فرصت هاي زیادي براي همکاري داریم که من با وزیر علوم و آموزش کرواسی و روساي برخی دانشگاهها آن را پیگیري می
کنم. ایجاد کرسی زبان فارسی و کرواتی در دانشگاه هاي دو طرف و برگزاري نشست اشتراکات فرهنگی دو ملت در دانشگاههاي تهران

 
و زاگرب از جمله برنامه ها است. 

در شرکت هاي دانش بنیان ایران پروژه هاي مختلف تحقیقاتی در بالاترین استانداردها و جدیدترین فناوري ها وجود دارد که می

 
تواند زمینه هاي مناسبی براي همکاري دو کشور ایجاد کند. ما این قابلیت ها را به طور مداوم به طرفهاي کروات منعکس می کنیم. 

جناب آقاي ابراهیم رییسی در انتخابات ریاست جمهوري اخیر ایران پیروز شد. اساس سیاست وي در داخل ایران چیست و چه نوع

 
سیاستی را می توان از ایشان در سیاست خارجی و قبال غرب انتظار داشت؟ 

اسماعیلی: رئیس جمهور منتخب ایران جناب آقاي رئیسی داراي تجربه سیاسی بالا، سابقه مدیریت هاي مهم ملی، آگاه به خواسته
هاي مردم و همچنین روابط بین الملل است. در مورد سیاست هاي داخلی، ایشان گفته اند که توجه بیشتري به معیشت بخشی از
جامعه که از تحریم هاي ظالمانه آمریکا بیشتر صدمه دیده اند، خواهد داشت. مثل کارگران، بازنشستگان و اقشار با درآمد ثابت. بهبود
اوضاع کسب و کار، افزایش اشتغال، توجه بیشتر به ظرفیت هاي اقتصادي داخلی و افزایش تولید کالاهاي اساسی تا حد تامین نیاز

 
کشور، از برنامه هاي اصلی ایشان است. 

در زمینه هاي اجتماعی نیز آقاي رییسی تامین آزادي هاي اجتماعی طبق قانون اساسی، گسترش عدالت و مبارزه با هر گونه فساد را

 
اولویت دولت آینده ایران اعلام کرده است. 



در خصوص روابط خارجی نیز باید ابتدا بگویم که تعیین اصول سیاست خارجی در ایران طبق قانون اساسی بر عهده مقام معظم
رهبري است و دولت ها مجري آن هستند. لذا چارچوب روابط خارجی ما تغییري نخواهد داشت. ایشان در رقابت هاي انتخاباتی
گفتند که از مذاکرات با طرف هاي برجام حمایت می کنند. البته با این هدف که هم آمریکا تحریم هاي تعیین شده را بردارد و ایران
آن را راستی آزمایی کند؛ هم اروپا و سایر طرف هاي برجام به تعهداتشان عمل کنند؛ و هم ایران ضمن عمل به تعهداتش طبق برجام،
از همه حقوق خود براي تجارت و روابط اقتصادي عادي با جامعه بین المللی بهره مند شود. گفتند که سیاست خارجی مد نظر ایشان

 
نتیجه محور خواهد بود. 

همچنین جناب آقاي رئیسی در اولین نشست خبري خود بعد از پیروزي در انتخابات تاکید کرد که توسعه روابط ایران با همه کشورها
به شکلی گسترده و متوازن، به ویژه با همسایگان در دستور کار دولت ایشان خواهد بود. این رویکرد به ثبات و بهبود شرایط منطقه اي
حتما کمک خواهد کرد. همانطور که گفتم در مورد عربستان، هم آقاي ظریف وزیر خارجه ایران و هم آقاي رئیسی، رئیس جمهور
بعدي ایران تاکید کردند که اگر عربستان هم آماده باشد، ایران همین فردا سفیر خود را به ریاض اعزام می کند. دست دوستی ایران

 
همیشه به سوي همسایگان گشوده است. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



ضرورت بازبینی اساسی در سیاست هاي صنعتی و تجاري کشور

منبع: خبرخودروشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/04/12

به گزارش خبرخودرو، رییس کمیته صمت رییس جمهور منتخب بر بازبینی اساسی در سیاست هاي صنعتی و تجاري کشور

 
تاکید کرد. 

دکتر فرهاد تقوامنش در گفتگو با خبرنگار خبرخودرو اذعان
داشت: کشور نیازمند یک بازبینی اساسی در سیاست هاي
صنعتی و تجاري است و همان طور که در بیانات مقام معظم
رهبري در سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی نیز اشاره شده،

 
اقتصاد باید درونزا، صادرات گرا، اشتغالزا و مولد باشد. 

وي افزود: شرایط اقتصاد و صادرات صنعتی کشور در دهه هاي
گذشته بیشتر معطوف به تولید محصولات منابع محور، سرمایه
بر، ارز بر و آلاینده بوده که معمولا از اشتغالزایی پایینی برخوردار
هستند اما امروزه در دنیا اثبات شده است که صادرات محصولات
با ارزش افزوده بالا کمک شایان و پرشتابی به رشد اقتصادي یک
کشور می کند. لذا می توان با برنامه ریزي و پشتیبانی و مانع
زدایی از صنایعی که محصولات با ارزش افزوده بالاتر تولید می
نمایند و نیاز به سرمایه گذاري کمتري دارند همچون تولید لوازم
خانگی، فرش، کفش، لباس و غیره ضمن توسعه اشتغال مولد

 
پایدار با هزینه کمتر در سرمایه گذاري، ارز آوري بیشتري را نیز نصیب کشور نمود. 

این اقتصاددان و تحلیگر مسائل صنعت بیان کرد: امروزه می توان در صنعت پوشاك با تکیه بر تولیدات داخل و حمایت و پشتیبانی از
واحدهاي کوچک و متوسط یک لباس به قیمت 20 دلار به کشورهاي دنیا صادر نمود که موید پتانسیل بالاي این بخش از صنعت که
نیاز کمی به سرمایه گذاري دارد، است که انشااالله با حمایت و برنامه ریزي اصولی و علمی مطابق با علم روز دنیا در دولت جدید،

 
جهت رقابتی نمودن محصولات داخلی در بازارهاي جهانی اقدام خواهیم کرد. 

دکتر تقوامنش در پایان خاطرنشان کرد: در حال حاضر اولویت هاي صادراتی کشور در بخش کالا و خدمات بر اساس روش هاي علمی
و تخصصی احصاء نشده است و کماکان الگوي سنتی صادرات غیرنفتی یعنی صادرات میعانات، کانی ها، فلزات و این دست محصولات
بخش اعظم صادرات را به خود اختصاص داده اند و سهم صادرات محصولات ساخته شده صنعتی (manufacturing) بسیار ناچیز



است. این درحالی است که رشد اقتصادي و ایجاد اشتغال براساس تجربه جهانی متکی بر صادرات محصولات و مصنوعات صنعتی
است.



چهار پیوست از سوي ستاد هماهنگی مهندسی فرهنگی ادغام شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/04/12

تهران - ایرنا - دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گفت: در جلسه اي با حضور معاون اول رییس جمهوري، یکپارچه سازي
چهار پیوست فرهنگی، اجتماعی، خانواده و گردشگري، با شاخص هاي قابل ارزیابی ادغام و تحت عنوان پیوست فرهنگی -

اجتماعی به تصویب رسید.

تهران - ایرنا - دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گفت: در
جلسه اي با حضور معاون اول رییس جمهوري، یکپارچه
سازي چهار پیوست فرهنگی، اجتماعی، خانواده و
گردشگري، با شاخص هاي قابل ارزیابی ادغام و تحت

 
عنوان پیوست فرهنگی - اجتماعی به تصویب رسید. 

به گزارش روز شنبه ایرنا از شوراي عالی انقلاب فرهنگی،
سعیدرضا عاملی در خصوص مصوبه جلسه نهم ستاد
هماهنگی مهندسی فرهنگی اظهار داشت: به منظور
جلوگیري از همپوشانی پیوست نگاري، کاهش هزینه ها،

شفاف سازي و عملیاتی شدن پیوست هاي فرهنگی، چهار پیوست به هم مرتبط که همه آنها شاخص هاي فرهنگی را دنبال می کنند،
ادغام شد و یک پیوست یکپارچه عهده دار ارزیابی و توجه به پیامدهاي فرهنگی و اجتماعی همه سیاست هاي، راهبردي و برنامه هاي
مهم و کلان را در بخش هاي صنعتی، خدماتی مرتبط با مقوله هاي مهم مثل اشتغال و توسعه شهري و روستایی را پوشش خواهد

 
داد. 

به گفته عاملی، رعایت حقوق فرهنگی و اجتماعی و همچنین توجه محوري به پیامدهاي مرتبط با نظام گردشگري و توجه کانونی به
آثار برنامه هاي و اقدامات کلان بر خانواده یک حق فرهنگی براي تضمین سلامت جامعه و استقرار و فراگیري ارزش هاي اسلامی
است. از طریق الزام پیوست فرهنگی - اجتماعی همه چهار محور مورد نظر تضمین خواهد بود. بر این اساس با تصویب اعضاء ، ماده

 
واحده مربوط همراه با چهار تبصره و اصلاحات مورد نظر اعضا به تصویب رسید. 

وي افزود: پرهیز از موازي کاري و کاهش هزینه ها و افزایش کارآمدي، تسهیل اجرایی سازي پیوست فرهنگی در طرح هاي کلان و
ملی از جمله دستاوردهاي این ماده واحده خواهد بود. این مصوبه بر برنامه ها، سیاست هاي کلان و طرح هاي کلان ملی تسري
خواهد داشت. بدیهی است پیوست فرهنگی بر مبناي شاخص هاي فرهنگی – اجتماعی قابل اندازه گیري چارچوب مشخص پیدا

 
خواهد کرد و آئین نامه اجرائی پیش بینی شده اي در این مصوبه در نظر گرفته شده است. 

استاد دانشگاه تهران افزود: دبیرخانه شوراي عالی انقلاب فرهنگی از دوسال قبل شاخص هاي فرهنگی را مورد بررسی مجدد قرار داده
است و دسته بندي سه گانه اي از این شاخص ها دارد. دسته اول شاخص هاي عمومی حوزه فرهنگ است که در حقیقت وجه
اشتراك شاخص هاي بین المللی است ؛ دسته دوم شاخص هاي اختصاصی جامعه اسلامی ایران و با توجه به اقتضائات زیست بوم
ایران اسلامی است و در نهایت شاخص هاي تخصصی است مانند شاخص هاي حوزه هنر که تمامی اینها بررسی و تدوین شده است و

در پیوست فرهنگی مورد استفاده قرار می گیرد. 



دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به دستور دوم این جلسه افزود: کارگروه رصد فرهنگی مصوب جلسه دوم ستاد راهبري
مهندسی فرهنگی است که گزارشی از اقدامات صورت گرفته در این کارگروه به اعضاي جلسه ارائه شد و مقرر شد به منظور ارتقاي
هماهنگی میان دستگاه هاي مربوط و جمع آوري داده هاي بیشتر اقدامات لازم صورت پذیرد و اطلاعات لازم در اختیار اعضاي ستاد

 
نیز قرار گیرد. 

عاملی با اشاره به برگزاري نهمین جلسه ستاد راهبري مهندسی فرهنگی توسط معاون اول رئیس جمهوري، ضمن تقدیر از مدیریت
جهانگیري در برگزاري جلسات افزود: پس از حدود پنج سال وقفه در برگزاري جلسات ستاد راهبري مهندسی فرهنگی، 9 جلسه
تشکیل شد و 27 مصوبه در این ستاد به تصویب رسید که هرکدام از آنها راهگشاي مهمی در اجراي نقشه مهندسی فرهنگی کشور
است، از جمله تصویب فرآیند و مرجع تدوین اسناد فرهنگی که تاکنون 10 سند اقدامات اجرایی را آغاز کرده اند و باید براي تصویب

 
در صحن شوراي عالی انقلاب فرهنگی به تصویب برسند. 

 
برچسب ها 

 
- اسحاق جهانگیري 

 
- سید سعیدرضا عاملی 

 
- شوراي عالی انقلاب فرهنگی 

- پیوست فرهنگی



امام جمعه: اعتبار شهرداري هاي ایلام ویژه دیده شود

منبع: ایرناشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/04/12

ایلام - ایرنا - نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه ایلام خواستار تخصیص اعتبارات مورد نیاز براي شهرداري هاي استان
شد و گفت: لازم است براي عملیات عمرانی بمنظور توسعه و آبادانی شهرها مسوولان کشوري اهتمام جدي داشته باشند.

ایلام - ایرنا - نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه
ایلام خواستار تخصیص اعتبارات مورد نیاز براي شهرداري
هاي استان شد و گفت: لازم است براي عملیات عمرانی
بمنظور توسعه و آبادانی شهرها مسوولان کشوري اهتمام

 
جدي داشته باشند. 

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام والمسلمین اله نور کریمی
تبار روز شنبه در دیدار با معاون عمرانی وزیر کشور با اشاره
به افتتاح زیرگذر شهید کشوري شهر ایلام اظهار داشت:
اجراي چنین طرح هایی براي مردم شهر ایلام به یک رویا
مبدل شده بود که امروز با اهتمام مسوولان براي رفاه مردم

 
شاهد افتتاح آن هستیم. 

وي افزود: افتتاح زیرگذر شهید کشوري شهر ایلام بار ترافیکی در درون شهر را کاهش و موجب رفاه شهروندان می شود که امیدواریم

 
افتتاح چنین طرح هاي در شهر ایلام استمرار داشته باشد. 

امام جمعه ایلام با انتقاد از میزان تخصیص اعتبارات به شهرداري استان تاکید کرد: شهرهاي استان ایلام نیازمند تخصیص اعتبارات

 
بیشتري نسبت به سایر استان ها براي توسعه و پیشرفت هستند. 

کریمی تبار با اشاره عقب ماندگی هاي ایلام در مقایسه با سایر استان ها از توسعه یادآور شد: هشت سال جنگ تحمیلی آسیب هاي
زیادي به زیرساخت هاي استان محروم ایلام وارد کرد که با وجود سازندگی هایی که انجام شده است، اما این استان در مقایسه به

 
سایر استان هاي کشور هنوز رشد نکرده است. 

وي یکی از مشکلات استان ایلام را عدم ثبات استاندار عنوان کرد و یادآور شد: هر چند سال یکبار استاندار این استان تغییر کرده و بر

 
همین اساس بر روي طرح هاي زمان بر خیلی سرمایه گذاري نشده است. 

امام جمعه ایلام با بیان اینکه همدلی و وحدت بسیار خوبی بین مردم و مسوولان در استان برقرار است ، اضافه کرد: با وجود جمعیت

 
کم ایلام نسبت به سایر استان ها، همچنان بیکاري یکی از مشکلات اصلی به شمار می رود. 



حجت الاسلام کریمی تبار یادآور شد: در حال حاضر این استان با وجود ظرفیت ها و منابع مهم آب، خاك، نفت و گاز در حوزه ایجاد

 
کارخانه ها و واحدهاي صنعتی که موجب اشتغالزایی می شود، سرمایه گذاري کافی انجام نشده است. 

وي در بخشی دیگري از سخنان خود به ضرورت تقواي الهی اشاره کرد و افزود: اگر چنانچه انسان در امورات زندگی خود ارتباط خود

 
با خدا برقرار کند، همه موانع پیشرو براحتی برداشته می شود. 

حجت الاسلام کریمی تبار تصریح کرد: مردم استان ایلام همیشه در صحنه بوده اند و یکی از جلوه هاي حضور مردم مشارکت 63

 
درصدي آنان در پاي صندوق هاي راي بود که به نداي رهبر معظم انقلاب لبیک گفتند. 

امام جمعه ایلام بیان کرد: براي حضور و مشارکت بالا در انتخابات همه مردم و مسوولان پاي کار بودند و در مجموع با وجود همه

 
مشکلات نظیر شیوع کرونا، تحریم و تنگناهاي اقتصادي شاهد حضور حداکثري مردم در پاي صندوق راي بودیم. 

وي اضافه کرد: براي قدردانی از حضور پرشور مردم استان در انتخابات مسوولان امر وظیفه دارند که خدمات بهتر و بیشتري به مردم

 
استان ارایه کنند. 

 
ایلام در جذب سرمایه گذاران موفق عمل نکرده است 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه ایلام همچنین امروز در دیدار با مدیر کل و کارکنان اداره صنعت، معدن و تجارت استان

 
اظهار داشت: در استان ایلام زمینه براي سرمایه گذاري مهیا نشده است و در طول این سال ها موفق عمل نکرده ایم. 

حجت الاسلام کریمی تبار افزود: در این شرایط براي بهبود کسب و کار، نیازمند اهتمام همه مدیران براي جذب سرمایه گذاران

 
هستیم. 

وي تاکید کرد: چرا با وجود اینکه ظرفیت موجود ما به اندازه یک استان و جمعیت مان به اندازه یک شهرستان است، باید این همه

 
بیکار داشته باشیم. 

امام جمعه ایلام گفت: باید زمینه حضور سرمایه گذاران را در استان فراهم و مهیا کنیم که در این صورت شاهد رونق اشتغال و توسعه

 
اقتصادي در استان خواهیم بود. 

وي اضافه کرد: چرا محصولاتی را که در استان داریم، گران تر از محصولاتی استان هاي دیگر است که در راستا باید همه مسوولان

 
استانی پاي کار بیایند و این مشکلات را برطرف کنند. 

 
حجت الاسلام کریمی تبار تصریح کرد: در این استان باید از استعداد و ظرفیت هاي نخبگان استفاده و به تولید داخل اتکا کنیم. 

 
برچسب ها 

 
- ایلام 

 
- امام جمعه ایلام 

- سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور





اصفهان رتبه نخست ارائه تسهیلات به واحدهاي تولیدي

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/04/12

استان اصفهان در یک سال گذشته با بیش از هزار و 50 میلیارد تومان تسهیلات ارائه شده به واحد هاي تولیدي رتبه نخست
را درکشور به خود اختصاص داده است.

نصف جهان: استان اصفهان در یک سال گذشته با بیش از هزار و 50 میلیارد تومان تسهیلات ارائه شده به واحد هاي تولیدي

 
رتبه نخست را درکشور به خود اختصاص داده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن وتجارت استان اصفهان در بازدید از شرکت پالایش نفت اصفهان گفت: در یک سال گذشته با وجود

 
تحریم ها و درگیري بیماري کووید 19، 560 کارخانه جدید با 18 هزار میلیارد تومان در این استان راه اندازي شده است. 

 
ایرج موفق افزود: با راه اندازي این واحد هاي جدید صنعتی براي بیش از 12 هزارو 580 نفر اشتغال مستقیم فراهم شده است. 

وي تلاش براي گسترش واحد هاي صنعتی تولید محصولات هایتک، فناورانه ودانش بنیان را در از اولویت هاي امسال در بخش
صنعت ومعدن استان دانست و گفت: همچنین دراین مدت براي بیش از هزارو 720 واحد دیگر جواز تاسیس صادر شده است که این

 
جواز ها با تایید اداره کل محیط زیست استان اصفهان صادر شده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن وتجارت استان اصفهان افزود: همچنین در یک سال گذشته 218 واحد صنعتی راکد دوباره به چرخه

 
تولید بازگردانده شده است. 

در یک سال گذشته بیش از هزارو 420 قلم کالا به ارزش بیش از دو میلیارد دلار از اصفهان به 100 کشور صادر شده است.




